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STATE OF WISCONSIN CIRCUIT COURT MANITOWOC COUNTY

Srars or WIScoNSIN,

Plaintiff,

a.

SrsvsNr A. Avrnv,

Case No. 2005-CF-381

FT"{:'Hh
Defendant. |1AY 3IJ 2OO7

cLEfiK {}F {irL{:U!T s9!tf

DEFENDANT'S MEMORANDUM ON BRENDAN DASSEY STATEMENTS

Steven Avery, by his counsel, BUTING & WILLL\MS, S.C., by Attomey

Jerome F. Buting, and HURLEY, BURISH & STANTON, S.C., by Attorney Dean A'

Strang, hereby files with this Court a memorandum discrrssing, and attaching as

exhibits, the statements Brendan Dassey, Avery's nepher,rr, made to the police on

February 27, Mardn L, and May L3, 2006. Avery believes these statements will be

relevant at his sentencing hearing because the prosecutor has publicly indicated an

intention to offer the recent Brendan Dassey convictiorr as evidence of Steven

Avery's character.l Further, the PSI writer in this case also relies heavily on the one

rspecial Prosecutor Ken Kratz, April 25,2007, post-verdict press conference tn State of

Wisconsin a. Brendan D asseu, Case No. 2006 CF 88'
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statement of Brendan that has been mad.e public, apparently unaware that earlier

and later recorded statements of Brendan told an entirely different story.2

Despite the jury verdict in his case, Avery denies that he killed Teresa Halbach

or that he participated in any of the inculpatory acts contained within Brendan

Dassey's various statements.

INTRODUCTION

The State chose not to introduce any of Brendan Dassey's statements at

Avery,s jury lrial and has not previously supplied them for this court to review'

Instead, at broadcast news conferences on March L and March 2,2006, the State

presented only one version of the statements made by DasseY' and did so in a

narrative fashion that distorted the content of the statement itself and the manner

in which it was obtained.

Avery was not a party in the Brendan Dassey trial and had no say as to

whether all or part of the police statements should be produced. only a portion of

one of Brendan,s statements was introduced at Brendan's own trial. Three other

statements were completely withheld from that jury' The isolated segment of

Brendan's statement presented at his trial left an inaccurate picture of how his

2Thu pSI writer even goes so far as to consider the " f.ac(' that Avery sexually assaulted

Halbach as an aggra.rur"a faJto, justifying her harsh rT:n]mendation' when not only was there

no evidence of a sexual assault introduceiat Avery's trial, but the charge was actually dismissed

before the trial began. 
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statements came about and whether or not they were truthful and reliable accounts

of actual events. With this memorandum Avery attaches complete and accurate

copies of the video or audio recordings3 of all police interrogations of Brendan

Dassey on February 27, March 1", and May L3, 20A6, together with police-prepared

transcripts of eachstatement, so thatthis Courthas a more complete picture of what

Brendan actually said in each versiory and how those statements were obtained by

the law enforcement agents.

In addition, Avery attaches a report from Dr. Lawrence T. White, who is an

expert on the issue of false or unreliable confessions and police interrogation

techniques.a Dr. \iVhite reviewed records of Brendan Dassey's level of mental

functioning as well as all of the police recordings of their interrogations of Brendan.

Dr. White concludes:

[T]here are reasons to believe that Brendan Dassey's statements may not be wholly
reliable or truly voluntary. Brendan is a vulnerable individuai due to his low
intelligence, poor memory skills, and passive demeanor. The police repeatedly

pressured Brendan to provide them with details that con-formed to their theory of

the crime. Brendan's statements were often inconsistent, ambivalent, and seU-

conbadictory. In sum, there ale many reasons to question the trustworthiness and

voluntariness of Brendan Dassey's so-called "con-fession."

Exhibit 1. at, p.20.

3The first police recording on February 27,2006, was obtained during an interview at the

Mishicot High School, and is in audio format only. All remaining interviews were videotaped'

oA su*mary of Dr. White's proposed expert testimony was provided to the State on

January 5,2007, bu[ because the State did not introduce Brendan's statements at Avery's hial he

did not testify.
,\
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At the Brendan Dassey frial, the State introduced a portion of the videotaped

interrogation of Brendan on March 1,. For reasons unknown to Avery and his

counsel, the parties jointly stipulated that the remaining approximately 4O-minute

segment of the video was not relevant and thus it was not played for the jury. As

discussed further below, this segment showed Brendan had such a detached

understanding of the police interrogation that he thought he could simply go back

to school after having admitted raping, killing and mutilating the body of Teresa

Halbach. This unplayed segment also contains Brendan's first recantation of the

"confession" he had just given, when he is heard telling his mother (who had been

brought into the room only at the end) "they got to my head." Barb Janda is then

heard con{ronting Investigator Wiegert "were you pressuring him?," which Wiegert

denied. This exchange reveals that at the first contact with someone other than a

police officer Brendan Dassey explained that the police "got to his head" to extract

the statements on March L. Brendan's jury never saw this portion of that interview'

Brendan's defense attorneys did try to introduce the February 27 and May 13

interrogations, but the state successfully fought to keep them from Brendan's jury.

Thus Brendan's jury was not told that Brendan had undergone several hours of

questioning just two days before March L, during which he was threatened with

prosecution and cajoled with promises that the police would not leave him "high
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and dry" if he told them what they wanted to hear, that the police believed Steven

Avery was responsible for Teresa Halbach's death, and that Brendan was not at fault

at all, and that Brendan was told by his interrogator that he "could make it look

however you want."

Also absent from the Brendan Dassey trial was any expert opinion about the

specific interrogation techniques the police used against Brendan. The single expert

called by the defense, Dr. Gordon, was only qualified by the court to discuss

Brendan's intellectual limitations and to express an opinion about his suggestibility.

He did not offer any testimony about the coercive nature of the interrogation

techniques used. Avery's expert, Dr. White, on the other hand, has been qualified

in other cases to discuss the psychological effect of such interrogation practices, and

he was prepared to do so in Avery's trial if Brendan had testified.

Dr. White points out in his report that studies have shown that false

statements can be produced either because an individual is psychologically

vulnerable or because the police employ psychological pressure techniques during

an interrogation. See Exhibit 1, at 3. Most importantly, however, Dr. White also notes

that studies show that false statements "are especially likely when a vulnerable

individual is subjected to psychological pressure by police investigators." (Id.). Thus

the combination of bothfactors increases the risk that a false confession may result.

(,
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That is precisely the circumstance in this case, where Brendan Dassey, a

intellectually limited juvenile with no experience with the criminalvulnerable, intellectually limited juvenile with no experience with the crimtnal

justice system, was subjected to expert police interrogation techniques specifically

designed to create psychologically stressful sifuations and to increase suggestibilily

and compliance to the demands of authority figures. Exhibit t at4. Dr. \uVhite would

have described for the jury the "Reid Technique" and its modern variants, which

was the type of interrogation employed by the police against Brendan Dassey. Dr

White reports:

There is widespread agreement among social scientists that modern interrogation
techniques are remarkably effective in eliciting true confessions from guilfy
suspects. Unfortunately, these techniques are so powerful that they can sometimes

induce innocent suspects to make unreliable statements or even to confess to crimes

they did not commit.

Exhibit 1., at7.

Thus the Brendan Dassey jury not only did not hear all of the statements that

Brendan made to the police so it could judge fully what he said and how they came

about, but they also were deprived of the kind of expert testimony necessary to

assist them in understanding how certain police questioning techniques may have

affected the reliability of what Brendan told the police, and indeed whether any of

his various statements were "false confessions."

Not only was the Brendan Dassey jury deprived of the full picture of

Brendan's statements, the State actually manipulated the evidence presented so as
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to present a factually contradictory theory of the crime. The State avoided any

mention of Brendan's other statements at other times, including his later May L3

statement in which he changed the very site of the murder after forensic test results

disproved the lruthfulness of the March 1 story. By entirely avoiding Brendan's May

L3 statement, the State argued that Brendan's March L statement was the truth as to

how and where Halbach was killed. The State sold that biil of goods to Brendan's

jury knowing that just one month earlier they had argued a very different theory to

Avery's jury.

The State argued to Avery's jury that, contrary to Brendan's March 1 story,

Halbach was killed in the garage, and that "orly one man" was responsible for her

death - and that man was Avery. Yet to Brendan's jury the State argued that

Halbach was stabbed and killedin Aaery'sbedroom, according to Brendan's March 1

statement, and that both Avery and Brendan were responsible for her death. The

State's duplicitous and inconsistent arguments violated both defendants' due

process rights and ought to give this Court pause as to the integrify and credibility

of this whole prosecution.

Several courts have found a violation of due process when the prosecution

argues two inconsistent theories to separate juries in co-defendants' cases. In

Thompsona. Calderon,ll} F.3d 1045,1058-59 (9thCir. Dgn (enbanc), aacatedonother

grounds,523 U.S. 538, LL8 S.Ct. '1.489, 140 L.Ed.2d 728 (1998), the court found a
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violation of due process when the state argued at Thompson's trial that he alone

committed a murder, while arguing at a subsequent trial that another defendant

actually committed the same murder. Similarly rn Smith a. Groose,205 F.3d 1045,

1049 (8th Cir. 2000), the court found a violation of due process where the

prosecution used one statement of a witness and argued it was the "trrtth" in the

trial of one defendant, then offered a contradictory statement of the same witness

as the "trlJlh" in a subsequent trial of a co-defendant. "In short, what the State

claimed to be frue in Smith's case it rejected in [the co-defendant's] case/ and vice

versa." Id. at 1050. The Eighth Circuit found that tactic to be a " foul blow," and

reversed the conviction while noting that the state's " duf to its citizens does not

allow itto pursue as many convictions as possible withoutregard to fairness and the

search for the truth." Id. at 1051..

The State argued to Brendan s jury that they should believe the March 1 story

to be true because it contained so much detail, some of which apparently fit the

facts. But as will be seen below, much of the important detail that did match any of

the case facts was actually supplied to Brendan by the interrogators in their leading

and suggestive questions. Many other "facts" contained in the March L statement

were disproved by forensic evidence from the crime lab. This includes the lack of

any hair, blood or DNA evidence in Avery's bedroom or frailer that would have

been left from the brutal, bloody stabbing and throat-slitting Brendan described, the
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absence of Halbach's DNA on handcuffs which did contain the DNA of Avery and

another person (not Brendan) and thus could not have simply been wiped clean, and

the absence of any scratch marks on the bed's headboard which one would expect

were a strong, healthy Z1-year old woman truly shackled to the bed and struggiing

for her life.

The State also argued, incorrectly, to Brendan's jury that Brendan supplied

specific detailed facts that only the real killer would have known. Most prominently,

the prosecutor argued that Brendan volunteered the information that Avery had

gone under the hood of the RAV-4 to do something, and later a DNA test of the

hood latch showed Avery's DNA.5 The prosecutor told the jury that only if Brendan

had actually seen Avery do that would he have known to say so, and that later tests

corroborated the truth of his statement. However, the actual recordings of the

interrogations reveal that Brendan did nof volunteer that in-formation. Brendan said

nothing whatsoever about Avery supposedly going under the hood of Halbach's

vehicle until it was specifically suggested to him by the questioner.u

sThe evidence produced at Avery's trial explained how that DNA result may have been

obtained because one crime lab investigator checking the blood splatter evidence inside the

Halbach vehicle, where Avery's blood was claimed to have been planted, moments later opened

the hood by use of the same hood latch without first changing the gloves he had been using inside

the vehicle.

6see p. 603: "FASSBENDER: Thafls not what I'm thinking about. He did something to that

car. He took the plates and he, i believe he did something else in that car. (pause) BRENDAN: I
don't know. FASSBENDER: OK. Did he, did he, did he go and look at the engine, did he raise the

(continued...)
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A complete review of all the taped interrogations reveals all of this and much

more that explains why Brendan confessed to something he did not do. Because the

jrry itt Brendan's trial did not hear most of Brendan's statements or the full context

of how they came about, this Court cannot simply rely on that jury's conviction to

conclude at Avery's sentencing that he did any of the things Brendan described.

BACKGROUND

Teresa Halbach, a Zl-year old photographer, disappeared between October

3L and November 3,2005, when her family reported her missing. The media was

notified of her missing person status and cooperated with a widespread request for

assistance. As early as November 3rd, it was reported that she had visited the Avery

Auto Salvage on the afternoon of October 31. Steven Avery was later interviewed

in television reports admitting that she had been to the properly to photograph a

vehicle for Auto Trader magazine, but saying that she had left after a brief visit.

OnSaturday, November5, 2006,Halbach's Toyota RAV-4 was found partially

concealed by branches and an automobile hood on the Avery Auto Salvage

property, in the corner of the 40 acre parcel farthest away from Steven Avery's

residence. A massive search and investigation ensued involving more than one

hundred law enforcement officers. Halbach's blood was identified in the rear of her

3
6(...continued)

hood at all or anything like that? To do something to the car? BRENDAN: Yeah."
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vehicle and Steven Avery's DNA was found in several small blood spots or

smudges in the Passenger comparbnentof the RAV4. Charred humanremains were

discovered in a bum pitbehind Steven Avery's garage,which were later identified

as very probably Teresa Halbach's.

On November 15, 2005, Steven Avery was charged with the murder and

mutilation of Halbach's body. He was questioned by police several times and

admitted meeting with Halbach when she took the photograph of his sister's van,

but denied any wrongdoirg ir, her disappearance or death.

An unprecedented amount of publicify surrounded the case, including

detailed reporting of the facts alleged in the complaint. At a preliminary hearing on

December 6,2005, which was televised live, numerous additional facts were made

public, including a photograph of the RAV-4 depicting its condition when found,

with branches and a junk car's hood propped against it (Prelim. Trans,, Dec 6, 2005,

at 35), the fact that its license plates had been removed and located in another jr.k

vehicle elsewhere on the Avery Salvage property (Id. at36-37,56), and that Avery

had a cut on his finger about the same time as Halbach's disappearance (Id. at a2).

The law enforcement investigation in Steven Avery's case continued in the

months after his arrest, yetnearly four months later the State was faced with gaping

holes in its case against Avery. Despite a full week of searches, no DNA of the victim

had been found anywhere inside Steven Avery's trailer residence or detached
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garuge. A key which operated the RAV4 was found in Avery's bedroom, but

suspiciously not until the seventh search of his residence. None of Halbach's DNA

was found on the key itself . No murder weapon had been found. Indeed the manner

of Halbach's death was still unknown.

The State theorized that the small spots of Avery's blood in the RAV-4 came

from a cut on Avery's finger. Yet Avery's fingerprints had not been found anywhere

in or on the Halbach RAV-4. It seemed unlikely that he could have been wearing

gloves so as to avoid leaving fingerprints, yet managed to leave blood from a cut

(and gloved) finger. Further, other unidentified latent fingerprints zuere found on

Halbach's vehicle.

C In addition, although the majority of the victim's charred remains that were

discovered were located in the burn pit behind Avery's garage, some of her charred

remains were also found inside one of four burn barrels 300 feet away, behind the

Jand,a/Dassey residence. Other possible remains of the victim were found about one

quarter mile away in a quarry.T This raised the question of whether Halbach's body

was burned on Steve Avery's property or elsewhere, and then dumped in his burn

pit to incriminate him.

TThose remains were never positively identified as the victin{s, but they did appear to be

human pelvic bones and they exhibited the same degree of charring as did the remains found in

the bum pit and burn barrel.

/'\
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Also troubling to the State's case was that Avery had no apparent motive to

kill Teresa Halbach. Avery had publicly denied wrongdoing and argued that he was

being framed by the Manitowoc County Sheriff's Department because of a $36

million civil suit he had filed for his wrongful conviction and 18 years of

imprisonment. Nearly 4 months later, at the end of February,2006, many people

both inside and outside Manitowoc County believed Steven Avery was innocent of

the Halbach murder. The State desperately needed a confession to shore up the case

against Avery, but Avery was unavailing.

The law enforcement investigators then went after young Brendan Dassey, a

1.6-year old nephew of Avery's with limited mental functioning and special

education needs. Brendan was interviewed early in the investigation and provided

nothing helpful to the State. To the confrary, Brendan was a partial alibi wibress for

Steven Avery, and thus was a likely target for a thorough interrogation effort. If

Brendan could be persuaded to say something incriminating against Avery, his

value as a defense alibi wifness would be destroyed and the case against Avery

significantly strengthened. The efforts began on February 27, culminating in the

March L, 2006 confession tape which was partially played at Brendan's jury lrial last

month.

(tr)
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BRENDAN DASSEY INTERROGATIONS

1.

February 27,2006, Mishicot High School

On Monday, Febru ary 27,2006,Special Agent Tom Fassbender and Calumet

County Investigator Mark Wiegert went to Brendan's high school and pulled him

out of class to talk. The interview took place at the Mishicot High School and was

audio tape recorded.

The investigators began by reminding Brendan that he had admitted in a prior

statement that he was at a bonfire with Steven Avery behind his garage on October

g1,,2O0S.Fassbender told him "we believe thafls where Teresa was cooked," (p'441).

He asked Brend.an if he saw "uny body parts." @. aaz). Fassbender said, "I gotta

believe you did see something in the ffue." (Id')'

Fassbender then presented Brendan with a clear threat of prosecution:

[W]e,ve got people back at the sheriff's office, district attomey's office, and their

iri.] toofiir, at this now saying there's no way Brendan Dassey was out there and

d.idn,t see something. They're talking about trying to link Brendan Dassey with this

event. They're not iayinf that Brendan did it, they're saying that Brendan had

somethingto do with it or the covel up of it which would mean Brendan Dassey

could potentially be facing charges for that'

(1d.) (emphasis added). Fassbendel suggested to Brendan perhaps Steve got him out

there to help build a fire and maybe he "inadvertently saw some things." (Id.).

Fassbender claimed they could tell somethin g"heavy" was bothering Brendan and

('n )
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that's why they came to talk. (p.aa3). He then repeated the threat of prosecution and

gave Brend.an carte blanclre to make uP a story they could accept:

[S]ome people don t care, some people back there say no we'lljust charge him. We

iuia 
"o, 

let us talk to him, give him the opportunity to come forward with the

inJormation that he has, and get it off of his chest. Now make it look, you can make

it lookhoweuer You want . .'.

(Id.) (emphasis added). The fwo investigators then used a "false friend" technique

and promised they would help him if he talked:

FASSBENDER:

WIEGERT:

Mark and I, yeah we're cops, we're investigators and stuff
like that, bui I'm not right now. I'm a father that has a kid
your age too. I wanna be here for you. There's nothing I'd
iike *ot" than to come over and give you a hug cuz I know
you're hurtin'. Yes I do wanna give justice to, to this and to

ihe Halbachs too. You wanna tell me what you saw and

what you heard, cuz I know that something is, its intensely

botheiing you. Taik about it, we're not just going to-let you

high and dry, we're gonna talk to your mom after this and

wJll deal with this, the best we can for your good, OK? I

promise I will not let you high and dry, I'll stand behind

you.

We both will Brendan. We'te here to help ya'

(Id.). Brendan did not immediately take the bait, but the investigators continued to

suggest that perhaps he saw a hand, a foot, her bones or something in the fire'

(p.aa$.

Brendan tried to explain that the only thing bothering him was that Steve was

in jail @.440-a1) and that his girlfriend had broken up with him (p. 445-46), but that

explanation was rejected. The investigators told Brendan that "steve doesn't care
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about you right now. He cares about himself," and "he left you to hang out to dry,"

and that he was "using your love, and taking advantage of that'" @'aa\'

The investigators continued to pressure Brendanwith suggestions aboutwhat

they believe he must have seen in the fire (" a hand, or a foot, a head, hair,

somethin g"), and, again reminded him of the threatening prosecutor who was

waiting to hear from them:

Mark and I can go back to the district attorney and say, ah, . . Dagsey . . 'came

forward and finlly told us. Can you imagine how this was weighing on him?

They'll understand that.

(p.a48). Both repeated their promises that they would " go to bat for ya, but you have

to be honest with us,"8 implying that the investigators would accept as the truth only

what theybelieved happened.: "I promise you I'll not let you hang out there alone,

but we've gotta have the truth. The truth is gorura be terrible . ' ' '" (Id')'

The investigators then began to use a tactic which was frequently employed

in all0f their sessions with Brendan. Th"y would often suggest one or two answers

in their questions, then get Brendan to adopt the suggestion as his own. For instance,

Brendan began to discuss some clothing that he saw, which Avery had obtained

from his garage. He never mentioned any blood on the clothes until the officers first

slt should be noted that the very promise to "go to bat" for a suspect has been held to be

animproper inducementby an interrogator by ,"rr"tul-.otrts.Hillarda. State,286 Md' 'i'45,153,406

A.zd, 415 (Ct. App. rozo; (netd confession suppressed because improper inducement made by

officer that "if you are teiiing me the truth . . . I-'it go to bat for you.'); People a' Ruegger,32Ill App

id,76s,T7"l,gg6N.E.2d S0 Gl App.1975 ) (improper inducement for officer to promise to "go to

bat for you" on matters like recognlzance bond or probation if confessed)'

/ ro\\/



3

suggested it: "Was there blood on those clothes? Be honest Brendan. We know' We

already know you know. Hetp us out. Think of yourself here. Help that family out.

It's gonna be all right, Ok. Was there blood on those clothes?," to which Brendan

responded "[u] little bit." @.aa\.

Numerous other examples of this tactic will be found throughout the

interrogations, such that very little of what Brendan said actually originated with

him. This is especially true, as will be shown below, as to those very few facts which

were not already a matter of public record but as to which there was corroborating

evidence that only the true perpetrator - or the police - would have known. Brendan

was unable to supply that sort of in-formation until the answers were suggested to

him by the questioner.

Brendan was reassured again that "its not your fatt\t," and that "this could

help you. " (p. 451). He never said that he saw any body parts in the fire until the

interrogator repeatedly suggested that he must have: "you saw some body parts' '

Did you see part of the arm, the legs . . . part of her head? Skull?" (1d.). After

Brendan began to adopt his suggestions, Fassbender reviewed what he got Brendan

to say he saw in the fire: "toes, fingers, parts of hand and feet . . . stomach area." (ld')

Fassbender then employed another frequent tactic in which he suggested that

Brendan was holding back particular facts: "I find it very hard that you didn t see

r')
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a skull or the head. Did you see part of the head or face or skull?" Predictably,

Brendan responded that he "somewhat" saw her forehead' (Id')'

After reassuring Brendan that "you've done nothing wrong," the investigators

thenexpanded the questioningfromobservations Brendanmayhavemade to actual

assistance he gave Avery in disposing of the body: "Did you help him put that body

in the fire? If you did it,s oK." (p. a53). Brendan did not immediately take that bait,

either, but would eventuallY.

Later the investigators suggested that they had superior knowledge that

Brendan and Avery tatked about the body Brendan had seen: "Now I-I've been told

thatyou and sTEVE talked about the body in there, oK, that's what I was told, and

I believe that. You guys did talk about it didn't ya?" (P.456). Brendan said "yeah"

but could not really articulate much of what Avery said about how or why he did

it. Later, Brendan told the investigators that Avery told him he tied Halbach up and

stabbed her in the jeep, and that he "fried to cover it with branches , a car hood."e (p.

458-59). The investigators obviously knew there was no evidence of a stabbing

taking place in the ieep,so they inffoduced to Brendan, for the first time, the idea of

shooting as a manner of death: "Did he say anything about shooting her' Tell me

eThe partially concealedconditioninwhich the RAV-4wasfound wasnotinformation only

the killer could have known, as it was freely d.isclosed at the preliminary hearing and in the media'

/\(18)
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again how he said he killed her." (p.459). Brendan, again, did not accept that

suggestion at first, but in later interviews, after the seed had been planted, he did.

To try to answerthe imponderable questionof whySteven Averywouldhave

killed Teresa Halbach and risked refurning to prison whenhe was very likely about

to come into a large amount of money from his civil suit, the interrogators

introduced the idea of a sexual assault to Brendan in suggestive,leading questions:

,,Did.he try to have sex with her or anything and she said no and . . . . Did he ever

tell you that, its very important, OK cuz we had heard that he might have told you

that,,, @. afl-62). Once again Brendan did not immediately adopt that suggestion,

but later would do so.

They also managed to get Brendan to say that Avery told him that he cut his

finger, first on some glass in the gatage @.a6\' Then he later changed that in

response to another leading and suggestive question: "He said that he cut himself,

while he was stabbing her? Yes or no," to which Brendan replied "Yes'" (p'affi)' The

fact of Avery's cut finger was, again, a matter of public record, having been revealed

in the preliminary hearing, and on television footage of Avery himself, and thus

could not corroborate the truthfulness of Brendan's statement.

Following a short break, the investigators suggested Brendan write out a

statement in his own handwriting, but they had to greatly assist him in that task'

even spelling simple words like "agent" and "detectiv e" for him' (p'469)' Although

/\
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professing that "its totally uP to you how you want to do it," the investigators

suggested how he should start the statement and what he should include in it' (Id.).

See also p.470:"there are some things that we feel you should probably add to your

statement, but that's up, that's up to yo1t," and p. 47'!': "You told us that he talked

to you about not talking and that he threatened you. That would probably be a good

thing to add to your statement if you'd like."

Fassbender concluded that first interview with several gratuitous statements

congratulating Brendan and providing positive reinforcement:

Brendan, before I neglect to do this, I want to say that I'm extremely proud of you

and what, what you-clid had to be very, very dilficult and you'te one heil of a kid

because that had ta be the hardest thing you probably ever done in your iife and I

don t know if I could even feel what you hadda just do and I, I truly believe you're

one hell of a kid. And you need to believe that too, okay, no matter what anyone

says.

(p.477).

When that interview concluded Brendanwas allowed to return to his eighth

period class at the high school. Later it was decided that a second "sew-up"

interview should be conducted that day, this one videotaped. So arrangements were

mad.e to conduct the second interview at the Two Rivers Police Department.

p')
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February 27,2006,Two Rivers Police Department

The "sew-up" confessio#o interview by Fassbender and Wiegert was

conducted at the Two Rivers Police Department in a room with videotaping

capability. Interestingly, Wiegert began by asking him a number of questions

usually used with very young or immafure children to determine if they know the

difference between the truth and a lie. Such children require careful questioning to

ensure that the interviewer does not inadvertently (or deliberately) lead the witness

to say inaccurate or false things by suggesting particular answers. This more oPen

questioning technique was later abandoned, as Wiegert frequently shaped

Brend.an's statement by asking leading questions which suggested particular

answers.

Brendan was also told at the beginning of this interview that if he was asked

something that he did not know the answer to, he should just tell them "I don't

know.,, However, throughout most of the interviews with Brendan, the agents did

l0A,,sew-up" confession may be found to be impermissible if police detain an individual

a sufficiently long period of time to decide whether to charge or release him, but still interrogate

further. It has been held that if the "purpose of the interrogation was !o ".9:*. up" the case by

obtaining a confession or culpable statements to assure a finding of gurlty," it is impermissible'

B riggs r."S trtr, 7 6 W is.Zd 913, 324, 251 N'W'2d 12, 17 $97n'

(r),$



not accept many "I don't know" answers. Instead they continually pressed Brendan

while supplying him cues as to the answers they really sought.

Brendan was told that he was being re-interviewed "about what you had

initialty told us earlier." (p.  8 ). Brendan told them he got off the bus at 3:45 p.m.

and saw " a jeep down by our house." (p. 486). He walked home and played

Playstation for a number of hours, and then ate. In this story Brendan said he did

not get a call from Steven Avery until S:00 p.m., when Steve asked him to come over

for a bonfire. Brendan agreed, and at about 9:30 p.m. he accompanied Steve on a golf

cart locating wood and other items to put on the fire. Brendan claimed the fire was

already going and he saw a toe, forehead and belly of a person in the fire, which

simply repeated the story Brendan had eventually been prevailed uPon to describe

at the high school interview session. (Id.) With the exception of Brendan's claim that

he saw parts of an intact body in the fire, his reported observations did not contain

information not already known and talked about with other Avery family members

as well as Avery himself.

In this version, Brendan denied that he had anything to do with the

disappearance of Halbach, or that he stabbed her or helped put her body in the fire.

He claimed that Avery saw him notice the body in the fire and "threatened me a

little bit . . . .[t]hat he would, he would stab me" if Brendan told anyone. (P' 491). He

also claimed that Avery told him that he "tied her up in the jeep thing and stabbed

,\/zz Il/
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her in the stomach," and Put the knife under the seat (p. 492).11 Wiegert asked

Brendan where the jeep was when Avery supposedly stabbed her and he said

"down in the pll."" (p. a98). Brendan claimed that Avery told him he moved

Halbach,s body out of the salvage yard pit to the bum area behind his garcge with

his snowmobile sled, an allegation never corroborated by the investigation. @. a%--

92, 4g8). When asked whether Avery ever told him why he did this to Teresa,

Brend.an said, "[b]ecause he was anry, that he had to take it out on someone," but

he never said who he was angry with or why Halbach was the victim.(p. 493). He

also said that Avery never told him anything about sexually assaulting Halbach or

that he had any desire to do so. (P. 495-96)'

After a break in the questioning, Fassbender tried to get Brendan to provide

some motive for Avery to have killed Halbach. He asked Brendan again whether

Avery ever told himwho he was ansy with, and suggested that perhaps Avery was

angly with his girlfriend, Jodi. Brendan did not take the bait this time, but once

again, in a later interview he would adopt the police officers' peculiar theory of

anger transference' See Muy 13 interview at p' 815'

l1A search of the RAV-4 revealed no knife or any evidence that a personhad been stabbed

inside the vehicle. No knife has ever been found anywhere that was linked to Halbach's death' The

cause of death was later determined to be a gunshoi to the head, about which Brendan said nothing

in this interview.

r2The term ,,pit" wasused to describe the area of the Avery Salvage_Yard where the land

was depressed fromformef quarry operations and in which the salvage vehicles were stored'

.\(23\
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Fassbender:

Brendan:
Fassbender:
Brendan:
Fassbender:
Brendan:
Fassbender:

Brendan:
Fassbender:
Brendan:

(p.501-02).

.3

oK. Has Steven said anything to you about her [Jodi] in any relation

ta what he did?
No.
No. Do you know if she knows that he did this?

No.
Has he blamed her in anY waY?

No.
I'm trying to understand what he might have been mad about. Do

you have any idea what he was angty about that day?

No.
Did you ask him?
No.

How did the Monte get in the garage?

Well it drives, drive, you can drive it.
I thought you told us before that the Suzuki was in the garage. You

helped him push it in there.

He had to fix somethin' on it.
So where was the Suzuki when he was working on the Monte?

Probably outside.

(p. 506). Wiegert knew the Suzuki was inoperable and would have had to be

physically pushed in or out of the garageby two PeoPle' Brendan offered no reason

the Suzuki into the garage on October 3L, then take

or how Avery could have been accomPlished that

why Steve would have moved

it back out the very next daY,

(rn)

Shortly after that Investigator Wiegert caught Brendan in an inconsistency.

Brendan had earlier told them that on October 3L he helped Avery move into his

garage a gray Suzuki jeep that had been located outside on the side of the garage.

(p. 501). Later, however, he told them that the next day Steve was working on "his

Monte [carlo]" which was located inside the garage. (p. 506).

Wiegert:
Brendan:
Wiegert:

Brendan:
Wiegert:
Brendan:

i.3
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without assistance. But he never pursued this inconsistency in Brendan's story any

further.

Wiegert instead turned Brendan's attention to the cut on Avery's finger that

Brendanhad mentioned in the previous audio recorded interview. Brendan told him

that he saw a "scratch" on Avery's "pointer finger." (p. 508). In fact, the cut on

Avery's finger was on his middle finger, but Wiegert did not press Brendan about

that discrepancy. More curious was Brendan s story this time about how that

"scratch" came to be. In the Mishicot High School interview Brendan first said

Avery told him he cut his finger on glass in the garcge (p. 462) . But with leading

questions from the agents, Brendan changed his story to say that Avery told him he

cut himself while stabbing Halbach (p. a63). In the Two Rivers interview, Brendan

changed the story again to claim Avery told him he was cut by Halbach scratching

him during a struggle while he was trying to tie her up (p. 508). The agents accepted

this inconsistent story without challenging Brendan.

The agents ended this session with positive reinforcement:

Fassbenden 
l|x.Jfis 

was very difficultand you're abrave boy for doing what

Wiegert Is everything you told Agent Fassbender and myself the truth?

Brendan: Yeah.
Wiegert Did you lie at all during this conversation?

Brendan: No.
wiegert: Have you lied to us all about anything you told us?

Brendan: No.
Wiegert: I appreciate you being honest, all right?

(")
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(P.511,-12). Brendan was then rewarded with a free stay at the Fox Hills Resort in

Mishicot for the night. Wiegert arranged for Brendan's mother and brother to stay

with him at the resort, along with Calumet Sheriff's Deparlment Sgt. Tyson. Besides

being a reward for Brendan, who now appeared to be the " star" wifness for the

prosecution, the Fox Hills Resort placement had the benefit of isolating Brendan

from other family or friends while the investigation proceeded.

\iVhile Sgt. Tyson was with Brendan at the resort he was directed by other

investigators to ask Brendan certain followup questions. In particular, Brendan was

asked whether he saw Avery's burn barrel burning at all on October 31, and

Brendan replied that he did not recall that. Brendan was also asked if he ever saw

Avery shoot a .22 caliber firearm, and he answered that he had not. Investigators

would question Brendanmore aggressively aboutthatinthenextinterview, because

they had leamed from forensic examiners new information that Teresa had been

shot with .22 callber anununition. That was information that was unknown to the

public, so if Brendan could volunteer that knowledge the investigator's would

finally have concrete corroboration of his story. Unfortunately for the agents,

Brendan could not do so, and out of frustration Wiegert came out and asked

Brendan a loaded question which revealed she had been shot in the head - which

thereby destroyed any independent corroborative value in Brendan's subsequent

(,,3
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March'1., 2006,Manitowoc County Sheriff's Department

On Wednesday, March L,2006, Fassbender and Wiegert took Brendan out of

the high school and drove him to the Manitowoc Sheriff's Department for another

interview. The agents conveyed to Brendan a clear message that although he was

"the good guy" and that they "would go to bat" for him, his prior story wasn't good

enough for them to do so. Brendan was told he had to make himself lookzuorse in order

for his story to be believed, but that he did not need to worry about what he said or

how he looked because they were "in his corner" and they could set him free if he

was "honest" - meaning that his story conformed to their theory of the crime.

The interview began with Wiegert reading Brendan his Miranda rights (p.

525), but when they arrived at the sheriff's department Fassbender undercut that

warning by impiying that anything Brendan said would not be used against him, but

rather that he was safe from harm because "both Mark and I are in your corner,

we're on your side." (p.540). He reminded Brendan that he previously had told them

one reason he did not come forward earlier was the fear that "people would say you

helped or did this." (fd.). He then told Brendan that " [o]ne of the best ways" to avoid

thatwas to tell the agents things "againstyour own interest" that "might make you

look a little bad or make you look like you were more involved." (Id.). Fassbender

told Brendan such admissions against his interest would really be "good from the

(rr)
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vantage point to say hey, there's no doubt you're telling the lruth because you've

told the whole story." (Id.).

Fassbender explained to Brendan that they were back interviewing him

because after reviewing his prior stories "there's some places where some things

were left out or maybe changed just a bit ta, to maybe lookin- at yourself to protect

yourself a little." (/d.). Buthe also reassured Brendan that "you don't have to worry

about things" because they knew what Steven did and "what happened to you

when he did." (/d.). He made it clear that the agents were looking for a better story,

one that they couldbe comfortabie with and that "I think you're gonna be a lot more

comfortable with that. It's going to be a lot easier on you down the road." (Id,).

Wiegert then introduced a theme he used for the rest of their interviews with

Brendan: all they want is "honesty" - but "honesty" as they deftne Lt.

Wiegert: Honesty here Brendan is the thing that's gonna help you. OK, no
matter what you did, we can work through that. OK We can't make

any promises but we'Il stand behind you no matter zuhat you did. OK
Because you're being the good guyhere. You're the one that's saying
you know what? Maybe i made somemistakesbuthere's whatl did.
The other guy involved in this doesn't want to help himself. All he
wants to do is blame everybody else. OK And by you talking with
us, its, its helping you. OK? Because the honest person is the one

*i::i#:ff:1:"J',:,$out 
of evervthing You know how that

Brendan: mmhm. (Nods "yes").
Wiegert: You know. Honesty is the only thing that zuill set you free.

(p. 541) (emphasis added).13

,C

l3Although the agents deny they can make any actual "promises" to Brendai.Tjffn:;
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The agents then directed Brendan to some prior (unrecorded) conversationla

they had with him in which he described helping Avery "cieaning up stuff." (Id,).

Brendan explained that while working on his car Avery had poked a hole in

something which caused it to leak and that Brendan helped him clean up the mess.

@ 5 \, That evidently did not fit the agents' theory so the subject was changed to

what he saw when he got off the bus. But when Fassbender asked Brendan what

Teresa was wearing when he saw her outside Avery's trailer Brendan guessed

incorrectly (white shirt with red shorts). Th" agents quickly attributed that to simply

failed memory, and instructed him not to guess when he did not recall. Especially

when it came to easily verifiable facts, better that Brendan not "make anything up"

(p.Saa), than that he guess incorrectly and expose his entire story to a credibility

challenge.

However, when Brendan also told them several other facts which did not fit

their theory, the agents became more confrontational. Brendan said he went over to

''(...continued)
his cooperation, they repeatedly imply otherwise, as in this segment of the interview. They
repeatedly told Brendan they would not leave him "high and dry" and they would "go to ba(' f.or

him. But when they didn't accept what he told them the message could not have been clearer: the
"promise" to go to bat for him was conditioned on Brendan telling them a story they wanted to
hear.

roThis conversation was not recorded, in contravention to the rule in In re lenell C. 1.,2005
WI 1,05, tT 58, 283 Wis.2d 1,45,699 N.W.2d 1.1.0, which requires that all custodial interrogation of
juveniles "shallbe elecbonicaliy recorded wherefeasible, andwithoutexceptionwhen questioning
occurs at a place of detention." 

r \(2e\\/
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Avery's garage about 6:30 p.m. on Halloween night and Avery's Monte Carlo

vehicle was in the garage and the big overhead gange door was open. That would

not have been possible if, under the agent's theory, Halbach's RAV-4 was hidden in

the garage. Brendan also said the fire in the burn pit had not yet been started. The

agents cut Brendan off, told him they would not accept his story and threatened they

would no longer " go tobat" f.or him, unless he changed his story.

Fassbender: OK. We're not gonna go any further in this cuz we need to get the
truth out now. We know the fire was going. We know that he had
already had his altercation with Teresa. We don't believe there's a
Monte in there. I talked to ya the other night and you said nothing
about Monte you said nothing about something getting punctured
and leaking out. We talked about cleaning somethin' up in that
garage. You told me you thought thinking back now there was
blood. It was red in color plus you're at your house. You said six,
six-thirty, I'il go that far with ya it might even have been earlier.
\Alhat's going on? Lets take it through honestly now. (Brendan nods
"yes"),

Fassbender: we don't get honesty here,'I'm your friend right now, but I gotta I
gotta believe in you and if I don' t belieae in you, I can' t go to b at for you.

F.54n. The agents also began to emphasize that they had a false superior

knowledge, that they "already knew" what happened but had to hear it from him.

Brendan got the message and began to follow their cues to the answers they

wanted so they could "believe" in him enough to stay "in his corner."

He told them the fire was started when he went over and "the jeep was still

in [the garage)." Wiegert asked "who's jeep?," and Brendan told them it was

Avery's Suzuki jeep, but they rejected that response. They repeated the question and

j
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Brendan finally replied, "her jeep," meaning Teresa's RAV-4. (p.5a8). He went on

to say that Avery showed him the knife and rope and that he saw Halbach's dead

body in the back of the jeep. (p. 550). At first he denied helping put her in the jeep

or touching her, but then Wiegert re-assured him that "[i]f you helped him its OK,

because he was telling you to do it. You didn't do it on your own." (p. 552).

Prompted by their cues, Brendan gradually began to describe more and more

involvement. He said he helped move Halbach's body from the rear of the jeep to

the burn pit by use of an auto creeperls (p. 557). He said that Avery told him he

stabbed her once in the stomach and Brendan claimed thathe saw a bloody wound

in her stomach.

Wiegert and Fassbender implied that something else was done to Halbach

because "[w]e've got enough of her to know some things that happened to her. So

tell us the truth." (p.560). Brendan then claimed that Avery admitted he raped her

and that she tried to get away but he was too strong. He claimed he did not know

where that happened. The agents told him they still did not believe he was not more

involved, and suggested he "was there when this happened." (p. 561).

Wiegert: We already know Brendan. We already know. Come on. Be honest
with us. Be honest with us. We already know, its OK? We gonna
help you through this, alright? (Brendan nods "yes") Tell us, how do
you know that?

lsForensic test found none of Halbach's DNA on the creeper.
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Brendan then began to piece together a story they would accept, apparently

guessing what answers they were looking for. When something he said was rejected

by the interrogators, he changed it as necessary until they accepted an answer and

gave him positive feedback such as "now I can start believing you, OK?" (p.570).

Brendan relied on their threat that they would go to bat for him only if they

"believed" him, and that it was okay to admit that he was personally involved (even

if that was not true) because that would make the police more likely to believe his

story.

It is significant that the story the State relied on to convict Brendan at his trial

was never told by Brendan in a long narrative (contrary to the impressions left by

the State in their notorious March 1, & 2 news conferences) and despite its horrific

nafure Brendan displayed no emotions as he answered their questions. That is

because the story he was compelled to say did not really happen; it was no more a

reality for Brendan than a Playstation game.tu The story was pieced together

gradually with k"y suggestions and leading questions presented by the

interrogators. Dr. Lawrence \tVhite notes in his attached report that the police "used

repeated and persistent questioning to shaped Brendan's responses" and led him

l6lndeed, several family members will attest that Brendan's story that he slit Halbach's
throat was especially contrary to Brendan's reality. Brendan did not even have the guts to dress
a deer himself, and became physically sick at the sight of someone doing that to a dead animal,
much less slitting the throat of a live human being.

r\(32)
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to report specific details that conformed to their theory of the crime. (Exhibit '!., at1.4-

1s).

First Brendan said he got the mail and heard screaming, but he did not go to

Avery's trailer, instead he returned to his own house and watched Tv. The

interrogators rejected that story and suggested'I think you went over to his house

and then he asked him [sic] to get his mail, somethin' in here is missing." (p.565).

Brendan accepted this suggestion and changed his story to say that he went over to

Avery's trailer to deliver a piece of mail and then left and went home. Again,

Wiegert challenged him and suggested "Be honest. You went inside, didn,t you?

(Brendan nods yes") (1d.). Once again Brendan accepted the suggestion as well as

anotherimmediately thereafterwhenWiegertassumed thatHalbachwas inside the

trailer and asked Brendan,'oK and where was she?" (p. 566). Brendan replied that

she was "in his room," naked and handcuffed (both legs and feet) to the bed. (p. 566-

6n. Fassbender showed his pleasure at the tale Brendan began to tell ("you're

getting there OKi' p. 567) and Wiegert repeated the theme of the superior

knowledge of the police ("Brendan, I already know. you know we know.,, p. 56g).

Th.y asked what Avery supposedly told Brendan and he eventually replied that

Avery wanted to get "some pussy." (p. 570). This quite obviously fit with the police

theory of the crime, and Fassbender rewarded Brendan by saying, "[n]ow I can start

believing you, OK? (Brendan nods "y"t")." (Id.). Fassbender respond ed with

('u)
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increasing approval when he got Brendan to describe the words Avery supposedly

said:

Fassbender: What kind of words is he use, using though? You can say those

Brendan: fiiilili:i;ted to tuck her so hard.
Fassbender: Yeah.

(p.571) (emphasis added). Wiegert and Fassbender took turns shaping Brendan's

story so that he would eventually admit that he sexually assaulted Halbach while

she was chained to the bed with "silver " handcu6fs.lT They did so while tying to

Brendan that he was not to blame if he did rape Halbach:

Fassbender: \Alhat does Steae make you do?
Wiegert: It's not your fault, he makes you do it.

@. 57$ (emphasis added).

NexC the police got Brendan to say that Avery killed Halbach and that he was

present: "Brendary be honest. You were there when she died and we know that.

Don't start lying now. We know you were there. What happened?" (p.57g). But

they needed Brendan to describe a killing method that fit with their theory of the

crime. He would prove unable to do so.

"A pair of silver handcuffs and leg irons were found in a search of Avery's bedroom, but
DNA tests proved none of Haibach's DNA was on them. However, DNA from Avery and another
unknown individual was found on the handcuffs, which indicated that Halbach's DNA was not
absent simply because they had been cleaned. This was one of numerous objective facts that
disproved the truthfulness of Brendan's story, and the police used his later interview on May 13
to try to get him to change his story enough to fit the facts they had since learned.r\(34 I\/
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The investigation had uncovered a number of bone fragments believed to

have come from Halbach, but most of the cremains recovered revealed no specific

lype of injury that gave a clue as to how she was killed. But, on the day before the

March 1 interview with Brendary the investigators received forensic evidence that

Halbach had been shot in the head with a .22caliber bullet. This was not a matter of

public record, and if they could get Brendan to say that she was shot in the head

they would have very damning corroboration.

The interrogators asked Brendan a long sequence of questions about how she

was killed, and Brendan appeared to be guessing at what answer they sought.

For instance, Brendan had up to that time in the interrogation said nothing about the

killing method other than that she was stabbed in the stomach (which was never

corroborated by other evidence). Wiegert said: "What else did he do to her? (pause)

He did something else, we know that. (pause) What else?" (p. 5Zg). Brendan,s first

reply was that he tied her up. (fd.). That was not the answer they were looking for

so Wiegert asked again: "We know he did something else to her, what else did he

do to her?" (p.579). Brendan thoughtfor a moment and then suggested "He choked

3 (,i
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her." (Id.).tt Again, that was not what they were searching for, so Wiegert got more

specific:

Wiegert: "What else did he do to her? We know something else was done.
Tell us, and what else did you do? Come on. somethingwith the head.
Brendan?"

(p. 584). (emphasis added). After a long pause where Brendan seemed confused and

unable to guess what they wanted him to say, he said "that he cut off her hair."

(1d..)." Fassbender and Wiegert pushed Brendan some more, without getting the

answer they sought:

Fassbender:
Brendan:
Wiegert:
Fassbender:

Wiegert:
Fassbender:
(Pause)
Wiegert:

Brendan:
Wiegert:
Brendan:

\Alhat else was done to her head?
That he punched her.
\uVhat else? (pause) What else?
He made you do somethin' to her, didn't he? So he - he would feel
better about not bein' the only person, right? (Brendan nods ,,yes,,)

Yeah.
mm huh.
\zVhat did he make you do to her?

\Atrhat did he make you do Brendan? It's OK, what did he make you
do?
Cut her.
Cut her where?
On her throat.

lsAs 
lust one example of the remarkably leading questions they asked to shape Brend.an's

answers/ at one point Fassbender asked what Avery said to Halbach: "Is he telling her that he's
gorma kill her, is he telling her he's gonna let her go, what's he telling her?" Predictably, Brendan
replied "that he was gonna kill her." (p. 582).

leForensic evidence examinations never found any of Halbach's hair in Avery's bedroom,
or anywhere else.
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(p. 585-86). Brendan's nonsensical "overkill"story by that time had described he and

Avery stabbing Halbach in the stomach, then choking her, then punching her in the

head, then slitting her throat - after all of which she was still apparently alive. But

he had still not volunteered the one and only fact that could be corroborated by

independent evidence. So they tried again, unsuccessfully:

Wiegert: So Steve stabs her first, then you cut her neck? (Brendan nods "yes")
\A/hat else happens to her head?

Fassbender: It's extremely important you tell us this, for us to believe you.
Wiegert: Come on Brendan, what else?
(pause)
Fassbender: We know, we just need you to tell us.
Brendan: That's all I can remember.

Finally, Wiegert became frusfrated and blurted out the answer, which thereby

desfroyed the value of Brendan's response as any corroborative evidence:

Wiegert All right, I'm just gonna come out and ask you.IMo shot her in the
head?

Brendan: He did.
Fassbender: Then why didn't you tell us that?
Brendan: CuzI couldn't think of it.

(p. 584. It apparently never occuffed to either investigator that Brendan's failure to

mention the shooting on his own was a fact that undermined the credibilify of his

entire story.

Withmore prodding, Brendan's story added thatHalbachwas carried outside

and shot as her body lay near the side of the garcge. He denied that she was ever

inside the garage itself (p. 592). He said they then put her body in a fire that was

already goingbefore Brendan even got there (p. 594). That story did notfit the police
,]
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theory of the crime, and failed to explain the forensic evidence that some of

Halbach's blood was found in the cargo area of her jeep. So Fassbender went to

work getting him to change his story yet again:

Fassbender: oK Brendan, we gotta, I think, I think you're doin' a real good job
up to this point of ah coming forward and stuff, but you bring her
out of the house, you just said that ah, after you put her on thl, on
the fire, thery then you wanted to get the car, help get the car out of
the garage and stuff, (Brendan nods "yes") Again, we have, w-we
know that some things happened in the garage, and in that car, we
know that. You need to tell us about this so we know you're tellin'
us the truth. I'm not gonna tell you what to say, you need to tell us.

(p.595) (emphasis added). Brendan understood the warning that they were not

satisfied yet, so he took the cue and said she was first placed in the j""p, because

they were "gonna take her down in the pit and throw 'er in that water." (p.596).

Then Avery apparently changed his mind and decided to burn her so they took her

out, sat her on the floor and then later put her in the fire.20

Again, Brendan demonstrated his inability to tell a story that fit the facts as

the police believed them to be. Wiegert believed Halbach had been shot on the

garage floor, even though none of her blood had been found there.21 As he often did

throughout the interrogation, he posed an "either f or" question to Brendan, with the

20This contradicted Brendan's earlier story that as they sat in the house watching TV for
awhile Avery told him he was going to burn her body (p.577).

2lAnother thorough search with a warrant obtained after Brendan's statement also failed
to every find any of Halbach's blood or DNA on the garage floor,

r\
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" cortec(' answer presented as the first choice. Brendan nearly always picked the

first choice, but in this instance did not, and was quickly chastised:

Wiegert: Was she on the garage floor or was she in the .,uck?Brendan; Inrur [sic] the truck. 
-

wiegert Ah huh, come on, now where was she shot? Be honest here.Fassbender: The truth.
Brendan: ln the garage.

Fassbender: And she was rn the back of the truck or the suv that whole time that he shother?
Brendan: She was on the, the garage floor.Wiegert: She was on the guru!. fl5or, OK.
Fassbender: All Right.
Wiegert That makes sense. Now we believe you.

(p59\' Similar shaping took place when they asked Brendan about what was done

to the vehicle.

with, how's the license plates were taken off the car, who did that?
I don't know.
Did you do that?
(shakes head "no") No.
Did Steve do that?
Yeah.

{eX thel 
ryhy'd you say you don,t know? Did Steve take the license

plates off the car?
(nods "y""") Yeah.

In its closing argument at Brendan's lrial the prosecutor argued that Brendan

aolunteered thathe saw Avery do something under the hood of Halbach,s RAV-4,

and that was something only the true killer's accomplice would have known -
because a later DNA testsupposedly revealed Avery's DNA on the hood latch. But

the record proves otherwise. Fassbend er suggestedthatBrendan saw Avery go under

.3

Wiegert:
Brendan:
Wiegert:
Brendan:
Wiegert:
Brendan:
Wiegert:

Brendan:

(p.602).

l3
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the hood' Brendan never mentioned the hood at all until Fassbender did, and only

then did Brendan incorporate that suggestion into his own statement.

Fassbender: oK, what else did he do, he did somethin, else, vou
need to tell us what he did, after that car is paried
there, I/s extremely important. (pause) n"f*" yo"
guys leave that car.

Brendan:
Fassbender:

Brendan:
Fassbender:

Brendan:
Fassbender:
Wiegert:
Wiegert:
Fassbender:
(pause)
Brendan:
Fassbender:

Brendan:

That he left the gun in the car.
That's not what I'm thinkin, about. He did something
to that car. He took the plates and he, I believe he dij
p-mething else in that car. (pause).
I don't know.
OK. Did he, did he, did_he go and look at the engine,
didhe raise the hood at aU orAnythrng like that? To do
something to that car?
Yeah.
What was that? (pause)
\Alhat did he do, Brendan?
It's OK, what did he do?
l lIMt did he do under the hood, if that's what he did?

I don't know what he did, but I know he went under.
He did raise the hood? (Brendan nods ,,yes,,) you
remember that?
Yeah.

(p. 6ffi-0a) (emphasis added).

This exchange provides one more exampre of Brendan trying to guess at the

answers he thought the police wanted. \zvhen he was unable to guess correctly

Fassbender and Wiegert readily supplied him with the answers they wanted.

Unforfunately the technique worked well enough to obtain a ,,confession,, 
from

Brendarg but the police penchant for providing Brendan the answers takes away any

honest argument that Brendan's statement can be viewed as truthful because of its

facts. The poiice simply shaped

(-')
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the facts as they knew them at that time. Later forensic tests would disprove critical

facts alleged in the March L statemen! which gave rise to the need for Brendan and

the police to try to "correct" the story in the May 13 interview. As will be seen,

however' that interview backfired so badly that the state did not wish it inhoduced

in either defendant's trial.

Fassbender and wiegert took a break in the interrogation to consider whether

Brendan had told them a story that reaily fit their theory of the crime. They realized

that the last version they obtained from Brendan did not fit the time line they

preferred, because, if frue, then Bobby Dassey's story about seeing Halbach walking

toward Avery's frailer at about 2:45 p.m.was impossible. Th"y could not explain

Teresa still being around and chatting amiably with Avery nearly an hour later. of
course there was another unbiased wibress who corroborated Brendan,s story that

Halbach was still outside when he got off the bus - the school bus driver, Lisa

Buchner' who said she dropped the kids off at 3:45 p.m. and saw a woman taking

pictures of a van' But by then the police had already decided they liked Bobby

Dassey's story better, and had written him of.t as a likely suspect with no

investigation or challenge to his story whatsoever.

Thus' whenFassbender and wiegert refurned to the interrogation room,they

told Brendan there were "some areas that we have ta revisit,, (p. 6111,.They asked

him to reconsider what happened as he got home from schoor, at 3:45 p.m.:

(n')'$
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Fassbender:

Brendan:
Fassbender:

Brendan:

Fassbender:

_o5, "Td 
you said you walked down th [sic] the road to your house,

(Brendan nods "yes") and you said that you saw steven on the
porch.
(nods "y"t") uh huh
Mark_ [wiegert] and I are havin' a problem with that. Now if, I,m
not, I'm not sayin' that I'm gonna put words in your mouth so we,re
llth' a problem with that. you know Blaine n'ot seeing it and stuff
like that and and the time period cuz its quarter to forir and we,re
real familiar with time periods here and when she got there and
stuff. Is there somethin'you need to tell us about thJt? \zvhen you
got home what did you see before you went into your house? Did
you even go in your house or did Ia go over to Steven,s. (cough)
Talk to us about what happened ihere cuz the time periods arin,t
addin'upbud.
well I don't know if Blaine seen it but I never asked him about it. so
I don't know if he seen it or not.
Again, er, whether Blaine saw it or not, the time periods aren,t
adding_up. They're-not equaling out. We know when Teresa got
there. (Brendan nods "yes") U*, and, and I knou I guarantee ya

Tt.',-t!':not standing ofha!ryrc! when you come home frim school.rju
[sic] I don't see that. Um, I don't even ya I have u probl"* with the
car sittin' out front yet at this time either. That cais sittin, out front
other people er at would have seen that car, you know. somethin, is
not adding up here and you need to tellus the truth. Did this all
start right when you came home from school? you need to tell me,
you need to be honest with me. I can't tell ya, I I can,t tell you these

Ti.gr. I can tell ya we don't belieue you because there,s some things
that are wrong but you've gotta teil me the tmth. This is you know
gettin' serious her now, OK? (Brendan nods ',yes") Teli me what
happened when you got home.

(p' 61a-1"5) (emphasis added). Brendan took Fassbender's transparent hint and

changed his story to say that her " j""p" was in the garage when he first got home

and that he did not see Avery and Halbach standing on his porch at that time. (Id.)

Wiegert saw another practical problem with Brendan's story - that if thev cut

her throat she would have bled a great deal,leaving blood soaked into the mattress

and on Brendan's clothes (p. 640). But Brendan was unable to explain why he didn,t

get blood on his clothes or why there was not blood evidence remaining in Avery,s

(rt
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frailer' Fassbender then suggested thatshe was taken to the garage alive and killed

there instead of the bedroom - the very theory the state offered to Avery,s jury to

explain why none of Halbach's blood or DNA was found in Avery,s trailer:

Fassbender: You sure that she wasn't taken out to the garage alive and some of

Brendan: ff"'#jt:ff 9:P,'ft::'outthere?
Fassbender: H-anging from a rafter,,er anything like that?Brendan: (shakes head ,,no,,) mm uh.
Fassbender: Now the worst is over, you're not gonna shock us or anything by

tellin' us if that happ_el:d. Cuz I-I just have a feeling that something

Brendan: ffi:k#T,H:X""TJil[::-"
Fassbender: It all happened T.th" bedroom you said. (Brendan nods ,,yes,,)

Brendan: [""*:,;:]il'":i""'
(p' 6a\' This time Brendan did not take the hint and change the site of the killing to

the garage, but he would do so later in the May 13,2006,interview, no doubt after

he had learned from his lawyer that the forensic evidence disproved his story.z

Brendan's story became more incredible when the police revisited the

sequence of injures he and Avery supposedly inflicted on Halbach. Brendan said

that after he had sex with Halbach, Avery then stabbed her, Brendan cut her throat,

Avery then choked her, and finally Brendan cut off her hair (p. 6sn .Wiegert seemed

taken aback a bit that Avery would have choked her afterher throat was cut: ,,He

must have had a lot of blood on his hands then huh? (Brendan nods ,,y"r,,),,(p. 
65s) .

(3

22Brendan's lawyer at the time of-the May 1,3,2006, interview was wideiy quoted in themedia as working to get a ql_ea bargain for Brendan, and tikely needed his client to provide aversion at that time that would more closely fit the facts the State wanted to present at Avery, s trial.
r\
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Buthe did notchallenge Brendan aboutthe incongruity of a killer choosing to choke

a victim whose throat was already slit open in the first place.

Shortly thereafter the police took another break and left the room. Brendan,s

Jury saw no more of the taped interview because, for some reason unknown to

Avery's counsel, Brendan's lawyers stipulated that the remainder was not relevant.

Yet the tape reveals that when the police re-entered the interrogation room Brendan

seemed not to comprehend what he had been hicked into telling the police. He

wondered if he would be done with the interview in time to return to school:

Brendan: AmI gonna be atschoolbefore school ends?
Fassbender: Probably not. I mean we're at two thirty aiready, and schools over

Brendan: ;.to;n"t 
three? (Brendan nods "yes")

Fassbender: 3:0S yeah. No.
Brendan: Wtrit time will this be done?
Fassbenderr w"{,.*e're pretty, we're pretty much done. we have a coupre follow

up things ta ask ya, but its pretty much done.

(p' 667)' Fassbender did not tell Brendan yet that he was going to be arrested, but

after another long break he finally did (p. 668). At that time the police brought

Brendan's mother, Barb Janda in to confront him. She told him he would be going

to " a juvie iail" (p. 677). Brendan asked her what would happen if Avery told a

different story "like I never did nothin' or somethin, ,, (p. 672).Barb then asked:

Barb Janda: Did you? Huh?
Brendan: Not really.
Barb ]anda: \Alhat do you mean not reallv?
Brendan: They gotio my head. r

Barb Janda: Huh?
Brendan: ...sayanything.

, --1,,J
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BarbJanda, 
H;:*rl:: -."" by that? (pause) \Atrhat do you mean by that

(p' 672) (emphasis added). Brendan did not answer further, but, sensingsomething

was wrong, Batb then confronted Wiegert and asked "were you pressuring him

[Brendan]?" (Id'). wiegert denied any pressure and tried to convince Barb that they

had been "doing this job a long time" and could tell when people aren,t telling the

truth' Brendan's jury never heard that Brendan complained that very same day that

the police had tricked him by "getting into his head.,,B

wiegert apparently believed that the story Brendan told about a bloody killing

in Avery's bedroom was true, yet his intemal " truth detector,, must have been faulty

at the time of the March 1 interrogation, because by the time of the May 13 interview

- and later at Avery's trial -he was apparently convinced that Halbach was killed

in the garage, not in Avery,s bedroom.

4.

M"y '1.9,200G, sheboygan County |uvenile Detention Center

on May 12th, Brendan and his lawyer, Len Kachinsky, learned that the

defense motion to suppress his conJession had been denied by the court. That

evening Kachinsky arranged for the police to re-interview his client the following

23Brendan's jury also never heard any of the later May 13 interview with Brendan, at theend of which the police prodded Brendan to call his mother and repeat the same story to her. see,further discussion infra 
TtSection_4, p'54. Brendan did as instructed and cailed his mother, whichtape recorded conversation was played for the jury without their knowr"a j" tnui tr.,e call had beenorchestrated by the police.

z\
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day, without his Presence. The purpose of the interview was purportedly so

Brendan could "fill ir:r some blanks" but in all likelihood it was part of Kachinsky,s

plea bargain discussions with the prosecution which anticipated Brendan testifying

against his uncle. By that time the results of DNA tests had come in which proved

Halbach's blood or DNA was found nowhere inside Avery's residence, including

on the handcuffs Brendan claimed were used to restrain her arms to the bed.

Brendan met at length with Kachinsky's investigator the night before the May 13

police interview, so he would have known about these problems with his March 1

statement as well. The police hoped Brendan would give them a story which

explained away the exculpatory evidence that continued to mount in Avery,s case.

Th"y were greatly disappointed. Brendan's transparent effort to change his story

quickly fell apart and he was not only forced to admit numerous "lies" in the March

L session, but it became ludicrously obvious that he could not tell a credible version

now either.

The session began with Fassbender explaining to Brendan that he and Wiegert

had looked at the evidence and "even your last statement, there's some areas that

. . . don't seem ta necessarily add up" (p. 759). He told Brendan they were offering

"the opporfunily now to tell us about some of those things, and, and clarify some

of those areas for us" (1d.). Implyir,g that Fassbender knew Brendan's lawyer or

investigator had already discussed with him certain holes in his March 1 statement,

'.3 (-u)
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Fassbender told Brendan "youknow those areas and you know the places where

you need to, ah finish or clarify,, (Id.).

Brendan then started with a long narrative as if he had been coached to give

a surunaty of the entire encounter with Avery on Octob er B'1, but it was

immediately obvious thathis story failed the expectations of the police. H e claimed

that he went home after getting off the bus and did not even go over to Avery,s until

sometime after 7:00 P.h., at which time Avery told him to "have sex,, with Halbach

(who was evidently still very much alive). He claimed he only had sex with Halbach

because Avery was too strong and "I thought I was not gonna get away from ,em,,

(/d'). He then claimed that Halbach was taken out to the garage alive and stabbed

and killed there, instead of Avery's bedroom as he had said in the prior statement.

(p'750-60). H" went on to say that Avery shot her five times to be sure she was dead

and they then burned her body in the ftue (Id.).

Brendan's story omitted any mention of Halbach's vehicle, so Wiegert asked

him where that fit in to the story. Brendan's response was that he "never seen it that

duy" (p.760),That obviously did notfitwith the prior statement or the police theory

of the crime, so Wiegert tried walking him through the story again. In doing so,

Wiegert noticed that Brendan also omitted any reference to gefting the mail on his

bike, and asked if his prior statement was true. Brendan admitted that part had been

a lie, and also this time denied hearing any screaming coming from Avery's trailer

r'\
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(p'761)'BrendanmaintainedthathedidnotgoovertoAvery'suntilafter 

7:a0p.m,,

but this time the interrogators stopped him and challenged whether he was being

"honest" with them. Fassbender warned him that if they did not feel he was being

honest with them they would just leave (p.76a). Brendan denied he was lying to

them, but continued to say (contrary to his earlier statement) that he did not go

inside and see Halbach until well after steve called him at 7:00 p.m. (Id.).

Brendan said that when he first saw Halbach she was completely naked on

Avery's bed but was not screaming, and had nothing covering her mouth (p.766).

unlike his prior statement, however, he now claimed thather arms were restrained

to the bedpost with rope, not the "silver colored" handcuffs he previously described,

and on which none of Halbach's DNA was found (p. 766-67).24 He was asked to

describe Halbach's body, including her private areas. He claimed Halbach had no

pubic hair, which the agents immediatelynoticed contradicted his previous version.

The agents suggested that " [i]f you don't remember something, Brendan, tell us you

don't remember" (P.768), which naturally prompted Brendan to change his story

again and claim that he did not remember whether or not she had pubic hair.

Brendan also said he did not recall seeing her breasts and did not touch them at all

during the " 'bout two minutes" that he had sex with her (p. 770).

2aThe Crime Lab's trace anarysis of the bedpost also revealed no rope fibers.

(-, '\ tB)
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Brendan next claimed that Avery "unroped her" from the bed and then tied

her hands and feet and carried her into the garage, during which time she

surprisingly did not kick or try to get awdf reven though Avery supposedly told her

he was "gonna take her out ta the garage and stab her and shoot her,, (p. Z7O-Z;).

Unbelievably, Brendan claimed that Avery was able to carry alone, one in each

hand, both the .22 rifle and Halbach from his bedroom to the garage, without

Brendan's assistance (p. 771). Fassbender was incredulous:

Fassbender: So you want us to believe that he carried a body and a gun at the
same time out into the garage?

Brendan: Yeah.
Fassbender: Ain't_that nearly impossible to do unless you gave her [sic] the gun

and then you carried the body?
Brendan: No. (Shakes head ,'no,,).

(p.7ft-7L). \A/hen Brendan also claimed to know the exact time when Halbach was

carried to the garage, both agents found that unbelievable and warned him they

would be followi.g rp the interview with Brendan's attorney:

Fassbender:

Wiegert:

Brendan:

oK. wa, we're nothere ta try and putwords in your mouth or force
you_ to say anything. OK? So it's all right if ya don,t know or, or you
[sic] guessin g, say that word, well I'mguessing that,s what it was or
I believe it was blue, I'm not sure, you know, you know what I
mean? um, becauseits real important, and itis your words and your
memory and, and that you tell us cuz this is potentially your last
opportunity to do that. And I think Marks right, it,s, it i the, we
9il1*g feel your doin' it for the right reasonJand its because you
feel ics the right thing to do. But Mark and I arso, you know, tuillbe
talking to your attorney and we have ta tell your attomey, Len, that
that we feel you that you did tell us the truth or did tell us
everything, and tha/s important to.
Because you know we have evidence about a lot of this sfuff, right?
You're aware of that?
Yeah.

(-f
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wiegert And the evidence wilr tell us if you're lying or not. oK.Brendan: Mmhum.

The agents again asked Brendan if he saw Halbach's vehicle in Avery,s garage, but

Brendan denied seeingit. Wiegert then became so frustrated he losthis composure:

Wiegert Brendnn at some point, she's in that truck. We know that. OK? Bteeding.
so you can't say you didn't see the truck or know where the truck was
because she had tabe_.in that truck after she utasbleeding. oK? Thats just
the zuay if is. And ['m not gonna sit here and let iu ri" to me. you
need to be honest here. We just went through thai.

Fassbender: Mark and I don't wanna leave beca,rre *i feel you deserve this
opportunity cuz you're the one thatcame forward initially with this
information. But we're not gonna sit here and listen ta this. Now
sometimes you tend, you seem to be honest about some part and
then for some reason thenyou're not totally honest about other parts
and its maybe cuz those other parts bother you a lot. And we
understand that. And that it can be difficult ta tak about. But we
came out here today, you know Safurday morning, because we
wSnt-e.{ 

!a grve you that, that chance cuz you said fou wanted ta
taLk. we knozu you roere inaolaed in this. T'lrcie,s no quistion about that
bu.t 

-we-'re 
lookingfor the detail so we canknow so we match eaerything up

with the eaidence, and, and so we can beiieve what you ,uyl oo jro.,
understand that?

(p' 775) (emphasis added). Naturally, with this prompting Brendan changed his

story to say that he did see Halbach's vehicle in the garage,and that she was placed

into the "j""p" after she was stabbed and bleeding.

Later, Brendan claimed that other parts of his March 1 statement were not

true. He said that while he did stab her in the stomach, he never slit her throat (p.

779).In the May 13 statement, he also described a completely different knife as the

rnurder weaPon - this time it was an eight-inch pocket knife that he had in his

pocket, not a straight knife that Avery just found in the garage (p. 805-06). In this

('D
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story he also denied seeing Halbach's cell phone, camera or Purse in Avery's burn

barrel, which contradicted the March l. version (p. 819). Brendan also said that after

he pulled the bloody knife out of her stomach he gave it to Avery and they later "ptt

it inta the jeep" (p.781).x Brendan then said that Avery "took the gun and shot her

five times," blrt did not know where in her body she was shot (Id.). Fassbender

confronted him again:

Fassbender: The first time you told us ah L0 times, about L0 times, that you shot

her.26 And you told us where he shot her. Were you lying then or are

you lying now?
Brendan: I was lying ah then.
Fassbender: Why? Why are there L0 shell casings or more on that garage floor?

Brendan: Well there's gun shells all over the place though'"

(p. 7SZ). Eventually Brendan said he only "heard five shots" but agreed with

Fassbender that it may have been more (p.7$-8\.

The agents also encountered dilficulty when Brendan denied that he

accompanied Avery whenthe RAV-4was driven downinto the AverySalvageYard

pit (p. 787-88).Th"y wanted Brendan to say again, as he had with their prompting

in the March 1 session, that he saw Avery do something under the hood, because

2t No k rif" or bloody transfer from a knile was ever found inside Halbach's vehicle.

26Fassbender incorrectly said this was claim was made "the first time." Actually it was not

until the third time they interrogated him the week of February 27 that Brendan said anything at

all about shooting Halbach, and thatwas only after a leading and suggestive question introduced

the topic.

27In this respect Brendan is corroborated by the property ownel, Rollie Johnson, who later

testified at Avery'Jtrial that .22 shells were all over the property for years'
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they knew the vehicle was discovered with the battery cable disconnected. Instead,

Brendan claimed he was at home when Avery took the vehicle to the pit, which

provoked this response from the agents:

Fassbender: See, I can't believe that now. I'm sorry. Your mom wasn't home.
Your mom was at Scott s.

Wiegert: Brendan, d-do you want us to walk out of here? Is that what you
want? Then quit lying to us.

Fassbender: Firstversion you say you went down and ended up yet with Steven
with the RAV-4. You saw some things down there? You told us
about those things. Where'd you come up with that? You told us
that Steve took the license plates off the vehicle. You told us that
Steven went under the hood of the vehicle. \ /hat did you just grab
that out of the air? How do you know those things?

Brendan: Just guessing.

(p. 788). Perhaps Fassbender forgot that the real source of that information in the

March 1 story was actually Wiegert and himself.

(3

C Shortly after this exchange Brendan gave conflicting answers about cutting

Halbach's hair. First he told them, consistent with the March L statement, that he cut

off her hair in the bedroom, but claimed he used the knife they found in the garage.

Once again the agents were disbelieving:

Wiegert It doesn't make sense.

Fassbender: Ifls impossible. You took her out to the garage and that's when you
got the knife. Explain how that can be. (pause) Did you cut her hair
of.f?

Brendan: No.
Fassbender: Then why did you just tell us that you did? Brendan?
Brendan: Idontknow.

(p.7e1).

[')



)

C

After this confrontation, the agents suddenly seemed to recall that the 16 year

old boy that they were questioning was still just a child, and so they fried to get the

answers they sought by threatening to tell his mother that he was lyirg to them.

Wiegert said: "OK. So when I walk out this door right now and I go call your mom

and tell her that you've been lyirg to me, what do you think she's gonna say? you

think she'll be mad at you?" (p.791-92). lAtrhen this also failed to work, they both

pretended to walk out of the room in a huff:

Fassbender: Brendan, I'm gonna tell you what. i just about had enough and I'm,
I'm gonna leave and I'm gonna take Mark with me, um and we,re
gonna talk and if Mark can convince me to come back in, if that's
what he even wants, we'll come back in to give you a moment to
think about. If we come back in, just tell us the huth. We,re gonna
take you through it if we come back in, you can terl us the truth and
we're gonna ask you some tough questions. If you changed your
story between, we'lIask you why, cause that's important. OK?

Wiegert: OK. I4lhat he's saying is you got one more opportunity left. You understand
that? You gonna take that opportunity? Think about it. you got one more
chance to tell the truth ol we're done. Got it?

(p.7s2).

Following the break, the agents retumed and again repeated the threat to call

his mother and tell her Brendan was lying to them (p.793). They then tried to run

through his story one more time, but Brendan would not even look at them as he

merely parroted back the answers they wanted. After agreeing to the basics - that he

was involved in the Halbach murder with Steven Avery - Wiegert told him "that's

the hard parf you've admitted it, OK. That's over. You know the rest of it is just

details" (/d.). The problem for the police was that Brendan simply did not know " the
,.' \/ 53 
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details" they wanted to hear, so the interrogation went on for a long time in much the

same way it did before the break - Brendan told them a story that did not fit the facts

and the police did their best to shape it into a credible confession.

One of the problems the police had with their theory of the crime was

explaining how and why Halbach came to be inside Avery's trailer. They knew

Halbach was a physically fit 2l-yeat old woman with enough experience

photographing cars for strangers that she would not have voluntarily entered

Avery's home. Despite repeated questions, Brendan never could offer any

explanation as to how Avery managed to getHalbach into his house (See p.815, 833,

861).

It also seemed logistically improbable that Avery could have killed Halbach

on the spur of the moment and completely disposed of her body with no one

noticing. So Wiegert, for the first time, introduced to Brendan the theory that the

killing was planned. He asked: "Why did you go over there? You had this stuff

plannedoutalready,didn'tyou?YouandStevehadthisplanned?" (p.796).Brendan

responded to this cue by claiming they had planned it" for a few days" (1d.). But he

could give no details of any "plan" that would satisfy the agents that such a plan

really existed. There was evidently no list of things to do and no preparations made

(p.7e8-ee).
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The police also could not understand what motive Avery had to kill anyone,

much less Teresa Halbach. Brendan first told them Avery did it because he missed

jail and wanted to returry but the police didn't buy that explanation (p. 797).Later,

at Wiegert's suggestion, Brendan offered that Avery was unhappy that his girlfriend

Jodi was in jail, but he could not logically explain why that would lead Avery to kill

someone. Wiegert suggested: "[h]e told you why he was pissed off. Probably cuz he

wasn't getting any or something like thafs my guess" (p.g15). O.ly after such

prompting did Brendan agree with this unlikely suggestion. (Id.)

Fassbender also suggested that because Brendan told them in his March 1

statement that Avery put an old car hood and branches against the RAV-4 to obscure

it from view he must have been with Avery or he could not otherwise have known

that information (p.8a\. Of course, the photo of the vehicle when it was discovered

showed those items clearly and it was presented at the preliminary hearing and

widely shown on T.V. More significantly, when they asked Brendan to draw the

route Avery traveied to take Halbach's vehicle into the pit where it was found, he at

first told them the wrong direction the RAV-4 was facing, then later claimed, at

Fassbender's suggestion, that he did not recall (p, 859).

The police also explored whether Avery or his girlfriend may have had sex

with Brendary which he denied (p. 815). Brendan did claim that on occasion while

goofing off and wrestling Avery may have grabbed his crotch area, but not in a

i)
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sexual manner (p. 848). In fact, Brendan claimed he was not only a virgin before the

incident with Halbach, but that he never even fooled around with a girl before (p.

855). The police apParently did not consider how unlikely it was that a L6 year old

boy who was completely inexperienced with sex would even take off his clothes in

front of his uncle and be able to perform sexually with a woman for the very first

time in his life.

Near the end of the May 13 sessiory when asked what punishment he thought

he deserved for his part in the Halbach killing, Brendan said "I should get a few

years injail" (p.822). He also remembered to add that'I did it because Steven told

me to," which is no doubt what his lawyer told him to say.

Finally, Fassbender used the session to try to persuade Brendan to call his

mother and confess to her. "If.you're truly sorry for the Halbach's, you'lIbe, you,ll

tell your mother the truth about this" (p. 861). He clarified a few moments later that

what he really wanted Brendan to tell his mother was not necessarily " the truth ," bltt

"exactly what you told us" (p. 863). The police encouraged him to call his mother

right away "before we tell her" (p. 862).Later, the phone call the police orchesffated

between Brendan and his mother was used against Brendan at his own frial, as an

implication of his guilt.

On several occasions Fassbender suggested Brendan was changing his story

because other people in his family told him what to say (p. 832). But every single
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phone call and jail visit Brendan had with anyone, from the time of his arrest to the

trial' was recorded by the authorities, yet no recordings of family members

supposedly pressuring Brendan to recant his confession or change certain facts in his

story were ever presented at Brendan's trial. The fact is that the only two people

documented to have manipulated Brendan Dassey into saying anything about this

case are special Agent Fassbender and Investigator wiegert. They manipulated

Brendan so well that none of his statements can be deemed reliabre.

CONCLUSION

Despite Brendan Dassey's conviction at his own jury trial, this Court should

notconsider the statements he made implicatingsteven Avery to be reliable enough

to consider at Avery's sentencing. As the foregoing sununary of those statements

demonstrates, there are many reasons to question the trusfworthiness of his alleged

"conjession." Because the I5I writer relied substantially on Brendan,s March 1

statement to the police, and the entirely unproven sexual assault allegatiory this

Court should reject all of that report, and also order that it not be included in his

Department of Corrections file.
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Dated at Brookfield, Wisconsin, May 29,2007.

-)

Wisconsin Bar No. '1,002856

Counsel for Steven A. Avery

/s/

BrmNc & WnrnMS, s.c.
400 Executive Drive

Suite 205
Brookfield, Wisconsin 53005

12621821,-0999

12621821-55ee

Huntgy, Buntsg & SrevroN, s.c.
L0 East Doty Street

Suite 320

Madison, Wisconsin 53703

[608] 2s7-0e45

[608] 257-5764 facsimile

/G\IFB\MAY0AAvery Brendan Dasry ct memo.wpd

Dean A. Strang
Wisconsin Bar No.
Counsel for Steven

1009868
A. Avery
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Lawrence T. White, Ph.D.

Department of Psycholory
Beloit College

700 College Street
Beloit, Wisconsin 53511

(608)363_2282
whitelt@beloit.edu

May I1,2007

Jerome F. Buting
Buting & Williams, S.C.
400 N. Executive Drive, Suite 205
Brookfield, Wisconsin 53005-6029

In re: State of Wisconsin v. Steven Avery
Manitowoc County Case No. 05 CF 3gl

Dear Mr. Buting:

You asked me to examine various documents and recordings (listed later) in order to cast
some light on the reliability of statements made to the police by Brendan Dassey, Steven
Avery's nephew. As you know, I am not prepared to offer an opinion about the
truthfulness of Dassey's statements. Instead, in this report I will summarize what social
scientists have leamed about individual vulnerabilities and social influence processes that
can lead to unreliable statements and false confessions. In addition, I will identiff
various factors in Brendan Dassey's case that, in a general sense, are associated with
unreliable statements and false confessions. The body of knowledge that serves as the
basis for this report is the product of nearly 100 scieniific studies p-ubti.n.a in peer-
reviewed journals, most within the past l5 years.

Before giving my report, I should describe my qualifications. I earned a ph.D. in social
psychology at the University of Califomia, Santa Cruz, in 1984. I have been a f.ofessorof psychology and legal studies at Beloit College in Wisconsin since 19g4. I regularly
teach courses on statistics, research methods, forensic psychology, and social pry.norogy.
I have conducted research on the reliability of witnesses;-this reslarch was supported by a
grant from the National Institute of Mental Health. I have published more than a dozen
articles and research reports in refereedjournals and edited books. In the past 20 years, I
have consulted on more than 150 criminal cases in Wisconsin, Illinois, *d Min r.rota. I
have testified as an expert witness in Wisconsin courts on approxim ately 25 occasions.
In the great majority of these cases, the subject of my testimony was the reliability of
eyewitness testimony, but I have also presented expert testimony on interrogations and
confessions.i3
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I have read widely on interrogation procedures and the factors associated with true and
false confessions. Several years ago, I taught an advanced seminar titled ..The

Psychology of Interrogation and Confession." I have made conference presentations on
several occasions about the problem of false confessions. One of my students and I
recently completed a survey ofjury-eligible persons as to what they know and do not
know about interrogations and confessions. We presented our research last week at the
annual meeting of the Midwestern Psychological Association in Chicago.

The Incidence of False Confession Cases

Innocent defendants are sometimes convicted of crimes they did not commit-and
sometimes the cause of the wrongful conviction is a false confession. Drizin and Leo
(2004) have documented 125 cases of false confession that occurred between 1971 and
2002. Indeed, false confessions account for a substantial proportion of wrongful
convictions, ranging ftom l4Yo to 27o/o, depending on the study (Bedau & Radelet, 1987:
connors, Lundregan, Miller, & McEwen, 1996; Scheck, Neufeld, & Dwyer, 2000).
According to the Innocence Project (2006) at the Benjamin Cardozo School of Law, in 35
(or27%) of the first 130 DNA-exoneration cases, defendants confessed to crimes they
did not commit.

Types of False Confessions

There are three distinct psychological types of false confession (Kassin & Wrightsman,
1985). This report focuses on the second and third types of false confessions, is most
contested confessions fall into one ofthese categories.

l. In a voluntary confession, an innocent person makes self-incriminating statements
without external pressure from the police. Sometimes the confessor wishes to
protect a relative or friend; sometimes the confessor has a pathological need for
attention, notoriety, or self-punishment.

2. In a pressured-compliant confession, an innocent person makes self-incriminating
statements in order to achieve some immediate gain or benefit (e.g., alleviation of
conflict, a desire to sleep or go home).

3. In a pressured-internalized confession, an innocent person comes to distrust his own
memory and makes self-incriminating statements because he (mistakenly) concludes
that he committed the crime. In these cases, the person usually realizes his error
after talking with relatives or an attorney.

Origins of False Statements and False Confessions

Broadly speaking, all behavior is produced by the interaction between a person and a
situation. That is, individual characteristics and situational forces combine to produce
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human behavior. When situational forces are extremely powerful, they are likely to
overwhelm an individual's capacity to resist such forces (Ross & Nisbett, l99l).

This general model helps us understand why a suspect might make false statements or
confess to committing a crime he did not commit. First, the suspect may be
psychologically vulnerable. That is, he may possess one or more characteristics (e.g.,
youth, low intelligence, mental illness) that cause him to be easily confused, unusually
compliant, or especially suggestible. He may confess because he comes to doubt his own
version of events, because he believes the legal system would not harm an innocent
person, or because he wishes to avoid interpersonal conflict.

Second, the suspect may be pressured by police investigators who believe the suspect is
guilty. Police investigators may employ specific interrogation tactics (e.g., social
isolation, vigorous confrontation, minimizationof culpability) to increase psychological
stress, suggestibility to leading questions, and compliance to the requests of authority
figures. As a result, the suspect may confess because he wishes to remove himself from a
psychologically stressful situation or because he mistakenly believes that the costs of
maintaining his innocence are greater than the costs of telling the police what they
seemingly want to hear.

In short, false statements can be produced by either factor alone but are especially likely
when a vulnerable individual is subjected to psychological pressure by police
investigators (Gudjonsson, 2003).

Vulnerable Individuals

Some individuals are more likely than others to capitulate to interrogation presswes and
make self-incriminating statements. Risk factors internal to the person include youth,
Iow intelligence, poor memory, drug addiction, mental illness, compliance and
suggestibility, low self-esteem, and sleep deprivation.

l. Juvenile suspects generally confess more readily than adult suspects because
juveniles are less likely to have prior experience with law enforcement, more likely
to waive their Miranda rights, and more likely to comply with the demands of
authority figures (Grisso, 1999; Medford, Gudjonsson, & pearse, 2003). In the
Drizin and Leo (2004) sample of proven false confessions, 32Yo of the false
confessors were under the age of 18, and63Yo were under the age of 25.

2. Intellectually impaired individuals are more easily pressured into giving unreliable
statements and false confessions. Drizin and Leo (2004) identified at least 28
mentally retarded defendants in their sample of 125 false confessors-and this figure
probably is an underestimate because intelligence test scores were not available in
most cases. Mentally retarded persons are less likely to understand their Miranda
rights (Fulero & Everington, 1995) and often exhibit a strong tendency to say "yes"
to even absurd questions (Finlay & Lyons, 2002). The latter phenomenon is known
as acquiescent response bias.
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Individuals who have poor memories or who distrust their memory capabilities are
generally more suggestible. As a result, they are more likely to make unreliable
statements (Gudjonsson, 2003). when persons doubt their own memories of an
event, they often rely on cues from others to help them construct a plausible account
of what actually happened.

Individuals who are in a state of alcohol withdrawal are vulnerable because they are
cognitively impaired, unusually anxious, and less able to cope with intenogative
pressure (Gudjonsson, Hannesdottir, petursson, & Tyrfingson,2000; GudjJnsson,
Hannesdottir, Petursson, & Bjornsson, 2002). In several iases in Great Britain, drug
addicts have become highly compliant because they hoped to be released from
custody and then feed their drug habit (Gudjonsson, 2003).

Individuals who suffer from a diagnosable psychiatric disorder (e.g., schizophrenia,
depressive illness) are often vulnerable because a breakdown in;:reality moiritoring,,'
when present, impairs the individual's ability to differentiate fact from fantasy. As a
result, some mentally ill persons come to believe they have committed crimes that, in
fact, they have not (Gudjonsson, 2003).

Several studies indicate that highly compliant individuals are more likely to confess
to police (Gudjonsson, 2003). In this context, compliance refers to "an iagemess to
please .. ' and a desire to avoid confrontation and conflict with others, particularly
those in positions of perceived authority" (Kassin & Gudjonsson, 2004, p. 5l).

1. Individuals who suffer from low self-esteem are more suggestible in an interrogation
context because their feelings of powerlessness and incompetence lead them to
uncritically accept misleading information when it is presented by police
investigators (Gudjonsson & Singh, 1984).

8. Sleep deprivation impairs one's ability to cope with interrogative pressure (Blagrove,
1996). The longer the sleep deprivation, the greater the effects orr suggestiUltity.
Even one night's sleep deprivation can impair executive functioning in the part of the
brain called the prefrontal cortex (Nilsson, Soderstr<im, Karlsson, fitcanaer,
Akerstedt, Lindroth, & Axelsson,2005). Executive functioning refers to the brain,s
ability to absorb information, interpret the information, and make decisions based
upon the information. In short, sleep-deprived individuals are more suggestible and
less able to make good decisions.

Techniques that fncrease Compliance

Police investigators can employ specific techniques that are designed to (l) create a
psychologically stressful situation and (2) increase suggestibility and compliance to the
demands of authority figures. These techniques include social isolation, lengthy
questioning, and repeated questioning. These techniques are associated with high rates of
confession and a heightened risk of false confession. (Other techniques include specific
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interrogation tactics commonly used by police investigators; these will be discussed in aseparate section.)(?

Military interrogators isolate suspected terrorists for questioning. Religious cultsoften isolate their members to heighten suggestibility and instilithe .uii,, teachings.Prison officials sometimes isolate prisoners to indoctrinate and interrogate 
l

(Suedfeld, 1974). when the police isolate a suspect within unfamiliar-surroundings,
the suspect often is anxious and is motivated to iemove himself from the
uncomfortable situation and reunite with family and friends. From a socialpsychological perspective, the single suspect who is isolated and confro"i"i uvinvestigators is being pulled in one direciion (toward a confession) while there areno other.forces (e.g., his attomey) pulling him in the opposite direction. In this kindof situation, individuals comply to a degiee that surpris"s most peopre (e.g., Asch,1e56).

In the united States, the vastnaj onty QT%)of police interrogations are completedyllin 2 hours (Leo, 1996). The authois of a widely-used interrogation manualbelieve that most interrogations can be compreted within 3-4 hours (Inbau, Reid,Buckley, & Jayne,2004). These statistics stand in sharp contrast to a recent
analysis of proven false confession cases in which 34% of interrogations lasted 6-12hours, 3gYolasted 12-24 hours, and the average length was r6.3 hours (Dnzin &Leo,2004). In a lengthy interrogation, an innic.nt !urp..i,s resistance is worndown and police investigators, frustrated by their inauitlty io secure a confession,
are likely to apply more pressure.

3' when investigators repeatedly ask closed-ended questions within a single interview,witnesses (and presumably suspects) change theiianswers with surprising frequency(Poole & white, r 995). The repetition of ilosed-ended questions rie., ;Ev*questions) creates conflict within an interpersonal situation; the .onfii"t i,eliminated whgn a suspect changes his answer because the investigator is satisfied
and ends questioning on that subject.

The Nature of Interrogations

An interrogation is not an investigative interview. The primary goal of an investigativeinterview is to question a witness or suspect, in a non-leading way, to determine whathappened. The primary goal of an interrogation, however, is to extract a confession oradmissions of guilt from a suspect.

Most police investigators who conduct interrogations on a regular basis have been trainedin the so-called Reid Technique or a variant oflhe Reid Technique. The Reid rechniqueis fully described in a widely-used manual titled, Criminal Interrogation and con/bssions(Inbau, Reid, Buckley, & Jayne, 2004). According to the manua|s authors, an
interrogation is accusatory and involves active per-suasion; the investigator attempts todominate the conversation by making statements, not asking questions. In socialpsychological terms, interrogation is "a guilt-presumptive p"ro".rr, a theory-driven social
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interaction led by an authority figure who holds a strong a priori belief about the target
and who measures success by the ability to extract an admission from that target" (Kassin
& Gudjonsson,2004, p. 4l).

Detecting Deception, waiving Miranda Rights, and confirmation Bias

Before conducting an interrogation, Reid-trained investigators are encouraged to
determine if the suspect is guilty or innocent (because only guilty suspects should be
interrogated). Sometimes this judgment is based on physical evidenci, information
provided by witnesses, or a prior criminal history. At other times, however, ,,the
judgment is based on nothing more than a hunch, a behavioral impression that
investigators form during a preinterrogation interview" (Kassin & Gudjonsson, 2004, p.
37). According to advocates of the Reid Technique, investigators can be trained to judge
truth and deception with 85% accuracy (lnbau, Reid, Buckley, & Jayne, 2004, p. tizy.-
This level of accuracy, however, substantially exceeds human lie-detectiol p.*orrn*."
obtained by independent researchers. In fact, most experiments have found that law
enforcement officials, judges, and psychiatrists perform only slightly better than chance,
if at all (Bull, 1989; Ekman & o'sullivan, l99l; Garrido & Masip , 1gg9). In a recent
meta-analysis (a statistical procedure that combines results across multiple studies),
police investigators trained in the Reid Technique detected lies at chanci levels only-
and untrained students did slightly better (Meissner & Kassin, 2002)- Many of these
same studies have found that law enforcement officials tend to be more confident of their
"lie-catching" abilities than can be justified on the basis of their actual performance.

How often do suspects waive their Miranda ights? In an observational study of live and
videotaped interrogations, roughly 80% of suspects waived their Mirandarights and
submitted to questioning (Leo, 1996). Archival studies in Great Britain reveal similar
waiver rates (Baldwin,1993; Moston, Stephenson, & williamson, 1993). Innocent
persons are especially likely to waive their Miranda ights (Kassin & Norwick ,2004),
perhaps because they believe the legal system has safeguards in place to prevent the
wrongful conviction of an innocent person.

At this point, police investigators begin to question a suspect who they believe is guilty.
Can a presumption of guilt affect the questioning process and its outcome? Yes. Dozens
of controlled studies indicate that once people form an impression, they unwittingly seek
and interpret information in away that validates their original hypothesis or belief. This
phenomenon is known as the "interpersonal expectancy effect" or "confirmation bias."
In short, a perceiver forms a belief about a target person and then behaves toward the
target in a way that conforms to the belief. The target responds in turn, often behaving in
ways that support the perceiver's belief (Snyder & Stukas, 1999). Confirmation bias in
an interrogation context has been demonstrated in a controlled study of mock
investigators and suspects. When investigators were led to believe that a suspect was
guilty, they asked more guilt-presumptive questions and exerted more pressure to get a
confession. When irurocent suspects were interrogated by investigators who thought they
were guilty, suspects were more anxious, more defensive, and more likely to appear
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guilty, according to observers who listened to the taped intenogations (Kassin, Goldstein,
& Savitsky,2003).

Interrogation Tactics Commonly Used by Police Investigators

The Reid Technique itself is a 9-step process designed to extract confessions from
criminal suspects. The nine steps can be reduced to three fundamental strategies:
custody and isolation, confrontation, and minimization (Kassin & Gudjonsson, 2004).
The first strategy-custody and isolation-intensifies the suspect's feelings of stress and
desire to extricate himself from the situation. The second strategy-confrtntation-
allows the interrogator to accuse the suspect of the crime, express certainty in the
suspect's guilt, cite real or manufactured incriminating evidence, and prevent the suspect
from making denials. The third strategy-minimization-allows the intenogator to act
sympathetically, offer a moral justification for the crime, permit the suspect to infer that
he will be treated leniently if he confesses, and lead the suspect to believe that confession
is the best or only way to "escape" the immediate, unpleasant situation.

Do police interrogators actually use tactics recommended by the Reid Technique and
similar methods? The answer appears to be yes. Richard Leo (1996) observed lg2
interrogations of criminal suspects. The following is a list of the tactics used most
frequently by police interrogators (with the percentage of cases in which each tactic was
used).

l. Appealed to the suspect's self-interest (S8%)
2. Confronted the suspect with existing evidence of guilt (55%)
3. Undermined the suspect's confidence in denial of guilt (43%)
4. Identified contradictions in the suspect's story g2%)
5. Appealed to the importance of cooperation (37%)
6. Offered moral justifications or excuses for the offense (34%)
7. Confronted the suspect with false evidence of guilt (30%)

Note that tactics #2, #3, and #7 are instances of confrontation-and tactic #6 is zrn
instance of minimization.

There is widespread agreement among social scientists that modem interrogation
techniques are remarkably effective in eliciting true confessions from guilty suspects.
Unfortunately, these techniques are so powerful that they can sometimes induce innocent
suspects to make unreliable statements or even confess to crimes they did not commit.

A recently published study by Melissa Russano and her colleagues demonstrates the
effectiveness of psychologically-based interrogation techniques. As noted in the study's
abstract:

The primary goal of the current study was to develop a novel experimental
paradigm with which to study the influence of psychologically-based
interrogation techniques on the likelihood of true and false confessions.

3
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The paradigm involves guilty and innocent participants being accused of
intentionally breaking an experimental rule, or "cheating." In the first
demonstration of this paradigm we explored the influence of two cofilmon
police interrogation tactics: minimization and an explicit offer of leniency,
or a "deal." Results indicated that guilty persons were more likely to
confess than innocent persons, and that the use of minimization and the
offer of a deal increased the rate of both true and false confessions.
(Russano, Meissner, Narchet, & Kassin, 2005,p. a8l)

The table below shows the percentages of "factually guilty" and "factually innocent"
subjects who confessed to cheating in the Russano study. Note that the participants in
this study-university students-were not especially lrrlnerable individuals and were nor
subjected to lengthy interrogation or questionable tactics (e.g., fabricated evidence of
guilt).

Social In/luence and Decision Making

To understand why psychologically-based interrogation techniques are so effective, it is
helpful to have an understanding of social influence and decision making. Social
psychologists have demonstrated that an authority figure can persuade ordinary people to
administer apparently lethal shocks to an innocent subject (Milgram, lg74), and an
experimenter can induce volunteer subjects to behave in ways that are seemingly self-
injurious such as plunging their hand into concentrated acid (Ome & Evans, tbOS). tn
these studies, experimenters repeatedly prompt subjects to comply with their dubious
requests. In addition, they lead subjects to believe that they will not be morally
responsible for their behavior. Similarly, police interrogators are typically unrelenting
and imply that the suspect is not morally blameworthy by minimizing the moral
seriousness of the offense, blaming the victim, or suggesting a noncriminal intent behind
the act (see Inbau, Reid, Buckley, & Jayne, 2004, pp.244,254,295). In short, when
individuals are placed in a powerful social situation that shapes their psychological reality
for them, they can be led to act in ways that are counter to their best interests or the
interests of others.

Distinguishing between True and False Confessions
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The police sometimes target innocent suspects and subject them to psychologically
powerful situations that are designed to increase compliance. As a result, innocent
persons will sometimes confess to crimes they did not commit. Such a state of affairs is
clearly undesirable, yet the problem of false confessions may not be a crucial problem if
false confessions can be detected and corrected by law enforcement or judicial
authorities. Essential to this presumed safeguard is the commonsense assumption that
"I'd know a false confession if I saw one" (Kassin, 2005).

Can individuals (e.g., police officers, judges, jurors) distinguish between true and false
confessions? The available evidence suggests the answer is no. In a recent experiment,
students performed no better than chance when they attempted to distinguish the
confessions of guilty and innocent mock suspects (Lassiter, Clark, Daniels, & Soinski,
2004). In a similar experiment, police offrcers and students performed no better than
chance when they attempted to distinguish the true and false confessions of prison
inmates, although the police were more confident in their performance (Kassin, Meissner,
& Norwick, 2005). In this study, police offrcers who were specially trained in
intenogation techniques exhibited a false alarm bias. That is, they were more likely than
other offtcers to identify a false confession as true than to make the opposite kind of error
(i.e., identify a true confession as false).

Saul Kassin, America's leading expert on the psychology of confessions, recently wrote:

Recent research suggests that actual innocence does not protect people across a
sequence of pivotal decisions: (a) In preinterrogation interviews, investigators
commit false-positive errors, presuming innocent suspects guilty; (b) naively
believing in the transparency of their innocence, innocent suspects waive their
rights; (c) despite or because of their denials, innocent suspects elicit highly
confrontational interrogations; (d) certain commonly used techniques lead
suspects to confess to crimes they did not commit; and (e) police and others
cannot distinguish between uncorroborated true and false confessions. It
appears that innocence put innocents at risk. (Kassin, 2005, p.215)

An Assessment of Brendan Dassey's Statements

I reviewed the materials you provided to me that are pertinent to the reliability of
statements made by Brendan Dassey to the police on February 27 , March I , and May 13,
2006. I reviewed the documents and recordings listed below.

' Two audio CD's of Brendan Dassey's interview at Mishicot High School on
February 27,2006

r Transcript of February 27 ,2006, interview at Mishicot High School (STATE 4510-
4ss4)

' Transcript of February 27,2006, video interview at Two Rivers Police Department
(STATE 4sss-4583)

I Three video DVD's of Brendan Dassey's interview at Manitowoc County Sheriff s

Department on March 1,2006

(rs)
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I Transcript of March 1,2006, interview at Manitowoc County Sheriff s Department

(STATE 4s96-4748)
r Two video DVD's of Brendan Dassey's interview at Sheboygan County Juvenile

Detention Center on May 13,2006.
r Transcript of May 13,2006, interview at Sheboygan County Juvenile Detention

Center (STATE 7267 -7377)

' "Confidential Psychoeducational Report" of Brendan Dassey, prepared on October
30,2002, by Kris schoenberger-Gross for the Mishicot School Diitrict

' "Speech and Language Report" of Brendan Dassey, prepared in September 2005 by
Amy A. LaFave for the Mishicot public Schools

Brendan Dassey's Yulnerability

There are several indications that Brendan Dassey is a vulnerable individual who, if
pressured by police, might offer unreliable statements. First, Brendan was l6 years old at
the time he made incriminating statements to the police. Second, according to the school
report prepared by Ms. Schoenberger-Gross, Brendan's cognitive abilities are ..below
average" to "well below average." Moreover, Brendan exhibits extremely poor memory
skills in terms of short-term memory (2nd percentile), memory for words (l3t percentile),
and working memory (5* percentile). Third, according to the report pr"p*"d by Amy
LaFave, Brendan "appeared insecure and hesitant when responding to questions,, and
needs to leam to "ask for clarification if he is confused or if the situation is unclear.,'

The February 27, 2006, Interview at Mishicot High School

In this interview, Officers Fassbender and Wiegert wamed Brendan that he was in a
precarious legal position and then portrayed themselves as Brendan's emotional allies
and support system. on page 442, Fassbender said, "we've got people back at the
sheriff s department, district attomey's offrce and ... they're talking about trying to link
Brendan Dassey with this event ... and Mark and I are both going, well ah, lte's a kid, he
had nothing to do with this." on page 443, Fassbender said, .,we've gotten a lot of
information and you know some people don't care, some people backlhere say no we'll
just charge him ... you can make it look however you want ... I wanna be here for you.
There's nothing I'd like more than to come over and give you a hug cuz I know you're
hurtin' ... I promise I will not let you high and dry, I'll stand behind you." Wiegert said,
"We both will, Brendan. We're here to help ya."

Fassbender and Wiegert portrayed themselves as having specialized knowledge and
psychological acumen. They also suggested to Brendan that he had a painful guilty
conscience. For example, on page 440, Fassbender said, "I know something's bothering
ya ... and it's gotta be laying real real heavy on ya." on page 443, Fassb".td". said to
Brendan, "By your look I can tell you know of something, you saw something or
somebody, somethin's laying heavy on ya. We wouldn't be here bothering you if we
didn't know that." On page 446,Wiegert said, "... this whole thing is bothering you and
the rest of your family, but you'll never get over it unless you're honest about it, cuz this
will bug you 'til the day you die, unless you're honest about it."
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Fassbender and Wiegert repeatedly pressured Brendan to say that he saw or knew certain
things. on page 451, Fassbender said, "we know you saw some flesh .. . I know you saw
it ... Tell us ... Tell us what you saw. You saw some body pafis ... tell us what you
saw," On page 456, Wiegert said, "I've been told that you and Steve talked about the
body in there, OK, that's what I was told, and I believe that. You guys did talk about it,
didn't ya?" onpage 462, wiegert said, "I heard he told you something about that. I
heard he told you how he cleaned things up. Be honest now."

Fassbender and Wiegert repeatedly implied to Brendan that he was not responsible for
any criminal acts that might have occurred. On page 451, Wiegert said, "It's not your
fault. Remember that." And Fassbender immediately said, "Yeah, it's not your fault."
On page 453, Fassbender said, "You've done nothing wrong.,' Also on page 453,
wiegert asked, "Did you help him put that body in the fire? If you did, it's oK."

Fassbender and Wiegert repeatedly attempted to shape Brendan's statements in terms of
specific content. For example, on page 441, Fassbender asked, "W.hat did you see in the
fire?" Brendan replied, "Some branches ... a cabinet and some tires." Then Fassbender
asked, "Mmhuh. Did you see any body parts?" on page 452, Fassbender said, "I find it
very hard that you didn't see a skull or the head. Did you see part of the head or face or
skull?" On page 470, Fassbender said, "... there are some things that we feel you should
probably add to your statement." On the next page, he said, "That would probably be a
good thing to add to your statement." On page 4T2,Fassbender said, "Could you indicate
that the body appeared to be whole? or however you want to put it in yow words.,'

Fassbender and Wiegert praised and rewarded Brendan when he pleased them in some
way. For example, on page 471, Fassbender said, "Brendan, I think you did a real good
job about writing" lthe incriminating statementl. On page 477, Fassbender said, "I'm
extremely proud of you ... I truly believe you're one hell of a kid." wiegert said, "And
that goes for both of us. We both believe that." on page 480, Wiegert said, "Good job.
Do you have any questions, buddy?" on page 482, wiegert said, "I'm proud of you." At
the conclusion of the interview, Fassbender and Wiegert made arrangements for Brendan
and his mother to stay overnight at the Fox Hills Resort.

The February 27, 2006, Interview at Two Rivers Police Department

In this interview, Officer Wiegert informed Brendan of his Miranda rights (on page 484).
Wiegert implied that the reading of the rights was a mere formality when he said, "l have
to read you your rights. It's just what we have to do." Wiegert did not ask Brendan if he
understood his Miranda rights. Instead, he simply read a list of printed statements (e.g.,
"I do not want a lawyer"). wiegert then asked Brendan, "Do you agree with that?"
Brendan replied, "Yeah." From a linguistic perspective, the meaning of Brendan's reply
is unclear. Was he agreeing to waive his Miranda rights? This seems unlikely because
Brendan was never asked if he understood his rights or waived his rights. Perhaps
Brendan was merely agreeing with the last statement read to him: "No promises or
threats have been made to me and no pressure of any kind has been used against me."
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Wiegert administered a truth-or-lie ceremony (on page 485) to determine if Brendan was
able to distinguish between true statements and false statements. The truth-or-lie
ceremony is part of the standard protocol when one interviews child witnesses. Wiegert
also told Brendan to say "I don't knod'if he did not know the answer to a question. This
instruction also is part of the standard protocol.

In response to direct questions from the officers, Brendan frequently offered answers that
were vague or "wishy-washy." For example, on page 497

Fassbender: Was there still skin on there, on her toes and feet?
Brendan: Yeah.
Fassbender: What, what color was it?
Brendan: Like peach to white or something like that.

Vague or "wishy-washy" responses are consistent with someone who does not have real
knowledge but makes an effort to produce answers that sound plausible.

Fassbender and Wiegert frequently asked leading questions and suggested particular
responses to questions. Brendan often used one of the suggested answers as his own,
perhaps because he assumed the police would not suggest implausible alternatives. For
example, on page 496:

wiegert: what was it, a T-shirt or a button-up shirt or what type of shirt?
Brendan: Like a button-up shirt.

On page 508:

wiegert: How did that come about? I mean did he say there was a struggle or
something? Or what did he say?

Brendan: Yeah, there was a struggle.

The March I, 2006, Interview at Manitowoc County Sheriff's Department

In this interview, Officer Wiegert informed Brendan of his Miranda rights (on page 526)
and asked Brendan ifhe understood each ofthe rights. Brendan ugt"e- that he did, but'
the officers did not test Brendan to determine the degree to which he actually understood
his legal rights. The officers surely knew--or should have suspected-that 

-Brendan 
is an

agreeable, compliant young man of limited intelligence. As a result, the officers should
have assessed Brendan's genuine understanding of his rights by asking Brendan to
paraphrase them in his own words.

on page 527, wiegert said, "... if you play it right, who knows, maybe we'll get you
back as soon as we can." On page 540, Fassbender said, "We just need to hear the whole
story from you. As soon as we get that and we're comfortable with that, I think you're
gonna be a lot more comfortable with that. It's going to be easier on you down the road,
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ah, if this goes to trial and stuff like that." Statements like these imply a quid pro quo. It
is almost as if the officers said, "Brendan, if you tell us a story that coincid., *ith *hut
we think happened, things will go easier and better for you.,'

In this interview, the offrcers used several standard intenogation tactics: (l) they
confronted Brendan with evidence of his guilt; (2) they sought to minimize'Brendun's
moral culpability; and (3) they developed a psychological theme to be used throughout
the interview. The theme was one of "honesty," but it r.ems the acfual meaning of .,be
honest with us" was "tell us something that conforms to our theory of the crime.,,

Wiegert confronted Brendan (on page 541) when he said, "We know there,s some things
you left out ... We pretty much know everything.,'

Here are just two examples of minimization. on page 540, Fassbender said, ,.. . . from
what I'm seeing ... I'm thinkin' you're all right. oK, you don't have to worry about
things." on page 552, wiegert said, "Let's be honest here Brendan. If you helped him,
it's oK, because he was telling you to do it. you didn't do it on yo* o" .,, '

Here are several examples of theme development. On page 54l,Wiegert said, ..Honesty
here Brendan is the thing that's gorula help you ... Honesty is the onli thing that will set
you free. Right? ... We really need you to be honest this time wittr everytf,ing, OK. ...
As long as you be honest with us, it's OK. If you lie about it that's go*u b" piobl"-s.,'
On page 543, Wiegert said, "... remember this is very important cuz we alreaiy know
what happened that day, oK. Let's just be honest here ok, Brendan." Also on page 543,
Fassbender said, "... be honest, cuzwe're gonna, we're gonna be able to tell when you,re
not being honest." On page 561, Wiegert said, "We alreidy know Brendan. We alieady
know. Come on. Be honest with us. Be honest with us."

When the officers were displeased with something Brendan said, they sometimes re-
introduced the honesty theme and threatened to withdraw support. For example, on page
547:

Fassbender: what's goin' on? Let's take it through honestly now.
Wiegert: Come on Brendan. Be honest. I told you befoie that's the only thing

that's gonna help ya here. we arready know what happened.
Fassbender: We don't get honesty here, I'm your friend right now, 

^but 
I gotta believe

in you and if I don't berieve in you, I can't go to bat for youl

As in the first interview, the officers sometimes asked leading and suggestive questions.
On page 544:

Fassbender: You saw her and him on the porch and they were what?
Brendan: They were talking.
Fassbender: And then what did you do?
Brendan: I walked in mv house.
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Fassbender: And they were just talking, were they doing anything else? Were they
screaming, fighting, talking, pushing, anything?

On pages 558 and 559:

Wiegert: What kinda rope?
Brendan: Like, ah,like that round.
wiegert: something you'd use for clothesline? That type of thing?
Brendan: Yeah.

As in the first interview, the officers repeatedly attempted to shape Brendan's responses.
On page 548:

Fassbender: Whose car was in the garage? Tell me the truth.
Wiegert: We already know. Just tell us. It's OK.
Fassbender: The truth, that's its so easy to tell the truth. It's hard ta make things up.
Brendan: Her jeep.
Fassbender: That'sright.
Wiegert: Her jeep was in the garage, wasn't it?

On page 552:

wiegert: why did he have you come over there? He needed help, didn,t he? what
did he need help with? Go ahead and tell us.

Brendan: Probably to get rid of the body. fNote the imprecision of the response.)
Wiegert: Yeah.

On pages 554 and 555:

Wiegert: Why was he pee'd off at her?
Brendan: I don't know. lNote that the fficer did not honor Brendan's response,

even though the oficer had told Brendan earlier to say "l don't lmow"
when he did not know the onswer to a question.f

Wiegert: I think he probably told ya. So just be honest. We already know. [At this
point, Wiegert moved closer to Brendan and tapped his knee, a tactic
designed to increase the likelihood of a compliant response.J

Sometimes the officers used repeated and persistent questioning to shape Brendan's
responses. On page 620:

Fassbender: Did Steven tell ya what he did with those things?
Brendan: No.
Fassbender: I need ya to tell us the truth.
Brendan: Yeah
Fassbender: What did he do with her possessions?
Brendan: I don't know.
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Wiegert:

Brendan:

Fassbender:

Brendan:
Fassbender:

Brendan:
Fassbender:

Brendan:
Fassbender:

Brendan:
Fassbender:
Wiegert:
Fassbender:
Brendan:
Fassbender:
Brendan:

Brendan, it's oK to tell us, oK. It's really important that you continue
being honest with us. oK, don't start lying now. If you know what
happened to a cell phone or a camera or a purse, you need to tell us . .. Do
you know what happened to those items?
He burnt'em.

On page 603, there is an especially useful illustration of how the police officers ..led,'
Brendan to report specific details (in this instance, about what Steven Avery did) that
conformed to their theory of the crime. Please note that the offrcers apparently assumed
that Brendan, who has demonstrably poor memory skills, could r"*.*b., an action-
raising a car hood-that (t) took place four months earlier, (2) was committed by another
person, and (3) was seemingly insignificant at the time.

I wanna back ya just a bit, you're down at the car, and you're hiding the
car, right? (Brendan nods "yes") Do you recall him taicing the platis off?
Yeah.
oK, what else did he do, he did somethin' else, you need to tell us what he
did, after that car is parked there. It's extremery important. (pause)
Before you guys leave that car.
That he left the gun in the car.
That's not what I'm thinkin' about. He did something to that car. He took
the plates and he, I believe he did something else in tfiat car. (pause)
I don't know.
oK, did he, did he, did he go and look at the engine, did he raise the hood
at all or anything like that? To do something to that car?
Yeah.
What was that? (pause)
What did he do, Brendan? It's OK, what did he do?
What did he do under the hood, if that's what he did? (pause)
I don't know what he did, but I know he went under.
He did raise the hood? (Brendan nods "yes") you remember that?
Yeah.

In this interview, the officers sometimes appeared to be frustrated with their lack of
progress and the inconsistencies in Brendan's statements. On these occasions, the
officers continued to pressure Brendan to construct a narrative that was consistent with
their beliefs and assumptions about what happened. An example appears on page 56g:

Fassbender: Take me from there and be honest so we don't have ta keep backing up
here. cuz, we know, but we need it in your words. t can't, I can't suy it.wiegert: Brendan, I already know. you know we know. oK. come on buddy.
Let's get this out, OK?

A lengthier illustration of how the officers shaped Brendan's statements can be found in
the pages leading up to page 587. Beginning on page 578, Wiegert said several times,
"We know he lAveryl did something else to her, what else did he do to her?" In response(3
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to these prompts, Brendan first said that Avery stabbed the victim in the stomach and
then said Avery choked her. On page 584:

Wiegert: What else did he do to her? We know something else was done. Tell us,
and what else did you do? Come on. Something with the head. fBrendan
had not mentioned the head up to this point.J Brendan?

A bit later, in response to Wiegert's question, Brendan said Avery cut off the victim's
hair. A few moments later, on page 585:

Fassbender: What else was done to her head?
Brendan: That he punched her.
Wiegert: What else? (pause) What else?

On page 586:

wiegert: what did he make you do, Brendan? It's oK, what did he make you do?
Brendan: Cut her fthroat].

Finally, on page 587:

Wiegert: So Steve stabs her first and then you cut her neck? (Brendan nods "yes")
What else happens to her in her head?

Fassbender: It's extremely, extremely important you tell us this, for us to believe you.
Wiegert: Come on Brendan, what else? (pause)
Fassbender: We know, we just need you to tell us.
Brendan: That's all I can remember.
Wiegert: All right,I'm just gonna come out and ask you. Who shot her in the head?

lThe police lvtew the victim had been shot in the head. If Brendan was not
involved, he would not have known about this.)

Brendan: He did.
Fassbender: Then why didn't you tell us that?
Brendan: Cuz I couldn't think of it.

As in the first interview, Brendan sometimes appeared to guess in response to officers'
questions. For example, on page 605:

Wiegert: Which finger was it fa scratchf on, do you remember?
Brendan: Mmm, probably this one.
Fassbender: Was it bleeding?
Brendan: It was just bleeding a little bit.
Wiegert: How'd he get that scratch? (pause)
Brendan: Probably when he was under the hood.

On page 667, after Brendan had said he raped, stabbed, and helped to kill Teresa
q, Halbach, he asked, "Am I gonna be at school before school ends?" Brendan's question{\.J
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strongly suggests that he did not fully appreciate the significance of his statements or the
consequences of those statements for his immediate and long-term future. If Brendan
was innocent and had faith in the competence and thoroughness of the police, he may
have assumed that he would not be harmed by his false statements because the real truth
would come out eventually and he would be exonerated.

Finally, on page 672,Brendan asked his mother what would happen if Avery's story was
different from his, if Avery said Brendan did not do anything.

Barb Janda: Did you? Huh?
Brendan: Not really.
Barb Janda: What do you mean not really?
Brendan: They got to my head.

These statements suggest that Brendan did not actually do or see some of the things he
reported during the interview-and that Brendan suspected he may have been
psychologically manipulated by the investigating officers.

The May I3, 2006, Interview at sheboygan county Juvenile Detention center

This interview occurred two-and-a-half months after the March I interview. At the
beginning of the interview, before intense questioning by the police, Brendan provided a
free narrative account in which he implicated himself in the rape and murder of Teresa
Halbach. In his statement, Brendan implied that he did not initiate actions but complied
with Steven Avery's commands.

Throughout this interview, Officers Fassbender and Wiegert asked leading questions.
Leading questions can produce unreliable statements, especially when a witness or
suspect is highly suggestible to the influence of authority figures. For example, on page
810:

Wiegert: And you helped him with that, right.
Brendan: Yeah-

On page 81 l:

Wiegert: Where is her underwear and bra? Just tell me that. OK. Where is that?
Where is it? Is it at your house? [leadingl Where is it?

On page 817:

Wiegert: At what point did you put her cell phone and camera and purse and stuff in
the burn barrel? lPrior to this point, Brendan had not said anything about
putting Teresa's belongings in the burn barrel.f

t7

\3

04



r)
As in the earlier interviews, Officers Fassbender and Wiegert pressured Brendan to
provide "appropriate" answers to their questions. For exampli, on page 774,Wiegert
said, "we asked you before about the clothes, oK? you'reiying to; when you're
tellin' me you don't know where the bra and panties are. OK. Iian tell that. 

-Where 
are

the bra and panties?"

Onpage770:

Wiegert: What is she saying during this?
Fassbender: Or was he saying? What's he telling her, Brendan?
Wiegert: Come on, Brendan. What's he telling her at this time? We know there's

some talking going on, OK. We, we know that.

On pages 790 and79l:

l8

Fassbender:
Brendan:
Fassbender:
Brendan:
Fassbender:
Brendan:
Fassbender:
Wiegert:
Fassbender:

Brendan:
Fassbender:
Brendan:

Wiegert:

Brendan:
Wiegert:
Brendan:

Did.you cut her hair offl
Yeah.
Where did that happen?
In the, in the bedroom.
What ya cut the hair off with?
The knife.
The knife you guys found in the garage?
It doesn't make sense.
It's impossible. You took her out to the garage and that's when you got
the knife. Explain how that can be. (pause) Did you cut her hair off?
No.
Then why did you just tell us you did? Brendan?
I don't know.

In Brendan's mind, he may have believed that it was more desirable to say something
than to say nothing. He may have been relatively unconcerned about the accuracy oihi,
statements because, in his mind, the officers already knew what happened and would
correct him if he was mistaken.

In this interview, the officers learned that Brendan had been inconsistent in his responses
to their questions. For example, on page 779:

You told us in another interview that vou
throat?
No.
Why did you tell us that? Brendan, why
Too nervous.

cut her throat. Did you cut her

did you tell us that?

On pages 785 and 786:

Fassbender: Do you use that creeper thing?
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Brendan: No.
Fassbender: Why did you tell us that?
Brendan: I don't know-

The offrcers apparently did not consider the possibility that their pressure tactics might
have pushed Brendan to say things that were beyond his scope of knowledge.

At various points in the interview, the officers threatened to leave the room and terminate
the interview if Brendan did not "tell the truth." If Brendan hoped to maintain a good
relationship with the police, he would have been motivated to satisft the officers and
keep them in the room. For example, on page783:

Fassbender: So you need to tell us the truth. If the truth doesn't match up with the
facts, you know I'm ready to tell Mark we're leavin,.

Wiegert: I'm pretty close too because you're not telling us the truth and you're not
telling us everything you know. You're lying to us.

Fassbender: You're telling us bits and pieces of the truth.
Wiegert: And I'm not gonna sit here Brendan and allow you to lie to me anymore. I

don't need you to. I've got enough evidence without you. If you wanna
help yourself, you have that opportunity right now to do that.

On page 788:

Fassbender: See, I can't believe that now. I'm sorry. Your mom wasn't home. your
mom was at Scott's.

wiegert: Brendan, do you want us to walk out of here? Is that what you want?
Then quit lying to us.

Onpage792:

Fassbender: I just about had enough and I'm, I'm gonna leave and I'm gonna take
Mark with me ...

Wiegert: You got one more chance to tell the truth or we're done. Got it?

At times in this interview, the officers pressured Brendan to give specific answers to their
questions. For example, on page 826:

Wiegert: What did he use to clean it [a knifelT
Brendan: Some soap and some water.
Wiegert: Did you see him do that?
Brendan: Yeah.
Wiegert: I think that's a lie. I can tell by your voice. Did you see him clean the

knife? Don't lie.
Brendan: No.

Conclusion
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Before I comment on the reliability of Brendan Dassey's statements,I would like to
address a relatod issue. The investigators in tbis case seem to believe that human
msmory operates like a videotape r.ecording systom. and that a persoD. can simply "repl,ay"
his memory of earlier evqlts. This view of memory is inaccurate. Scienti.sts have known
for many years that jndividuals do not record events in memory as a videotape recorder
woul.d, and recall of information is not aPun to pushing the "playback" button on a VCR.
The situation is much mor€ complex. Most meinori.es ar.e not permanent. Memories
decay over time and are often distorted by ir:lervening evonts. When we rocall a
witnessed evert, we typi.cally fill in gaps with assumptions and inferences. Indeed, we
sometimes interwoave newly acquired information into our memory of an event. In
important ways, "re.membering" is "dis-memb"tittg" in reverse. In short, monory is a
constructive process ard bighly prone to error (I-oftus, 197911.996).

kr my opinion, there are reasons to bolieve that BrEndan Dassey's statem.ents may not be
wholly reliable or truly voluntary. Brendan is a vulnerable individual due to his low
intelligencer poor memory skills, and passive derneanor. The police repeatedly pressured
Brendan to provido them with detaif.s that conformed to their theory of the crime.
Brendan's statements wsre often i"nconsistent, ambivalenf and self-oonhadictory. In
surn, there are many r.easons to guestion the trustwoltbiness and voluntariness of Brendan
Dassey's so-called'oconf€ssion-"

Tlris concludes m.y r.eport. Piease call rre at 608-363-2282 if youhave any questions.

With best regards,

l-^'*r+ctuT^ b[{e-
I-awrenca T. Wlite, Ph.D.
Professor of Psychology and Legal Studies

+**1.++f *!|.**{r:F!fi{.***'l***:tc*+++'f.+,F*,t***rt +*+*'t***'k****,t *++++**+*d.rt{r**,1.+*t****
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Interview of, Brendan Dassey
Mishicot High School
02/27 /06

Inv. Mark Wigert
Special Agent Tom Fassbender

Reporting Oflicers:

FASSBENDER: Mark's obviously lay-g out a tape recorder on the table urr we'd like to

tape the intewiew, um OK no problem with tha! if thafs aU right. Um, you're n9t un{el arresq

you know that. You're free to go at anytime you want. Ab, just listen to us, you don't have to

answer any questions if yoU don't want to and stufflike that, OK? Um and I, I would reaily

appreciataif V* would just kinda relax and open up with us. We're not here tq ta jump in your

face or g* inio ya or anything like that. I know that may have happened before and stufflike
thaL *r;r", we're not here to do that We're here more ta maybe let you talk or talk to you a

little abo6how you've been feeling lately and stuIf. I, I have a feeling there's some things on

your mind and ljust want to give you that opportunity to talk about um. I want you to talk to us,

ialk about what you're tnioLiog about, feeling rraybe. I know something's bothering ya' and'you

know that, and it's gotta be laytng real real heavy on ya.

WIEGERT:

BRENDAN:

WIEGERT:

You'vehad atough go of itlately I'd imagine huh?

Y€ah

We definitely understand that.

FASSBENDER: . We're not here to hurt anyone, we just, you know if you, you got a chance

to meet Teresa's mother and stuff, you've got to know them a little and you'd know that they

were decent people too; and just tike t tnint your brother's are and your mom is and people don't

|a1g1ethat because all the bad press and stuff. And that's all we're, we're thinking about, just to

bring justice, no matter how hard or how much it hurts. Ah, for, for Teresa. This feels pretty

awlonar4 but go ahead and tell us what's been bothering ya-C
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BRENDAN: That he's, that he's gone and I can't see him

FASSBENDER: That Steve is gone? You're pretty close with Steve?

BRENDAN: I helped him fix his cars and that

FASSBENDER: mmhuh,I kinda figured that was part of it. Were you probably the

closest to him as opposed ta like your brothers and stuff?

BRENDAN: Well me and Blaine were.

FASSBENDER: Yeah, Blaine would hang around Steven a lot too? Have you been able to

go up and visit him at all?

Well I tried, but I,I couldn't get in cuz I didn't have my like identity

Oh. You talk to him on the Phone much?

BRENDAN: NO'

FASSBENDER: How's Your mom doing?

BRENDAN: Pretty good.

FASSBENDER: Anythingelsebotheringyou?

BRENDAN: Not really.

BRENDAN:
cards.

FASSBENDER:

FASSBENDER: No. BrendilI; Wo know that, that Halloween and sfuffyou wele with him

and, and helped him tend to a fire and stuff like that behind the garage and stuffand' anything

that you saw that oigtt tr,ui, been botheri ngy{'r And if you built the fire, and we believe that's'

that,s where Teresa'was cooked. And if yoi were out thereby the fue and stuff, and by your

own words you went and got that, that seat out of a the vehicle seat remember that one, brought

it over and someon. pnt itltt the fire, did you put that seat on the fire or him?

BRENDA]TI: We both did.

FASSBENDER: what did you both grab it and put it, put it in the fire? what did you see in

the fire?(.3
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FASSBENDER: mmhuh. Did you see any body parts?

BRENDAN:

FASSBENDER: 
. Y9u know if you think you saw sometring in the fire, and it,s bo, startingto bother you' or you're feelin' bad about it, th9 o4r *urlt's ever gonna end is if you talk aboutit' I' I gotta believe you did see something io tt 

" 
fit . io; wanna know why I believe that?Because Teresa's b.ones y":: rlt".tingled in that seat. And the only way her bones wereintermingled in that seat is if she ** put on that seat or if the seat was put on top of her.

FASSBENDER: As I said, we're not gonna say you did and we,re not gonna say youdidn't' we're not here to "' we're here tolile yo.r rrr. opportunity to come forward, to talk tous about what you did see, encounterea.out trr91e ilrat nigtt. we want to know, a Io! a lot of thereason that we're doing this is because,rrow ord *" t;;i;, 17? you,re a kid, you know and wegot we've got people back at the sheriifs dep., di*;;;rney,s office, and their lookin, at thisnow saying there's no way that Brendan Dassey ** o"t tn.re and didn,t see something.They're talking about rying to link Br""-dq Dassey;thGr gvent They,re not saying thatBrendan did it, they're tuytt g that Brendan nua ,o*"trriog io do with it o, tt 
" "o.,rer 

up of itwhich would mean B5-ndan b*t"y could pgtentiallyili.i"g charges for that. And Mark & Iare both going well ah he's a kid, he had nothing to ao *i,r, this, aniwh"trroii"r" got him outthere to help build a fue and he inadvertently sai ro." tnings that,s what it would be, itwouldn't be that Brendan act-actually helped him dispos;;'f this body.-And lL tootiog at youBrendan and I know 
{9Y :1* something and that's wilat tciiting you.oor" tn*Lytniog ,tr",knowing that steven did this, it hurts. ivhether it was * 

"r"ia.rt trrut st.*o aia i by, howeverit happened' he's, he's gotta deal with that. Truthfirtty,iJon't believe Steven intended to killher' I don't know how it happened, only Steven knows t o* it t uppened, and potentially you..Do you know how it happenedz wiat aia yoo see in trrut n 
"r

BRENDAN: Some branches.........a cabinet and some tires.

BRENDAN: ...some blact-K...............some garbage bag on there.

FASSBENDER: Umhm, and what was in the garbage bag?

BRENDAN:

FAASSBENDER: ...........ga$age bag and they were plastic?rieht

(s

BRENDAN:

FASSBENDER:

Well,I would burn the garbage

Where did you get those bags from?

Plastic melts pretty quick
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BRENDAN:

FASSBENDER:

BRENDAN:

WIEGERT:

BRENDAN:

FASSBENDER: Yeah, I know how hard this is, you know that you saw him put some

garbage bags on, but I can look, I can't see in your eye, byt by your look I can tell you know of

Jo*ritinglyoo ru* something or somebody, somethin's laying heavy on ya. We wouldn't be

here bothering you if we didn't know that. We've gotten a lot of infonnation and you know

some people don't care, some people back there say no we'll just charge hiq. We said no, let us

talk to hirrr, giu" him ttle opport*ity to come forward with the information that he has, and get it
off of his chest. Now maki it look, you can make it look however you want, .. . really care,

...tell us what you knew that way you don't have to feel bad for Steven you have to tell

the truth. you have no choice in that, someone had killed someone and like I said I don't think

Steven intended to do it, but it happened. He still has to pay the price for that... I hope

you 
'nderstand 

that. He didn't ao tfre right thing. How are you going to live with yourself the

rest of your life knowing what you know. And I've got .. . kids somewhat your age, I'm lookin'

at you *d L"" you in ni* *d I see him in you, I really do, and I know how that would hurt me

too. I know how much he would hurt because of what he did know and how, how he felt for the

person and what he saw and what he knows. I'm not here, like I said I'm not here

1o............I'm not,I here to give you the opportunity to getthis offyour chest. Mark and I,

yeah we're cops, we're investigators and stufflike that, but I'm not right now- I'm a father that

las a kid yourage too. I wanna be here for you. There's nothing I'd like more than to come

over and giu" yog a hug cuz I know you're hurtin'. Yes I do wanna give justice to, to this and to

the Halbaihs too. You wanna tell me what you saw and what you heard, cuz I know that

something is, it's intensely bothering you. Talk about it, we're not just going to let you high and

dry, we'ri gonna talk to yt*.o* after this and we'll deal with this, the best we can for your

g*a oK? 1 promise I will not let you high and dry, I'll stand behind you.

from his garage ... he was saving it for a bonfire

mnhuh.

Cuz we invited some friends over but they cancelled.

We both will Brendan. We're here to help ya.

Well I know that he

FASSBENDER: ... and that's nice to know. It's not something that, that I meanwe knew

that. I'm more interested in what you probably saw in that fire or something' We know she was

put in that fire, there's no doubt about it. The evidence speaks for itself. And you were out there

with him. And unfortunately I'm afraid you saw something that you wished you never would

have seen. You know, I mean, and that's what we need to know. We get that offyour chest and

we can move forward. That's the important thing we need to, to get out right now, for you. Cuz

you,re having a tough go of it, and itis not just .L' yo.t can't see Steve but what you saw. Did'3

1 ur)
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you see a hand, a foot, something in that fire? Her bones? Did you smell something that was not
too right?

BRENDAN: well we weren't there for long ... . .. .. . .,.picking up the stuff

FASSBENDER: You were both there, you and Steven? Was it just you going arormd with
the cart to get the stuff?

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: Tell me this, wherq when you, I mean you, you got home from school and
stuff, w-were you there when the fire started or dia you come out after the fue was going pretty
good?

BRENDAN: He had it started.

FASSBENDER: And then were there tires on it before you got out there?

BRENDAN: No just branches...

FASSBENDER: And then what time did you go in the house that night about?

BRENDAN: About 10:30

FASSBENDER: And was he still out there then?

BRENDAN: He was out there till like... ..my brother came home and said he

FASSBENDER: And what brother is that?

BRENDAN: Blaine

MEGERT: You said you went in at 10:00 or 10:30?

BRENDAN: 10:30

WIEGERT: All right.

FASSBENDER: And that same night, did you help him push a vehicle somewhere too?

BRENDAN: Yeah I did
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FASSBENDER: And what did you do with that, was that a Suzuki? And where did you

push that?

BRENDAN: He had it outside, I just pushed it into the garage.

FASSBENDER: His garage?

BRENDAN: Yeatr.

FASSBENDER: And what else was in that garage atthat time?

BRENDAN: His moPed.

FASSBENDER: He had a moped in there? Anything else?

BRENDAN: .....--snowrnobile"""":"-his lawnmower

FASSBENDER: No other vehicle? (PAUSE). Can you tell me some other things?

BRENDAN: .

FASSBENDER: You saw? Didn't see anything in that fire?

WIEGERT: What was in the garbage bags?

BRENDAN: PaPer Plates, sodabottles

WIEGERT: Were theY heavY?

BRENDAN: .""

FASSBENDER: Did you help carry them out or?

BRENDAN: ""'I carried one out

FASSBENDER: Out of the house or garage?

FASSBENDER: What else is botherin'ya?

\ BRENDAN: Trying to find a girlfriend
r,J
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FASSBENDER: Did she say why? Nothing to do with this, is it?

BRENDAN: ....

FASSBENDER: y:ll Ih:tz:l're getrin' over that. Just a girr, you,ll find others, right?Talk to your mom about it at all? Did sheiay the same thing, findlther girls?

FASSBENDER:

BRENDAN:

FASSBENDER:

BRENDAN:

BRENDAITI:

BRENDAN:

WIEGERT:

BRENDAN:

WIEGERT:

BRENDAN:

mmhuh.

Tried to get a hold of ... girlfriend

Did you just breakup?

she broke up with me.

..... My mom told me that times heal.

...... not to say stuff

Whatkind of stufl

Like don't talk

Did he tell you what to say?

FASSBENDER: True, time will, time will heal.

MEGERT: Brendan, we knowthat Steve told you to say certain things when thepolice carne and talked to you oK, I know that. we've been told that. what did steve tell youto tell us?

G

WIEGERT: J heard that he did. I heard, and I was told Brendan Steve told you what tosay and what not to say because it was you and him out by that fire. I know jou and him knewwhat was going on there' 
-I_t'1ryallr important that you be honest here oK? 

-Everybody 
gets anopportunity with Tom and I oK, and we want to give you that opportunity to be honest. Wewant to help you through this. obviously it's bothering you, mis *hole thing is bothering you

and the rest of your family, but you'll never ever get over it unless you,re honest about it, cuzthis will bug you 'til the day that you die, unless you're honest about it. But we wanna go backand tell people that' you know, Brendan told us what he knew. We warura be able to tell people
that Brendan was honest, he's not like Steve, he's honest, he's a good guy. He,s gonna go places
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in this life. But in order for us to do that, you need to be honest with us and so far you're not

f.i"g 100 percent honest. oK. Tom and I have been doing this job a long, long time, longer

trr*"vo",* been alive, and our experience and our knowledge in this job tells us that you're not

beinj totally honest with us and there's no way that you're going to get over this and move on in

your life without being honest-

FASSBENDER: you know Steven said there wasn't a fue that night. He denied that

denied that and denied that until enough witnesses came forward and said that had they seen a

fire. .. ......youknowthat.

WIEGERT: Steve doesn't care about you right now, he cares about himself.

BRENDAN: Well, when we were up north ... he was trying to hide when the cops

came and grandpa

FASSBENDER: Unfortunately that's all Steven cares about. He left you to hang out to dry.

He told you what to say when you got offthe bus and what you saw' You know what you saw'

..you,re the only one that we talked to between the other brothers, Blaine, Bobby, Bryan,

thatisinconsistentwithwhattheysaid. Partofit'sbecauseofthatcrrz youlikeSteven,you're

*ri"* to help him, but you're misguiOea that way and you're trnng to help him out with what

yootlo* happened *i aia ,"". i think you're starting to be honest with us about some things

right now.

WIEGERT:

BRENDAN:
could.

What else did he tell You?

That he said he was gonna get in the car and try to get away asi far as he

FASSBENDER: .......Anyone else by the fue by you thatnight? - all night. I think

there,s a reason for that like Stiven felt he, ah, could tnrst you to not say anything' " " ' :'

flre......andaskedyouto...'.usingyourlove,andtakingadvantageofthat.

WIEGERT: To cover up for hurting that girl, that girl didn't do nothin'. How would

you feel if that was Your sister?

BRENDAN: .'..

WIEGERT: That burn pit Brendan was no bigger than this table- oK. You know how

big it was. I find it quite difficuli to believe that if there was a body in that Brendan that you

wouldn,t have seen ,om.thing like a hand, or a foot, a head, hair, something' OK' We know you

saw something. And maybe |ou've tried to block it out but it's really important that you

remember. Think back.(3
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FASSBENDER: I'mreally.. .'.bythe- garage,bythe house, by the firepit. I knowyou saw something' ... Mark and I both can go back to tne aistrict attrorney -o ,uy, ah, ...Dassey "' came forward and finally told us. Lao imugirre how this was weighing on him?They' ll understand that.

WIEGERT: we'[ go to bat for yq but you have to be honest with us.

FASSBENDER: Tell us the truttr, exactly.

BRENDAN:

FASSBENDER: Can you get close? Can you get close ... to telling us the truth.

WIEGERT: lt's OK to tell us.

FASSBENDER: It's 95, it" a big step-......a step toward feeling better about yourself, torecovery, to not cryTg at night because of this stutrhappenin'. . . .. .... _ . . .... -...what you saw. Ipromise you I'll not let'you hang out there alone, but rie"ve gotta have the tuth. The truth isgonna be terrible. .....your mom...

WIEGERT w-e're lot gonna run back and tell yo'r grandma and grandpa what youtold us or anything like that. OK.

FASSBENDER:

WIEGERT: Let's talk about it.

FASSBENDER: ..Tatk to us Brendan if you want this resolved.

BRENDAII: . ...some clothes like a blue shirt, some pants ...

WIEGERT; Where did he getthe clothes from?

BRENDAN: His garage.

WIEGERT: Where in the garage?

BRENDAN:

WIEGERT: Where in the garage were they?
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BRENDAN: .-.in the back"

WIEGERT: Back and on the side?

FASSBENDER: was her car still in there when you went in there? Tell us the truth'

BRENDA].{:

FASSBENDER: OK. Did you see some undergarments or anything like that? Bra?

WIEGERT: How about anY shoes?

BRENDAII: .-....

WIEGERT:Wastherebloodonthoseclothes?BehonestBrendan.Weknow.We
already know you know. Help us out. Think of yourself here' Help that family out'

FASSBENDER: It's gonnabe all right' OK'
,'-\
t9 WIEGERT: Was there blood on those clothes?

BRENDAII: A little bit

WIEGERT: OK. Where was the blood?

BRENDAII: Like..... "

WIEGERT: Blood on the shirt?

BRENDAN: .

FASSBENDER: You',re startin' to, you're starting to get it outnow oK' It'll be all

right.. . get it all out, it doesn't do any good to get half of it out'

BRENDAN: . ...-...-thefire"' "'saidhewasgonnaburyitand
start.....

FASSBENDER: When the fire pit got full, he was gonna bury that whole pit and start' did

he have somewhere else? Where' "'''' " "

BRENDAN: .

(ur)
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FASSBENDER: ohh. so you had to move it from behind the garage to behind the house.Did he say why? Did you know why?

BRENDAN:

WIEGERT: Where did he tell you those clothes came from?

BRENDAN: He said that they were..

WIEGERT: You kinda knew better though, don,t ya?

FASSBENDER: You nowknow better, they were girr clothes, weren,t they?

WIEGERT: Were they in a bag or anything?

BRENDAN: They were ... ....bug

FASSBENDER: .-. pants and shirt and anything else you saw... Had blood on the shirt?

WIEGERT: Where on the shirt was the blood? Where on the shirt was the blood? (

BRENDON: ...

WIEGERT; Was it abutton down shirt?

FASSBENDER: Remember what kind of pants were they blue jean pants or...

BRENDAN:

WIEGERT: what else did he get out of the garage? Be honest oK.

BRENDAN: ....Hehadashovel,...

WIEGERT: OK

BRENDAN: and arake........he took

FASSBENDER: Go ahead

BRENDAN:

FASSBENDER: What did he do with the shovel?
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BRENDAN:

FASSBENDER: Let's go to the parts that

about... ......whenever he talked'- "got a feelin'

trying to just

clothes.....talk
that you saw something in the fire that you're

FASSBENDER: Yeah, it's not your fault-. .....'.-'Like I said, Mark and I are not

going to leave you high and dry. I g9l_1very, very important appointment at 3:00 today' well I

ain,t leavin' for the uppoinmt"t rrritil t'* t*" you're taken care of ""'telling the truth

;Ailtts offyour c_hest and get it out in the open . '. so go ahead and talk to us

about what you ru*ln the fire are killin' yo" tight lo*" "' " " " 'what you see' Go

ahead, go ahead. ......you've got io do this for yo'rself. I know you feel that it's gonna

hurt Steven, but it's actually, actually gotlna help steven come to grips with what he needs to do'

fufor" important, this could help you. How long you thing "' are going to pulup with this "'
you know we found some flesl in that fire tool We know you saw some flesh- we found it

after all that burned. I know you saw it ...Tell us. You don't have to worry about

you won't have to prove that in court. (phone rings) Tell us what you saw' You saw

some body parts... You're shaking your head. . . tell us what you saw'..

BRENDAI'I: ...-.

FASSBENDER: You all right? You all right? what other parts did you see?

BRENDAN: Toes

FASSBENDER: . . partof afoottoo? whatotherpartsofthebody "' Didyouseepartof

the arm, the legs? I know. It's all rig,ht ... Did you see part of her head? skull?

BRENDAN: I seen .""

FASSBENDER: Okay ... a human body ... did you say anything to Steven? " " Was he

hoping you didn't see that or what?

BRENDAN: ......

FASSBENDER: Where? The body parts that you saw' were they on top of tires or

undemeath the tires, or?

WIEGERT: It's not your fault. Remember that.

BRENDAN:

k)
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FASSBENDER: Sltigt,, we got, we got a lot of important stuffout there now. Take abreath' Let's go overth-the-parts ttrat you mentioned, oK, so you mentioned toes, fingers, partsof hand and feet *9 9"1what you thought maybe *as stomach area or midsection or torso. Didyou see any parts ofthe legs....parts of the legs or arms. You sure you didn't see her, her, nowthis is very hard, it's eas, not easy but it easieito say your saw a toe or a finger, but when youstart saying to me or I saw a head or a face or hair ot yon know stufflike tha! that,s when ithurts though but I find it very hard that you didn't see a skull or the head. Did you see part of thehead or face or skull?

FASSBENDER:

BRENDAN:

FASSBENDER:

BRENDAN:

FASSBENDER:

BRENDAN:

BRANDAN:

WIEGERT:

BRENDAN:

FASSBENDER:

WIEGERT:

Pardon?

...,. bottom oftires

Undemeath the bottom of the tires.

Could you smell them?

No...

a little it of flesch.

A little bit of flesch.

Were all the body parts connected yet?

BRENDON: .......somewhat.

FASSBENDER: Somewhat?

WIEGERT: I know this is hard Brendan, but can you describe what you saw when youmean somewhat?

Like her forehead.

Did you seen any hair?

FASSBENDER: When you say her forehead was it white bone already or.was there stillflesh on it?



(3

cALur"fI cou Nw sH ERrFF's DEP(')rr"r enr

Complaint No.

05-0157-95s

Page
453

File Number

BRENDAN:

WIEGERT: Yes? Did you say yes or no? I'm not sure'

Brendan,I'mgoingtoaskyouadifficultquestion'OK?Didyouhelphim
put that body in the fire? If you did it's OK'

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: Yes

FASSBENDER: So all the body parts were pretty Tuch connected then when you saw the

toes, which means they were probably connected'to the feet yet, correct? Which means the feet'

foot is connected to both the legs, so i'm just going to ask this question, you're saying that you 
-

seen body part. You're pretty much, y#r" sJeinfu body? Is that accurrate? You saw her body

in there?

WIEGERT: Would you say yes or no for me BRENDAN?

BRENDAN: Yes-

FASSBENDER:Andthentheshovelandtherakewereusedtodo'todowhat?

BRENDAN:

FASSBENDER: Nowyoucantellmeifyouactuallythink "' you seethat?

BRENDA}I: Yeah.

FASSBENDER:Butyoudid.Andyouneversaidanythingtohim.Haveyoutoldthisto
anyonet And is that what's been bothering you a lot?

BRENDAII: Yes

FASSBENDER: And, and I understand that, that's normal because you've done nothing

,3

wrong.

WIEGERT:

BRENDAN:

FASSBENDER:

BRENDAN:

Was the body in the fire before you got out to the fire?

There was like branches.

/q)
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WIEGERT: when did you see it, when you fust went out there or when?

BRENDAN: Like if
WIEGERT: So, ret's just go through you, what time did you go out there?

BRENDAN: 8:00,9:00

WIEGERT: What time?

BRENDAN: 9:00

MEGERT: OK. So at 9:00 you go out and you go right by the fue?

BRENDAN: ....

WIEGERT: yes?

BRENDAN: .....

wmGERT: oK, and you see what exactly, explain to me exactly what you saw at9:00.

BRENDAN: Branches, tires, tires,like a garbage bag, and.

wmGERT: So you went there at 9:00, you see the branches, the tires, the garbage, it,sall on the fue already? Is it burning already?

BRENDAN: yeah.

WIEGERT: And then you go get the car seat?

BRENDAN: yeah.

WIEGERT: And how do you get that?

BRENDAN: We put it in the back of the golf cart.

FASSBENDER: Who's golf cart?

BRENDAN:
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FASSBENDER: Jodi's?

WIEGERT: No, Barb's-

FASSBENDER: Barb Janda' oh Yeah'

WIEGERT: OK, so you go get the, the seat and then what do you do?

BRENDAN:....thebigpitfreandthenwegotthereandthrewitonit

FASSBENDER: During this process, is he moving the rake, shoveling it to mix things up

and stir things?

BRENDAN: ..'..

WIEGERT: so then after you throw the seat on, what happens, when do you see the

body parts?

A(J BRENDAN: Like when he's pushing it on there.

MEGERT: He's Pushing what on there?

BRENDAN: . .carseat

WIEGERT: oK. Tell me again what do you see in that fire?

BRENDAN: I

WIEGERT: First you see the feet? And then what?

BRENDAN: Then I looked around a little bit and I seen

WIEGERT: You saw the hands and the forehead. And then what did you see?

BRENDAN: .

FASSBENDER: So you went and got some wood, came back and he ... then what did you

see?

't3 
BRENDAN:

ft)
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FASSBENDER:
see this time?

BRENDAN:

WIEGERT:

BRENDAN:

WIEGERT:

BRENDAN:

WIEGERT:

BRENDAN:

WIEGERT:
him?

FASSBENDER: So you were still there when he went in the garage. Did you go in the
garage with him to get the clothes? He brought em out?

FASASBENDER: Now earlier you said the clothes were not in the back on the far side, howdid you tell that?

BRENDAN: Cuz he usually has them back there

FASSBENDER: Are you sure you didn't go in the garage with him to get the clothes?

WIEGERT: Now I- I've been told that you and STEVE talked about the body in there,oK, that's what I was told, and I believe that. you guys did talk about it, didn't ya?

BRENDAN: yeah.

when did you, did you ever see the body again then? what parts did you

What else did you see?

That's it.

When did he, when did he put the clothes on the fire?

What did he tell you?

That I shouldn't say....

oK. so you tell me how that conversation went. what did you say to

BRENDAN: I said why did you do it because... ... ... .. .and he,s like... ... . .. ......and
told me not to say nothing.

WIEGERT: Did you know who it was?

FASSBENDER: Did he say who it was?
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BRENDAN: .....-

WIEGERT: So he said he got angry?

BRENDAN:

WIEGERT: Did he saY how he did it?

BRENDAN:

WIEGERT: Did You ask him?

BRENDAN:

W6GERT: What exactly did he say? He said he, you saw the bones and you said to

him why did you do it? Or did you ask him if it was a body or how did that go?

BRENDAN: WhY did he do it?

rh\*"t WIEGERT: oK and he said exactly what?

BRENDAN: Thathe, thathe...-.-....

WIEGERT: Did he telt you where he did it?

BRENDAN:

WIEGERT: What did he tell you about the truck?

FASSBENDER: You saw her car didn't ya? Her RAV4. Where was it when you saw it?

BRENDAN: On the other side of the street "'

FASSBENDER: Where did you see it later? Was it in his garage later? Did you see it in

his garage?

BRENDAN:

FASSBENDER: When was the fust time you went out again?

\ BRENDAN: At night
_3

(r)
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FASSBENDER: At night about 9:00 you said?

WIEGERT: Where was the truck then?

BRENDAN:

FASSBENDER: 
-Let's 

blk up to when you go out there, did he tell you about Teresa right
away or did you actually see the body before he told you?

BRENDAN: I seen the body.

FASSBENDER: And he knew you saw it, did you say something to him then or did he say
something to you?

BRENDAN: ......is what he said.........

WIEGERT: And he also said what?

BRENDAN: He got angry and stuff

WIEGERT: And what else did he say?

FASSBENDER: Did he say how it happened, it's important.

FASSBENDER: I can't believe that he wouldn't have told you how it happened and how
did he kill her.....

BRENDAN:

WIEGERT: How do you know that?

BRENDAN: Because....

WIEGERT: I also heard that he told you how he did it, that's that's true isn,t it?

BRENDON: Yeah

WIEGERT: Tell me what he told vou.

BRENDON: .......car...the...jeep....

WIEGERT: What did he tell you he did in the jeep?

,s
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BRENDAN: That he tied her up and stabbed her'

WIEGERT: Where did he saY he did this?

BRENDAN: .

else did he tell you?

said how he tried to hide it.

did he try to hide it, what did he tell you?

tried to cover it with branches, a car hood

car you're talking about, her truck? Her jeep, he tried to cover it with

a car hood

he say anything about shooting her. Tell me again how he said he

He said he tied her up and stabbed her.

Did he say where he stabbed her?

FASSBENDER: Did he say how he go! did he say he took her into the pit or did he kill her

out by the garage or his house?

BRENDAN:

WIEGERT: Is that what he told you, he took her into the pit?

WIEGERT: Yes?

BRENDAII: Yes.

WIEGERT: And he stabbed her where, in the truck you said?

/od
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BRENDAN:

wIEGERT: where's the knife that he used to stab her?

BRENDAN: In the truck under the seat.

WIEGERT: Did he show you thar knife?

FASSBENDER: How do you know that was ......instead of the truck?

BRENDAN: .

WIEGERT: we can't discuss that. How do you know it's in there?

BRENDAN: ........

WIEGERT Did he take you down and show you the jeep? Did he tell you how he got
the jeep down there?

BRENDAN: He drove it there.

WIEGERT: Which way did he drive it?

BRENDAII: Chuckie's way.

WIEGERT: past Chuckie's house?

FASSBENDER: Does Chuck know about this?

WIEGERT: Do you think Chuck knows about this?

BRENDAN: probably

WIEGERT: Why do you think that?

BRENDAN:

WIEGERT: You think anybody helped him?

BRENDAN:

WIEGERT: Did he tell you when he did this?
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FASSBENDER: Before you got home from school or after...Did he say anything?

BRENDAN:

FASSBENDER: When you got home you said you saw her truck out by the driveway. But

did you see, did you see her? And when I say you got home,I mean from school, all righ! and

that was at what time do you usually get home?

BRENDAN: 3:45

FAASSBENDER: Did you notice anything else, was there a fire burning out in front of the

house in the burn banel? So you see the vehicle, you go inside and you said you played

Nintendo and stuff and the next time you came out was around 9:00 ta'. . the fire' Going back to

Mark's line of questioning, what was he gonna do with the car?

BRENDAN: ProbablY crush it.

FASSBENDER: Probably or did he tell you that?

BRENDAN: ......

WIEGERT: Did he ever tell you what he was gonna do with the car? Did he tell yo3

anything else about the car besides that he put branches on it and, and a hood on it. Did he tell

you if he did anything with the license plates?

FASSBENDER: Wheredidhesayhehidtheknifeinthecar?.......crushit.-.-.something
specific about that ...

BRENDON: ... under the seat

FASSBENDER: He put the knife under the seat. He told you that?

BRENDAN:

FASSBENDER: Did he, he said he got mad. Did he say why he got mad?

BRENDAN:

FASSBENDER: Did he try to have sex with her or anything and she said no and

(q)

\
J BRENDAN:
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WIEGERT: Did he ever tell you that, it's very important, OK, cuz we had heard that he
might have told you that.

BRENDAN:

WIEGERT: No? Yes or no?

BRENDAN: No.

WIEGERT: What else did he tellyou about her?

BRENDAN: That she was kindapretfy.

FASSBENDER: How was he acting at the time and stufl?

BRENDAN: .....shook his head.....

WIEGERT: Did you see any blood on him at all?

BRENDAN:

FASSBENDER: Was he hurt?

BRENDAN: .......

FASSBENDER: Did you see any abrasions at all, bandaged up at all anywhere? Did he tell
you that he hurt himself or she hurt him_-..

BRENDAN: He said he cut his finger

FASSBENDER: He said he cut his finger on what?

BRENDON: By the garage......he cut his finger on glass.....

WIEGERT: Did he say what he did with his clothes? Cuz there had to be blood on his
clothes.

BRENDAN:

WIEGERT: Are you sure? I heard he told you something about that. I heard he told
you how he cleaned things up. Be honest now, if he didn't it's OK but if he did, you need to tell

rs
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BRENDAN: ...

WIEGERT: You didn't see it, did he tell you about it?

BRENDAN:

WIEGERT: No? SaY Yes or no.

BRENDAN: NO.

WIEGERT: OK

FASSBENDER: We had heard that he cut himself during the....Did he say that or not?

What did he say cuttin' himself during it?

BRENDAN: ........hurt himself

C FASSBENDER: Did he say where he cut himselfl

BRENDAN:

FASSBENDER: On the knife that he used to kill her, yes or no.

BRENDAN: Yeah

WIEGERT: Tell us what he told you exactly?

WIEGERT: That's OK, go ahead.

BRENDAN: That

WIEGERT: Go ahead.

FASSBENDER: Take a second, it's all right.

WIEGERT: He said that he cut himself, while he was stabbing her? Yes or no.

BRENDAN: YCS

1q)

'.J
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WIEGERT Tell, just bry to go through in your mind exactly what he told you about
him cutting himself. Put it in your own words.

BRENDAN: ....he.........he said...

WIEGERT: OK. Is everything you're telling me today, Brendan, the tuth? yes orno.

BRENDAN: Yes

WIEGERT: I have to ask you another difficult question. It's very important, that you
to be honest with me. OK? Did you have anything to do with the death of Teresa Halbach?

BRENDAN: No.

WIEGERT: Tell me who did.

BRENDAN: Steve.

WIEGERT: And steven did it by how again, tell me that again.

BRENDAN: That he stabbed her.

FASSBENDER: OK. Had he told you that? yes or no?

BRENDAN: Yes

FASSBENDER: Did he say he had had a gun with a

WIEGERT: Did you ask him about a gun?

WIEGERT: And he told you that he did this in her truck?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: And he tied her up first?

BRENDAN: Yes.

WIEGERT: Yes?

BRENDAN: Yes.
('}
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WIEGERT: And then he stabbed her inside the truck.

BRENDAN: Yeah

WIEGERT: And he told you put the truck in the pit?

BRENDAN: Yes.

WIEGERT: And how did he get the truck in the pit again, tell me that.

BRENDAN: He drove it.

WIEGERT: He drove it which waY?

BRENDAI'I: Chuck's way, Chuck's, past Chuck's house.

WIEGERT: Did Chuck see him?

C 
BRENDAN: ""'
WIEGERT: Honestly?

WIEGERT: Did he saY if Chuck seen him?

WIEGERT: Did he say if anybody else saw him?

WIEGERT: Did he tell you what he was gonna do with her truck?

BRENDAN: That he might crush it

WIEGERT: That he might

BRENDAN: Start it on fire.

WIEGERT: He might crush it or start it on fire?

BRENDAN:

WIEGERT: Did he tell you how he got her bloody clothes?

WIEGERT: Did he tell you those were her clothes?,J

ft)
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BRENDAN: .....

WIEGERT: Honestly?

BRENDAN: Yeatr

WIEGERT: What did he tell you?

BRENDAN: That I should keep my mouth shut, they were hers

WIEGERT: Did he threaten you?

BRENDAN: Sort of.

FASSBENDER: What did he say?

WfEGERT: Tell me

BRENDAN: . ...stab me too.

WIEGERT: Or else he would stab you too?

BRENDAN: Yeah

WIEGERT: Go back to the clothes, he said that those were whose clothes?

BRENDAN: Teresa Halbach.

WIEGERT: Do you want to take a little break, get a soda? You need something to'
drink?

BRENDAN: No.

FASSBENDER: What kind? Do you want something?.......

BRENDAN: No.

WIEGERT: I'd like to take a little break, would you mind if we took a five minute
break, is that OK, if you just sit here and relax for a bit?

BRENDAN: OK.
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FASSBENDER: When we come back, would you mind atr writing out a statement for us?

We may even write it for you if you want, but we prefer you write it out

forus, OK?

WIEGERT: You did the right thing Brendan, OK.

FASSBENDER: Ashardasitwas. Yeah.. notyoucould ........allright?

WIEGERT: We'll be right back OK?

FASSBENDER: Take a short break. I got Brendan a Pepsi and just to recover a little.

WIEGERT: It is now 1330 hours and Brendan you remember you are not under arresq

right? You can stop answering questions at any time. Right? Yes?

BRENDAN: Yeah.

rA
\9 MEGERT: And you can walk out anytime you want. Right?

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: How are you feeling? How

BRENDAN: Yeatr.

FASSBENDER: You feel a little bit better that you got this out?

WIEGERT: Did you tell anybody else about this Brendan? Nobody?

FASSBENDER: Brendan. We asked right before we, we gave you your break, we asked

you if you would write out a statement for this and you said yes. Is that still true?

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: OK. We're gonna ask that you do that then and Mark's brought some

statement forms and he's gonna to explain that to you and ah, we're going to ask you to pretty

much write what you told us and what you saw and then make sure above everything else it's the

truth. OK. Cuz you can imagine that people may try to question you on that. So just make sure

it's the truth and you have nothing to worry about. OK?r3

kil
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BRENDAN: OK.

WIEGERT I just had a quick question, Brendan. Everything you told us prior to this
about Steve and the body and the car. What day was that? Do you remember?

BRENDAN: October 3l't

WIEGERT: OK.

BRENDAN: OK.

WIEGERT: I'm gorula give you this statement form here. It's pretty self-explanatory.
I'm,I'm gonna let you use the pen there. Youput the date in here. We'ti;usi go line Ly [ne. 

-

BRENDAN: What's the date todav?

WIEGERT: Twenty-seventh.

FASSBENDER: Seventh.

MEGERT: And the place where we're at right now (pause) which is Mishicot High
School. The time you start this will be 1333. OK thaf s close enough. Actually let's circle. Is it
a.m' or p.m-? p.m- OK. And then print your name, it says I, the undersigned. Print yogr name
withmiddle initial.

BRENDAN: Is that cwsive?

WIEGERT: I'm sorry.

BRENDAII: Is that cwsive or?

WIEGERT: Um, not cur, I don't, I don't remember. It's been a long time since I've
had school. Instead of, instead of writing it

FASSBENDER: Not cursive.

WIEGERT: Print it

FASSBENDER: Not cursive.

WIEGERT: long time .... in school. You have kids. What's your middle initial? put
that in there. OK. And then your home address? We'll put your phone number in there. How
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old you are and what's yow date of birth. What do hereby make this following statement to,
we'll put it ah, lnvestigator, and I'll spell my last name for you.

FASSBENDER: It's on the card.

WIEGERT: Oh yeah. That's, that's close enough, put a dot there, you can abbreviate
if you want, and then you can just put my last name in there. Then we'll put Agent A.G.E.N-T.

FASSBENDER: And then Fassbender which is on the card right next. ...

WIEGERT: You can write right over the other writing. It's not a problem. First
identified himself as, ah we identified ourselves as what, before. Detectives?

BRENDAN:

WIEGERT:

How do you spell that?

D.E.T.E.C.T.I.V.E.S. And we'll just go down to this line, and we're just
gonna have you write in there exactly what you told us before. OK. And I think you should start

out with, and this is totally up to you how you want to do it, but maybe start out with when you
got offthe bus and then what did you see when you walked home. And then what did you do?

OK? And what date it was. Put on there like on this date I saw this.

FASSBENDER: Make yourself comfortable.

(Pause)

WIEGERT:
pages there.

Take as much time as and as much space as you need. There's a lot of

(Long pause during statement being written)

WIEGERT: Are you finished or have more to go yet.

FASSBENDER: You can just tear that top sheet offand continue on the second ....

MEGERT: What's that? You're done- OK. Can I take a look at it? OK. Tell you

what I'll do is I'll just read it and then you tell me if that's what you want in there. OK. Yott,
you've written this yourself Brendan? Is that true? Yes or no?

BRENDAN: Yes.

OK, then I'm just going to read it and read what you wrote. OK?I3 WIEGERT:

(q)
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Is I got offthe bus at 3:45 and seen her jeep down at Steven's house. Then I went in my house
and played Playstation 2 for three hours and then I eat at 8:00 and I watch TV and then got a
phone call from Steven, if I wanted to come over to have a fire and I did and he told me to bring
the golf cart and I did. So then we went driving around the yard and gotto pick up the shrff
around the house. Then we dropped the seats by the fire and went to get the wood and the
cabinet and then went back to throw the seat on the fire and then we waited for it to go down and
throw on the wood and cabinet. Then I seen the toes before we throw the wood and cabinet on
the fire. When we did that he seen me that I seen the toes he told me not to say anything and he
told me that he stabbed her in the stomach in the pit and he took the knife and put it under the
seat in her jeep. Is that yoru statement Brendan?

BRENDAN:

WIEGERT:
why he told you he stabbed her?

BRENDAN:

WIEGERT:

BRENDAN:

WIEGERT:

BRENDAIT{:

WIEGERT:

BRENDAN:

WIEGERT:

WIEGERT:

WIEGERT:

....Why he stabbed her.

You told me before that she was, that he was

He was angy.

angry

Yeah.

Did you wanna add that into your statement? Yes or no?

Yes.

oK.

Did he say what he was angry about?

Not at all. That's a yes or no.

Yes.

Um, did you want to add anything in there about where he stabbed her and

FASSBENDER: We both may ask you some questions like that ah and then ah, you want to
add it to your statement, you can do so. Based on what you told us there some things that we
feel you should probably add to your statement, but that's up, that's up to you.

BRENDAN: No.
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WIEGERT: No?

WIEGERT: And you told me before that he said he did something else to her, you said
he tied her up and he stabbed her in the truck. Is that right?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: Do you wanna add that to your statement? OK.

FASSBENDER: What did he use to tie her up with, did he say?

BRENDAN: Rope

FASSBENDER: Rope

WIEGERT: Did he say anything about duct tape?

BRENDAN: ....

WIEGERT: No.

(pause)

FASSBENDER: You told us that he talked to you about not talking and that he threatened
you. That would probably be a good thing to add to your statement if you'd like, specifically
what he said to you.

(pause)

WIEGERT: You also told us that he said she was pretty. Do you wanna add that in
the statement? Yes or no?

BRENDAN: Yes.

(pause)

FASSBENDER: Brendan, I think you did a real good job about writing. You were, you
were a little more detailed about what you saw in the fire and it was getting very diffrcult to write
that, but I think it's important that you write not to just to tell what us the things that you saw in
the fne about her and the clothing. Is that all right?

BRENDAN: Yeah.

fir)
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FASSBENDER: OK thank you.

(pause)

FASSBENDER: Brendan, I just got a question and I think Mark's gonna have some too.
We didn't ask this before. Did he say anything about cutting her up or anything like that or did
he put her body in there whole.......?

BRENDAN: He didn't say nothing

FASSBENDER: Brendan, you told us earlier that what you saw was the whole body right?
OK. Could you indicate that the body appeared to be whole or however you want to put it in
your words. And where it was located, you had said under certain items.

(pause)

WIEGERT: Did he say where he got the knife from, Brendan? Or who's knife it was?
Did he say where he got it from? No?

BRENDAN: No.

WIEGERT: When he was telling you about how he stabbed her, was he laughing,
enjoying it, or how was he putting it to you.

BRENDAN: He was just staring at the ground.

WIEGERT: Did he say he was sorry or anything? He just stared at the ground. Is that
what you said? Yes or no.

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: OK.

FASSBENDER: Another thing that you had talked to us about is where he put the vehicle

::i: 
pit and what he did to the vehicle. He talked about how he hid it. Could you add that?

(pause)

WIEGERT: Did he tell you where he put her in the truck?
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BRENDAN:

WIEGERT:
correct Brendan?

BRENDAN:

WIEGERT:

BRENDAN:

WIEGERT:

WIEGERT:

BRENDAN:

WIEGERT:

up in the jeep and that's when he stabbed her. When he told me not to say anything, he

threatened me a little bit. He said that she was pretty to him- I seen the fingers and the belly and

the forehead in the fue. The body looked like it was together and it was under some tires and

branches. He hid the vehicle in the pit back in the tree area-

WIEGERT: Can you, if you wish, add in there how he hid the vehicle? Did he put

something on top of it? And if he did, what did he put on top of it?

(pause)

FASSBENDER: Then you told us that he put some clothing on there. Can you add what

you saw as it relates to that clothing? What you told us.

(pause)

W]EGERT: OK, I'm gonna take that again and I'm gonna read what you just added

Brendan. Is that okay?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: He hid the vehicle in the pit back in the tee area. He put some tuee

branches on the top of it and put the car hood on the top of it too. He put some clothes in the fire

that was blue shirt and some Pants.

No.

OK. Now let me read, this would be page two that you added here. Is that

Yeah.

I'll read this. Is that okay?

Yeah.

He was angry and that's why he did it. He told me he used rope to tie her

Did you see anything on that shirt at all?

Some blood.

Some what?

(r'l
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BRENDAN: Blood

WIEGERT: OK, you wanna add that on there if you will?

FASSBENDER: You must have talked about something else .... . ....to that shirt.

WIEGERT: Did he tell you who's shirt it was? whose pants it was?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: Whose did he tell you it was?

BRENDAN: Teresa's

WIEGERT: OK.

(pause)

FASSBENDER: 
P:9 h" tell ya anything about 4 4 any of her other possessions like Iimagine a woman would have a purse, ihe piobably had her cell phone, u 

"uro"ru 
to take

pictures. Did he tell you what he did with thor" things?

BRENDAN:

FASSBENDER: Are you sure?

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: What about, like the key to her car and stuff like that . . ..in there? OK.

MEGERT: How about a camera? Did he say anything about a camera?

BRENDAN: No.

WIEGERT: No? OK.

WIEGERT: Let me just read this last part that you added to the statement. oK.

BRENDAN: yeah.
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WIEGERT: Some clothes in the fire pit that was a blue shirt and some pants. On the
shirt there was a blood on it and there was a hole in it in the stomach area and he said it was
Teresa's shirt.

WIEGERT: OK.

FASSBENDER: Is there anything that you haven't told us that you think you need to tell
us? That he said or that vou saw.

BRENDAN: No.

FASSBENDER: You mentioned when he was up in there that, that ah, he wanted to
hide or leave and he that he said something to the effect you said that he just wanted to go and
getoutofthereand..........getfarawayashecould,right? Woulditbeallrightif youadded
that?

W]EGERT:

FASSBENDER:

(pause)

BRENDAN:

WIEGERT:
Brendan just added.

WIEGERT:
as he could.

WIEGERT:

oK.

That's when the police were coming out there

finished.

Let me take a look at it, if I could. I'm gonna continue reading what

He said he was going to go and leave the house and try to get as far as far

oK.

FASSBENDER: Brendan, this is your statement, the written part of it. I'm mean obviously
we recorded you and have taken notes. Is there anything you want to add to that statement on,

on how you felt dtning all this, how you feel. Feel free to add anything you want as it relates to
that.

WIEGERT: Do you want to add anything? OK. (pause) Feel free to go to the next
page if you have to.

(pause)

(,"4

'..3



CALU M r)COU NTy SH ERrFF'S DEpArlM ENT

Complaint No.
05-01s7-955

,.

Page
476 n

File Number ' j

WIEGERT: OK, I'm gonna read to what you just added to the second page.

WIEGERT: I felt sad that I had to be there and to be sorry for her family.

MEGERT: Brendan, did we promise you anything prior to writing this statement?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: What did we promise you?

BRENDAN; That I could leave whenever, whenever I wanted, and I didn't have to
answer any questions.

WIEGERT: Right.

FASSBENDER: Did we threaten you at all?

BRENDAN: No.

FASSBENDER: Was your statement made of your own free will?

(side one of tape ended, tape turned over for side two)

WIEGERT: Do you want to add that in your statement? Yes or no.

BRENDAN: Yes.

WIEGERT: OK.

(pause)

WTEGERT: I, I'll read what you added to the statement. Is that okay?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: I make this statement and I did not get threatened to write it out and I
What is that word?

BRENDAN: Could

WIEGERT: and I could leave when I wanted to and I didn't have to answer any
questions.
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WIEGERT: Is that true?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: OK. What I'm gonna have you do Brenden, I'm gonna have you number

the pages. This would be number one and the next page would be number two and then I'm
gonna have you sign here. It says signature of person grving voluntary statement- If you could

sign there. And I guess you could use script on this one. I've learned something new myself
today.

FASSBENDER: What's it called, Brendan?

BRENDAN: Cursive

FASSBENDER: Cursive

WIEGERT: Cursive, is that what it was? All right. And then I'm going to sign it here

and Tom will sign it there. I don't know where I got script from.

FASSBENDER: It's just a new word for ya.

WIEGERT: It must be.

FASSBENDER: Brendan, before I neglect to do this,I want to say that I'm extremely

proud of you and what, what you did had to be very, very difficult and you're one hell of a kid

t..uur. that had ta be the hardest thing you probably ever done in your life and I don't know if I
could even feel what you hadda just do and I,I truly believe you're one hell of a kid. And you

need to believe that too, okay, no matter what anyone says.

WIEGERT: And that goes for both of us. we both believethat.

FASSBENDER: You told the truth. That's very hard for you to do.

WIEGERT: Do you feel better that you got that offyour chest a little bit?

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: I need to ask you one more question. We asked you before if you had told

anyone about this. I think you need to really, you need to be honest one more time for me- Did

\ You tell Your mom?

-j

(,"\



cALUM( ) cour,rry sHERrFF,s oep{ }MENT

Complaint No.
05-0157-955

Page
478 \

File Number J

BRENDAN: No.

FASSBENDER: Are you sure?

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: Because everything you've told us today obviously can be used in court.
You understand that, right?

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: And people are gonna look at your statement and stufflike that and
they're gonna do some diggin' of their own and stuffand if they find out that you didn,t tell us
the truth about somethin' in all likelihood, you're gonna hear about it. You understand that. So
you need to tell us everything now so there are no surprises and no secrets. Understand?

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: Is there anything else?

BRENDAN: No.

WIEGERT: Did you tell any of your brothers?

WIEGERT: Any of your friends at school here?

BRENDAN: No.

WIEGERT: You hang out with,I know one kid in particular, who's that?

BRENDAN: Travis Fabian.

WIEGERT: Yeah. Did you tell Travis about this?

BRENDAN: No.

FASSBENDER: During the last several months were you afraid that Steven was gonna get
out?

BRENDAN: Not reallv.
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FASSBENDER: No. If atr, now that you've made this statement, are you afraid that he

would get out, for your own safety?

BRENDAN: I don't think he's gonna get out

FASSBENDER: I know but if he did would, because of what he said to you, would you be

afraid?

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: OK. Do you, um, why, I don't think we really have much choice, I think
that I'm gonna do it no matterwhat you say. We need to call your mom, because I think she

needs to be here, ah, t-to take you home.

WIEGERT: You don't, do you want to go back to class?

BRENDAN: NO.

WIEGERT: I think maybe you wanna go home and rest a little bit. This couldn't a
been easy. Well I'll tell you what, I need you to sign the second page. We'll call your ma and

have her come here. OK?

FASSBENDER: Do you, do you agree withthat?

BRENDAN: Well,I would like ta go to 86 hour-

FASSBENDER: Would you?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: What time does that start?

BRENDAN: Atl2:17.

WIEGERT: 12:17.

BRENDAN: I mean 2,2:17.

WIEGERT: OK.

\ FASSBENDER: We have no problem with that. Are you all right? You all right? You're

-.Y not gonna do anything to yourself or hurt yourself or anything like that. Right?

(,'r\
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WIEGERT: Time we ended is 2:10 p.m.

FASSBENDER: Brendan,look at me. You all right? OK. You understand that we do
need to talk to you're morn though. To let her know. So she can talk to you about this and you
can talk to her or your dad, I don't care who, one of, one of your, one of your parents. Would
you prefer your mom or your dad?

BRENDAN: My mom.

FASSBENDER: OK.

WIEGERT: Is she at work right now?

BRENDAN: Yeah,

WIEGERT: Whattime does she work,till.

BRENDAN: Five.

WIEGERT: Five.

FASSBENDER: What's that number? Do you have her work phone number or her cell
phone number?

BRENDAN: Her cell phone is 973

FASSBENDER: Nine?

BRENDAN: 1740 ...

WIEGERT: Where does she work again?

BRENDAN: Woodland Face Veneer

WIEGERT: Woodland Face Veneer. That's in Two Rivers, right? Could you put the
date in there again?

WIEGERT: Good job. Do you have any questions, buddy? You sure? About how
anything's gonna go or anything like that er. If youiave any questions, now is a good time.

BRENDAN: I don't have a question. t3
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WIEGERT: No questions. OK.

FASSBENDER: Anytime, I want you to take those cards with ya Anytime you do, you

give us, either of us, a call. . . . ' . .you to talk.

WIEGERT: I'm gonna" I'm gonna put my cell phone nurtber on here, OK? But you

gotta do me a favor. You can't give that ta anybody else except your mom if she wants it' OK?

i*r*", that24hours a day, seven days a week, so if it's tonight at 3:00 in the moming and you

can't sleep and you need somebody to talk to or if you forgot to tell me something or if you just

need someone to talk to, you call me. If it's Saturday night, 8:00 at night needing someone to

talk to, you call me. Anytime of the day or night, OK? If you just need somebody to come pick

ye up, giu" yoo a ride somewhere, get you out of the house, I'd be willing to do that for ya too,

bfZ tlut's yours and this is Tom's. Do you have any questions? OK- Should we let you go

back to 8fr hour class, is that what you wanna do?

BRENDAN:

WIEGERT:

BRENDAN:

WIEGERT:

BRENDAN:

WIEGERT:

BRENDAN:

W]EGERT:
oK.

WIEGERT: OK.

FASSBENDER: This is yours. I don't know if you throw it in yow locker or whatever, but

you're obviously free to take this so again, um, again we're, we're not gonna leave ya high and

dry. We'll talk to yogr mom about this we wurna be there if ya need something. If you feel you

n".d to talk to someone, counseling or anything like that, a counselor, there's nothin' wrong with

that. Absolutely nothin' wrong with that. OK? You let her know and you call us.

BRENDAN: OK.

Yeah.

What class do you have?

Earth science

Earth science, what's that about?

It's about rock and those kinda. .. . ..

Do you like that class?

Yeah.

Do you feel like you wanna hurt yourself or anything at this time? No?

_3

(,0)
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FASSBENDER:

WIEGERT:

FASSBENDER:

FASSBENDER:

WIEGERT:

FASSBENDER:

WIEGERT:
along.

FASSBENDER:

WIEGERT:

You should be proud of yourself.

You should be.

I certainly would be if I was your parents.

Okay. It's the most difficult thing that you just did.

I'm proud of you.

All right, bud?

You need something, call us. oK? All right. vrhy don't you take those

I go get your Dean of Students and then. .. .. ...

We're ending the interview atl4l4 hours. (3
This is the end of the interview.

I then requested BRENDAN to fill out a written statement which BRENDAN did and signed
both of the written statements. It should be noted there are two pages of written statements.

After BRENDAN finished with the written statement, Special Agent FASSBENDER contactedBRENDAN'S mother, BAITBAIL{, and requested that rL" 
"o*"io 

the high school to meet withus' It should be noted that BRENDAN requested that he be able to go ualt< to his eighth hour
class, which he was allowed to do. BRENbAN's mother, BARBARA, did show up at the school
at which time an interview was conducted with BAIIBAIL{. For more information on that
interview, please see special Agent FASSBENDER's report.

At approximately 1500 hours, BRENDAN did return to the conference room. We then askedBARBARA and BMNDAN if they would be willing to go to TwO RIVERS poLICE DEPT.with us to do a second videotaped interview. Both BREIiDAN and BAIIBAIL{ agreed. we thengave them a ride to the TWO RMRS POLICE DEPT. We anived at the TWO RMERS
POLICE DEPT' at approximately l5l5 hours. Upon arrival at the police deparhnent, we askedBRENDAN and BARBARA if BRENDAN would like BARBARA to sit in-the room during the
interview and also asked BARBARA if she wished to sit in the interview. BARBARA stated
that it was not necessary for her to sit in the interview room, and BRENDAN stated he did not
care if his mother was there or not.

\3
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At approximately l52l hours, Special Agent FASSBENDER and I met with BRENDAN alone

in ttre interview room at TWO RIVERS POLICE DEPT. Prior to speaking with BRENDAI'I, we

did read him his Miranda Rights from a waiver form that was provided to us by TWO RIVERS
pOLICE DEPT. BRENDAN agreed to waive his rights and speak with us and signed the

Miranda form. It should be noted that I did read him the Miranda form and explained it to him.

BRENDAN did initial both areas of the Miranda form. A copy of that form will be included

with this report.

At that time, we did begin interviewing BRENDAN and informed him that the interview was

being taped. For more inforrnation on the second interview of BRENDAN, please see the

videotape.

After finishing the interview with BRENDAN, we did take BRENDAN back to the MISHICOT

FIRE STATION where we met with several other detectives. We did make arrangements for

BAITBAIU{ and BRENDAN to stay at FOX HILLS RESORT on the night of 02127106 for their

safety.

Investi gation continues

Inv. Mark Wiegert
Calumet Co. SherifPs Dept.

MWk

CC: District Attomey

/,,)
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You have to speak up a little bit.

Yeah.

Yes?

Brendan Ray Dassey and then 10/19/ of 89.
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TYPE OF ACTIVITY: Intervierv of Brendan Dassey at Two
'!u :

DATE OF ACTIVITY: 02t27t06 Oto 
*' {"

- 
'fI ct

P+4.- "t 2oo"REPORTING OFFICER: Inv. Mark Wiegert 
vr..(_. .,i_r._

WIEGERT: All right, Brendan, um, one thing I'm going to ask you to a"T;&flg"":ii@,!
start talking, you're going to have to speak up right now like I am so the mikes, they won't iiCk
up real well. But before we ask any question Brendan, um, I have to read you your rights. It's
just what we have to do ...steps OK. Before we ask you any questions you must understand

your rights. You have the right to remain silent. Anything you say can be used against you in
court. You have the right to, you have the right to talk, to a lawyer for advice before we ask you

any questions and have him with you during questioning. You have this right to the advice and

ptirettce of a lawyer even though you cannot afford to hire one. We have no rvay of getting you

i lawyet but one will be appointed for you if you wish and if and when you go to court. If you

wish to answer questions now without a lawyer present, you have the right to stop answering

questions any time. You also have the right to stop answering questions at any time until you

talt< to a lawyer- I have read the above statement of my rights I understand what my rights are, I
am willing to answer questions and to make statements. I do not want a lawyer. I understand

and know what I am aoing. No promises or threats have been made to me and no pressure of
any kind has been used against me. Do you agree with that?

Complaint No.
0s-0157-95s

BRENDAN:

WIEGERT:

BRENDAN:

WIEGERT:

BREND,${:

',' t 
--'t

BREj{DAN: Yes.

WIEGERT: Then if you agree with making a statement, I need you to sign right there

and if you wanna read it, you i.n read it there. (pause) Why don't youput your initials here and

put your initials here. Thlse are the two things fread to yoq. (pause) OK, and I'm just going to

put it r place up here, Trvo Rivers Police Department, and the date is2127l06,and the time is
'uppro*i*u tely 3:21p.m. OK. Let's put thai over there for now. IJm, Brendan, just a few things'

dK, we're going to talk about what you had initially told us earlier, OK. Um, can you state your

full name with middle initiat and date of birth?

(,til
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WIEGERT: How old are you?

BRENDAN: 16

WIEGERT: OK. What's your address Brendan?

BRENDAN: lzg3)AAvery Rd.

WIEGERT: What ciw?

. BRENDAN: Wir.onrirr.

WIEGERT: OK. Um, Brendan do you know the difference between a truth and a lie?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: What does the truth mean to you.

BRENDAN: The truth is something that is,like somethin'that's true,like something
that really happened.

WIEGERT: OK. And you have to speak up again OK? And what's a lie?

BRENDAN: It's somethin'that's false.

WIEGERT: OK. So if I said that I was wearing a red shirt, would that be a truth or a
lie?

BRENDAN: A lie.

WIEGERT: And if I said that Tom has a green tie on, is that a truth or a lie.

BRENDAN: Truth.

WIEGERT: OK. Do you agree to tell us the truth today?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: And if we ask you something you don't know the answer to, just tell us

you don't know.-

(,'l

] eRENoeN, .. Yeah.
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Blaine, Bobby and Bryan.

WIEGERT:

BRENDAN:

WIEGERT:

WIEGERT:

BRENDAN:

WIEGERT:

BRENDAN:

W]EGERT:

BRENDAN:

WIEGERT:

BRENDAN:

BRENDAN:

WIEGERT:

OK. Who do you all live with Brendan?

My mom and my three brothers.

Your mom and your three brothers? What are your three brothers' names?

OK. Who lived next door to you?

Steven.

Steven who?

Avery.

OK. And how is he related to you.

Um, my sister's brother.

So that makes him what to you?

My uncle.

Yeah.

OK. Tell us about that day when you came home from school, OK? Let's

WIEGERT: OK. Well what we want to talk to you about Brendan, Iike we had talked
about before, is october 3lst of 2005. oK. Do you remember that day?

start with when you came home from school. How did you get home from school?

BRENDAN: I got off the bus at 3:45 and I rvalked, I seen a jeep down by our house and
I went into my house and I played Playstation 2 for trvo hour, three hours. I ate at 8:00 and I got
a phone from Steven, a phone call from Steven and he asked me if I wanted ta go to the bonfire
next to Dassey's garage and I said yeah and then he told me to bring the golf cart over so I did
and then he drove us, drove me around to find some sfuffand I got the van seat and some wood
and I seen her toe when I, when we dropped the, the seat off and later on, I seen her forehead and
her belly. 

-

WIEGERT: OK. I'm just gonna stop you there. You said when you got home, you
saw her jeep. Whose jeep \ilas that do you think?

'_..: t - .



CALUMTT COUNTY SH ERIFF'S DEP'-JTM ENT
/./

Complaint No.
05-0157-9ss

Page
487

File Number

BRENDAN: Her's.

WIEGERT: Who's her?

BRENDAN: Teresa Halbach.

WIEGERT: OK. Do you remember what it looked like?

BRENDAN: Green and ...good shaPe

WIEGERT: OK. So then you went outside later on that night after you got a call from

Steven you said?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: What time was that?

BRENDAN: At 9:30.

WIEGERT: 9:30 at night?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: And what date was that on?

BRENDAN: Octoberthe 31't.

WIEGERT: OK, and was there a fire going already at that time?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: And who was at the fire at that time?

BRENDAN: Steven

WIEGERT: AnYbodY else?

BRENDAN: NO.
. .. ,:,1.; 1r': l'l

, WIEGERT: OK. So from there you said you went and got some things. What kind of
\.j things did you get? '

' 1:';i: t t= 
., : 

-
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BRENDAN: Like some wood and some,like a broken cabinet.

WIEGERT: And how did you pick those up?

BRENDAN: we picked'em up with our hands and put'em in a golf cart.

WIEGERT: OK. And where did you take 'em?

BRENDAN: Over by the fire and we set it on the ground.

WIEGERT: OK, now you said before you saw something in the fire. What did you
see?

BRENDAN: Her foot, her, her, her toes.

WIEGERT: You have to speak a little louder.

BRENDAN: I seen her toes.

WIEGERT: OK.

FASSBENDER: Describe where you saw them.

BRENDAN: Like on the side ofthe fire

FASSBENDER: And where, w-was it under something?

BRENDAN: Under some tires and some branches.

FASSBENDER: OK. Had Steven brought something out to tend the fire with at all?

BRENDAN: Some gas.

FASSBENDER: Did he use gases ta, ta make it go?

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: Did he bring some tools out too?

BRENDAN: Like a shovel and a rake.

C
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FASSBENDER: OK.

WIEGERT: Did you see anything else in the fire besides toes?

BRENDAN: A hand and forehead and a, her belly.

WIEGERT: Did it look like she was in one piece, or did it look like she was chopped
up, or what did it look like?

BRENDAN: In one piece.

WIEGERT: When you say you saw her belly, how do you know it rvas her belly?

BRENDAN: It llook some fat or somethin'.

WIEGERT: How did you know it was a forehead?

BRENDAN: Because there's like some ziggly lines on it.

WIEGERT: Who had been in the, if I had you draw a picture, could you draw like that
pit area and kinda draw in what you saw and where you saw it? OK. How about if I do that

now. I'll give you a pen.

FASSBENDER: This fire pit was located where?

BRENDAN: In the back of his gar4 er in behind the garage.

FASSBENDER: Behind Steven's garage?

BRENDAN: Yeah.

(pause)

WIEGERT: OK, put, um an.Iy'where his house would be and G where his garage

would be. So what you drew here, can you just explain what you drew here?

BRENDAN: That she's covered with some branches and her, tires.

WIEGERT: Where were you standing when you saw her? Put anXthere.

BRENDAN: Like right here.

. ..i
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WIEGERT: And could you put your, your initials so I know that's you. And maybe
anotherXwhere he was standing.

BRENDAN: Like rightthere.

WIEGERT: OK.

FASSBENDER: And then you guys put more stuffon the fire?

BRENDAN: Yeah, when it went down.

FASSBENDER: And what did you put on again?

BRENDAN: The van seat.

FASSBENDER: OK, and how was it that you were able to see her. Were things moved
around or ifjust when the fire went down?

BRENDAN: Well, he moved it around and I could see it.

WIEGERT: How did he move it around?

BRENDAN: With a shovel.

WIEGERT: So, explain to me what you mean he moved it around. Tell me what you
mean.

BRENDAN: He like shifted it around like kinda s, kinda smoothed it over.

WIEGERT: Do you think you can demonstrate for us what you saw him do?

BRENDAN: Like, like that.

WIEGERT: OK. And when he did that what did you see?

BRENDAN: Her fingers and her head, her forehead.

WIEGERT: OK, what happened next?

BRENDAN: He rvent over, he went into the garage, I went to his house and got the
garbage bags. Right before that rve stuck, that was before he stuck the other stuffon there.
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WIEGERT: Did you guys talk about what you saw in there?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: OK. Tell me about that.

BRENDAN: I seen it and he said, he told, he seen me see it so he told me not to say

somethin' or else it will, he threatened me a little bit.

FASSBENDER: How did he threaten you? What he say?

BRENDAN: That he would, he wouid stab me.

FASSBENDER: What else did he tell you about what you saw.

BRENDAN: That (pause) that I shouldn't say nothin'.

WIEGERT: Did he tell you what it was that you saw?

C BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: What did he tell You?

BRENDAN: That it was her bodY'

WIEGERT: Did he tell You whose bodY?

BRENDAN: Teresa Halbach's.

WIEGERT: What did he tell you how did it get there?

BRENDAN: That he put it there with like the, he drove it there.

FASSBENDER: With what?

BRENDAN: Like his sled or somethin'. .

WIEGERT: I'm sorry,I couldn't hear you. Could you say that one more time. With

his what?

\ BRENDAN: His snowmobile sled?
jl

J
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cALUMtr )OUnrY SHERTFF'S OrPry?MENT

Complaint No.
05-01s7-955

Page
492 ,-)

File Number -/

WIEGERT: Is that what he told ya?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: Did he tell you anything about what happened to her prior to that?

BRENDAN: That he tied her up in her jeep thing and stabbed her in the stomach.

FASSBENDER: And then what did he do?

BRENDAN: Then he put the knife under the seat and tried to hide the jeep.

FASSBENDER: And did he tell you where?

BRENDAN: Behind, in the woods area.

FASSBENDER: In the woods area, where?

BRENDAN: Down in the pit by the lake erpond.

FASSBENDER: Did he tell you what he did to try and hide it?

BRENDAN: He put branches over it and a car hood.

FASSBENDER: You mentioned a sled. Is that a sled that you pull behind something?

BRENDAN: Yeah. '

FASSBENDER: Do you know rvhat he pulled the sled with when he took it over there or
did he just pull it himself.

BRENDAN: He pulled it by himself.

WIEGERT: Did you ever see that sled?

BRENDAN: uh uh.

WIEGERT: Does he have a sled?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: Where is that sled?
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BRENDAN: I don't know.

WIEGERT: Where does he normally keep it?

BRENDAN: Probably in the, the garage.

WIEGERT: What's it look like?

BRENDAN: Black ...

WIEGERT: I'm sorry, what's it made out oI?

BRENDAN: Plastic, err rubber or whatever, like a fishing thing.

WIEGERT: Did he tell you why he did this to Teresa?

BRENDAN: Because he was angry, that he had to take it out on someone.

WIEGERT: Did he tell you why he was angry?

BRENDAN: NO.

FASSBENDER: Did he throw anything else on the fire?

BRENDAN: Some garbage.

FASSBENDER: Did he have anything else?

BRENDAN: Some clothes that had blood stain a cuttin' it.

FASSBENDER: Describe the clothes for us-

BRENDAN: The shirt was blue and the pants lvere I don't know.

FASSBENDER: What did they, what did they look like when, what gender clothing would

they have been?

BRENDAN: Girl clothes. :. . 
.

FASSBENDER: Did he say rvhose clothes they were?

(,,)
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BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: And whose were they?

BRENDAN: Teresa Halbach's.

FASSBENDER: And you said something about blood on 'em, on what article of clothing
was the blood on?

BRENDAN: The shirt.

FASSBENDER: And you said there was a hole in the shirt. About where was that?

BRENDAN: In the stomach.

WIEGERT: Could you just point out where it would have been, like on your shirt?

BRENDAN: Right there.

FASSBENDER: Did he say anything about that hole?

BRENDAN: No.

FASSBENDER: OK.

WIEGERT: Did he tell you when he did this?

BRENDAN: No.

' WIEGERT: How has this affected you?

BRENDAN: That I've been sad for the last three, four months.

WIEGERT: What have you been sad about?

BRENDAN: I thought that he didn't do it and felt sorry for Teresa's family.

WIEGERT: Did you have anything to do with the disappearance of Teresa Halbach?

BRENDAN: ' No. :

WIEGERT: Did you stab her.
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BRENDAN: NO.

WIEGERT: Did you help put the body in the fire?

BRENDAN: NO.

WIEGERT: Did anybody else?

BRENDAN: Not that I know of.

FASSBENDER: Have you told anyone else about this?

BRENDAN: NO.

FASSBENDER: Have you told your mother?

BRENDAN: NO.

FASSBENDER: Is your mother here today?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: Did he say anything else about Teresa?

BRENDAN: Yeah, that she was pretty.

WIEGERT: What else did he say about her, if anything?

BRENDAN: I don't know.

WIEGERT: Do vou know what sexual assault means?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: Did he say anything about sexual assault rvith, with her or having sex with
her.

BRENDAN: NO.

\ WIEGERT: Did he say anything about wanting to?
IJ

( r,l,
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BRENDAN: No.

WIEGERT: So just so I'm clear on this. Where did he say that he stabbed her?

BRENDAN: In the stomach.

WIEGERT: And that occurred where? Outside? Inside? In the truck? Where?

BRENDAN: In the jeep.

WIEGERT: Thejeep. (pause) Do yourememberwhatcolorthepantswere?

BRENDAN: No.

WIEGERT: Do you know what color the shirt was?

BRENDAN: Blue.

WIEGERT: What was it, a T-shirt or a buttom-up shirt or what type of shirt?

BRENDAN: Like abutton-up shirt.

WIEGERT: What about shoes. Did you see any shoes at all?

BRENDAN: No.

WIEGERT: Did you see any camera or cell phone anywhere?

BRENDAN: No.

WIEGERT: Did he tell you anything about that?

BRENDAN: No.

WIEGERT: When you saw her in the fire did she have shoes on?

BRENDAN: No.

WIEGERT: So you sarv, what?

BRENDAN: Her toes and her feet.
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FASSBENDER: Was there still skin on there, on her toes and feet?

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: What, what color was it?

BRENDAN: Like peach to white or something like that.

WIEGERT: Like what? You have to speak up a little,I'm sorry.

BRENDAN: Like peach and a little bit of white.

WIEGERT: So just that I'm clear on this. He told you who it was?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: And he told you it was who?

BRENDAN: Teresa Halbach.

WIEGERT: How long were you by the fire?

BRENDAN: About two hours, er one hour.

WIEGERT: Were you scared when you saw what you saw?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: Why didn't you tell anybody?

BRENDAN: I was scared to.

WIEGERT: What were you scared about?

BRENDAN: That they would think that I helped him.

WIEGERT: Did you help him?

BRENDAN: NO.
. 't -'

FASSBENDER: Is there anything else that you can think of?

("i
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BRENDAN: No.

V/IEGERT: Did he tell you how he got the truck back into the pit?

BRENDAN: He drove it.

WIEGERT: Which way did he drive it?

BRENDAN: Past Chuckie's house.

WIEGERT: And Chuckie's who?

BRENDAN: His brother.

WIEGERT: Did he say when he did that?

BRENDAN: Like the day on October 3lst.

V/IEGERT: You told me before that he, he told you that he stabbed her in the stomach.

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: Where did he do rhat? ln the house? In the garage?

BRENDAN: In the jeep.

WIEGERT: In the jeep. And where was the jeep when he did that?

BRENDAN: Down in the pit.

WIEGERT: Do you know horv he got her from the pit up to the fire pit?

BRENDAN: By a sled.

WIEGERT: Did he say which rvay he brought her up?

BRENDAN: No.

WIEGERT: And you told me before that he told you he tied her up?

BRENDAN: Yeah. 
: ' ::'

:
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WIEGERT: What did he use to tie her up?

BRENDAN: Rope.

WIEGERT: Anything else?

BRENDAN: No.

WIEGERT: Do you have any questions?

BRENDAN: No.

WIEGERT: Is there anything we forgot to ask?

BRENDAN: Not that I know of.

FASSBENDER: Was this hard for you to do?

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: I can imagine. And there's no doubt in your mind what you saw in that
fire? Pardon?

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: You know that that was a human bodv in the fire.

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: When Steven was up north with you that week or at the end of that week
that next weekend and the police came up there, what did he say?

BRENDAN: He said that he was gonna try to get acar, try to drive as far as he can to
get away.

FASSBENDER: To get away from?

BRENDAN: The cops.

FASSBENDER: OK. Has he said anything else to you since that night? 
.

BRENDAN: No.

(,,C
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FASSBENDER: When we rvanted to talk to you and stuff, did he say anything to you about
what you should say?

BRENDAN: That I shouldn't talk because his lawyer told me, told him not to talk to rhe
cops.

FASSBENDER: Has he threatened you since that night or told you not to say anything or
anything like that since that night?

BRENDAN: No.

WIEGERT: Do you know whose knife it was?

BRENDAN: No.

WIEGERT: Do you know where the knife is now?

BRENDAN: No.

FASSBENDER:

WIEGERT: Would it be OK if we just stepped out for a minute?

BRENDAII: Yeah.

WIEGERT: And then came back in and talked with you a little bit more?

BRENDAN: mm huh.

WIEGERT: OK. I think we're gonna do that, OK?

FASSBEI.IDER: Thank you Brendan.

WIEGERT: You just hang in there, all right?

(door opens and closes)

(pause)

(door opens and closes)

(, l
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WIEGERT: How ya doin'? Hanging in there? All right. We got a few more questions
for ya, OK? Um, do you help him put anything in the garage oitake unything out ofthe garage?

BRENDAN: Yeah, ah, rve took the silver cool ah, gray jeep and put it in the garage.

WIEGERT: It's a jeep or?

BRENDAN: It's a Suzuki.

WIEGERT: And where was that located before you put it in the garage?

BRENDAN: On the side of the garage

FASSBENDER: Do you know his um his girlfriend, his fianc6e, Steven's?

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: What's her name?

BRENDAN: Jodi

FASSBENDER: Jodi and what's the last time you saw Jodi?

BRENDAN: Before she went to the jail

FASSBENDER: Do you remember about what month that was?

BRENDAN: No.

FASSBENDER: No and when is the last time you talked ta Jodi?

BRENDAN: Like two or three days before she went in.

FASSBENDER: OK. Has Steven said anything to you about her in any relation ta what he
did?

BRENDAN: No.

FASSBENDER: No. Do you knorv if she knows that he did this?

\ BRENDAN: No.
J
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FASSBENDER: Has he blamed her in any way?

BRENDAN: No.

WIEGERT: I'm trying to understand what he might have been mad about. Do you
have any idea what he was angry about that day?

BRENDAN: No.

MEGERT: Did you ask him?

BRENDAN: NO.

WIEGERT: You said you were using a golf cart?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: To haul some items around? Whose golf cart were you using?

BRENDAI.{: My mom's.

WIEGERT: And what's your mom's first name?

BRENDAII: Barb

WIEGERT: Barb

FASSBENDER: So ta understand this, according to Steven and what you just said that
Steven said, he had her down in the pit and then brought her up from the pit and put her in the
fire.

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: And he used his sled to do that.

BRENDAN: Yeah.

(3

WIEGERT: Do you know where he got the rope from to tie her up?

BRENDAN: No. i:-'

FASSBENDER: Could you see that? Could you see that she was tied up or not in the fire?:, , f *}
' ' 
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BRENDAN: No.

WIEGERT: Did he have her wrapped up in anything at any time?

BRENDAN: No.

WIEGERT: Anything that we're forgetting to ask Brendan?

BRENDAN: No.

WIEGERT: No? Cuz now is the time to tell us if there is. Think realhard.

BRENDAN: No.

FASSBENDER: Are you relieved to get this over with?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: You said you threw some light bags in the fire. What was in those bags?

BRENDAN: Garbage.

FASSBENDER: You said he called you to ask you to come out by the fire. Did he call you
on the phone, or yell in the door, or what?

BRENDAN: He called on the phone.

FASSBENDER: The house phone or cell phone?

BRENDAN: The house phone.

WIEGERT: And you stayed at the fire until what time?

BRENDAN: 10:30.

WIEGERT: 10:30. Do you know how long he stayed out there?

BRENDAN: By I l:30.

WIEGERT: How do you know that?

( i,)
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BRENDAN: Cuz my brother carne home and he was still out there.

WIEGERT: Your brother, which brother came home?

BRENDAN: Blaine.

WIEGERT: Blaine. And what did Blaine tell you.

BRENDAN: He said that he was standing out there leaning against the shovel. Blaine
just got home from Halloween for hick-or-treating.

WIEGERT: And that was at what time?

BRENDAN: At 1l:30

WIEGERT: Do you know what he was going to do with the fire pit?

BRENDAN: He \ilas going ta build up it and then cover it up and start a new one.

WIEGERT: What do you mean build, build up it? What do you mean by that?

BRENDAN: Tryin' to make it level.

WIEGERT: How lvas he gonna to do that?

BRENDAN: I don't know

WIEGERT: Just explain to me what you mean by build up it and try to make a new
one, was he gonna fill it with dirt or keep burning stuff or exactly what was he gonna do, do you
think? From what did he tell you.

BRENDAN: He was gonna keep on burnin' stuff and then bury it and keep on doing
that.

WIEGERT: Keep bumin' stuff and bury it?

BRENDAN: Yeah, so that his, his yard would be all flat instead of all lumpy. :

WIEGERT: And then he was gonna do rvhat did you say after that?

BRENDAN:Hewasgonnahide,puttheburningpitnthefirepitbehindhishouse.

Page
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WIEGERT: He was gonna put a new fire pit back there?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: Do you think anybody else knows about this.

BRENDAN: Not that I know of.

WIEGERT: Do you think chuckie may have saw something?

BRENDAN: Probably.

WIEGERT:. Why do you think that?

BRENDAN: Because he came down like the next day.

WIEGERT: Who came down the next day?

411 BRENDAN: Chuckie.
\.'

WIEGERT: Came down where?

BRENDAN: Down by Steven and talked to him.

WIEGERT: OK. Were you there?

BRENDAN: No. I seen Chuckie come down with his truck.

WIEGERT: Do you know what they talked about?

BRENDAN: No.

WIEGERT: Did you ever ask Chuckie?

BRENDAN: No.

WIEGERT: Did Chuckie ever tell you anything about this?

BRENDAN: No.

WIEGERT: Did you ever tell Chuckie anything about this?J

( r,q\
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BRENDAN: NO.

WIEGERT: The next day would have been what day? Like November?

BRENDAN: I't

WIEGERT: OK. What time did you see Chuckie come down by Steven?

BRENDAN: 5:30.

WIEGERT: 5:30 at night?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: Then where did Chuckie go when he came down by Steven?

BRENDAN: By the garage. Cuz he was working on his Monte.

WIEGERT: Who was working on his Monte?

BRENDAN: Ch ah Steven

WIEGERT: Steven wds working on his Monte? Where was the Monte at that time?

BRENDAN: Inthe garage.

WIEGERT: How did the Monte get in the garage?

BRENDAN: Well it drives, drive, you can drive it.

WIEGERT: I thought you told us before that the Suzuki was in the garage. You helped

him push it in there.

BRENDAN: He had to fix somethin' on it.

WIEGERT: So where was the Suzuki when he was working on the Monte?

BRENDAN: Probably outside.

WIEGERTT So the Monte's inside and Chuckie was in the gwage? '. "' ' ::

.'''.'..

BRENDAN: Talkin'to Steven. ,,,,,. 
-,13
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WIEGERT: Are you sure that was the next day?

BRENDAN: mm huh.

WIEGERT: Did you notice any marks on Steven at all?

BRENDAN: On his arm.

WIEGERT: Where on his arm?

BRENDAN: Like right here.

WIEGERT: Do you remember which arm?

BRENDAN: His left.

WIEGERT: His left arm? OK. I'm sorry. I'm gonna keep tellin' you to speak up a
little bit because its. How did he get that mark?

BRENDAN: Well, he said that he got it from workin' out by the yard, that he cut
himself with glass.

WIEGERT: OK. Did he tell you anything else about that mark?

BRENDAN: No.

FASSBENDER: Did he tell you that at any time that he had been injured when he had
killed Teresa?

BRENDAN: N-no. That he got a scratch,I think.

FASSBENDER: Where was that scratch?

BRENDAN: Like on his finger

FASSBENDER: OK.

WIEGERT: How did he say he got that scratch?

\ BRENDAN: That from a fingemail or somethin'.j

I io)
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WIEGERT: Did he tell you that?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: So tell me again exactly what he told you.

BRENDAN: That he got it from someone scratched, someone scratchin' um.

WIEGERT: Did he tell you who? Scratched him?

BRENDAN: Teresa..

WIEGERT: How did that come about? I mean did he say was there a struggle or
something? Or what did he say?

BRENDAN: Yeah, there was a struggle.

WIEGERT: Tell me aboutthat. What did he tell you?

BRENDAN: When he was trying to tie her up, she tried to get out and scratched 'em
tryin' to get away from'em and she couldn't so he tied her up and stabbed her.

WIEGERT: Did he say if she was yelling or screaming or anything? Did he say

anything about that?

BRENDAN: NO.

WIEGERT: So, he actually showed you the finger?

BRENDAi'I: Yeah.

WIEGERT: And which finger was it?

BRENDAN: The pointer finger.

WIEGERT: Did you see anything on that finger?

BRENDAN: Yeah, a scratch.

WIEGERT: When he's telling you about this stuff, what is he doing? Is he laughing?
Or what is he doing?

(:&
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BRENDAN: He's lookin' dolvn at the ground.

WIEGERT: Did he at any time apologize for doing this to her?

BRENDAN: No.

WIEGERT: What did you say to him about this?

(pause)

BRENDAN: Nothin'

(pause)

WIEGERT: How did you feel about it when realized what it was and he told vou what
he did?

BRENDAN: I felt sad.

/q
W WIEGERT: Sad because whv?

BRENDAN: That he did it and felt sorry for Teresa's family.

WIEGERT: Did you ever meet Teresa before that?

BRENDAN: No.

WIEGERT: Did Steve ever meet her before that?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: How do you know?

BRENDAN: Cuz we had a Lincoln for sale and wanted to put it in the book so she
came again

WIEGERT: Did you ever see her truck before that day?

BRENDAN: No

\ WIEGERT: Did you ever go down to the pit to see her truck after he told you where it
_J was?

: .': ':' 
.t'...:..:.-: 

.

/,,)



CALUM ryOUNTY SHERTFF'S DEPAr)M ENT

Complaint No.
05-0157-955

Page
510

File Number
(3

BRENDAN: No.

FASSBENDER: Brendan, you may have ansrvered this, at least indirectly, after you sarv
what you saw and Steven told you what he told you, why didn't you go to the police?

BRENDAN: Because I was scared to, that I would get in trouble too.

WIEGERT: Any other reasons?

BRENDAN: No

(pause)

FASSBENDER: If Steven were to get out on bond tomorrow, would you be scared?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: Why?

BRENDAN: Cuz he rvould probably try ta like kill me or somethin'.

WIEGERT: Why do you think that?

BRENDAN: He would tell me.

WIEGERT: Why do you think he'd try to kill you though? I mean, what would make
you think he rvould do that?

BRENDAN: Because he told me not to say nothin' so, and I did, so he would

WIEGERT: Did he say anything else when he was trying to tie her up? You told rne
before that she was trying to stnrggle and get away and that's when he got scratched by her,
right?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: Did he say if he got kicked by her or anything like that?

BRENDAN: NO. ;

,-}
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WIEGERT: Did he say if he took any of her valuables? Any money? Anything like
that?

BRENDAN: No.

WIEGERT: Did you ask him about it?

BRENDAN: No

FASSBENDER: Did you have trouble sleeping that night?

BRENDAN: Sort of.

WIEGERT: Why?

BRENDAN: Tryin' to figure out why he did it.

FASSBENDER: Did you ever ask him after that night? why he did it?

BRENDAN: No.

WIEGERT: Are you doing oK? Do you need a soda or something?

BRENDAN: No.

WIEGERT: Or take a break or anything?

WIEGERT: I have nothing further.

FASSBENDER: Is there anything else you want to say Brendan, to the, you know this is
being recorded, to the recording or anything?

BRENDAN: No.

FASSBENDER: I know this was very difficult and you're a brave boy for doing what you
did.

WIEGERT: Is everything you told Agent Fassbender and myself the truth? "

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: Did you lie at all during this conversation?
'j

'i : ,l::

,:'
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BRENDAN: No,

WIEGERT: Have you lied to us at all about anything you told us?

BRENDAN: No.

WIEGERT: I appreciate you being honest, all right? We know this rvas difficult for
you. Do you have any questions?

BRENDAN: mm uh

FASSBENDER: Nope,I don't have anlhing else....

WIEGERT: OK. (pause) I'm going to sign this in front of you as a witness though,
OK. Justsoyou'reawareofit. Andthedate. Wannaputthedateinthere? Andthetime.
(pause) Thank you, Brendan.

BRENDAN: No problem.

WIEGERT: Brendan,I'msorry.

This is the end of the intervierv rvith Brendan Dassey at Trvo Rivers Police Dept.

Mark Wiegert, Inv.
Calumet Co. Sheriffs Dept.
slc/bglds

CC: District Attorney
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Interview oft

Reporting Oflicers:

Brendan Dassey
Manitowoc County SherifPs Department
03/0r/06

Inv. Mark Wigert
Special Agent Tom Fassbender

The following will be atranscript of the audio and videotaped portion of the interview with

BRENDAN R DASSEY:

WEGERT: Brendarl I'm just gonna to read you this form, it's your Miranda Rights

and then we'll talk about that a little bit, OK? The law requires you be advised you of the

following rights:

F Anything you say can and will be used against you in court

F you have the right to consult a lawyer and have him present with you while you're being

questioned. If you cannot afford to hire an attorney, one will be appointed to represent

you before anY questioning-

F You have the right to stop answering questions at any time'

WIEGERT: Now you gotta speak up so &is thing picks up youf Ylice, oK? I just got

two questions to ask you from th-ere: Do you know and understand each of these rights, your

dghts, which I have exPlained?

BRENDAN:

WIEGERT:

BRENDAN:

Yeah

Understanding these rights, do you want to talk with us?

Yeah

(,"\
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WIEGERT: OK. And I'm gonna have, I'm gonna sign here and I need you to sign by
the X.

(phone rings)

WIEGERT: (apparently speaking on phone) Hello, um, call Dedering, I can't talk
right now.

FASSBENDER: Thank vou Brendan

WIEGERT: All right, ah, so hke I told you, we're going to take a ride over to &e a
Manitowoc Sheriffs Dept. They've gotta a nice quiet room there, there's no kids running in and
out and stufl so, and if you play it righl who knows, maybe we'll get you back alr soon as we
can. If we, we all get over there as soon as we can. Um, I'm just gonna have you initial actually
also um here and here, saying that I read you those and then that you agreed to talk with us, OK?
(Pause) All rieht.

FASSBENDER: I think we told you Brendan, we talked to mom and mom is, is OKwith
this and good with this and she just wants to talk to ya when we're, we're done.

WIEGERT: Um, I just, one question I had for you real quick Brendan is um, those
jeans that Tom had talked to you about the other night wi& the bleach stains on'em, do you still
have those?

BRENDAN: Yeah

WIEGERT: Where are those?

BRENDAN: They're atmy house.

WIEGERT: Do you know where in your house they would be?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: Where would they be?

BRENDAN: They're,by the kitchen table.

WIEGERT: By the kitchen table, like layrng on the floor or on a

BRENDAN: I looked at 'em and then put 'em on a chair

STATE4598
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WIEGERT: They're siting on a chair at the kitchen table?

BRENDAN: Yeah

WIEGERT: Oh OK. Is anybody at your house right now?

BRENDAN: Not that I know of,I think Bobbie was there, but he left.

MEGERT; It's, is, is your house locked?

BRENDAN:

WIEGERT: No?

BRENDAN: would you give us permission to go in and get those jeans?

BRENDAN: Yeah

i.-q WIEGERT: Just to grab the jeans and leave?\d
BRENDAN:

WIEGERT: That's a yes?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: You have to speak up in here.

BRENDAN: Yeah

WIEGERT: You give us permission to go in your house and get the jeans?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: OK- Well I'm just gonna make a phone call quick and let one of our guys
know that they can just stop and pick those up, OK.

FASSBENDER: We're not gonna go do it? We're gonna grab

wIEGERT: Actually, we-we're this close, we could just grab .em, how's that?

BRENDAN: Yeah.

,J
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WIEGERT: Tha-that makes more sense-

FASSBENDER: And they could meet us wherever they want to meet us.

WIEGERT: Sure

FASSBENDER: If we need'em.

WIEGERT: We'll just go over and verify that they're there and grab um and ah then

we'll call 'em and tell 'em what they look like and all that so.

WIEGERT: So, You like snow?

BRENDAN: all right

WIEGERT: Or would you rather have it warm up?

BRENDAN: ...

WIEGERT: NO?

BRENDAN

FASSBENDER: Do we turn here.......'?

MEGERT: So you can get out of school (cough) so you can get outta school. Yeah

(pause) Yeah I remember being your age, waitin' for that snow day. That was a, that was a great

thing.

FASSBENDER: ln that last snow, did you have a snow day?

BRENDAN: NO

FASSBENDER: You didn't get outta school that day?

BRENDAN: NO.

FASSBENDER: On my gosh.

WEGERT: During thatblizzard, you didn't? You guys had school here?

.3
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BRENDAN: ...

WEGERT: Really?

FASSBENDER: Well mine got out- (pause) I (pause)

WIEGERT: Do you have to ride the bus to school or, that's, that's how you get to
school right?

BRENDAN: Yeah

FASSBENDER: Does Blaine drive yet, Brendan?

BRENDAN: He's got his license but he ain't got a car to drive.

WIEGERT: What about you?

BRENDAN: I gotta do one more thing with the instructor

WIEGERT? You gotta do one more thing with the instructor?

BRENDAN:

WIEGERT: Looking forward to that?

BRENDAN:

WIEGERT: I'm sure you could find yourself a car out here somewhere.

FASSBENDER: (laugh)

(pause)

FASSBENDER: I imagine this drifu over pretty much.

WIEGERT: I'll bet you get some drifu in this driveway, huh?

BRENDAN: Yeah

FASSBENDER: At least the holes gettin' frlled in with ice. (pause) ..bad in the winter.

3
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WIEGERT: Urn, we're out at Brendan's at l0:18 a.m. ah Brendan and I and Tom will
go in and get those jeans, is that OK?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: OK.

(pause)

WIEGERT: OK we're out of Brendan's residence, um he did give us the jeans 10:21
a.m. Sorry but I gotta narrate for this silly machine here.

BRENDAII: Yeah

WIEGERT: You knowhow it is.

FASSBENDER: Jeans were located in the kitchen area at the kitchen table area.

WIEGERT: (apparently on phone) Hey Wendy, it's Mark. Can you go um go up by
John, he's not answering his cell phone. I left him a me-voicemail, an important voicemail I
described everything on there, um,I can't talk about it right now, but

(pause)

OK, as soon as he's back um cuz we got that stuff. You guys don't need to pick those jeans up,
we picked 'em up. Yeah. Yup. At Brendan's house. Brendan gave us permission to go get
'em, he's with us right now, so um, I pretty much got everything on his voicemail. Tell him to
listen to his cell phone voicemail. An if you guys got any questions, call me back. Thank you.
By".

FASSBENDER: Now what your quickest way?

WIEGERT: What's the quickest way to Manitowoc from here?

BRENDAN: I don't know.

WIEGERT: You don't know? OK, let's 4 let's go dght. Taking the interstate seems
to take forever. We'll go down to B and then head in on B, that's the quickest way that I know
of.

FASSBENDER: Did Travis tell you that I talked to him?

,)
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BRENDAN: Yeatr.

FASSBENDER: He seems like a pretry cool kid.

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: I like him. (pause) You go over there quite a bit on the weekends huh?
seems like a nice place to be. so how'd the night go in the -ot"l ,oo-.

BRENDAN: Pretry good.

WEGERT: It's a pretty nice place there, Fox Hills, isn't it?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: Yeah. (pause) The sky, it looks like it could snow a little bit today.

FASSBENDER: I'm more worried about the a freezin' rain that's supposed to come in
later. They're sayin' it's supposed to go up to 40 something today.

WIEGERT: I think they lied.

FASSBENDER: They always lie.

WIEGERT: When we get into Mishicot, we'll tum right.

FASSBENDER: Brendan, you hungry at all?

BRENDAN: Notreally.

FASSBENDER: Drink, anything, bag a chips or something cuz this may you know be a
little while.

BRENDAN: Naw.

FASSBENDER: OK, donut?

BRENDAN: No.

(pause)

WIEGERT: Did you ever go there to eat?

o'l STATE46O3
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BRENDAN: Once

MEGERT: Once?

WIEGERT: Do you golf at all?

BRENDAN: Sometimes..

WIEGERT: Do you come out here to Fox Hills?

BRENDAN:

WIEGERT: Yeah.

FASSBENDER: Condos eh?

(pause)

WIEGERT: You eats lunch at school normally? er? ($

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: Yeah. How's the food there?

BR-ENDAN: Pretty good.

WIEGERT: Pretty good. (pause) I just wanna put a windmill up at my, by my house'

FASSBENDER: Theyprobablywouldn'tletya.

WIEGERT: Probably.

FASSBENDER: Cify'd say that's an eyesore.

WIEGERT: So I'd move it out.

FASSBENDER: So how yadoin' Brendan since ah the last time we talked to you?

BRENDAI.I: Pretty good.

FASSBENDER: Everyone being decent to you?

\J
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BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: OK.

BRENDAN: Talked to my girlfriend like eight hours ..yesrerday.

FASSBENDER: Oh yeah? Have you told her a-about this.

BRENDAN: She knows a little bit-

WIEGERT: Where does your girlfriend live?

BRENDAN: Manitowoc

wIEGERT: Manitowoc. Do you talk to her on the Internet or what?

BRENDAN: ....onthephone...

,-\
( ;fl WIEGERT: You have ta speak up, I can't hear you.

BRENDAN: On MSN and the phone.

wIEGERT: on MSN and on, and on the phone. (pause) you got a webcam or
anything like that?

BRENDAN:

WIEGERT: No.

(pause)

WIEGERT: This car sounds like it's falling apart.

FASSBENDER: It's, it's not a, a very good car.

WIEGERT: Just keep on going until you get to the stop sign and tum right. (pause)
Do you fish at all?

BRENDAN: Somewhat.

WIEGERT: Somewhat. Ever come down here?

1,^il
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BRENDAN: Once in awhile.

FASSBENDER: Looks like anice place,I don'tknow.

WIEGERT: It's not open anymore.

FASSBENDER: Oh isn't it?

WIEGERT: No. Used to be many a weddings there overthe years. (pause) V/hat's

your girlfriend's name?

BRENDAN: Emily

WIEGERT: Emily. Do you know her last name?

BRENDAN: NO.

WIEGERT: NO.

FASSBENDER: When's their basketball garne? Valders win? Was it yesterday or today?

WIEGERT: Ahhh, yeah they won, I think it was last night. They play, I just heard,

Appleton or a Sheboygan Christians or Sheboygan Christian. I think they play them at home, I
didn't catch the date though

FASSBENDER: I wonder how bad Menasha got beat.

WIEGERT: They did?

FASSBENDER: I wonder how bad

WIEGERT: Oh.

FASSBENDER: I'm justassuming they did.

fuause)

WIEGERT: (Apparently on a telephone conversation) Hi this is Mark. Yeah. Ahh,

within ten minutes. Yep. We're in, just, we're just, just coming in on B. All rigbt. Bye.

FASSBENDER: Who was that?

b\,
'r-"/
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WIEGERT: Det. Remiker

FASSBENDER: Now, now he's availabre, where the hel was he?

WEGERT: He had called me before. He had just got in to work.

FASSBENDER: Oh. OK.

WIEGERT: . Y9't" gonna go sfaight through the lights. (Apparently another telephone
conversation) Hi, qf is Mark. No you can try again. oK. Bye. (pauie) that,s a big water
tower. (pause) You'll turn right. And then you'll wanna grab theleft lane. Turn leftiere.

FASSBENDER: This car will not get an award for quietest car.

(pause) (cough) (mumble)

wIEGERT: Stay in this lane, just .. -....,.. fuause) ... ...through the lights (pause)
Now as soon as this car gets by you, you'll warma gefin that left lane and we'll-tum Gn ut th"
lights. And you know where we are? It's right theie, yeah.

FASSBENDER: Not sure where we ......

WEGERT: Go up another, ah you coulda turned there, but a, we'll just to up to the
lights and then turn right and come ,uound. (pause) Just go rightat the nexl not here bur go over
there, park right in front. (pause) Tum right at the stopiign and we can park right in front.
(pause) Right by the pickup 10:43 a.m., we're gonna go inside and use an-intervGw room.

(pause) (whistling)

TINKNOWN VOICE: You here for the meeting?

WIEGERT: um, actually no, I'm here for Det. Remiker, he's waiting for me now.

UNKNOWN VOICE: OK. And you are?

WIEGERT: lnv. Wiegert, Calumet Sheriff

LINKNOWN VOICE: All Right.

FASSBENDER: Does seem like it would have been a lot longer on the lnterstate for some
reason.

/,t)
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WIEGERT: Yeah, well the Interstate kinda goes out away from the lake,

FASSBENDER: Yeah.

WIEGERT: Bends out that way.

TINKNOWN VOICE:....

WIEGERT: OK

FASSBENDER: Bathroom or anything?

BRENDAN: NO.

FASSBENDER: Pizz{?

MEGERT: How was thatpizza, any good?

BRENDAN:

WIEGERT: Yeah

FASSBENDER: We had one there.

WIEGERT: Yeah I guess we did, didn't we?

FASSBENDER: We were up here before. It was pretty good

MEGERT: Good morning sheriff.

VOICE (Possibly sheriffs and/or Det Remiker): How ya doin'? How are ya? Behavin'?
Brendan? Brandon?

WIEGERT: Brendan.

VOICE: Brendan

WIEGERT: I'm sorry, let me just scoot through, there you go.

(p
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REMIKER: Good. Come on in.

(pause)

WIEGERT: This door Dave?

VOICE: Yup, take right. Up the stairs.

(pause and background voices)

WIEGERT: Momin'

VOICE: Mornin'

VOICE: Mornin'

VOICE: Mark Anderson would like to chat with you if you had a chance.

J

C 
WIEGERT: Sure, absolutely.

TINKNOWN
VOICE: Mornin', good to see ya

WIEGERT: Why don't you just, just you have a seat Brendan. Tom and I just gotta
stop out for a minute and then we'll be right in, OK?

BRENDAN: (nods "yes") OK.

INV. WIEGERT: All rieht.

(door open & closes)

(pause)

Background Voice: You guys want coffee or anything? Water?

FASSBENDER: Soda? Water? (Brendan shakes head.,no',) you sure?

BRENDAN: Well watermaybe (nods,.yes').

FASSBENDER: OK.

(n) STATE46O9
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(background voices)

(long pause)

WIEGERT: All right. How you doin'buddy?

BRENDAN: Good

FASSBENDER: Brendan, Brendan. Here you go.

WIEGERT: I'm just gonna shut this audio ofl be-OK, 'cuz there's audio in the room

@rendan nods "yes') here

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: Just so you know. OK. Um, I just wanted to just, just go over this real

quick again. Do you remember these rights, your Miranda Rights that I read to you? (Brendan

nods'Jres")

BRENDAN: Yeah. (nods'Yes")

MEGERT: Um, you still want to talk to us.

BRENDAN: Yeah. (nods "Yes")

WIEGERT: oK. Just wanted to make sure of that. (Brendan nods "yes")

FASSBENDER: Brendan, I want you t4 to relax. OK- Um, a little rtore comfortable here

and stuffand what we'd like, you had a couple days since we last talked now which was Monday

and you had a chance to reflect and breathe, I imagine, this and @rendan nods "yes")

WIEGERT: You have a Pen on You?

FASSBENDER: We, um

WIEGERT: I seem to have lost mine. Is this your only one. I

FASSBENDER: I got more here.

WIEGERT: OK.

(@
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FASSBENDER: and ah, I kinda call it, it's a sense to breathe being in away,and l,ll just
Iet you talk to us a little and um, and, and we've had also a chance for fwo days now to look atwhat you said and, and listen to the to tapes a little and stuff like that and, and we look at that andwe say, well you hoy 

lrgndan gave us, honestly gave us this information, this information andthat information, maybe I'll call them dots or whatever and some of the dots when we look at itsay well, I think * o::g.r?Te- qatching up.h:rer j-ust a little tightening up o, *-.thlg. we, wefeel that, that maybe, I think Mark and iuom r""iinut -uyb. 
-ifii",, 

,, ,om" more that you couldtell us, um, that you may have herd back for whatever r"^o* and I wanna ;r*;;;that Markand I both are in your *T.a we're on your side, and you didtell us youself that one of thereasons you hadn't come forward yet was h1r: y9u're afrai4 you,re scared, and, and one ofthe reasons you were scated yas that you would be implicateo i",ttir, or people would say thatyou helped or did this (Brendan nods;.yes')

FASSBENDER: o^{, Td rhat you might get arrested and stufflike that. oK? And weunderstand that. one of the best ways to, tu prou" to us or more importantly, you know, thecourts and stuffis that you tell the whole truth, don't leave anything out, don,imake anything upbecause you're trying to cover ym_ething up, a linle, *tt *ai""n:f il;;;;i1,.;" againstyour own interest you know what I mean, that, then-makes you -trtr, i-it "ri&t;;;]ou looka little bad or make you look like you were more involved tnan you wanna be, aah, looked a!urn, it's hard to do but it's good from that vantag.e point to ruy nry, there,s no doubt you,retelling the truth because you've now given tire wnote *tory vouv" even given points where itdidn't look real good for you either, an, and I don,t t"o*iri, ityou,yo* understanding what['m saying (Brendan nods .,yes',)

BRENDAN:

BRENDAN:

mm huh. (nods'!es")

mm huh. (nods "yes')

FASSBENDER: 
.a-nd, 

and that's why we kinda came herq to let you talk a little, maybe getsome stuffoffyour 
"T"d gt chest if you need to and then to teli us the whole truth, to take usthrough this whole ftTg urt happened on Monday, rrot reaving anything out, not adding

anything in" because ifour guy rooked a! looked uitrp tup"r,li"1."a ut ihe not"r, ii, *a
obvious there's some places where some things were left out'or maybe changed just a bit ta, to
Tayb: lookin' at yourself to protect yourself i little. Um, toro *t ut t'- ,"Jog, 

",u"r, 
if I fitt"othose in, I'm thinkin'Jou'le at right. oK, you don't have to worry about things. um, % werethere for ya, um, and I, and, and we know what Steven did an, and, and we know kinda what

happened to you when he did, we just need to hear &e whole story from you. As soon as we getthat and we're comfortable with that, I think you're gonna be a lot more comfortable with that.It's going to be a lot easier on you down the ioad, ahl if this goes to hial and stufflike that. Weneed to know that, because it's probably going to come out. 
"Think 

of steven for a second,
Steven is already ttutti"g jo- say sone tt ingr and eventually he is gorula potentially lay some crapon you and try and make it look like you are the bad person here. Um, and we don,t want that,
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we want everyttring out in front so we can say yeah we knew that Steven. He told us that- So,

ya, you knowthat you get my drift- I'm q I know Mark has some, so I'm just going to give you

an opportunity to talk to us now and, and kinda fill in those gaps for us. (Brendan nods'!es")

WIEGERT: Honesty here Brendan is the thing that's gonna help you. OK, no matter what you

did, we can work through that. OK. We can't make any promises but we'll stand behind you no

matter what you did. OK. Because you're being the good guy here. You're the one that's

saying you know what? Maybe I made some mistakes but here's what I did. The other guy

invopea in this doesn't **l to help himssif. All he wants to do is blame everybody else. OK'

And by you talking with us, it's, it's helping you. OK? Because the honest person is the one

who's gonoa get a better deal out of everything. You know how that works. @rendan nods

"yes")

we know, like Tom said we know, we reviewed those tapes. We know there's some things you

left out and we know there's some things that maybe weren't quite conect that you told us. OK.

We've done, we've been investigating this a long time. We pretty much know everything that's

why we're to talking to you again today. We really need you to be honest this time with

"u"rythittg, 
OK. If, in fac! you did somethings, which we believe, somethings may have

hapiened-that you didn't wanna tell us about. It's OK. As long as you can, as long as you be

nonlst with us, it's OK. If you lie about it that's gonna be problems. OK Does that sound fair?

@rendan nods "yes")

BRENDAN:

WIEGERT:

BRENDAN:

WIEGERT:

mm hm. (nods'!es')

You know. Honesty is the only thing that will set you free. Right? And

mmhum (nods "yes")

All right. Should we just go through that whole day again on the 3l't or

$

how do you wanna do it?

FASSBENDER: We can that a.....- try to give him a chance to just talk to us and

WIEGERT: Sure.

FASSBENDER: if he wants to go through the whole day, if he wants to frll in the pieces,

ttlat's, that's up to Brendan right now.

WIEGERT: What would you rather do?

FASSBENDER: Just warura to talk to us and tell us and startin' with that day and how you

actually came to know what happened and stuff. Cuz, I already know you were in the gange and

stuffapparently cleaning up and stuffso tell us about that. (Brendan nods ']es")

J
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BRENDAN: W-ell he was working on his car and like he did something wrong and then
like he poked ahole in like somethin' and then it started leaking. And then Iater on when cuz I
was helping him before I went over there a little bit

FASSBENDER: Yeah,I know

BRENDAN: and later on he needed help,I helped him move the car out&a there and
cleaned it up and I went back home and then thail later on I got a call from ht- ;d 5! wanted
me to come over.

WIEGERT: Let's go back a rittle bit, oK. when did you fust go over by steve?
@rendan nods "yes')

BRENDAN: At like 9:OO.

WIEGERT: But you said you were over in the garage helping him.

.p 
BRENDAN: yeatr.

WIEGERT: When was that?

BRENDAN: Like six, six-thi4y.

MEGERT: 
- 
oK. So let's go back oIC Let's go back to around that time. you get

home offthe bus at about three forty-five? @rendan nodls.,yes,,)

BRENDAN: Yeah. (nods..yes")

WIEGERT: And what do you do? Now you gotta be honest here.

BRENDAN: I walked home -....... and I go into my house.

WIEGERT: OK.

BRENDAN: and ....

WIEGERT: What did you see at that time?

BRENDAN: That she was talkin' er, her car was over there.

FASSBENDER: Where was her car?
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BRENDAI.I: Like on the other side of the you know where you drove by our house

FASSBENDER: Uhhuh.

BRENDAN: Where you tum there it was like on the other side of the road there, by the

trees.

WIEGERT: And you just told, you just said something you said she was talking

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: And you stopped now remember this is very important cuz we already

know what happened that day, OK. Let's just be honest here OK, Brendan- @rendan nods
t'yes')

BRENDAN: Uh huh. (nods "Yes")

WIEGERT: Let's get this out. (.p
FASSBENDER: Use your memory, not what Steven told yq not what anyone else told yorr,

be honest, cuz we're gonna, we're gonna be abte to tell when you're not being honest. I-I'm
telling ya right now so. You're walkin' down the road and let's pick it up again. OK (Brendan

nods'Jres")

BRENDAN: I seen him talkin' to her on his porch and that and I seen her, her jeep there

and I walked in the house.

WIEGERT: So she's standing meaning she is Teresa?

BRENDAN: Uh huh. (nods "yes")

WEGERT: Did you recognize her?

BRENDAN: Not at first.

WIEGERT: You just knew it later on when this all came out?

BRENDAN: Yeah. (nods "yes")

WIEGERT: So she's standing on his porch?

STATE4614
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BRENDAN: Uh huh. (nods "yes")

FASSBENDER: Did Blaine see that?

BRENDAN: (shakes head "no") I don't think.

FASSBENDER: And you're sure you saw that you sure it wasn't another tine or anything
like that @rendan shakes head "no'), it was Halloween this year.

BRENDAN: (nods "yes")Yeah.

FASSBENDER: This last year? On the front porch tlre area?

BRENDAN: (nods "yes")Yeah.

FASSBENDER: Do you remember what she was wearing? I know it's a long time ago,

don't guess, if you remember, you can say it.

BRENDAN: (shakes head "no") I don't remember.

FASSBENDER: Do vou remember how he was dressed?

BRENDAN: I think he, er ah, white short, er, white shirt with like red shorts or
somethin' like that.

FASSBENDER: OK. Anytime you don't remember you say that all right? @rendan nods
"yes')

WIEGERT: Yep, don't make anything up. You don't know it, you don't know it.
(Brendan nods "yes")

FASSBENDER: So then did what happened, you saw her and him on the porch and they
were what? @rendan nods "yes")

BRENDAN: They were talking.

FASSBENDER: And then what did you do?

BRENDAN: I walked in my house.

FASSBENDER: And they were just talking, were they doing anything else? Were they
screaming, fighting, talking, pushing, anything?

3
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BRENDAN: (shakes head "no') Just talking.

FASSBENDER: OK. You went in your house and this is about quarter to four.

BRENDAN: (nods "yes") mm huh.

FASSBENDER: And then what did you do in your house. Be honest so we don't bave ta
go though this eight times.

BRENDAN: I went into my room and cuz my mom told me I had ta clean my room. I
cleaned it a little bit and then played Playstation 2 for a little bit and it was about like 5:00 and
my, my brother was on the phone with his friend.

FASSBENDER: Blaine?

BRENDAN: (nods "yes")Yeah.

FASSBENDER: OK.

BRENDAN: And he was talking about going trick or beating with 'em and that Jason
will pick him up at like seven.

FASSBENDER: And then?

BRENDAN: And then I ate and then went into the livins room at and like I was like
eating in the living room and watchin'TV.

FASSBENDER: And what did ya see?

WEGERT: Honest.

BRENDAN: Like what?

FASSBENDER: Like what happened?

BRENDAN: Well then, then he called and said that he wanted help on his his car.

WIEGERT: OK, did he call you or did he come over?

BRENDAN: He called me.

'3
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WEGERT: Wh-on your cell phone or on' on the house phone?

BRENDAN: The house Phone'

WIEGERT: He calls Your house Phone?

BRENDAN: (nods "Yes") Yeah'

FASSBENDER: And this is about what time now?

BRENDAN: 'bout six, six-thirtY

FASSBENDER: OK. And what does he sayto you?

BRENDAN: He says do you wanna help me with the ta fx the car because he said that

that if I would help him on his cats, he would like help me find a car.

FASSBENDER: OK.

BRENDAN: And so I did and then that's when he like cut somethin' and then it was

leaking on the floor.

WIEGERT: Let's stop right there, so you he called you and asked you to help fix a car

BRENDAN: (nods "Yes") mm huh'

WIEGERT: And you go over to this house?

BRENDAN: (nods "Yes") mm huh'

WIEGERT: And where do You go?

BRENDAN: Into the garage

WIEGERT: And what's in the garage?

BRENDAN: His Monte'

WIEGERT: His Monte' @rendan nods "yes") Where's that Suzuki?

BRENDAN: On the side'

fitA
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FASSBENDER: Is the big garage door open?

BRENDAN: (nods "yes") mm huh.

FASSBENDER: So you walk in there and there and this is Halloween @rendan nods
"yes") OK, and what's he doing?

BRENDAN: He's workin' on his Monte.

FASSBENDER: What about the fue?

BRENDAN:
"no')

Do you mean if it was started or somethin'? No it wasn't. (shakes head

FASSBENDER: OK- We're not gonna go any further in this cuz we need to get the truth
out now. We know the fire was going. We know that he had already had his altercition with
Teresa. We don't believe there's a Monte in there. I talked to ya the other night and you said
nothing about Monte you said nothing about something getting punctured ana t"at ing out. We
talked about cleaning somethin' up itt that garage. You told me that you thought thinking back
now there was blood. It was red in color plus you're at your house. You said six, six-thirty, I,ll
go that far with ya it might even been earlier. What's goin' on? Let's take it through honeitly
now. (Brendan nods "yes')

WIEGERT: Come on Brendan. Be honest. I told you before that's the only thing
that's gonna help ya here. we already know what happened. oK. (Brendan nods ..yes',) -

FASSBENDER: We don't get honesty here, I'm your friend right now, but I but I gotta I
gotta believe in you and if I don't believe in you, I can't go to bat for you. OK- You,re ttoddin',
tell us what happened. @rendan nods "yes")

WIEGERT: Your mom said you'd be honest with us. @rendan nods ..yes',)

FASSBENDER: And she's behind you a hundred percent no matter what happens here.

WIEGERT: Yep, that's what she said, ctz she thinks you know more too.

FASSBENDER: We're in your comer. @rendan nods .,yes")

WIEGERT: We already know what happened now tell us exactly. Don't lie.

FASSBENDER: We can't say it for you Brendan, OK.
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BRENDAN: Well that that moming he said that if he wanted me ta come over like at

six-thi*y and he had the fue started cuz he wanted to bu, ah, to burn some tires

FASSBENDER: Uhhuh

BRENDAN: So he had it started and the jeep was still in there.

WIEGERT: Who's jeeP?

BRENDAN: The Suzuki

WIEGERT: It was still in where?

BRENDAN: In the garage

FASSBENDER: So the Monte's not in there. (Brendan shakes head "no")

WIEGERT: OK.
/Ti'll
Ufl FASSBENDER: Who's car was in the garage? Tell me the truth.

WIEGERT: We already know. Just tell us. It's OK.

FASSBENDER: The truth, that's its so easy to tell the truth. It's hard ta make things up.

BRENDAN: HerjeeP.

FASSBENDER: That's right.

WIEGERT: Her jeep was in the ga-garage wasn't it? @rendan nods "yes')

FASSBENDER: And you, you tell me if I'm wrong but when you were at the house, you

just went over there cuz you had talked about it in the morning. Is that correct?

BRENDAN: (nods "Yes") mm huh-

FASSBENDER: There was no call from Steven asking you to come over was there? And

you went over, was the big door closed? (Brendan shakes head "no")

BRENDAN: (shakes head "no") mm uh.

FASSBENDER: You sure about that?

/rz)
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BRENDAN: (nods "yes") Yeah.

WIEGERT: So the big door is open and her truck is in there when you get over there?

BRENDAN: (nods "yes") Yeah.

FASSBENDER: By her truck, who are we talkin' about?

BRENDAN: Well if I wanted ta come over later.

FASSBENDER: No, whose truck?

WIEGERT: Who's truck?

FASSBENDER: Is in there?

BRENDAN: Oh, the the truck?

FASSBENDER: Yeah.

BRENDAN: Herjeep.

FASSBENDER: Who's her?

BRENDAN: Teresa's

FASSBENDER: OK and that jeep is a what? Do you remember?

BRENDAN: Like what color?

FASSBENDER: Color or make?

BRENDAN: green like a greenish blue

FASSBENDER: OK.

WIEGERT: Is it drove in or is it backed into the garage?

BRENDAN: It's backed in.

WIEGERT: OK.

(3
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WEGERT:Now,let'sbehonest.Whatdidhetellyou?Whatdidheshowyou?

FASSBENDER: What did you see and what did he tell you?

BRENDAN: He showed me the knife and the rope'

WIEGERT: Where was she? Come on we know this already' Be honest'

BRENDAN: In the back of the jeeP'

wIEGERT: she was in the back of the jeep? @rendan nbds ']es') was she alive or

dead at that time?

BRENDAN: Dead

FASSBENDER: Are you sure? @rendan nods "yes") oK- what did you see in the back'

now this is hard, but what did you see in the back of the jeep?

BRENDAN:Thatshewaslayingtherewithlikeasmallblanketoverher.

FASSBENDER: Do you remember where her head was?

BRENDAN: (shakes head "no") Not really'

FASSBENDER: Did she have clothes on?

BRENDAN: Yeah (nods "Yes")'

FASSBENDER: She was clothed'

BRENDAN: (nods "Yes") Yeah'

wIEGERT: was she tied up already? or did you help him do that? @rendan shakes

head "no")

BRENDAN: She was tied uP alreadY'

FASSBENDER: Where? Tell me how she was tied up'

BRENDAN:LiketheroPewasrightherearorrndherbody.

(, td
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FASSBENDER: Are you sure? @rendan nods "yes")

WEGERT: Did Steve have any blood on him at that time?

BRENDAN: On his finger.

WIEGERT: What about on his body and his clothes?

BRENDAN: (shakes head "no") Not that I know of.

WIEGERT: Where did vou see blood?

BRENDAN: Like,like right here.

WIEGERT: Where else in the garage?

BRENDAN: On the floor.

WIEGERT: A lot? (B
BRENDAN: Like drips.

WIEGERT: Where was it dripping from?

BRENDAN: I don'tknow.

WIEGERT: What did he tell you he did to her?

BRENDAN: That he stabbed her.

FASSBENDER: Let's, stop there for a second now, OK. I want to back up just a bit. I
didn't mean to intemrpt. That you sayin' like what time actually did you get over there now?
About?

BRENDAN: Like quarter ta seven.

FASSBENDER: So it still about that same time, quarter to seven? @rendan nods "yes")
Are you sure?

BRENDANT ("ods "yes") mmm hum.

FASSBENDER: OK, did you really see those two talking on the on the porch?
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BRENDAN: Yeah' (nods "Yes")

FASSBENDER: You did? @rendan nods "yes") You're 100% on that?

BRENDAN: (nods "Yes") Yeatr.

FASSBENDER: OK.

WEGERT: How did she get in the back of the jeep? Tell us that.

BRENDAN: I don'tknow.

WIEGERT: Did You helP him?

BRENDAN: No- (shakes head "no")

wIEGERT: Let's be honest here Brendan. If you helped him, it's oK, because he was

telling you to do it. You didn't do it on your own @rendan shakes head "no")'

BRENDAN: I didn't, I didn't touch her'

WIEGERT: So you get over into the galage and the garage door is open, her truck is in

the garage. Right?

BRENDAN: (nods "Yes")Yeah'

WIEGERT: And what does he saY to You?

FASSBENDER: Think about it and be honest'

WIEGERT: It's OK. What does he say to you?

BRENDAN:That'swhenhethreatenedme,thatiflwouldsayanything,thathelike
trusted me or somethin'-

MEGERT: Why did he, why did he have you come over there? Did he need help with

something? Remember wL already know, but we need to hear it from you' Why did he have you

come over there? He needed help, didn't he? @rendan nods "yes") What did he need help

with? Go ahead and tell us.

BRENDAN: Probably to get rid of the body'

0rr)
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WEGERT: Yeah.

FASSBENDER: So, what Mark's sayin' is, did he call you or did he come to the door and
say Brendan I need you. What, what did he do?

WIEGERT: He came over.

FASSBENDER: Tell us what he told or asked you to do?

BRENDAN: He said hey, Brendan, do you wannahelp me do somethin'?

FASSBENDER: And, keep goin'.

BRENDAN: An4 I said for what? And he is like fer somethin' to do in my garage.

FASSBENDER: OK, keep going.

BRENDAN: And, I said sure and then later I came over there and

WIEGERT: What time did he come to your house?

BRENDAN: 'bout, (pause) I can't remember.

wIEGERT: oK, but yorl he comes to your house and asks you if you wanna do
something, help him with something?

BRENDAN: (nods "yes") mm huh.

WIEGERT: Tell me that again.

BRENDAN: That he wanted me to come over there and help him move somethin'

WIEGERT: OK. Did he tell you what?

BRENDAN: (shakes head "no') No.

WIEGERT: Did you go overright away?

BRENDAN: No,I waited ten minutes.

WIEGERT: OK. So then you walk over and the garage door is open

(
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BRENDAN: (nods "yes") Yeah.

WIEGERT: And what do you see again?

BRENDAN: Herjeep.

WIEGERT: OK.

FASSBENDER: And you're sure the big garage door is open? You didn't go in the little
door.

BRENDAN: (shakes head "no") No.

WIEGERT: So you see her jeep and then what happens? Does he what?

BRENDAN: He opens the back door.

WIEGERT: OK and what does he say?

BRENDAN: And told me to help him.

WIEGERT: Dq do you ask him a question who is this, or, what?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: OK. Tell me what he said.

BRENDAN: He said that it's a girl that he was kinda pee'd off at.

WIEGERT: Did he say, who, who it was?

BRENDAN: TeresaHalbach.

WIEGERT: Why was he pee'd offat her?

BRENDAN: I don't know.

WIEGERT: Ithinkheprobablytoldya. Sojustbehonest. Wealreadyknow.

FASSBENDER: He's obviously not holding anything back from you. He had you come ta

see this.
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WIEGERT: We already know.

FASSBENDER: He used you for this. So bring us into the garage again. You mentioned
earlier that's when he threatened you. Tell us that.

BRENDAN: That he threatened me that if I would say anything that he would stab me

like she, he did ta her and tha! that um, he was pissed offat her because of he wanted to get his
his Blazer in the thing that like that last time she was there and he couldn't.

WIEGERT: OK. So he opens the back door of her tmck @rendan nods "yes") and

tell me what you see.

BRENDAN: Herbody laying there.

WIEGERT: What could you see of her?

FASSBENDER: The truth now. As hard as it tell us the truth.

BRENDAN: Her head, her body, her feet

WIEGERT: So she was not covered up? @rendan shakes head "no") No. I didn't
think so. See we already knew that. (Brendan nods']es')

FASSBENDER: Didshehave clotheson? Nowbehonest. Ifshedid,she did" andifshe
didn't, she didn't.

BRENDAN: Sortof.

FASSBENDER: OK. What did she have on?

BRENDAN: Like awhite T-shirt and that, pants

WIEGERT: What do you mean sort of? Either she had clothes on or she didn't. [t's,
was some of it on some of it ofl? What?

BRENDAN: It was like ripped.

WIEGERT: [t was ripped. (Brendan nods "yes") Where was it ripped?

BRENDAN: Like right here.

i&
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WIEGERT: Was it a T-shirt or button up shirt or what kind of shirt?

BRENDAN: A button up one.

WIEGERT: Whatcolor?

BRENDAN: Like ablack one.

WIEGERT: OI! before you just said there was a white T-shirt. She had that on too?

BRENDAN: (nods "yes") mrn huh.

WIEGERT: Undemeath that shtt?

BRENDAN: Yeah. (nods "yes")

WIEGERT: OK, and in the other interview you said it was blue. Do you remember
what color it was? [f you don't remember, say you don't remember.

BRENDAII: I don't remember.

WIEGERT: OK. So he threatens you and what does he say to you?

BRENDAN: That, ta help him get rid of the body.

WEGERT: OK.

FASSBENDER: Before you mentioned trust, that he said something about trust. Tell us

about that. What did he say about that?

BRENDAN: That he really likes me much and that he tusts me that I won't say

nothin'.

WIEGERT: OK. So what happens next?

BRENDAN: That he told me to grab her feet so I did and

WIEGERT: mm huh.

BRENDAN: So we took her out in the back and put her in the fire pit.

WIEGERT: Was the fne burning already?

3
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BRENDAII: Yeah.

FASSBENDER: Tell us did you carry her out there or did you use somethin' to get her back

there?

BRENDAN: Well, we lifted her out of the jeep and put her on like q like a wheeled

thing.

FASSBENDER: A wheel thing, what's that?

BRENDAN: Like the things where you get under the car.

WIEGERT: A creeper?

BRENDAN: Yeatr. (nods "yes')

WIEGERT: OK.

FASSBENDER: And is that creeper always kept in his garage? f@

BRENDAN: Well he was bonowing it from the yard or somethin' like that.

WIEGERT: What's that creeper say on it? Do you remember? (Brendan shakes head

"no') What color is it?

BRENDAN: Like black and red.

WIEGERT: Black and red, OK. So you guys lift her out of the truck,

BRENDAN: mm huh. (nods "yes')

WIEGERT: And you got which part of her agun?

BRENDAN: Her feet.

WIEGERT: And what is Steve carrying?

BRENDAN: Her head and her shoulders.

WIEGERT: And you put her on the creeper?
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BRENDAN: Yeah. (nods "Yes")

FASSBENDER: Does she have shoes on?

BRENDAN: (shakes head "no") No.

wIEGERT: Does she have, did you take her clothes off then?

BRENDAI.I: uh uh' (shakes head "no')

WIEGERT: Was she tied uP?

BRENDAII: Yeah.

FASSBENDER: Describe that again how she was tied up, and again make it easy on

yourself, just tell us the truth the fust time.

WIEGERT: The hard Part's ovet.

BRENDAN: That it was like wrapped around her like tluee, four ';mes'

wIEGERT: wrapped around where? show us where on your body.

BRENDAN: Like,like right here.

MEGERT: OK. What about her feet?

BRENDAN: Yeah. (nods "Yes")

WIEGERT: Yeah, what?

BRENDAN: TheY were tied uP'

WIEGERT: What were theY tied uP with?

BRENDAN: RoPe.

WIEGERT: What kindaroPe?

BRENDAN: Like, ah, like that round'

WIEGERT: Something you'd use for clothesline? That type of thing?
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BRENDAN: Yeah. (nods "yes")

WIEGERT: What color was it?

BRENDAN: Like white and blue

WIEGERT: OK.

FASSBENDER: What about her hands?

BRENDAN: (shakes head "no') [ don'tremember.

WIEGERT: Where did you see injuries on her?

BRENDAN: Her stomach.

WIEGERT: Her stomach. Whar did it look like?

BRENDAN: Like she was stabbed. (St

FASSBENDER: I don't necessary, I gonna tell you I don't know what it looks like when
someone stabbed. OK, you gotta talk to someone that doesn't reahzethis. Tell us what you saw.

BRENDAN: Like it was all bleeding and that.

WIEGERT: Show me where and on you that would be.

BRENDAN: Like righthere.

FASSBENDER: How much blood? Was the, show me on you the extent of the stain or the
blood that you saw.

BRENDAN: Like rightthere.

FASSBENDER: That whole area. @rendan nods'?es') was it pretty wet yet or dry?

BRENDAN: Like damp.

FASSBENDER: D-np. (Brendan nods "yes") Could you see flesh or just shirt?

BRENDAN: A little bit of flesh.

f
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FASSBENDER: How many times did he say he stabbed her?

BRENDAN: Once.

WIEGERT: What else did he do ta her? We already know, be honest'

FASSBENDER: we've got enough of her to know some things that happened to her. so

tell us the truth.

WIEGERT: What else did he do ta her?

BRENDAI*{: RaPed her.

WEGERT: Did he tell you that? (Brendan nods "yes")

FASSBENDER: Tell us about that' And where he did it'

BRENDAN: I don't know where he did but

WIEGERT: What did he say he did in his words? What did he tell you? You carq you

can swear, you can use any of his language you want. Tell us exactly what he told you he did to

her.

BRENDAN: That he ripped off her clothes and she refused and she tried to get away

but he, he wa, he was too sbong for her (pause) and he did it'

WIEGERT: He didwhat?

BRENDAN: RaPed her

FASSBENDER: what did he say? Did he use those words? (Brendan nods "yes")

WIEGERT: Are you sure @rendan nods yes") cuz its usu, not usually the words he

uses? Are, are if you're sure, that's OK'

BRENDAN: (nods "Yes") Yeah'

WIEGERT: Where did that haPPen?

BRENDAN: I don't know.

(,u\
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WIEGERT: And she tried to get away (Brendan nods yes) but he was too shong.

BRENDAN: Yeah

WIEGERT: And then what did he do to her?

BRENDAN: Well after he was done, that's when he put her back in the jeep in the
back.

FASSBENDER: Was she dead then yet or not?

MEGERT: Brendan, were you there when this happened?

BRENDAN: No. (shakes head "no")

WIEGERT: OK. Was she dead there then or not?

BRENDAN: Yeatr. (nods "yes')

FASSBENDER: How do you know that? I have a feelin' I know how you know that. (tP

WIEGERT: We already know Brendan. We already know. Come on. Be honest with
us. Be honest with us. We already know, it's, OK? We gonna help you through this, alright?
@rendan nods "yes") Tell us, how do you know that?

BRENDAN: I was outside riding my bike

WIEGERT: mm huh.

BRENDAN: And I could hear it.

WIEGERT: What could you hear?

BRENDAN: Screaming.

WIEGERT: OK. Was the door closed at that time?

BRENDAN: mm huh. (nods "yes')

WIEGERT: Did he know you were out there?

BRENDAN: No. (shakes head "no")
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WIEGERT: What was the screaming like? What was she saying?

BRENDAN: Like helPme'

WIEGERT: Did you know what was going on?

BRENDAN: (shakes head "no")No'

WIEGERT: What did You do?

BRENDAN: Well, I was going up to the' the driveway and get the mail'

WIEGERT: What time was that?

BRENDAI.{: 'bout four, four thirtY

FASSBENDER: Was it light out?

BRENDAN: Yeah' (nods "Yes")

FASSBENDER: OK.

WIEGERT: So you go out on your bike and you hear screarning coming from where?

BRENDAN: His house'

WIEGERT: Whose house?

BRENDAN: Steven's'

WIEGERT: The house or the garage?

BRENDAN: The house'

WIEGERT: From the house'

FASSBENDER: AU right' Then what do you do?

BRENDAN'Ijustwenttogogetthernailandwentinthehouse.

WIEGERT:soyougogetthemailandyougointhehouseandthenwhat?

( t +\ 
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BRENDAN: Sat down and watched TV.

WIEGERT: OK.

FASSBENDER: oK Brendan, you're doing a good job. Let's go back to when you go
outside to get your bike and you gotta go get the mail and you said you heard screaming.
Anymore, tell us more about what you hpard. That you said help me. Was a female scieaming?

BRENDAN: (nods'!es') yeatr.

FASSBENDER: What else did you hear her say if anything?

BRENDAN: That's all I heard.

FASSBENDER: OK. Was her vehicle still there?

BRENDAN: Yeah. (nods "yes")

WIEGERT: Where is the vehicle at that time?

BRENDAN: By the big trees.

WIEGERT: OK.

FASSBENDER: Did that scarc you when you heard that screaming?

BRENDAN: Sort of.

FASSBENDER: Did you go over to his house then?

BRENDAN: uh uh. (shakes head..no")

FASSBENDER: Are you sure?

BRENDAN: Yeah. (nods.'yes',)

FASSBENDER: And you said you rode yow bike down to get the mail?

BRENDAN: (nods "yes,') yeah.
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FASSBENDER: Came back and then what'd you do? Honastly' You went over to his

house?

BRENDAN: (shakes head "no") No'

FASSBENDER: What'd You do?

BRENDAI{; I went in ta our garage and put the bike away'

FASSBENDER: mmhuh

BRENDAN: And Bryan was in there workin' on his car'

FASSBENDER: Yeah'

BRENDAN: I he, I asked him if he wants any help and he said no' that if he wanted

help, he would come in and get me or somethin' so I went in the house and I sat down'

WEGERT: Did Bryan hear the screaming too?

BRENDAN: No, he hadthe radio going'

WEGERT: OK'

FASSBENDER: Did You tell Bryan?

BRENDAN: (shakes head "no") No'

FASSBENDER:oK,youwentinthehouseandsatdown,andtlren?

BRENDAN:Iwaitedandthenl,IwatchedTVforalittlebitandrnymomcamehome.

FASSBENDER:Andshecomeshomeataboutwhattime?

BRENDAN: 'bout four thirtY, five

FASSBENDER: OK.

WIEGERT: And then what haPPens?

BRENDAN: She asked me if anybody got $1mail' I'm like yeah' I did and watched

TV more and he came over and asked if she wanted help'

1r+\
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WIEGERT: He carne over and asked you what?

BRENDAN: If I could help him move somethin'.

WIEGERT: OK.

FASSBENDER: OK, let's, to this point now, I think we're pretty close to the truth. How
close are we Brendan?

BRENDAN: Pretty close.

FASSBENDER: OK, then give us the little parts that we don't have yet up ta that point.
Does Steven? There's somethin' in there we're missin'. You heard her, t have a feelini he saw
you' you saw him somethin' in here that we're missin' cuz you know we're not idiots, I don't see
him comin' over to the house and asking you to help him unless you knows you know somethin'
so tell us what you knew that he knew.

WIEGERT: It's OK Brendan. We already know.

FASSBENDER: I think you went over to his house and
somethin' in here is missing.

then he asked him to get his mail

BRENDAN:
on it.

FASSBENDER:

WIEGERT:

BRENDAN:

WIEGERT:

BRENDA},I:

WIEGERT:

FASSBENDER:

WIEGERT:

well, when I got the mail there was like a enverope in there with his name

Al1 right.

OK, now we're goin' so what did you do?

I knocked on the door and he answered it.

Yeah, and then what?

I gave it to him and then I left.

Come on now. You just heard screaming over there.

You're making this hard on us and yourself.

Be honest. You went inside, didn't you? @rendan nods ,.y"s',)
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FASSBENDER: Yeah.

WIEGERT: You went in the trailer?

BRENDAN: rnmhuh. (nods "Yes")

FASSBENDER: You're noddin''

WIEGERT: OK- Did he invite You in?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: OK and where was she?

BRENDAN: Inhis room'

WEGERT: OK did you go back there and look?

BRENDAN: No. (shakes head "no")

MEGERT: Brendan, be honest'

BRENDAN: I didn't.

WIEGERT: How do you know she was in his room?

BRENDAN: The door was oPen'

WIEGERT: Could You see her?

BRENDAN: (nods "Yes")Yeah-

WEGERT: Was she alive?

BRENDAN:Wellshewashandcuffedtoa,thethi:rg'

WIEGERT: She was handcuffed to what?

BRENDAN: The bed'

WIEGERT:Wasshenaked?(Brendannods..yes'')Wasshealive?

(,+d
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BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: Howdo you know?

BRENDAN: Cuz she was moving around.

WIEGERT: Was she making any noise?

(pause)

FASSBENDER: It's alright bud.

BRENDAN: Yeatr.

FASSBENDER: What was she sayin'?

BRENDAN: Screaming for help.

WIEGERT: What was handcuffed? Her hands or her less or both?

BRENDAN: Both.

WIEGERT: And what were they handcuffed to?

BRENDAN: Like the hand like there is round poles on each side.

WIEGERT: OK.

FASSBENDER: of his bed? @rendan nods "yes") A-nd you, your, your gettin'there oK.
Lets back up again and did you go get the mail?

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: When you went to get the mail with your bike did you hear somethin' at
that time or did it happen when you came back with the mail?

(pause)

FASSBENDER: You can do it. Just tell us the truth.

BRENDAN: When I came back.
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FASSBENDER: I gotta beiieve this is in your in your mind right now like a picture.

igi""d* nods..yes") fi"r"', a video in your mind, this whole thing and you're ttyin_g to get it

out and the only way you can get it out is ly talking about it right now' So you came back, did

you have a letter for Steven?

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: Did You go ta his tailer?

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: Did you hear screaming coming from inside the trailer?

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: What did you do then? You had to, are you at the door or where are you?

When you first hear the screaming where are you?

BRENDAN: Like by the other camper that we passed'

FASSBENDER: WaY downthere?

BRENDAN: mm huh-

FASSBENDER: You hear screaming half, halfuay or a quarter way down that frontage

road, your drivewaY road?

BRENDAN: (nods "Yes")Yeah'

FASSBENDER:Doyouareyouabletomakeoutanyofthewords?

BRENDAN: (shakes head "no") No'

FASSBENDER: oK. Take me from there and be honest so we don't have ta keep backing

up here. Cuz, we, we know but we need it in your words' I can't, I can't say it.

WIEGERT: Brendan, I already know. You know we know. oK' come on buddy'

Let's get this out, OK?

FASSBENDER: You',re coming back with the mail, take us through it' It's the video in

your head, PlaY it for us.
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WIEGERT: You come back with the mail. What happens?

BRENDAN: Well I stopped and I seen if there was any mail for me so and I seen
Steven's so I went over there right away ta bring it over by 'em and I knocked like three times
and then he finally came.

FASSBENDER: Are you hearing anything coming from the other side of the toailer at this
time?

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: What?

BRENDAN: The words, help me.

FASSBENDER: OK. That's gotta be pretty devastating, dght? @rendan nods "yes") But
you still knock.

BRENDAN: mm huh.

WIEGERT: You went into the hailer then? (Brendan nods '?es")

FASSBENDER: You knock and he comes to the door. What's he look like? Is he dressed,
has he got anything on him, what-what's he look like?

BRENDAN: He's got a white shirt on with red shorts and all sweaty.

FASSBENDER: He's all sweaty. (Brendan nods "yes") Any blood, at this time?

BRENDAN: (shakes head "no") No.

FASSBENDER: AU right.

WIEGERT: Does he let you in the bailer?

BRENDAN: He asks me in the kitchen.

WIEGERT: He what?

BRENDAN: He walks me into the kitchen.

FASSBENDER: What does he say to you?

(.p
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BRENDAN: If I want a soda.

FASSBENDER: Does he know you've heard anything? Is she still saying stufl

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: Then he walks you into the kitchen. (Brendan nods "yes') OK, play the

video for us Bud, tell us what's happenin'.

WIEGERT: It's OK, tell us what happened. What did he say to you?

BRENDAN: That he never got some of that shrffso he wanted to get some.

FASSBENDER: Never got what?

BRENDAN: A girl-

WIEGERT: OK.

FASSBENDER: What'd you say just a second ago though?

WIEGERT: Repeatwhat You said'

BRENDAN: Thathe wanted to get some.

FASSBENDER: Some what?

BRENDAN: PussY.

WIEGERT: That's what he said to you? @rendan nods "yes") OK'

FASSBENDER: Now I can start believing yor:, OK? (Brendan nods'Jies")

WIEGERT: So do You have a soda?

BRENDAN: mm huh. @rendan nods'?es')

WIEGERT: Ands then what happens next?

BRENDAN: I open it and drank some.

(,+)
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FASSBENDER: What's he sayin' to you? (pause) It's all right. You are doing the right
thing.

WIEGERT: Come on, what's he sayin'?

BRENDAN: That he wants to keep on doing it.

WIEGERT: OK.

FASSBENDER: Doing what?

BRENDAN: Raping her.

FASSBENDER: What kind of words is he use, using though? You can say those words
here.

BRENDAN: That he wanted to fuck her so hard.

FASSBENDER: Yeah.

WIEGERT: Could you see her at this time?

BRENDAN: (shakes head "no")No.

WIEGERT: OK. What happens next? Remember, we already know, but we need to
hear it from you, it's OK. It's not your fault. What happens next?

FASSBENDER: Does he ask you?

WIEGERT: He does, doesn't he?

FASSBENDER: We know.

WIEGERT: He asks you doesn't he? @rendan nods "yes') What does he ask you?

BRENDAN: That if I wanted the girlfriend.

FASSBENDER: Tell us howhe said it.

BRENDAN: That if, if he wanted me to have to get some pussy.
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FASSBENDER: Yeah, OK.

WIEGERT: And then what haPPens next?

BRENDAN: That he said that if I wanted to I could go get some but not right now.

MEGERT: Come on, be honest, you went back in that room'

FASSBENDER: Tell us nowBrendan.

WIEGERT: We know you were back there. Let's get it all out today and this will be

all over with.

FAASSBENDER: He asked if you want some, right? (Brendan nods "yes') That's what you

told us.

BRENDAN: Um huh.

FASSBENDER: If You want some Pussy'

WIEGERT: WhA

FASSBENDER: What did You tell him?

BRENDAN: I said I wasn't aged and so he took me back there and showed me some.

WIEGERT: What did he show You?

BRENDAN: Her naked bodY.

MEGERT: OK, was she alive?

BRENDAN: Yeah.

MEGERT: Is she talking?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: What'd she say? (pause) What'd she sayin'? I know it's hald but you

gotta tell us, what'd she saY?

FASSBENDER: The video will never go away unless you can talk to us about it-

3
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WIEGERT: Go ahead, what'd she say?

BRENDAN: She's asking Steven why he would do something like that.

FASSBENDER: Did she say anything to you? She see, does she see you?

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: Does she say something to you?

BRENDAN: (shakes head "no") No.

FASSBENDER: Describe again, were you accurate when you described how she was on
the bed, how is she attached, where is she, tell us that arrd be truthfirl again.

BRENDAN: That she was chained up to the bed and, 'er she's faced up.

FASSBENDER; Face up, no clothes on?

BRENDAN: (shakes head "no') lJh uh.

WIEGERT: What do you mean she's chained up, explain that.

BRENDAN: Like some handcuffs.

WEGERT: Where are the handcuffs? On her arms or on her legs, or where?

BRENDAN: Both.

WIEGERT: OK.

FASSBENDER: Do you remember the color of the handcuffs? And the leg irons? (shakes

head "no')

BRENDAN: Like regular ones.

FASSBENDER: Which would be what color?

BRENDAN: Silver.

FASSBENDER: OK.
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W1EGERT: Now are her legs spread apart or are they together or tell us how it looks?

BRENDAN: Like spread apart a little bit'

WIEGERT: So you, he, he brings you back there and he shows you her @rendan nods

'Yes") and what do you do? Honestly' Because we think

FASSBENDER: VeryimPortant'

WIEGERT: We know haPPened'

FASSBENDER: It's hard to be truthful'

WIEGERT: We know what happened, it's OK. (pause) What did you do?

BRENDAN: I didn't do nothin''

r\ BRENDAN: Brendan, Br-Brendan, come on. What did you do?

\J
FASSBENDER: What does Steven make you do?

MEGERT: It's not your faulg he makes you do it'

BRENDAN: He told me ta do her'

WIEGERT: OK' What does that mean to you?

BRENDAN: Ta screwher'

MEGERT: OK' Did You do that? HonestlY?

BRENDAN: Yeah'

WIEGERT: OK.

FASSBENDER: All right, take abreath Bren, take a breath, that's very hard to admit to'

Did he watch?

BRENDAN: Yeah'

FASSBENDER: You said you, tell us what you did, you take your clothes off?

'.
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BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: And you had intercourse with her? @rendan nods .!es")

WIEGERT: What does intercourse mean to you?

BRENDAN: That you sfuck it inher-

WIEGERT: Stuck what in her? It's OK-

BRENDAN: Mypenis.

MEGERT: An where did you stick it?

BRENDAN: In her vagina.

WIEGERT: OK. (pause). How many times did you do that? How long did it take?

BRENDAN: Five minutes.

WIEGERT: OK. What did you do after that?

BRENDAII: Put my clothes back on.

WIEGERT: OK. Where is Steve at this time.

BRENDAN: Standing by the door.

WIEGERT: What does Sreve do then?

BRENDAN: Told me I di, I did a good job.

FASSBENDER: Was she saying anything, while you were doing this? (Brendan shakes
head "no") Why?

BRENDAN: I don'tknow.

FASSBENDER: Was, did she have anything over her mouth or was it clear? Tell us the
truth.

BRENDAN: It was clear.

(3
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FASSBENDER: There was nothin' covering her mouth? (Brendan shakes head 'ho") Did

she ask you not to do this to her?

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: Tell me what she said'

BRENDAN: She told me not to do it so and told me not, to do the right thing.

FASSBENDER: Whichwaswhat?

BRENDAN: Not, not to do it and tell Steven to knock it off.

FASSBENDER: Did she ask you to do anything else for her?

BRENDAN: Ta uncuff her'

FASSBENDER: Go ahead. Anything else? (Brendan shakes head "no') (pause) Were

these things she was saying to you while you were doing this act?

BRENDAN: Yeah

FASSBENDER: Was she kinda sayin' it softly or loud enough or what?

BRENDAN: Well she was cryin' an'

FASSBENDER: OK.

WTEGERT: After you're done and you put your clothes on, what happens next?

BRENDAN: He told me I did a good job and then he closed the door'

WIEGERT: OK.

BRENDAN: Took me in the living room, watched a little TV.

WIEGERT: Both of you did? @rendan nods "yes')

FASSBENDER: He didn't stay in the bedroom or go back inthere?

BRENDAN: (shakes head "no") Uh uh'

(,u o\
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WIEGERT: How longdidyou watchTV?

BRENDAN: 'bout 15 minutes.

WIEGERT: And then what happens?

FASSBENDER: And what's he sayin' while you're watching TV? Are you discussing this
situation now?

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: What's he say, what did he sayin'? (pause) As hard as this is, you gotta
tell us what he's sayin'.

BRENDAN: He told me that's how you do it and

WIEGERT: What else?

BRENDAN: That feels, he asked me if it felt good.

WIEGERT: Then what did you talk about, what else did you talk about?

BRENDAN: That how he was going to get rid of it.

WIEGERT: And what did he tell you?

BRENDAN: That he was going to burn her.

FASSBENDER: When you say get rid of it, what do you mean?

BRENDAN: Getrid of her body.

FASSBENDER: OtC

WIEGERT: And he says what?

BRENDAN: That he was going to burnher body afterthathappened.

WIEGERT: Was there anything else that you guys talk about?

BRENDAN: (shakes head "no")No.

,@
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WIEGERT: Then what happens after that?

FASSBENDER: Is she alive Yet?

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: OK.

WIEGERT: What happens after you were done watching TV for 15 minutes'

BRENDAN: I told him t had to leave cuz I had ta call Travis.

WIEGERT: Brendan, be honest- You were there when she died and we know that.

Don't start lying now. We know you were there. What happened?

FASSBENDER: He ain't gonna lie to you, hey we know that OK'

WIEGERT: We already know, don't lie to us now, OK, come on. What happens next?

FASSBENDER: You're just hurting yourself if you lie now'

BRENDAN: Then he went in, back in there and he stabbed her.

WIEGERT: You were with him? @rendan nods "yes") Yes?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: Where did he stab her?

BRENDAN: lnthe stomach.

MEGERT: What else did he do to her? (pause) He did something else, we know that'

(pause) What else?

BRENDAN: So he fried, she, he tied her up'

WIEGERT: What do you mean he tied her up?

BRENDAN: So he could take her outthere'

WIEGERT: Before or after he stabbed her?

('4
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BRENDAN: After.

WIEGERT: When he stabbed her, did she scream or what?

BRENDAN: Yeah.

WEGERT: How many times did he stab her?

BRENDAN: Once.

WIEGERT: Then showme where-

BRENDAN: Right here.

MEGERT: We know he did something else to her, what else did he do to her?

BRENDAN: He choked her.

MEGERT: How did he do that? Tell me how he did it.

BRENDAN: With his hands.

WIEGERT: Was he on top of her?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: And did he choke her until what, did she go unconscious, what, tell me.

BRENDAN: That she couldn't breathe anymore.

WIEGERT: Yeah. Did she fall asleep, go unconscious?

BRENDAN: Go unconscious.

WIEGERT: Is that before of after he stabbed her?

BRENDAN: After.

WIEGERT: So he stabs her, show me what he does. Just demonstrate for me.

STATE4650
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FASSBENDER: Yeah, let's, you-you co-come down the roo, the hallway, he , you go with

him?

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: What does he tell you he's going to do at" this time, you're goin' back to

the bedroom?

BRENDAN: That he was gonna tie her up, stab her and then choke like, choke her and

that.

FASSBENDER: He told You this?

BRENDAN: Yeah-

FASSBENDER: And You went with him'

BRENDAN: (nods "Yes")

FASSBENDER: He went into the bedroom, what does he do? Again the video, you see iq I
know you see it, what does he do?

BRENDAN : Thathe gr, he grabs the rope that was on the side of the bed, tied her up,

stabbed her like this and jumped on her and started choking her'

FASSBENDER: Is she frghting at this time?

BRENDAN: She's trYing ta move awaY'

FASSBENDER: Is she saYing anflhing?

BRENDAN: Screaming-

wIEGERT: You helped to tie her up though, didn't you? (pause) Brendan, cuz he

couldn't tie her up alone, there's no way. Did you help him tie her up?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: OK- Tell me what You did'

(pause)

(,'\
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FASSBENDER: Go ahead Bud.

BRENDAN: That he was on the other side and, we hadtaunhook the ch, the, the hands
and tied her up.

WIEGERT: So you helped unhook her hands? And what exactly did you do? Tell me
exactly what you did.

BRENDAN: I got the key for the lock and unlocked it and after 4 I grabbed her arm,
put it on the side and tied her up.

WIEGERT: What arm?

BRENDAN: Her le, right one.

WEGERT: So you grab herright arm and you do what with it?

BRENDAN: Put it on the side like &is. I put the rope right here.

FASSBENDER: Did you tie her up in front or behind? Did you tie her, I guess I want to G
say did you tie her hands up?

BRENDAT{: Yeah.

FASSBENDER: ln front or behind her body?

BRENDAN: In front.

FASSBENDER: How? Like this or like or like this, show us.

BRENDAN: Likethis.

FASSBENDER: OK. What is she saying at this time? Or is Steven telling her something?
What's he telling her?

BRENDAN: She was saying to stop doing what he was.

FASSBENDER: And what's he saying?

BRENDAN: Thathe wouldn't.

STATE4652
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WIEGERT: What's he saying thougtr, I mean what's words is he using? Is he

swearing at her, what is he saYing?

BRENDAN: He told her to shut her mouth up.

FASSBENDER: ts he telling her that he's gonna kill her, is he telling her he's gonna let her

go, what's he telling her?

gRENOAN: That he was gonna kill her.

MEGERT: So you tie her up, then what happens?

BRENDAN: Then we get the other rope and tie her legs up-

MEGERT: How'd Youdo that?

BRENDAN: Around the bottom, like where the

WIEGERT: Show me on you where he does that, where you guys do that?

BRENDAN: Right here.

WIEGERT: Who ties her legs uP?

BRENDAN: He does-

WIEGERT: Do you help? Otherwise she's gonna kick'

BRENDAN: Yeah-

WIEGERT: Did You helP or not, Yes or no?

BRENDAN: (nods "Yes") Yeah.

MEGERT: OK, tell me how You did that.

BRENDAN: I held, I held her feet down.

MEGERT: Held her feet down. @rendan nods "yes") And what did Steve do?

BRENDAN: He tied her legs uP.

(,t)
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FASSBENDER: Is this on the bed?

BRENDAN: (nods "yes") mmhuh.

WIEGERT: Then whathappens?

BRENDAN: He told me to grab her feet and we took her outside.

FASSBENDER: Is she still alive?

BRENDAN: No, she was unconscious er

FASSBENDER: OK, OK, you got her tied up, she's, when you're getting her tied up, is
she, is she alive or has he choked her already?

BRENDAN: He choked heralready.

FASSBENDER: Did he choke her when she had the handcuffs on?

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: OK.

WIEGERT: When did he stab her?

BRENDAN: When. before he choked her.

FASSBENDER: Are you sure about that? (Brendan nods "yes")

WIEGERT: So she's laytng there, handcuffs on, and thai's when Steve stabs her?

BRENDAN: mm huh. (nods "yes")

WIEGERT: And then. then he chokes her after that?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: Are you sure? (Brendan nods "yes")

FASSBENDER: Where exactly did he stab her again?

BRENDAN: In the stomach.
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FASSBENDER: Was itthe chest orthe stomach?

BRENDAN: Well sort of in the ribs.

FASSBENDER: An what did he use to stab her?

BRENDAN: A knife-

FASSBENDER: Where did he get the knife from?

BRENDAN: From the kitchen.

FASSBENDER: And what, how big was the knife, showus'

BRENDAN: 'bout like that.

FASSBENDER: About that big and he got it out of the kitchen. When he went in there, did

he threaten her with the knife, did he just go right and do it, what did he do?

BRENDAN: That he ttueatened her.

FASSBENDER: Tell us whathe said.

BRENDAN: That he was gonna kill her by stabbing her and not lettin' her go'

WIEGERT: What else did he do to her? We know something else was done. Tell us,

and what else did you do? come on. something with the head. Brendan?

BRENDAN: HUh?

FASSBENDER: -.-.can't

WIEGERT: What else did you guys do, come on'

FASSBENDER: what he made you do Brendan, we know he made you do somethin' else'

WEGERT: What was it? (pause) What was it?

FASSBENDER: We have the evidence Brendan, we just need you ta, ta be honest with us'

BRENDAN: That he cut offher hair'

(,s\
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WIEGERT: He cut offher hair? In the house?

BRENDAN: mm huh.

WIEGERT: Why did he do that? Was she alive?

BRENDAN: No.

WIEGERT: What did he do with the hair?

BRENDAN: He set it down on the counter.

WIEGERT: The counter where?

BRENDAN: Like a dresser.

FASSBENDER: What did he use to cut the hair offwith?

BRENDAN: The knife. (.3

FASSBENDER: Was she alive? (Brendan shakes head "no')

FASSBENDER: Did he saywhy he did that?

BRENDAN: No.

WIEGERT: OK. what else?

FASSBENDER: What else was done to her head?

BRENDAN: That he punched her.

MEGERT: What else? (pause) What else?

FASSBENDER: He made you do somethin' to her, didn't he? So he-he would feel better
about not bein' the only person, right? (Brendan nods "yes") Yeah.

WIEGERT: mm huh.

FASSBENDER: What did he make you do to her?

STATE4656
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(pause)

WIEGERT: What did he make you do Brendan? It's OK, what did he make you do?

BRENDAN: Cuther.

WIEGERT: Cut her where?

BRENDAN: On het tbroat.

WIEGERT: Cut her throat? Te-when did that happen?

BRENDAN: Before he picked her offthe bed?

WIEGERT: So she was alive yet right? @rendan nods "yes")

WIEGERT: So she's alive and you cut her throat?

BRENDAN: mm huh.

WIEGERT: Was that before or after Steve stabbed her?

BRENDAN: After'

WIEGERT: It was after Steve stabbed her?

BRENDAN: (nods']es") mm-huh.

WIEGERT: Was she a-how do you know she was alive? (pause) Tell me' When you

cut her throat, how do you know she was alive?

BRENDAN: She was breathing a little bit.

WIEGERT: She was breathing a little bit. Did Steve tell you to do that?

BRENDAN: Yeatr.

(Fassbender and Wiegert speaking at the sarne time- cannot understand)

FASSBENDER: How'd he tell you to do, how'd he tell you to do thal? What'd he say?

BRENDAN: To go across her throat and pull it back'
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FASSBENDER: Did he say why he wanted you to do that?

BRENDAN: No. (shakes head "no")

WIEGERT: Which knife did you use?

BRENDAN: The same one he stabbed her with.

FASASBENDER: And how many times did he stab her agun?

BRENDAN: Once.

FASSBENDER: Are you sure about that? @rendan nods "yes")

WIEGERT: So Steve stabs her first and then you cut her neck? @rendan nods "yes')
What else happens to her in her head?

FASSBENDER: It's extremely, extremely important you tell us this, for us to believe you. (B
WEGERT: Come on Brendan. what else?

(pause)

FASSBENDER: We know, we just need you to tell us.

BRENDAN: That's all I canremember.

MEGERT: All right, I'm just gonna come out and ask you. Who shot her in the head?

BRENDAN: He did.

FASSBENDER: Then why didn't you tell us that?

BRENDAN: Cuz I couldn't think of it.

FASSBENDER: Now you remember it? @rendan nods "yes") Tell us about that then.

BRENDAN: That he shot her with tns .22.

WIEGERT: You were there though?

I
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BRENDAN: Yeah.

MEGERT: Where did this haPPen?

BRENDAN: Outside.

WIEGERT: Ouside? Before? Tell me when it happened?

BRENDAN: When we brung her outside tatlnow her in the fre-

ryIEGERT: OK. So let's back up, oK? so I wanna go through this oK. So he stabs

her (Brendan nods "yes") and chokes her?

BRENDAN: m.m huh.

WIEGERT: And then You do what?

BRENDAN: I help tie her uP.

WIEGERT: OK. Andthenwhat?

BRENDAN: Then we

WIEGERT: You cut her throat somewhere in there?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT? Yes?

BRENDAN: Yeah'

WIEGERT: And then what?

BRENDAN: Cut off 'er, some of her hair.

WIEGERT: OK.

BRENDAN: Then we brung her outside and shot her'

MEGERT: Was she alive when you shot her?

BRENDAN: I don't know.
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MEGERT: Where did you shoot her?

BRENDAN: ln the head.

WIEGERT: Who shot her?

BRENDAN: He did.

FASSBENDER: Howmanytimes?

BRENDAN: Twice.

FASSBENDER: In her body too or where else? (pause) How many times do you shoot her
Brendan?

BRENDAN: Twice.

FASSBENDER: Total? Not just in the head. (pause) Do you shoot her elsewhere?
Honestly?

BRENDAN: In the stomach.

FASSBENDER: How many times did you shoot her when he handed you the gun?

BRENDAN: Zerc.

WIEGERT: Where did?

BRENDAN: Cuz I couldn't shoot no more.

WIEGERT: What do you mean couldn't shoot no more?

BRENDAN: Cuz we used to have a cat that was like somethin' was wrong with'em
and we had to shoot 'em because we didn't want to pay for the bills.

WIEGERT: mm huh.

BRENDAN: And my mom told me not to watch when hers nows ex-boyfriend

WEGERT: mm huh.
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BRENDAN: Shot it, shot'em and I couldn't watch.

WIEGERT: mm huh,

FASSBENDER: Brendan, we're in the bedroom yet, OK? (Brendan nods "yes") She's

handcuffed yet rigbt? @rendan nods "yes") And you're tellin' me if, obviously correct me if
I'm wrong, what we heard. (Brendan nods "yes") While she's handcuffed and alive, he s[abs

her.

BRENDAN: (nods "yes") mm huh.

FASSBENDER: Chokes her? Right? @rendan nods "yes") Is that right?

BRENDAN: (nods "Yes") mm huh.

FASSBENDER: And then he has you cut her neck?

BRENDAN: Yeah.

r'h\-S FASSBENDER: And then you cut some hair off. (Brendan nods "yes") Is it after that, that

she, does she look like she's dead then? Or is she not dead?

BRENDAN: It looks like she's dead.

FASSBENDER: You don't, do you see any breathing left?

BRENDAN: (shakes his head "no") No.

FASSBENDER: Is it then that you take the handcuffs off, and tie her up?

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: You can remember. So you think after she, she looks like she's dead then

you, you gUys tie her up? @rendan nods "yes") Then what do you do? How do you get her

butsiie? ts tUis when you carry her? @rendan nods ']es') When you say you carried her?

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: What part of her body did you carry?

BRENDAN: The feet.

'r$
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FASSBENDER: And Steven did what?

BRENDAN: He carried the head.

FASSBENDER: And what door did you go out of?

BRENDAN: That one where the cement a stairs are.

FASSBENDER: And that's located in proximity to what inside, is it near his bedroom, far
away?

BRENDAN: Near.

FASSBENDER: Is the bathroom nearthere?

BRENDAN: Yeah, straight across.

FASSBENDER: Shaight across from that door? (Brendan nods "yes")

WIEGERT: Where did you take her then?

BRENDAN: Take her outside on the side of the garage and shoot her.

WIEGERT: Take her outside of the garage and shoot her?

BRENDAN: On the side of il yeah.

WIEGERT: OK, and then what do you do with her?

FASSBENDER: Is it dark out?

BRENDAN: Like a liftle bit.

WIEGERT: What'd you do then?

BRENDAN: Then we, he puts the gun on the glound and we carry her into the fire.

WIEGERT: How many tines did you shoot her? (pause) Tell me again, how many
times did you shoot her?

BRENDAN: Three.
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MEGERT: And where, where did he shoot her?

BRENDAN: In the head, stomach, and the heart.

WIEGERT: Do youknow what side of the head?

BRENDAN: (shakes head "no") No.

WIEGERT: So you take her out of that house by the cement steps, you carry her to the

side ofthe garage?

BRENDAN: mm huh. (nods "yes')

MEGERT: Was she ever in the garage?

BRENDAN: No. (shakes head "no")

MEGERT: OK, so you carry her to the side of the garage @rendan nods "yes") and

fj you guys shoot 'er, and Steve shoots her or you shoot her?

\az
BRENDAN: He does.

WIEGERT: Who's he?

BRENDAN: Steven.

MEGERT: And who does Steven shoot?

BRENDAN: Her.

WIEGERT: What's her name?

BRENDAN: Teresa.

MEGERT: OK. And he shoots her tlree times (Brendan nods "yes") and then what

do you do?

BRENDAN: We carry her to the fire.

WIEGERT: OK, what time is it about?

BRENDAN: About 6:00,6:30.

1,sr)
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WIEGERT: OK.

FASSBENDER: Did he say, w-what did he say while he was shooting her? Or just before
he shot her?

BRENDAN: That we had to hurry up before he had some people coming over

FASSBENDER: Was the car still out front?

BRENDAN: Yeah

FASSBENDER: OK, we're gonna take ya where Mark just took ya and we know there's
some, some things that you're, you're not tellin' us. We need to get the accuracy about the
gmage and stufflike that and the car.

WIEGERT: How does the car get in the garage?

BRENDAN: He drives it in there.

MEGERT: After he puts her on the fire or before?

BRENDAN: After.

WIEGERT: OK, so lets go back to outside, you carry her over, she's naked, right?

@rendan nods "yes') And you put her on the fne?

BRENDAN: mm huh.

WIEGERT: And what do you do when she's on the fue?

BRENDAN: We threw some tires on top of her and some branches.

WIEGERT: You threw tires and branches on her @rendan nods "yes"), and then what?

BRENDAN: We just let it burn.

WIEGERT: Well who started the fire?

BRENDAN: He did.

WIEGERT: Who's he?
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BRENDAN: Steven.

WIEGERT: What did he start it with?

BRENDAN: Some gas.

FASSBENDER: When did he start it?

BRENDAN: Before I got there.

FASSBENDER: OK.

WIEGERT: Wh-wh-what do you mean, before you got there? You carry her out, is the

fire buming already when you carried her out?

BRENDAN: Yeah. (nods "yes")

WIEGERT: So you throw her on top of the fire?

BRENDAN: (nods "yes") mm huh.

FASSBENDER: This fue is going when you go knock on the door?

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: That's what you mean by before you got there?

BRENDAN: (nods "yes") mrn huh.

WIEGERT: Does he say why the fue's buming?

BRENDAN: (shakes head "no") No.

WIEGERT: So, you when you carried her out of the house, and you put 'er by the

garage, and Steve shoots her, tlen you put her on top of the fire that's already going?

BRENDAN: rlm huh. (nods'}es')

WIEGERT: OK, and then what do you do from there, go ahead.

BRENDAN: That, he wanted me ta
-l

J
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WIEGERT: He wanted you to what?

BRENDAN: Go in the garage and help him move um, move the jeep down into the pit.

WIEGERT: OK, so she's there burning, what do you put on top of her or do you put
something on top of her in the fire?

BRENDAN: Just the branches and the tires.

WIEGERT: Branches and the tires. Let's go back a few minutes. Where did you get
the gun from, or where did Steven get the gun from?

BRENDAN: From out of his room.

WIEGERT: Of his, what room?

BRENDAN: The bedroom.

WIEGERT: Where does he get the shells from, do you know?

BRENDAN: (shakes head "no") tIh uh.

WIEGERT: OK, and which gun was it?

BRENDAN: T\e.22.

MEGERT: OK.

FASSBENDER: OK Brendan, we gott4 I think, I think you're doin' a real good job up to
this point of ah coming forward and shrff, but you bring her out of the house, you just said that
ah, after you put her on the, on the fire, then, then you wanted to get the car, help get the car out
of the garage and stuff. (Brendan nods "yes") Again, we have, w-we know that some things
happened in that gnrage, and in that car, we know that. You need to tell us about this so we
know you're tellin' us the tuth. I'm not gonna tell you what to say, you need to tell us.

BRENDAN: That he, he was gonnaput

WIEGERT: Do not sign it, do not serve it.

BRENDAN: He was gonna put her in the je-in the back of the jeep
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WIEGERT: Do not sigr it, do not serve it.

BRENDAN: An we were gonnA take her down in the pit and throw'er in that water.

FASSBENDER: OK.

BRENDAN" 'We, he came up with burning her. So he set ber back on the floor and

lhen, that's when he threw her in the fue.

FASSBENDER: OK, now let's back up, so M-Mark can hear this too. You bring her out of
the house, you, you're gonna take, you took her in the garage? @rendan nods']es") Tell me
what happened again so Mark can hear this.

BRENDAN: Well he put her in the back of the jeep and he said he was gonna go down
in the pit and throw her in the water in the pond and that's when he came up with burning her.

WIEGERT: Who?

FASSBENDER: Earlier you said this fue was going already.

BRENDAN: Yeah. (nods "yes")

FASSBENDER: It was? (Brendan nods "yes")

WIEGERT: So you take her, when is she shot then?

FASSBENDER: Tell us where she was shot?

BRENDAN: In the head.

FASSBENDER: No, I mean where, in the garage

BRENDAN: Oh.

FASSBENDER: Outside, in the house?

BRENDAN: In the garage.

FASSBENDER: OK.

WEGERT: Was she on the garage floor or was she in the truck?
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BRENDAN: Innn the truck.

WEGERT: Ah huh, come on, now where was she shot? Be honest here.

FASSBENDER: The truth.

BRENDAN: ln tbe garage.

WIEGERT: Before she was put in the ftuck or after?

BRENDAN: After.

FASSBENDER: So she's in the truck and that's when he shoots her? @rendannods "yes)
How many times? (pause) Remember weeee got a number of shell casings that we found in that
garage. I'm not gonna tell ya how many but you need to tell me how many times, about, that she

was shot.

WEGERT: We know you shot her too. Is that ndht? @rendan shakes head "no')
Then who did?

BRENDAN: I don't know.

WIEGERT: Who shot her?

BRENDAN: I didn't even touch the gun.

WEGERT: OK. How many times did Steven shoot her?

BRENDAN: About ten-

FASSBENDER: And she was in the back of the truck or the SUV that whole time that he

shot her?

BRENDAN: She was on tbe, the garage floor.

WIEGERT: She was on the garage floor, OK.

FASSBENDER: All right.

WIEGERT: That makes sense- Nowwe believe vou.

G
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FASSBENDER: Yeah. So you bring her out of the ca-or the trailer, right? @rendan nods

"yes") And do you take her right into the garage?

BRENDAN: mm huh.

FASSBENDER: And where you place her, where'd you set her down?

BRENDAN: Down on the floor where the lawn mower was sittin' a little bit.

FASSBENDER: Is the jeep in there already or not?

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: When did he take that or go out and put that in there?

BRENDAN: Whe-he, where'd he put the, the jeep?

FASSBENDER: Yeah, when did he put her vehicle in the garage?

ra,I '.1

\;| BRENDAN: Beeefore.

FASSBENDER: The truth, (pause) the truth. Was the jeep in there already before you

even went to her house. or his house?

BRENDAN: NO.

FASSBENDER: No. @rendan shakes head "no") OK, so when did he do it?

BRENDAN: When he set her down on the, the ground, 'er in the garcge.

WIEGERT: So you bring her into the garage, you set her on the garage floor?

BRENDAN: (nods "yes") mm huh.

WIEGERT: And then what happens?

BRENDAN: He backs up the jeep and we put her in the back. Then he says that he

knows a better way, that he would bum 'er.

WIEGERT: OK. then what?
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BRENDAN: We set 'er on the floor and he shoots her ten times maybe. Go put her on
the fire.

FASSBENDER: Did he say why he shot her again?

BRENDAN: (shakes head "no") No.

FASSBENDER: Was he mad at this time?

BRENDAI{: Yeah.

WIEGERT: So let me just back up again, so you bring her into the garage, you put her
in the tnrck initially?

BRENDAN: (nods "yes") mm huh.

WIEGERT: Then you take her out of the auck?

BRENDAN: (nods "yes") mm huh.

WIEGERT: And then he shoots her? (Brendan nods "yes") And then what?

BRENDA]'{: We grab her and we put her in and take her over the fire and tbrow her on.

WIEGERT: And the fires already burning?

BRENDAN: (nods "yes") mm huh.

WIEGERT: And after you put her in the fire, what do you do with the fire?

BRENDAN: We threw some tires and some more branches on.

MEGERT: OK.

FASSBENDER: How did you get her to the fire again.

BRENDAN: We 4 used that a thing.

FASSBENDER: Ah, what's a thing?

BRENDAN: The thing we used ta get un-under the car?

ip
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FASSBENDER: You did use that. @rendan nods "yes") You didn't carry her out there.

BRENDAN: (shakes head "no') rnm uh-

WIEGERT: So you loaded her on the creeper? @rendan nods "yes") Is that what it's
called?

BRENDAN: Yeah.

WTEGERT: And you slid that out to where?

BRENDAN: Tathe fire.

WIEGERT: OK. And then you threw her in the fire.

BRENDAN: (nods "yes") uh huh.

WEGERT: And then what did you do with the creeper? (pause) It's OK what'd you
do with it?

BRENDAN: Put it back in the garage.

WIEGERT: Is that in the garage now you think?

BRENDAN: I don't know.

WEGERT: OK.

FASSBENDER: And that was what color again?

BRENDAN: Black and red.

WIEGERT: After she's in the fre, what do you guys do next?

BRENDAN: Go take the jeep down in the pit.

FASSBENDER: Tell us how.

BRENDAN: He drove it down there and

FASSBENDER: Were you in the jeep withhim?

1,,)
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BRENDAN: ( nods "yes") mm huh.

FASSBENDER: OK, tell us how you got down there.

BRENDAN: He drove.

FASSBENDER: Truthfully.

BRENDAN: He drove down there and he put it back by the tees and covered it with
branches and a hood.

FASSBENDER: How did you get down there? What route did you take?

BRENDAN: Past Chuckie's house.

FASSBENDER: You did go past Chuckie's?

BRENDAI{: (nods "yes") mm huh.

FASSBENDER: Did Chuckie see you guys?

BRENDAN: (shakes head "no") I don'tknow.

FASSBENDER: OK.

WIEGERT: Who put the stuffon the car?

BRENDAN: We both did.

WIEGERT: Who put the hood on the car?

BRENDAN: He had one side and I had the other.

WIEGERT: OK. After he put the car there, what do you do next?

BRENDAN: We walk out.

WEGERT: With, how's, the license plates were taken off the car, who did that?

BRENDAN: I don't know

WIEGERT: Did vou do that?

STATE4672
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BRENDAN: (shakes head "no") No.

WIEGERT: Did Steve do that?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: Well then why'd you say you don't know? Did Steve take the license
plates offthe car?

BRENDAN: (nods'!es") Yeatr.

WIEGERT: And which way do you walk back?

BRENDAN: The long way.

WIEGERT: Which is which way?

BRENDAN: We were, were like right to the pond and you keep on going and then you
take a rigbt and you go up the hill.

WIEGERT: Whose got the key for the vehicle at tbat time?

BRENDAN: He did.

MEGERT: OK, where do you go when you get back up by his house, where do you
go?

BRENDAN: Back into his house.

MEGERT: And what does he do with the key?

BRENDAN: Puts it in his. his room.

WIEGERT: Where in his room does he put it?

BRENDAN: Like under his dresser or somethin'.

WIEGERT: Where did you see him put it?

BRENDAN: In his dresser drawer.

,3
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WIEGERT: ln his dresser drawer, can you explain where that is?

BRENDAN: Like the second one down. like in the middle row.

WIEGERT: lnthe drawer?

BRENDAN: (nods "yes") mn huh.

MEGERT: OK. OK.

FASSBENDER: Go bq I wanna back ya just a bit, you're down at the car, and you're
hiding the car, right? @rendan nods "yes") Do you recall him taking the plates ofl

BRENDAI,I: Yeah.

FASSBENDER: OK, what else did he do, he did somethin' else, you need to tell us what he

di{ after that car is parked there. It's extemely important. (pause) Before you guys leave that
car-

BRENDAN: That he left the gun in the car.

FASSBENDER: That's not what I'm thinkin' about. He did something to that car. He took
the plates and he, I believe he did something else in that car. (pause).

BRENDAN: I don't know.

FASSBENDER: OK. Did he, did he, did he go and look at the engine, did he raise the hood
at all or anything like that? To do something to that car?

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: Whatwas that? (pause)

WIEGERT: What did he do. Brendan?

WIEGERT: It's OK, what did he do?

FASSBENDER: What did he do under the hood, if that's what he did? (pause)

BRENDAN: I don't know what he did, but I know he went under.

FASSBENDER: He did raise the hood? @rendan nods "yes") You remember that?
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BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: While he was raising the hood, did you take that license plates ofl

BRENDAN: (shakes head "no")No.

WIEGERT: Who did?

BRENDAN: He did.

WIEGERT: OK.

FASSBENDER: What did he do with the license plates after that?

BRENDAN: I don't know.

WIEGERT: But you were with him, what did you guys do with 'em?

/\,
W BRENDAN: He took'em off...

WIEGERT: And where did he put 'em?

BRENDAN: He had 'em in his house but I don't know after where he put 'em.

WIEGERT: You saw him put 'em in the house? @rendan nods '!es") And you also

saw him do what? Put the key

BRENDAN: Yeah

WIEGERT: Where'd

BRENDAN: In his dresser

WIEGERT: He putthe key?

BRENDAN: In his dresser.

WIEGERT: In his dresser. Where was the knife that he used, 'er you used. Where'd
that knife go?

BRENDAN: He left it in the jeep.

( rr)
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WIEGERT: He what?

BRENDAN: He left it in the jeep.

WtbCgRfr lt's not in the jeep now, where do you think it might be?

BRENDAN: I sure it was.

WIEGERT: Did you see it in the jeep?

BRENDAN: Yeah, cuz he set it on the floor.

WEGERT: Where on the floor did he set it?

BRENDAN: In the middle of the seats.

WIEGERT: OK.

FASSBENDER: At anytirne, er wh-what time during this whole thing did 4 did you get
hurt?

BRENDAN: (shakes head "no") mmuh.

FASSBENDER: Or did he get hwt? Or injured?

BRENDAN: While we were moving the car or somethin'?

WIEGERT: Anytime during this, did he get injured?

BRENDAN: Just that scratch, that's all I know-

WIEGEM: What scratch?

BRENDAN: On his finger.

MEGERT: Which finger was it on, do you remember?

BRENDAN: mmm, probably this one.

FASSBENDER: Was it bleeding?

(p
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BRENDAN: It was just bleeding a little bit.

WIEGERT: How'd he get that scratch?

(pause)

BRENDAN: Probably when he was under the hood.

MEGERT: So after you come up to his house, you go back into the trailer, is that
right?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: And then what happens when you get in the trailer?

BRENDAN: He wanted to talk to me'about, about her.

WIEGERT: OK, what did he talk about?

,t\.

[| FASSBENDER: And be honest, tell us everything he said.

WIEGERT: What did he say?

BRENDAN: That (pause) he was glad that I helped him and that.

WIEGERT: Did he give you anything for helping?

BRENDAN: (shakes head "no") No.

MEGERT: So he said that he's glad that you helped. @rendan nods "yes") Did he

talk about Teresa at all?

BRENDAN: Not really. (shakes head "no')

WIEGERT: IJm, when, when you get the bleach on you, let's talk about that, he thanks

you for helping him and then what do you guys do?

BRENDAN: Well that's when my mom called.

WEIGERT: Where did your mom call?

BRENDAN: From the house.

)
,_.v
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WIEGERT: From your house, (Brendan nods "yes") to where?

BRENDAN: Ta on a cell phone.

WIEGERT: OK. And what did she want?

BRENDAN: That I had to be home by ten.

WIEGERT: OK. What time is it when he, when your mom calls?

BRENDAN: Like 9:30.

WIEGERT: OK, so what do you do between 9:30 and ten.

BRENDAN: We watch TV a little bit, talke4 about that he was glad that I helped him
cuz he couldn't do it by his self.

WIEGERT: When do you clean the place up?

BRENDAN: Like at 9:50.

WIEGERT: Tell me what you do?

BRENDAN: He took the, the bedsheets, took 'em outside and he bumt 'em.

WIEGERT: Took the bedsheets outside and he burnt 'em. (Brendan nods "yes") OK.

FASSBENDER: W-was there blood on the bedsheets?

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: Was it a lot of blood?

BRENDAN: 'bout a stain like that big.

FASSBENDER: OK.

WIEGERT: What else did he do?

BRENDAN: He hid the, that's when he hid the key and then

STATE4678
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WIEGERT: And where'd he hide the key?

BRENDAN: In the dresser.

WIEGERT: OK. And that was the key for what?

BRENDAN: The jeep.

WIEGERT: Whose jeep?

BRENDAN: Teresa's.

WIEGERT: OK. And what else did you guys do?

(pause)

FASSBENDER: Where's her clothes at this time?

BRENDAN: ln the garage.

FASSBENDER: So how'd they get out in the guage?

BRENDAN: When we went out there ta clean up that, the blood.

WIEGERT: When did you do that?

BRENDAN: Like at 9:50.

FASSBENDER: So you and Steven do what at 9:50 then?

BRENDAN: We cleaned that up and then he told me to go throw that on the fire.

WIEGERT: Throw what on the fue?

BRENDAN: The clothes, that's firll of, the s! the blood that was like cleaned up.

MEGERT: What did the clothes look like? (pause) Start with the pants, you
remember what color the pants were?

BRENDAN: (shakes head "no") mm uh

WIEGERT: OK, wh-what about the shirL what color was the shirt?

(rr)
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BRENDAN: Black

WIEGERT: What about did you have 'er bra and panties too?

BRENDAN: (shakes head "no") mm uh.

WIEGERT: Where were those?

BRENDAN: I don't know.

WIEGERT: So you took it outside and threw it on the fire.

BRENDAN: Yeah. (nods "yes")

WIEGERT: OK.

FASSBENDER: Now the shirt, earlier you told us the shirt had blood on it, had a hole in it,
was that not true then?

BRENDAN: NO.

FASSBENDER: So that wasn't true? @rendan shakes head "no') (pause) So what'd ya do
in the ki-garage now? What kind of cleaning, what do you do, how do you do it?

BRENDAN: We threw gas on it so he could get it off. Then he tried paint thirurer and
then he went to bleach to get it offand like, he like, probably like, he went like he was spraying
it like. I thought he got it on the floor and it splashed up on my pants or somethin'.

WIEGERT: How much bleach, no let me go back. How much blood was there on the
floor, quite a bit?

BRENDAN: (nods "yes") mm huh.

WIEGERT: Where would ithave been?

BRENDAN: Like by the lawn mower and where the jeeps' tire was.

WIEGERT: So if you had to say, sorne dimensions like 2 x 2,2feetby 2 feet, 10 X 10,

how much blood do you think was ihere?

BRENDAN: Bv2x2.
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WIEGERT: 2x2@rendannods"yes")

FASSBENDER: By the rear wheel of the jeep you said?

BRENDAN: Yeah. (nods "yes")

WIEGERT: And the jeep was backed in?

BRENDAN: (nods "yes') mm huh.

WIEGERT: By the rear wheel of the jeep. OK

FASSBENDER: Were there multiple spots that you cleaned In the garage orjust one?

BRENDAN: Two.

FASSBENDER: If we took you to that garage, would you be able to show us where?

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: OK.

WIEGERT: Where'd you get the bleach from?

BRENDAN: ln his house by, in his bathroom.

MEGERT: Were you there when his girlfriend called, Jodi?

BRENDAN: (shakes head "no") No.

FASSBENDER: Was Steven bleeding?

BRENDAN: On his finger, that's it.

FASSBENDER: Did Steven know he was bleeding?

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: Didhe make any comments about that?

\3
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BRENDAN: Well he just went in the bathroom, he got a band-aid, when he went in to
get the bleach.

FASSBENDER: What did Steven say he w:rs gonna do with her car?

BRENDAN: That he was gonna crush it-

FASSBENDER: Did he say when he was gonna try and do tbat?

BRENDAN: (shakes head "no") No. He said he would4 actually the sooner, he said
the sooner the better.

WIEGERT: You need a break, any soda or somthin'?

BRENDAN: I got water here.

MEGERT: OK. We can get you a soda if you want one. Would you like one?
(Brendan nods "yes") What kind?

BRENDAN: Coke.

WIEGERT: Coke OK.

FASSBENDER: Before we get tha! does anyone else know this?

BRENDAN: (shakes head "no")No.

FASSBENDER: Has Steven told you that someone else knows?

BRENDAN: (shakes head "no") Not that I know of.

wIEGERT: How about chuck? @rendan shakes head "no") Does chuck know?

BRENDAN: (shakes head "no") No.

WRGERT: OK, we'll take a little break.

FASSBENDER: And take a breath.

WIEGERT: We'll be right back, OK?

(pawe) (door opens & closes)

@
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FASSBENDER: We got some food up here, sandwich or anything, you want sometJrin'?
(Brendan shakes head "no") Are you sure? @rendan nods "yes") Bathroom? @rendan shakes
head "no') Nothin'. Just a soda? @rendan nods "yes") All right Bud, hang in there.

(door opens & closes)

(pause - break)

(long pause) (door opens)

FASSBENDER: Here you go bud.

BRENDAN: Thank you.

(door closes) (long pause)

(door opens)

FASSBENDER: Would you like ta ah have a sandwich or anything? @rendan shakes head
"no") You sure?

BRENDAN: Not hungry.

FASSBENDER: OK, @rendan nods'}es") if you want something, just let somebody
know.

BRENDAN: (nods "yes) OK.

(doorcloses) (long pause)

(door opens)

FASSBENDER: Doing OK? @rendan nods "yes") Need anything? @rendan shakes head
"no") Need to go to the bathroom?

BRENDAN: (shakes head "no") mh uh

FASSBENDER: Got your soda? @rendan nods "yes")

BRENDAN: uh huh

(r-) STATE4683
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FASSBENDER: Want somethin' to eat? @rendan shakes head "no") You sure?

BRENDAN: Ain'thungry.

FASSBENDER: No. Anylhing at all?

BRENDAN: (shakes head "no") mh uh

FASSBENDER: You all right? (Brendan nods "yes') OK.

(door closes) (long pause)

(door opens)

WIEGERT: Hey, Brendan, you need ta use the bathroom or anything? @rendan shakes

head "no") You sure? @rendan shakes head "no") Need anything else?

BRENDAN: (shakes head "no") mh uh

W{EGERT: Sandwich or anything? (Brendan shakes head "no") Did ya get your soda? (-,.

BRENDAN: (nods "yes")Yeah.

WIEGERT: OK. We'll be in about two minutes, OK?

BRENDAN: I gotta question though.

WIEGERT: Sure.

BRENDAN: How long is this gonna take?

WIEGERT: It shouldn't take a whole lot longer.

BRENDAN: Do you think I can get there before one twenty-nine?

WIEGERT: Um, probably not.

BRENDAN: Oh.

WIEGERT: What's at one twenty-nine?

BRENDAN: Well, I have a project due in sixth hour.
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MEGERT: OK. We'll worry aboutthat later, OK? (Brendan nods "yes") All right.
I'll be back in a few minutes, OK?

BRENDAN: OK.

(door closes) (long pause)

(door opens)

WIEGERT: So do you need to use the bathroom or anything? @rendan shakes head

"no") No. Your good? @rendan nods "yes") OK.

FASSBENDER: How ya feeling Brendan?

BRENDAN: (nods "yes") Pretty good.

FASSBENDER: Preffy good. (Brendan nods "yes") Got a lot of snrffoffyour chest, huh.

BRENDAN: (nods "yes") uh huh

FASSBENDER: A lot more stuffa lot of the truth. @rendan nods "yes") Ah, what we do

when, when we leave the room we kinda talk about stuffto make sure that we think we're we're

all in the same page and that, that we're gettin' it you know the truth, the whole truth @rendan
nods "yes") and, and then we, we you know we think you're doin' pretty good so far but there's

some areas that we have ta revisit, OK, (Brendan nods "yes") and then some other questions.

And and again don't make us work so hard for this, don't make yowself work so hard for this,
just get the truth out right away, oz again we, we have a pretty good knowledge of what

happened there. @rendan nods "yes") Ail right?

BRENDAN: (nods '!es") mh huh

FASSBENDER: I wanna revisit when you went when you got home from school. (Brendan

nods "yes") OK? You were with Blaine, is that correct?

BRENDAN: (nods "yes") Yeah.

FASSBENDER: OK, and you said you walked down th the road to your house, (Brendan

nods "yes") and you said that you saw Steven on the porch.

BRENDAN; (nods "yes") uh huh

(ir')
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FASSBENDER: Mark and I are havin' aproblem with that. Now if, I'm not, ['m not sayin'
that I'm gonna put words in your mouth so we're havin' a problem with that. You know Blaine
not seeing it and stuff like that and and the time period cuz its quarter to four and and we're real
familiar with time periods here and when she got there and stuff. Is there somethin' you need to
tell us about that? When you got home what did you see before you went into your house? Did
you even go in your house or did ya go over to Steven's. (cough) Talk to us about what
happened there cuz the time periods aren't addin' up bud.

BRENDAN: Well I don't know if Blaine seen it but I never asked him about it. So I
don't know if he seen it or not.

FASSBENDER: Again, er, whether Blaine saw it or not, the time periods aren't adding up.
They're not equaling out. We know when Teresa got there. (Brendan nods 'Yes') Um, and, and
I know I guarantee ya Teresa's not standing on that porch when you come home from school. I
ju I don't see that. Um, I don't even ya I have a problem with the car sittin' out front yet at this
time either. That cars sittin' out front other people er at would have seen that car, you know.
Somethin' is not adding up here and you need to tell us the truth. Did this all start right when
you came home from school? You need to tell me, you need to be honest with me. I can't tell
ya, I I can't tell you these things. I can tell ya we don't believe you because there's some things
that are wrong but you've gotta tell me the truth. This is you know gettin'serious here now, OK?

@rendan nods "yes') Tell me what happened when you got home.

BRENDAN: I got off the bus. I walked down the road and when I got to that thing, a[
the other house I just sittin' there for nothin'. I could see her jeep in the garage just sittin' there
and I didn't see Steven and her on the the porch.

ffi

WIEGERT:

BRENDAN:

You, you did or you didn't?

I didn't.

FASSBENDER: Didnot,OK.

BRENDAN: And I just walked up to the house

FASSBENDER: Ta who's house?

BRENDAN: Mine and Blaine's, went into the garage to get the key to open the door
cuz we always lock it when we, we leave and we went in and Blaine grabbed the phone right
away and I waited for like 30 minutes waited for him to get offthe phone with Jason so I can call
Travis ta see what he was doing that night and I waited so I watched TV and that's when I went
out to get the mail.
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FASSBENDER: OK. So I'm gonna take you through this now that you've said it" you got
offthe bus, carne down the road and you said you saw Teresa's vehicle in Steven's garage?

BRENDAN: (nods "yes") uh huh

FASSBENDER: How did you see that?

BRENDAN: With the front end of the the door.

FASSBENDER: Withwhat?

BR-ENDAN: The front end was outta the door. (nods "yes")

FASSBENDER: The front end was outtathe door. So the big door was open I take it?

BRENDAN: (nods "yes") Yeah-

FASSBENDER: OK and vou did not see Teresa or Steven?

O BRENDAN: (shakes head "no") No.

FASSBENDER: OK and then you said you went into your house.

BRENDAN: (nods "yes") uh huh

FASSBENDER: Did you, did you go over to Steven's at that time?

BRENDAN: (shakes head "no") No.

FASSBENDER: And you went over to your house and the the way you were telling me you
about twenty minutes half hour yet away because Blaine used the phone?

BRENDAN: (nods "yes") Yeah.

FASSBENDER: And so then you went down and got the mail?

BRENDAN: (nods "yes") Yeah.

FASSBENDER: So you're in your house for about ah twenty minutes a half hour?

BRENDAN: (nods "yes") Yeah.

i,3
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FASSBENDER: And you went down ta get the mail? @rendan nods 'Yes")

BRENDAN: Well I called Travis first.

FASSBENDER: You called Travis first. (Brendan nods "yes") OK. How long did ya talk
to Travis?

BRENDAN: 'bout ten, fifteen minutes

FASSBENDER: And after you're done talkin' to Travis, what did you do?

BRENDAN: Went out to go get the mail

FASSBENDER: And did you take a bike like you said?

BRENDAN: (nods "yes") Yeah.

FASSBENDER: And then you're coming back from the mail, is is that when you, tell me
what happened then again?

BRENDAN: That's when I went to get the mail and I came back, I was lookin' at it
when I was riding the bike and I seen Steven's mail in there and I went over by him and I
knocked on the door.

FASSBENDER: OK and you heard stuff coming from there?

BRENDAN: (nods "yes") mm huh

FASSBENDER: Again, what did you hear coming from there?

BRENDAN: Screaming like help me and that

FASSBENDER: OK and then you said before you knocked on his door.

BRENDAN: (nods "yes") uhhuh

FASSBENDER: And you said you had ta knock

BRENDAN: three times (nods "yes')

FASSBENDER: three times and it took how long for Steven to get to the door about?

STATE4688
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BRENDAN: about five minutes

FASSBENDER: about five minutes. While you were standing at the door, did you continue
to hear things comin' from the inside?

BRENDAN: Yeah. (nods "yes")

FASSBENDER: Steven carne ta the door and took you into the kitchen you said right?

BRENDAN: Yeah. (nods "yes")

FASSBENDER: OK. About what time do ya think this is? Thinkin' back now on your time
periods when you got bome how long it took for these phone calls and stuff.

BRENDAN: About five, five-thirty

FASSBENDER: OK, when you knock when you actually knock on Steven's door was the
big garage door still open? Do you remember?

BRENDAN: (shakes head "no") No.

FASSBENDER: You don't remember (Brendan shakes head "no") or it wasn't open?

BRENDAN: I don't remember.

FASSBENDER: OK. Was Teresa Halbach's vehicle sittin' out in the drivewav when vou
knocked on the door?

BRENDAN: No.

FASSBENDER: OK. So that's a little different than what you initially told us, is that right?

BRENDAN: (nods "yes")Yeah.

FASSBENDER: All right. Do you do you remember Steven making any phone calls or
getting any phone calls during this evening? During that evening?

BRENDAN: Like one or two of 'em.

FASSBENDER: He made or he got?

BRENDAN: He sot.

/ri)
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FASSBENDER: Who were they from?

BRENDAN: Jodi.

FASSBENDER: OK. What, ciur you tell me what the context your side of the conversation
was? What did you hear?

BRENDAII: He was like saying that he cares about her and that.

FASSBENDER: So you said maybe a couple of phone calls, when did the first call happen

about?

BRENDAN: 'bout five thirty, five

FASSBENDER: About five, five-thirty, is that what you're saying? @rendan nods "yes')
And what phone did he talk on?

BRENDAN: His cell phone.

FASSBENDER: OK and then when did the second call happen?

BRENDAN: 'bout ten minutes after that.

FASSBENDER: OK and then who was that call from do vou think?

BRENDAN: Jodi again.

FASSBENDER: You think so. @rendan nods'!es") OK. Do you recall if um, Steve
called anyone?

BRENDAN: (shakes head "no') uh uh

FASSBENDER: OK. We talked last er Monday we talked a tittle about some things a burn
barrel out front do you remember anything about that burn barrel? It's ah you mightwanna be a
little more truthful about now.

BRENDAN: That it was full of sruff

FASSBENDER: Was it burning?

BRENDAN: Yeah.

\

STATE469O



1') (3
CALUMET COUNTY SHERIFF'S DEPARTMENT

Page
620

File NumberComplaint No.
05-0157-95s

FASSBENDER: Did you put some things in that bum banel that night?

BRENDAN: (shakes head "no") No.

FASSBENDER: What happened to Teresa's other personal effects? I mean ah a woman
usually has a purse right? @rendan nods "yes') Tell us what happened ta that?

BRENDAN: I don't know what happened to it.

FASSBENDER: What happened ta her ah, her cell phone? (short pause) Don't ty ta ra
think of somsrhin' just.

BRENDAN: I don't know.

FASSBENDER: Did Steven did you see whether ah a cell phone of hers?

BRENDAN: (shakes head "no") No.

( , FASSBENDER: Do you know whether she had a camera?

BRENDAN: (shakes head "no") No.

FASSBENDER: Did Steven tell ya what he did with those things?

BRENDAN: (shakes head "no") No.

FASSBENDER: I need yato tell us the truth.

BRENDAN: (nods "yes") Yeah.

FASSBENDER: What did he do with her herpossessions?

BRENDAN: I don't know.

WIEGERT: Brendan, it's OK to tell us OK. It's really important that you continue
being honest with us. OK, don't start lying now. If you know what happened to a cell phone or
a camera or her purse, you need to tell us. OK? @rendan nods']es) The hard parts over. Do
you know what happened ta those items?

BRENDAN: He bumt'em.

,3
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WIEGERT: How do you know?

BRENDAN: Because when I passed it there was like like a purse in there and stuff.

WIEGERT: When you passed what?

BRENDAN: The buming banel.

WIEGERT: Did ya look inside? (Brendan nods "yes") Why did ya look inside?

BRENDAN: Cuz it was full.

WIEGERT: What else was in there?

BRENDAN: Like garbage bags, some

WIEGERT: Did you put those things in the burning banel?

BRENDAN: (shakes head "no')No.

WIEGERT: Did you actually see those items in the burning barrel?

BRENDAN: (nods "yes")Yeah.

WIEGERT: Tell me what you saw in there exactly.

BRENDAN: Like they were buried undemeath ah, garbage, a garbage bag that was

WIEGERT: How do you know, or how could you see them if they were undemeath a
garbage bag?

BRENDAN: Because the garbage bag was like on top like that far offthe top.

WIEGERT: OK, so we have the barrel, @rendan nods '!es') OK. Why don't you
look at me for a second, OK. We've got the banel.

BRENDAN: (nods'!es") mm huh

WIEGERT: OK and here's is the top of the barrel @rendan nods "yes") and the
garbage bag is on top?

BRENDAII: (nods "yes") Yeah.

,8.i'3\"./
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WIEGERT: And where are those items you said you saw?

BRENDAN: Like right undemeath there.

WIEGERT: Underneath the bag?

BRENDAN: (nods "yes')Yeah.

WIEGERT: Well, how would you see that?

BRENDAN: Well, if the bags like that far off the you know the top of the thing you can
see though undemeath it.

WIEGERT: You could see underneath it? @rendan nods "yes") What did you see?

BRENDAN: like a cell phone, camer4 pruse

WIEGERT: Are you being honest with us?

BRENDAN: (nods "yes")Yeah.

WIEGERT: Did you actually see those items?

BRENDAN: (nods "yes")Yeah.

WEGERT: When did you see them?

BRENDAN: When I came over there with the mail.

WIEGERT: Before you went into the house @rendan nods "yes") or after you went
into the house?

BRENDAN: Before I went into the house.

WIEGERT: Why did you look in there?

BRENDAN: Because it was full and it usually ain't.

WIEGERT: OK.

}
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FASSBENDER: Did you see Steven, when you came home from school or at anytime up
until the point you went in ta Steven's house, did you see him go to the burning barrel with
anything?

BRENDAN:

FASSBENDER:

BRENDAN:

FASSBENDER:
time?

BRENDAN:

WIEGERT/

(shakes head "no") No.

Are you sure?

(nods "yes")Yeatr.

After you went into the house, did Steven go to the buming barrel at any

(shakes head "no") Not that I know of.

FASSBENDER: ....sorry..................use this one..........thanks

FASSBENDER: All right. Now we got, we got some other points that we're gonna talk
about here. You go thete, you get into Steven's house. Now I don't want you to hold back any
language or how he told you anything or how he presented himself to you when this stuff
happened when he took ya into the kitchen, just kinda tell me what he told you again and how he
told you.

BRENDAN: He asked me if I wanted ta fuck the girl and if I wanted to try it. I said ta
that I ain't old enough that ta have a kid yet so he said yeah, do you wanna try it though? I'm
like not right now and he just kept on egglng me on.

FASSBENDER: OK and, and did he say anything else to you while he was eggrng you on?
How did he egg you on?

BRENDAN: He's like come on try it for me.

FASSBENDER: And had you been back in the bedroom area yet at this time or no?

BRENDAN: (shakes head "no") No.

FASSBENDER: What, what ah, tell rne again what he told you was back there? Who or
what?

BRENDAN: That Teresa Halbach was back there. That she was on the bed naked wilh
she was chained up ta the bed.
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FASSBENDER: Could you hear her back there yet?

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: And what kindathings was she sayrng again?

BRENDAN: Like help me and not ta tell steven not ta do this anymore.

FASSBENDER: Did Steven say that he had already done that or not?

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: What did he say he did to her?

BRENDAN: That he had sex with her.

FASSBENDER: How did he sav it?

BRENDAN: That he fucked her.

FASSBENDER: At anytime that night, did you see Steven have sex with her?

BRENDAN: (shakes head "no')No.

FASSBENDER: Are you sure about that?

BRENDAN: (nods "yes") Yeah.

FASSBENDER: Because we know now that you did and he watched while you did it. Did
you watch once or while he did it?

BRENDAN: (shakes head "no') No.

WIEGERT: Did he do anything else ta her sexually?

BRENDAN: (shakes head "no") No.

WIEGERT: Stick anything in her anything like that?

BRENDAN: (shakes head "no") No.

1,r)
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WIEGERT: OK.

FASSBENDER: OK. You told us about going in there and having sex with her rhat she
was handcuffed and, and chained, OK? Ultimately and then you said you left the bedroom for a
period of time and, and he talked ta you in the living room, right?

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: Againjust ta remind us what kinda things was he sayrng ta you out in the
living room?

BRENDAN: That, that he was saying that I did a good job and that he was proud of me.

FASSBENDER: OK, how long were you in the living room about?

BRENDAN: About five minutes, five, ten.

FASSBENDER: And then after you're in the living room, where didya go?

BRENDAN: Back in there.

FASSBENDER: OK and tell me and think, think about the video in your head OK. you
went back in the bedroom and go through what happened again.

BRENDAN: We went in there, we tied her up and he stabbed her and he told me ta cut
her throat and cut her hair offand then when we were done like that we took offthe handcuffs
and we took her outside ta the jeep, stuck her in the back, he said he would rather burn her than
stick her back in there and we put her on the floor and then he shot her ten times and then we
threw her in the fue.

FASSBENDER: OK, we'll there's some points that we're gonna go over there on that, OK?
@rendan nods "yes') In the a[ well in the bedroom, and he had you .nt th" hair offyou said
rieht?

BRENDAII: (nods "yes") mm huh

FASSBENDER: Where did ya put the hair?

BRENDAN: On the dresser.

FASSBENDER: Again tell us why he wanted you to do that?

',3\ .r
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BRENDAN: I don'tknow.

FASSBENDER: What happened ta the hair after?

BRENDAN: I never touched it.

FASSBENDER: Do you know where it went?

BRENDAN: (shakes head "no') No.

FASSBENDER: Has he ever told you what he did with that hair?

BRENDAN: (shakes head "no") No.

FASSBENDER: Brendan, you sure?

BRENDAN: (nods "yes") Yeah.

WIEGERT: Do you have any of that hair at home?

BRENDAN: (shakes head "no') No.

WIEGERT: Are you sure?

BRENDAN: (nods "yes") Yeah.

WIEGERT: Cuz you know we'll find it if you do. (Brendan nods "yes")

FASSBENDER: And that would not be good for you. If we find you're lying or find things
that you don't tell us about I can't believe you then. If you tell me you're sorry this happened,
then I won't believe you. . . . .. .

BRENDAN: I don't got none of the hair.

FASSBENDER: Pardon?

BRENDAN: I don't gotnone of the hair. (shakes head "no")

WIEGERT: Don't got none of the hair. Did you get any blood on you?

BRENDAN: (shakes head "no') No.

/rr"\
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FASSBENDER: OI( so you tie her up (Brendan nods "yes') and you told us before you
think she's dead at this time @rendan nods "yes') and you guys, you and Steven carry her out
that back door and into the garage. (Brendan nods "yes') When you're in the garage where do
you place her immediately?

BRENDAN: In the jeep

FASSBENDER: Rigbt into the jeep or did you set her on the floor or

BRENDAII: Rigbt in the jeep.

FASSBENDER: Right into the jeep. (Brendan nods']es") How does Steven get the rifle?

BRENDAN: When he set her down, when we set her down on, on the ground, he went
into the house and grabbed it.

WIEGERT: Was it arifle or was it a handgun?

BRENDAN: It was a rifle.

WIEGERT: And where did he find that rifle, do you know?

BRENDAN: In his ro, his bedroom.

FASSBENDER: Where was it in the bedroom?

BRENDAI.{: Hanging on the wall.

FASSBENDER: Whatwall?

BRENDAN : Like where the door is there's like 4 like a gun rack up there.

FASSBENDER: OK, in relation to his bed where would it be?

BRENDAI.{: like on the le-left side wall

FASSBENDER: If I'm laying in his bed, where is the where are the where is his gun?

BRENDAN: Like, say like this is his bedroom and his bed was like right here, it would
be on that wall.

FASSBENDER: Let's say his bed is your bed or his bed there on the couch

h
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BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: and you're sleeping what way?

BRENDAN: You'd you fa your feet would face that way

FASSBENDER: Oh

BRENDAN: and your the guns would be right on that side.

WIEGERT: If I asked you to draw me a few pictures, do you think you could do that?

BRENDAN: (nods "yes") Yeah.

MEGERT: As to what the bedroom if you'd put things in the bedroom (Brendan nods
'!es") and like put her on the bed how she was, could you do that?

,.h BRENDAN: (nods "yes') Yeah.
("jl

WIEGERT: OI( ..-....

FASSBENDER: Now we gotta get some otherpapers um around.

WIEGERT: ......I'll grab some papers, OK? (Brendan nods "yes") All right?

FASSBENDER: A clipboard or somethin'

(door closes)

(pause)

(door opens)

REMIKER:

WIEGERT: Yeah.

(door opens and closes)

(pause)

/rrJ
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(door opens and closes)

WIEGERT: Could you draw some pictures? Is that OK or are there some things you
wannatalk

FASSBENDER: We'll talk for a bit.

MEGERT: OK.

FASSBENDER: Then we'll gettathose pictures.

WIEGERT: All right.

FASSBENDER: If that's all right?

WIEGERT: That's fine.

FASSBENDER: Um, Brendan, when you guys got her into the ga the garage you said that
you placed her right into the back of the, the her vehicle right?

BRENDAN: (nods "yes") Yeah.

FASSBENDER: And then he said that he, how did it come about that he wanted ta do what
he wanted to do? Tell me that.

BRENDAN: He told me that he was gonna throw her in the, the pond and he said that
he would rather burn her because it's a lot faster to get rid of all the evidence.

FASSBENDER: And earlier you said that the fue was going on at this time?

BRENDAN: (nods "yes") mh huh

FASSBENDER: Mark and I have a little trouble understanding why he's got this big fue
going if he was actually talking about putting her into the pond.

BRENDAN: Cuz that night me and Blaine were gonna invite some friends over for ah a
bonfire and he was probably gettin' it ready and then that day I got a call from Travis that said
that he couldn't come and Blaine got a call from his friend that he that they couldn't come.

FASSBENDER: Are you telling me that it wasn't until you guys Were in the garage that he
said that he was gonna burn her?

(3
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BRENDAN: (nods "yes") Yeah.

FASSBENDER: And you're sure thaf are you sure about that?

BRENDAN: (nods "yes") uhhuh

FASSBENDER: OK, then you said that you took her outta the, the of the back of the ah her
vehicle. (Brendan nods'!es") Did you help him do that?

BRENDAN: (nods "yes") mhhuh

FASSBENDER: And then you said that he went and got the a gun. Right?

BRENDAN: (nods "yes") Yeah.

FASSBENDER: And he came back in? @rendan nods "yes') What did he do?

BRENDAN: He shot her ten times.

FASSBENDER: Tell me where he shot her.

BRENDAN: Like in the head and some in the belly and the stomach.

FASSBENDER: How many times did he shoot her in the head?

BRENDAN: Like tbree times.

FASSBENDER: Tell me where inthe head. What sides?

BRENDAN: Like the left side I think itwas.

FASSBENDER: The left side of her head @rendan nods "yes') and the when he shot her in
the body, where in the body again?

BRENDAN: Like right here.

FASSBENDER: OK, what was he saying when he was doing this if anything? What was
his demeanor? Was he calm, was he, wha! what was he doing?

BRENDAN: He was calm.

FASSBENDER: What was he saying to you?

(,r) STATE47O1
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BRENDAN: That be, he was sorry for me ta see that stuff.

FASSBENDER: Did he ask you to shoot her too or did he tell you ta shoot her?

BRENDAN: No.

FASSBENDER: You're srne about that?

BRENDAN: (nods "yes") Yeah.

FASSBENDER: When you got home from school, do you remember if a fire was going
then?

BRENDAN: (shakes head "no") uh uh,I didn't look.

FASSBENDER: When you knocked on the door to go in, was the fire going then?

BRENDAN: eh eh, yeah. (nods "yes")

FASSBENDER: OK. When you knocked on the door to go into Steven's trailer, was it still
light out?

BRENDAN: Yeah, (nods "yes")

FASSBENDER: OK. You mentioned then you took her, her back out, you shot her, did
anything else happen in this garage that, that is noteworthy cuz remember, remember we've,
we've seen the garuge we've got the evidence from the garage, um, did you guys do anything
else with her out in the garage?

BRENDAN: (shakes head "no") No.

FASSBENDER: Anything with those ropes or bindings or anything like that?

BRENDAN: (shakes head "no") No.

FASSBENDER: You took her out ta the fire and you're srue you used this creeperthing,
rigbt?

BRENDAN: Yeah. (nods "yes")

STATE47O2
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FASSBENDER: That's what you said. (Brendan nods "yes') Did you carry her on that
creeper thing or did you actually push it out there, you guys? Do you know what I mean?

BRENDAN: (nods "yes") Yeah.

FASSBENDER: You could push someone on there and you can carry that thing or did you
actually roll it?

BRENDAN: We canied it.

FASSBENDER: OK. Kinda, what would that be similar to, kinda like a um do you loow
what I'm thinkin' of?

BRENDAN: The thing that the ambulance.

FASSBENDER: Yeah. (Brendan nods "yes') So you canied it like that?

BRENDAN: (nods "yes") Yeah.

,/n( ,;d FASSBENDER: And was she still unclothed at that time?\ifl

BRENDAN: (nods "yes") Yeah.

FASSBENDER: OK.

WIEGERT: Like what time was that?

BRENDAN: 'bout five thirfy.

WIEGERT: Was it light out or dark out?

BRENDAN: Light.

FASSBENDER: And then you put her on the fire you said, @rendan nods "yes') and you
put other stuffover that over her you said.

BRENDAN: (nods "yes") Yeah.

FASSBENDER: Did you help Steven start that fre?

BRENDAN: (shakes head "no") No.

( rrr\
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FASSBENDER: Are you tellin' us the truth?

BRENDAN: (nods "yes")Yes.

FASSBENDER: Is it at this time that, what do you do after you put her on tbe on the fue?

BRENDAN: We put the tires on there and the branches.

FASSBENDER: Where'd that stuffcome from?

BRENDAN: He had it there already.

FASSBENDER: He did. @rendan nods "yes") OK, now the fues going, she's on there,

tell, tell, tell me what you're gonna what you're doin' now or what you guys do. I mean it's only
hve thirty right now, what are you guys doin'.

BRENDAN: After we put the tires and the branches on, we went to the house and went
in there for a little bit and we went out and he was gonna take the jeep down in the pit so he did
and that's when we covered it with branches and the hood.

FASSBENDER: Did you guys go out by the fire some more that night?

BRENDAN: (shakes head "no") No.

FASSBENDER: Where did this, this car seat come from?

(pause)

BRENDAN: We got that.

FASSBENDER: Tell me how you guys got that.

BRENDAN: I went over to my house and got the, the golf cart and got, he went to go

pick 'em up and we went over to get the car seat, and we put it by the fire, and waited for it to
burn down, and we threw it on there, and we went to, to the jeep.

FASSBENDER: OK so you, you went and got this car seat. Did you get anything else wh-
when you had the golf cart.

BRENDAN: Well old cabinet.

FASSBENDER: Where'd you get that from?

(3
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BRENDAN: Frorrunm in the back of our garage.

FASSBENDER: Whose garage?

BRENDAN: Ours. Cuz we were using it to put it in the garage.

FASSBENDER: Anything else that you went and gathered up with tbe golf cart?

BRENDAN: Just the tires and the wood, and the seat and the

FASSBENDER: OK, so, so you got more tires?

BRENDAN: Yeah. (nods "yes")

FASSBENDER: And more wood?

BRENDAN: rrun huh. (nods "yes")

/a\ J FASSBENDER: And w-what did vou do with all that stuff?

BRENDAN: We put it in the fire.

FASSBENDER: OK. Last night you mentioned, or Monday you mentioned, um, Steven
getting' some other things out of the garage. What were those things again?

BRENDAN; The clothes.

FASSBENDER: But I mean somethings that you might use to

BRENDAN: Oh the shovel and the rake? (nods "yes")

FASSBENDER: Right. Did he get anything else like that outta the garage?

BRENDAN: (shakes head "no") No just them two.

FASSBENDER: And what did he use those for?

BRENDAN: To like pile, so he can get it smooth so he can fit the, the rest of the stuffin
there.

FASSBENDER: Did you help him with that? Did you use the rake and the shovel at all?

,g
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BRENDAN: (shakes head "no") No.

FASSBENDER: Are you sure about that?

BRENDAN: (nods "yes") Yeah.

WIEGERT: Tell me again what he was doing with the rake.

BRENDAN: He was like pushing the stuffaround so he can put more stuff on it so it's
even.

WIEGERT: Show me what he was doing, you showed me the other day. Can you

show me again?

BRENDAN: Like going like this.

WEGERT: Going like that? What kinda stuffwas he pushing around?

BRENDAN; Like the wood and that-

WIEGERT: Was he pushingher around at all?

BRENDAN: (shakes head "no") uhuh. .............'w€'re .... acabinet.

FASSBENDER: Were you able to see her in the fire?

BRENDAN: Just the forehead and the hands and the feet and a little bit of belly.

FASSBENDER: OK. Sometime during that evening, um, did someone come down to

Steven's trailer or in that area?

BRENDAN: (shakes head "no") No.

FASSBENDER: You don't you remember seeing, do you remember seeing anyone come

down there, an-an-and talk to Steven for a bit?

BRENDAN: (shakes head "no") No.

FASSBENDER: Do you know if anyone else saw anything?

BRENDAN: (shakes head "no") No.

'\(j,l
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FASSBENDER: Howmuch time did you think it took from when you cut her on the neck
to the time you guys got her out in the garage?

BRENDAN: 'bout ten minutes.

FASSBENDER: After, after the fire was, and she was put in fire, what time did you go

home to your place that night?

BRENDAN: About 9:30.

FASSBENDER: Did you come back out at all that night?

BRENDAN: (shakes head "no") uh uh.

FASSBENDER: Was Steven out there when you went home?

BRENDAN: Yeah. Cuz he said he was gonna watch the fire until it bumt down a little
bit more.

FASSBENDER: What did you guys do with Teresa's body after that, after it was burned?

BRENDAN: I don't know, I didn't, I didn't do nothin' with it.

FASSBENDER: Did Steven do anything with it?

BRENDAN: Yeah, but I don't know what.

FASSBENDER: How do you, what do you mean by yes, but you don't know what?

BRENDAN Like he tried to burv it or sometlin'.

FASSBENDER: How'd he do that?

BRENDAN: With the shovel.

FASSBENDER: Did he take some of her body out of that fire pit?

BRENDAN: (nods "yes") Yeah.

FASSBENDER: He did. How tell me how he did that.

1,,,\
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BRENDAN: Like when the bones were left behind, he would like try to take the shovel

and try to break the bones apart and he would bury 'em, like right in front of the fue almost.

MEGERT: What do you mean he'd bury them right by the fire?

BRENDAN: Like he dug a hole and he'd put the bones in there and he buried it.

WIEGERT: Where in relation to the fire?

BRENDAII: Like two, three feet away.

WIEGERT: Which way from the fue?

BRENDAN: Like towards the garage.

WIEGERT: OK.

FASSBENDER: Did vou see him do that?

BRENDAN: (shakes head "no") I just heard &at.

FASSBENDER: Heard it from who?

BRENDAN: Him.

FASSBENDER: Oh. So he told you that he used the shovel to break up bones?

BRENDAN: Yeah. (nods "yes")

FASSBENDER: And then buried some of the bones? @rendan nods "yes") Did he take
some of her bones some, anywhere else?

BRENDAN: On the other side of the, like that, there was like in the back of the yard,

there was like this steep hill there, like in the pit, there was some there that he threw there.

FASSBENDER: OK, we're gonna, we're in a little bit, we're gonna have you draw on

some sketches and stuff and we're a, we're gonna wanna these places. How do you know that
there were some bones there?

BRENDAN: He told me that he ttuew some there.

FASSBENDER: Did he tell vou how he did that?
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BRENDAN: He had 'em in a bucket.

FASSBENDER: And what I'm understanding is then in the back of both your yards or his
yards, down toward into the pit, over that area?

BRENDAN: In like Radandt's pit.

FASSBENDER: Otu Radandt's pit, (Brendan nods "yes") not into your ah, (Brendan shakes
head "no") the salvage yard area? @rendan shakes head "no") You think you'll be able to show
us that?

BRENDAN: (nods "yes") Yeah.

FASSBENDER: Anything else that you did with the bones @rendan shakes head "no") that
he told you or that you helped him, di-did you help him do any of this?

BRENDAN: (shakes head "no") No.

FASSBENDER: Did he have anymore fires that week?

BRENDAN: (shakes head "no") Not that I know of.

FASSBENDER: We talked about Monday night about, um, bad smells and stuff, do you
remember any smells coming from that fire, after she was put on there?

BRENDAN: Justthat it smelled bad.

FASSBENDER: You remember that? (Brendan nods "yes")

FASSBENDER: Did Steve call Chuck that night? Do you recall?

BR-ENDAN: (shakes head "no") f don't know.

FASSBENDER: Did Steve make any other phone calls? I know I asked this once before,
but

BRENDAN: (shakes head "no") No.

FASSBENDER: Or tell you about making any other phone calls.

BRENDAN: Justthat someone called him.

.3
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FASSBENDER: OK

WIEGERT: What was Steve wearing when you, you first got to his house?

BRENDAN: A white shirt and red shorts.

WIEGERT: OK. You told us before that Jodi called a couple times, right?

BRENDAN: (nods "yes") mmhuh.

WIEGERT: What were you doing when Jodi called?

BRENDAN: Sittin' on the couch watching TV.

WIEGERT: What was Steve doing?

BRENDAN: Sittin' on the computer chair.

WIEGERT: Was that before of after you had sex with Teresa?

BRENDAN: After.

WIEGERT: Was Teresa still alive when Jodi called?

BRENDAN: (shakes head "no") N-no.

WIEGERT: No. @rendan shakes head "no") So Jodi calls, you had already killed
Teresa? Is that correct?

BRENDAN: (nods "yes") Yeah.

WIEGERT: Do you renirember what time Jodi called about?

BRENDAN: (shakes head "no") uhuh.

WIEGERT: Why did you guys cut her hair?

BRENDAN: I don't know.

WIEGERT: Did Steve ever say why he wanted you to do that?

(&
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BRENDAN: (shakes head "no") No.

WIEGERT: Do you know if he kept any of it?

BRENDAN: I don't know.

WIEGERT: Where was her underwear?

BRENDAN: (shakes head "no') I don't know.

WIEGERT: Brendan, it's important, you've been honest so far, you need to be honest
all the way through here, OK?

BRENDAN: I don't know where they are.

WIEGERT: You don't know where the underwear are? I mean, do you have it? If a
you do, it's OK. We understand that.

BRENDAN: I don't got it.

WIEGERT: Did Steve have it?

BRENDAN: I don'tknow.

WIEGERT: Do you think he might have kept it?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: Why do you think that? (pause) Did he tell you that?

BRENDAN: NO.

WIEGERT: You said that you had cut her throat. @rendan nods "yes") Here's the
thing Brendan, when you cut somebody's throat, they bleed a lot, (Brendan nods "yes") OK?
Am I rieht?

BRENDAN: (nods "yes') Yeah.

WIEGERT: She bleed a lot, (Brendan nods "yes") so I know you had blood on ya, it's
pretty much impossible not to. Did you have blood on you?

BRENDAN: (shakes head "no") No.

..3
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WIEGERT: None at all?

BRENDAN: (shakes head "no") uh uh.

WIEGERT: What about when you moved her?

BRENDAN: (shakes head "no")No.

WIEGERT: What were you wearing at the time?

BRENDAN: Them pants and a jacket.

WIEGERT: Whatjacket?

BRENDAN: My old blue one.

WIEGERT: Your old blue jacket? What does it say anything on it?

BRENDAN: It ah the Friar Tuck symbol on it.

WIEGERT: Friar Tuck symbol?

BRENDAN: mm huh.

WIEGERT: Where's that jacket now?

BRENDAN: Probably in the closet when you walk in the house, behind the door.

WIEGERT: What were you wearing for a shirt?

BRENDAN: I don't remember. (shakes head "no")

WIEGERT: What kinda shoes?

BRENDAN: My o, my old red ones.

WIEGERT: Were they tenny shoes or what?

BRENDAN: There just like these but they're red.

WIEGERT: OK.
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BRENDAN: and white

WIEGERT: Do youknow what brand they are?

BRENDAN: (shakes head "no') N-no.

WIEGERT: You don't' knowthat brand name.

BRENDAN: (shakes head "no") uhuh-

MEGERT: Nike orAdidas, somethin'like that?

BRENDAN: (shakes head "no") No

WIEGERT: OK.

BRENDAN: I think they're Starters.

WIEGERT: You think they're what?

BRENDAN: Starters.

MEGERT: Starters, OK. (pause) When this is all going on, did Steve say anything
about Teresa?

BRENDAN: (shakes head "no") No.

WIEGERT: You told us two days ago that Steve was angry. Was tlrat true?

BRENDAN: No.

WIEGERT: So Steve was not arllgqy? (Brendan shakes head "no") So why do you
think he did this to Teresa?

BRENDAN: Maybe because he wanted to go back to jail.

WIEGERT: Did he ever tell you that?

. BRENDAN: No, that's what I was thinking.

WIEGERT: OK.

.J
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BRENDAN: Too, maybe liked it in there and the real world was probably too noisy for

him, or too, too big for him or somethin'.

WIEGERT: In the garage, in Steve's gamge, there were some wires hanging from the

rafters, you remember those?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: Did you guys use those for anything?

BRENDAN: (shakes head"no")No.

MEGERT: Are youbeing honestwith me now?

BRENDAN: (nods "Yes") Yeah.

WIEGERT: Very important you be honest here. (Brendan nods "yes") Did you ever

use those for anything?

BRENDAN: (shakes head "no") No.

WIEGERT: Did you use anything else on Teresa" (Brendan shakes head "no') other

than rope?

BRENDAI.I: (shakes head "no")No.

WIEGERT: OK. Want to draw me a few pictures? (Brendan nods "yes') OK.

FASSBENDER: Brendan, when she's on the bed, was there a lot of blood?

BRENDAN: (nods "yes")Yeah.

FASSBENDER: Do you recall when the sheets were taken offthe bed and stuffthat the

blood had soaked through to the mathess pad at all? Or mattress?

BRENDAN: I don't know.

FASSBENDER: You don't know, did you see or not?

BRENDAN: (shakes head "no") No.

f.
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FASSBENDER: You sure that she wasn't taken out to the garage alive and some of the
stuffwas done to her out there?

BRENDAN: (shakes head.'no") No.

FASSBENDER: Hanging from a rafter, .er anything like that?

BRENDAN: (shakes head ,.no,') mm uh.

FASSBENDER: Nowthe worst is over, you're not gonna shock us or anything by tellin' us
if that happened' Cuz I-I just have a feeling that somethiig may, may be there. talk to me.

BRENDAN: Nothin' happened in there.

FASSBENDER: It all happened in the bedroom you said. @rendan nods "yes') you're
positive of that.

BRENDAN: (nods "yes") yeah.

FASSBENDER: Keep in mind that you know, Steven's gonna have his time to rell his story
too. Right?

BRENDAN: (nods "yes') Yeah.

FASSBENDER: He's not gonna say anything different?

BRENDAN: (shakes head'ho,') uh uh.

wTEGERT: Did you hrm the mathess over or anything.lik e that?

BRENDAN: (shakes head "no") No.

FASSBENDER: The cleaning of the house, w-ah Brendan, did, did a steven do some
cleaning in the house?

BRENDAN: I don't knowthat. (shakes head,lno')

FASSBENDER: You know what I mean by cleaning in the house. Right?

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: Did he vacuum?

ha)
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BRENDAII: Not while I was there'

FASSBENDER: He didn't? Did he wipe anything down?

BRENDAN: Not that I know of. (shakes head "no")

FASSBENDER: Did he do any laundry? Did hewash some clothes?

BRENDAII: I don'tknow

WIEGERT: Wn-What about the knife, where is the knife, be honest with me, where's

the knife? It's OK, we need to get that OK? Help us out, where's the knife?

BRENDAN: ProbablY in the drawer.

WIEGERT: ln which drawer?

BRENDAN: His knife drawer.

WIEGERT: And where's that?

BRENDAN: ln ttre kitchen.

WIEGERT: Is it probably in there, or do you know it's in there.

BRENDAN: That's where I think it is-

WIEGERT: Why do you think it's in there?

BRENDAN: Cuz he wouldn't let that knife go'

WIEGERT: Cuz he wouldn't let the knife go. How do you know that?

BRENDAN: Cuz it was a pretty nice knife.

WIEGERT: Did he tell you that? @rendan nods "yes')

WIEGERT: Did he wash it offor anything or wipe it offor what did he do with the

knife?

BRENDAN: He wiPed it off.

i3
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WIEGERT: What did he use to do that with?

BRENDAN: PaPertowel.

WIEGERT: What happened to the papertowel?

BRENDAN: He burnt it.

WIEGERT: Can you describe the knife for us?

BRENDAN: Well itwas likethatlong.

WIEGERT: OK.

BRENDAN: Big head on it like that'

WIEGERT: Big head on it. (Brendan nods "yes") What kinda, I mean was it like a a

steak knife or like something you'd use for a deer?

BRENDAN: Somethin' like that like adeer'

WIEGERT: OK, what color was the handle?

BRENDAN: Black'

wIEGERT: Black. And it was a, could you draw that? You think you could draw the

knife?

BRENDAN: (nods "Yes") Yeah'

WEGERT: Why don't you do that, draw me the knife'

(pause)

(door opens)

FASSBENDER: Thank You.

(door closes)

(pause)

(,4
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BRENDAN:

WIEGERT:

BRENDAN:

WIEGERT:

BRENDAN:

WIEGERT:

BRENDAN:

WIEGERT:

BRENDAN:

WIEGERT:

BRENDAN:

WIEGERT:

BRENDAN:

WIEGERT:

correction 3/1103, '06, um, I'm all mixed up with dates today, aren't I? @rendan nods "yes').
Um the time is ah l:44 p.m. OK. I'm gonna ask you if you'd be would you be willing to draw
the bedroom out for us?

BRENDAN: (nods *yes") mm huh.

WIEGERT: OK.

FASSBENDER: If you saw the knife again, would you be able to identifu it?

... -...like that.

OK, the handle was just like this.

Yeah.

OK, and this was black. (Brendan nods "yes')

mm huh.

OK, why don't you sign your name to that.

The whole thing?

Sure. Actually, wiite it. OK. Um, put the date on there too. It's one,

(nods ']es")Yeah.

Why don't you draw out the bedroom, put the bed on there and show me

It's kinda like the door was like right here.

OIC Why

Should I label it?

Whydon't you label iL yep.

where the dresser and everything wN, the best that you can, and where the door was and all that.

FASSBENDER: While you're doin' that Brendan, anything else unique about that knife?

BRENDAN: (shakes head "no") No.
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WIEGERT: Draw her on the bed'

BRENDAN: Should I draw thePillows?

WIEGERT: mm huh.

(pause)

WIEGERT: You can do a stick person, that's fine, and how she was lafng on there.

(pause) OK and where were the handcuffs?

BRENDAN: Like, theY were like that.

WIEGERT: And we have some leg cuffs too you said?

BRENDAN: Yeah.

W1EGERT: OK. Where else, w-what other things are in the bedroom, draw what else

was in there. fuause) OK. Anything else you remember? (pause) And that's a closet? And

that's a dresser?

BRENDAN: (nods "Yes") mm huh.

WIEGERT: OK, anYthing else?

BRENDAN: And like the gu" the gun holder thing was like right here on the wall-

wIEGERT: oK. why don't ya label that in. Gun rack maybe or.

BRENDAN: How do You sPell rack?

wIEGERT: R-A C-K. OK. Anything else? (Brendan shakes head "no") wh-where

was the key, where,d you put the key, or where did Steven put the key?

BRENDAN: In that middle a drawer'

WEGERT: oK- why don't you put the key there- Anything else you remember in

there? (Brendan shakes head "no")

BRENDAN: Well I think there was like a nightstand right there so'

r3
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shakes head "no") Where'd you put her hair?
(pause) OK, um, anything else? @rendan

Like right here.

oll why don't you label that. How much hair do you think you cut offof

About three inches.

Three inches. What part of the, of her hair?

The back.

WIEGERT:

BRENDAN:

WIEGERT:

BRENDAN:

WIEGERT:
her?

BRENDAN:

WIEGERT:

BRENDAN:

BRENDAN:

WIEGERT:

WIEGERT:

BRENDAN:

OK, why don't you draw that.

With a lamp on it.

OK. Why don't ya label that.

Right here.

OK, you wanna label that? Was there a small entry door in there? OK,

And then what did you do after ttnt?

We set her down, like right here.

WIEGERT: OK. Anything else in there? @rendan shakes head "no") OK, why don't
you sign it, sign your name. (pause) And we'll date it and time it again. (pause) Ah, let see
1:48. OK, and there's one more thing I'm gonna have you draw would be the um, the garage.
@rendan nods "yes') OK. Why don't you drawthe garageout. (pause) OK, where's the big
door?

where, where was her truck parked?

BRENDAN: Like that area.

WIEGERT: OK, and it was sticking out the door you said? @rendan nods "yes")
When you brought'er outside which door did you bring her through?

BRENDAN: Right here, this little crack.

WIEGERT: And you said you put her in the truck first, (Brendan nods "yes") is that
correct? @rendan nods "yes")
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WIEGERT: OK, why don't you draw her body in the area you set her down- OK, unt,

is that where, what'd you do to her when you put her there? Or what did Steven do?

BRENDAN: He went in the house?

MEGERT: Who went inth house?

BRENDAN: He did and got the gun.

WIEGERT: OK, and then he did what?

BRENDAN: Shot her.

WIEGERT: OK. Do you know where the empty casings were?

BRENDAN: (shakes head "no") mm uh

WIEGERT: Why don't ya label some other things in there, like a, what else was in that

gaftge. (pause) OK, was there a snowmobile anywhere in there?

BRENDAN: Yeah, there was one here.

WIEGERT: OK, wanna label that?

FASSBENDER: Brendan, I don't know if we asked ya, the gun was, you said it was a '22'

was that a single shot or what type of gun was it, do you remember?

BRENDAN: Yeah, single. (nods "yes")

FASSBENDER: It was a single shot, not a semi-automatic?

BRENDAN: (shakes head "no') mm uh

WIEGERT: Why don't you draw where the blood stains would have been-

BRENDAN: Like right here, about'

WIEGERT: And what did those blood stains come from? Like when she was laying

there or

BRENDAN: Yeah, while she was laying there'

3
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WIEGERT: You know did he, when he shot her you said how many times.

BRENDAN: Ten.

WIEGERT: Do you know did he hit her every time?

BRENDAN: (shakes head "no") I don'tknow.

WIEGERT: OK. Did he hit anything else in the garage at all?

BRENDAN: (shakes head "no') uh uh

FASSBENDER: Where was he standing when he shot her?

BRENDAN: Right here.

WIEGERT: Why don't you put an X there and put his initials there. And where were
you standing?

BRENDAN: Right over here.

WIEGERT: OK put your initials there. Was there blood anywhere else?

BRENDAN: (shakes head "no") No.

WIEGERT: What about behind the vehicle or anything like that?

BRENDAN: (shakes head "no") No.

WIEGERT: No? All right, why don't you sign it. (door opens) (pause) (door closes)
And putthe time in. l:51 looks like. OK. Um, looks good to me.

FASSBENDER: All right, but, did you want him ta maybe draw the fire pit, or sketch of the
fire pit in the back

WIEGERT: Yeah that's a good idea-

FASSBENDER:

WIEGERT: Can you do that? @rendan nods "yes") We did it the other day so let's,
let's try that. Give that back ta ya.
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BRENDAN: So like, should I draw like the garage you think there a little bit

WIEGERT: Ya put a little bit of the garage.

BRENDAN: There's that little area

WIEGERT: mm huh'

BRENDAN: It's oPen-

WIEGERT: How long has that fire pit been there?

BRENDAN: 'bout four or five months.

WIEGERT: OK. And where did you put her body?

BRENDAN: Right here-

WIEGERT: Draw it in there. (pause) OK. Um, was there, was the dog there yet at

that tirre?

BRENDAN: Yeah, 4 the dog was like right over here.

WIEGERT: Dr-draw the doghouse then, where the doghouse was. And label that too.

OK why don't you label what that was.

BRENDAN: How do You sPell garage?

WIEGERT: G-A-R-

BRENDAN: Yeah

WIEGERT: A-G-E. OK, um, where'd you get the brush from?

BRENDAN: From the field'

WIEGERT: OK. You said that he had taken some bones (Brendan nods "yes") and put

them in a five gallon pail then he dumped 'em.

BRENDAN: Yeah.

(,rD
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WIEGERT: Where would that be? Which way?

BRENDAN: Probably like, his house was like be a little bit right here

WIEGERT: mm huh.

BRENDAI.I: It would be like over here somewhere.

WIEGERT: OK. Did you actually see him do that?

BRENDAN: (shakes head "no") uhuh.

WIEGERT: How do you know he did that?

BRENDAN: He told me that he put 'em I a bucket and he p-threw 'em over there.

WIEGERT: OK. OK, anything else you wanna add in there? @rendan shakes head
"no') OI! why don't you sign that. (pause)

BRENDAN: Well when we got the seat, we put it right, we set it down right like here.

WIEGERT: Did you sit there and watch the fire bum or anything like that?

BRENDAN: (shakes head "no") uh uh

WIEGERT: You just set it there?

BRENDAN: 53?

WIEGERT: That's pretty good. OK.

FASSBENDER: Brendan, gots a few more questions to cover here, @rendan nods "yes")
then the worst is over, as far as um the questions. Can you describe Steven's house for me? The
color and stufflike that.

BRENDAN: [t's like a red and the top is like silver and the bottorn is like cement.

FASSBENDER: OK, and where's his house located in relation to say your house.

BRENDAN: Like how far away from ours?

FASSBENDER: How far away, what direction if you know.

(B
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BRENDAN: I don't know what direction, but it's about little like 'bout 350 feet away.

FASSBENDER: OK. If you come out your front door, that you can't get into now cuz its

not shoveled, what direction would be left, right shaight, back?

BRENDAN: Left. (nods "Yes")

FASSBENDER: To the left. OK, and then his garage, how would you describe his garage?

BRENDAN: The same red and the top was black.

FASSBENDER: OK and how many garage doors are on it?

BRENDAN: One

FASSBENDER: Big garage doors.

BRENDAN: There's only one big one and one small one'

FASSBENDER: OK.

BRENDAN: And there's like three windows'

FASSBENDER: OK. Any of those windows facing your house?

BRENDAN: Just one-

FASSBENDER: OK, and then the location, and now you drew it here so it's pretty obvious,

(Brendan nods "yes") that the location of the bum pit is, is where? ln relation to the garage and

his house, etc?

BRENDAN: In-n-n like where he used to park his car, like

FASSBENDER: The bumPit, we-where

BRENDAN: Ohthe bum Pit?

FASSBENDER: Yeah, what you drew here. Where is that h relation to the garage?

BRENDAN: straight back from the garage, like in the back o-by the window'

'.3
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FASSBENDER: oK. um, we've got the, we've got the gun, (Brendan nods..yes") now is
there any reason that your DNA or fingerprints would be on that gun?

BRENDAN: (shakes head "no") mm uh, I never touched it.

FASSBENDER: Can you tell me why, i-if Teresa was, was dead when she was in the
garage, why you would shoot or, why he would shoot a dead body.

BRENDAN: I don't know. Probably to make sure she's dead or somethin'.

FASSBENDER: Did he say anything, why he shot her?

BRENDAN: (shakes head "no") No.

FASSBENDER: You're just sayin', yo-your guess is that to make sure was dead.

BRENDAN: (nods "yes') Yeah.

FASSBENDER: You sure he didn't say anything?

BRENDAN: (shakes head "no") uh uh. 
("P

FASSBENDER: Was he pretty calm about this?

BRENDAN: (nods "yes") Yeah.

FASSBENDER: Just gonna revisit one thing, when you're in the bedroom, an-an-and you
cut her throat, (Brendan nods "yes') previously you said that you thought she was alive.
@rendan nods "yes') Is that still yow thought on that?

BRENDAN: (nods "yes") Yeah.

FASSBENDER: And why was that?

BRENDAN: Cuz she was breathing a little bit. She was like trying ta" ta not tryin' to
breathe as hard as she could, from screamin', screaming a lot.

WIEGERT: She was screaming a lot or wasn't?

BRENDAN: She was.

FASSBENDER: When you cut her throat, was she screaming?

i ,.{
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BRENDAN: mm uh (shakes head "no')

FASSBENDER: No. When you cut her throat.

BRENDAN: Cuz when you scream a lot, you like, your, your breathing goes up or

somethin'.

WEGERT: .. . . . .explain that a little bit, you said she was screaming a lot. When was

she screaming a lot?

BRENDAN: Like

WIEGERT: While you doing it, after you were doing it, before you did it?

BRENDAI.I: Before.

FASSBENDER: when you cut her throat, what was she doing? If anything?

BRENDAN; Like screaming forhelp and crying.

FASSBENDER: I wanna-wanna get that staight, she was screaming for help and crying

when you cut her throat?

BRENDAN: (nods "Yes") Yeah.

FASSBENDER: When did Steven choke her? Or strangle her?

BRENDAN: Like a little bit after that.

WEGERT: Well lets, lets just go back a little bit OK? Tell us what exactly happened

to her, what order it happened in. You said there were basically three things prior to you guys

shooting her. Explain those in, in the order that it happened'

BRENDAN: Starting with when we got in the room?

FASSBENDER: OK.

WIEGERT: Yeah, what you guys did to her'

BRENDAN: We had sex with her.
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WIEGERT: OK.

BRENDAN: Then he stabbed her-

WEGERT: Then who stabbed her?

BRENDAN: He did.

WIEGERT: Who's he?

BRENDAN: Steven.

WIEGERT: OK, and then what?

BRENDAN: Then I cut her throat.

WEGERT: OK.

BRENDAN: And then he choked her and I cut offher hair.

WIEGERT: OK. So he choked her after vou cut her throat?

BRENDAN: (nods "yes") mm huh.

WIEGERT: OK, kinda show me like on your throat where you cut her.

BRENDAN: Like right here.

WIEGERT: How deep?

BRENDAN: Just as long as the knife went through.

WEGERT: OK.

FASSBENDER: With your finger, show me how deep you went into her throat.

BRENDAII: Aboutthatmuch.

FASSBENDER: I rnean like, like this like that,like that,like that.

BRENDAN: Like that.

($
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FASSBENDER: About that far? (nods "yes")

WIEGERT: When Steven stabbed her, tell me again where he stabbed her.

BRENDAN: Like right here.

WIEGERT: How far in did theknife go?

FASSBENDER: Again with your hands, if you can.

BRENDAN: About like that.

MEGERT: OK. (Brendan nods "yes") And then he, tell me how he choked her.

Where was he when he choked her?

BRENDAN: On the side of the bed.

WIEGERT: On the side of the bed. @rendan nods "yes")

FASSBENDER: With your hands, show me whag pretend that her neck is there whatever,

show me how he did it.

BRENDAN: Like this.

FASSBENDER: How long?

BRENDAN: 'bout two, three minutes.

WEGERT: He must have had a lot of blood on his hands then huh? @rendan nods

'?es') How did he get that offhis hands?

BRENDAN: Washin' it off.

WTEGERT: Where?

BRENDAN: In the sink.

WIEGERT: Which sink?

BRENDAN: In the bathroom.

WIEGERT: Did he wipe any blood up with anything? @rendan shakes head "no")

fir)
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BRENDAN: Just that paper towel that he dried his hands with.

FASSBENDER: After you cut her throat, was she still alive?

BRENDAN: Barely.

FASSBENDER: And how do you know that?

BRENDAN: Cuz she was breathing like little bit.

WIEGERT: When do you think she quit breathing?

BRENDAN: When we were bringing her outside.

WIEGERT: Outside, what do you mean outside where?

BRENDAN: Outinthe guage.

WEGERT: How do you know she quit breathing then? t'.

BRENDAN: Cuz her belly wasn't moving.

WIEGERT: Cuz her belly wasn't moving? @rendan nods "yes') OK.

FASSBENDER: You talked about getting a car seat and a cabinet. (Brendan nods "yes")
Whose idea was that?

BRENDAN: His.

FASSBENDER: When you went and got it, put it by the fire, did you throw it on the fire
when it was time to throw it on the fire?

BRENDAN: (nods "yes") uh huh. Wirh hi-him.

FASSBENDER: Pardon?

BRENDAN: He helped me tbrow it on there.

FASSBENDER: The car seat?

BRENDAN: (nods "yes") uh huh.

'J\
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FASSBENDER: Who throw the cabinet on the fire?

BRENDAN: He did.

FASSBENDER: Did you throw anything on the fire?

BRENDAN: Just that wood that we found.

FASSBENDER: In the, in the um salvage yard" there is a skidsteer, you know what that is?

BRENDAN: Ah, it's ta flatten cars out.

FASSBENDER: Not the crusher, but a skidsteer. It's a" it's like a little tractor thing that

has a bucket or forks on the front of it-

BRENDAN: Oh Yeah. (nods']es")

FASSBENDER: You know where that, you know what that is?

BRENDAN: Yeah. (nods "Yes")

FASSBENDER: Did you guys or Steven use that at all?

BRENDAN: (shakes head "no") uh uh.

FASSBENDER: Did Steven use that to ah dig his fire pit? Do you know?

BRENDAN: (shakes head "no") lJh I don't know that'

FASSBENDER: t gotta hard, oh go ahead

WIEGERT: OK. Did you go up north with everybody after you guys couldn't come

back to your house?

BRENDAN: uh huh. (nods "Yes")

WIEGERT: Did you and Steve talk about this up north?

BRENDAN: uh uh. (shakes head "no")

WIEGERT: You sure?

(,,,\
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BRENDAN: (nods "yes") Yeah.

WIEGERT: How was Steven acting when you got up north?

BRENDAN: Like he was trying to runaway, trying ta trying to figure out when, how to
get away from the cops.

WIEGERT: Did he ever ask you to go with him?

BRENDAN: No. (shakes head "no")

WIEGERT: Did he ever make any threats to you?

BRENDAN: No. (shakes head "no')

WIEGERT: Did he tell you anything about this as far as, what did he tell you after
this?

BRENDAN: He didn't tell me nothin', (shakes head "no") he was just trying to leave-

WIEGERT: OK

BRENDAN: And then grandpa said that if you, you, if you're gonna try to leave, then
that means you did it. (pause) So he sat back down.

FASSBENDER: Anyone else in the family, up north, say anything to him like that or about
that type of stuff?

BRENDAN: uh uh (shakes head "no")

FASSBENDER: You said um, (pause) I-I've got some tough questions for you OK?
@rendan nods "yes") Ah, but just be honest- I need you to, to the best of your memory, describe
Teresa's body to me.

BRENDAI{: Like before we a put her in there, in the fire?

FASSBENDER: Yes.

FASSBENDER: Probably when she was alive, did she have any scars, rnarks, tattoos, stuff
Iike thag that you can remember?

($
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BRENDAN: I don't remember any tattoos'

FASSBENDER: AnY scars You remember?

BRENDAN: (shakes head "no") Not that I seen'

FASSBENDER: Did she have Pubic hair?

BRENDAN: Yeah. (nods "Yes")

FASSBENDER: Do you remember what color her hair was?

BRENDAN: Brown-

FASSBENDER: Do you remember her breasts? were they, were they, did she have big

breasts, small breasts?

BRENDAN: Medium.

/'\,
tC FASSBENDER: Anything peculiar about her breasts?

BRENDAN: No. (shakes head "no")

FASSBENDER: Do you ah, remember what color eyes she had or anything like that?

BRENDAN: uh uh- (shakes head "no")

FASSBENDER: Any piercings, any jewelry on her?

BREND.{I'{: (shakes head "no") No.

FASSBENDER: You remember any jewelry, eanings, anything like that?

BRENDAN: (shakes head "no") No'

FASSBENDER: watch? (Brendan shakes head "no") (pause) Any items like that?

WIEGERT: Not other than that no. I just got one thing on the end'

FASSBENDER: oK. (pause) we know that Teresa had a' a tattoo on her stomach, do you

remember that?

r3

(,t)
STATE4733



]]
CALUMET COUNTY SHERIFFS DEPARTMENT

Page
663

File Number

)
Complaint No.
05-0157-955

BRENDAN: (shakes head "no") uh uh

FASSBENDER: Do you disagree with me when I say that?

BRENDAN: No but I don't know where it was.

FASSBENDER: OK.

WIEGERT: Had you ever seen Teresa before that day.

BRENDAN: uh uh (shakes head "no")

FASSBENDER: I just had my ending ...may be sooner than that.

wIEGERT: Probably. um, Brendan, howdo you feel about this norafl

BRENDAN: Really sad.

WIEGERT: Tell me why you feel really sad.

BRENDAN: That I helped 'em and I shouldn't of, and sorry for her family that she lost
their daughter.

MEGERT: How does Steven feel about this after, do you know?

BRENDAN: mm uh (shakes head "no")

WIEGERT: If you could change things, what would you change?

BRENDAN: I wouldaprobablytried to stop.em.

FASSBENDER: Steven, er Steven. Brendan, look at me. V/-Why did you do this? Why
did you do your part of it?

BRENDAN: I don'tknow.

FASSBENDER: I'm giving you the opportunity to tell me why you did this.

(pause)

WIEGERT: Everybody has a reason for doing things. What was your reurson for this?

(p
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BRENDAN: Cuz I wanted ta see how it felt.

WEGERT: See how what felt?

BRENDAN: Sex.

FASSBENDER: During this whole thing, did you ever think about trying to stop Steven?

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: WhY didn't You?

BRENDAN: Cuz I thought he would try ta like' ty ta kill me'

FASSBENDER: Mark just asked you a little while ago, if he ever threatened you- Now

earlier you had said, Monday, you talked about something like that and now you said no- What's

ttre truth?

BRENDAN: He didn't threaten me, I just thought that he was, he coulda, cuz he's

bigger than me, that he could probably beat me up and that.

FASSBENDER: So you telling us now that he never threatened you?

BRENDAN: (shakes head "no") No.

FASSBENDER: And you admit you knew this that you had told us that Monday?

BRENDAN: Yeah'

FASSBENDER: But now you sayin' that didn't happen? @rendan nods "yes") Did steve

say anything else to you, offer you anything for doing this or keeping your mouth shut @rendan

shakes head "no") or anything like that?

BRENDAN: (shakes head "no")No.

FASSBENDER: Did he tell you anything about sayin' anything about this to anyone?

(Brendan shakes head "no") He just let you go into the, the bed that night and didn't say

anything to you like about this?

BRENDAN: uh uh (shakes head "no')

FAASSBENDER: Did you ever think about callin' the police?

-}
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BRENDAN: Sometime.

FASSBENDER: Yeah? @rendan nods "yes')

WIEGERT: Did you ever think about us ssming over to talk with you? Did you worry
about that at all?

BRENDAN: (nods']es") Yeah. I was scared the first time I had ta go, 4 when I was
up north talkin' to them people.

WIEGERT: mm huh.

BRENDAN: I was sweating a lot.

FASSBENDER: Had Steven told you some things to tell, to say to the police?

BRENDAN: He just told me not to say anything, that a, that his lawyer said not to say
anything.

FASSBENDER: If Steven tells us that you did all of this, that, that yo-you ha-had started it
and had killed her and stuff, is that true?

BRENDAN: (shakeshead "no")No.

WIEGERT: Don't forget your Pepsi down there. @rendan nods "yes") We're gonna
step out for a couple of more minutes OK? @rendan nods "yes")

FASSBENDER: Do you need to use the restroom?

BRENDAN: (shakes head "no") uh uh.

FASSBENDER: Do you want somethin' to eat?

BRENDAN: It don'tmatter.

WIEGERT: How about a sandwich?

FASSBENDER: Looks like you're a little hungy.

WIEGERT: Should we get you a sandwich?

(s
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BRENDAN: (nods "Yes") Yeah.

WEGERT: OK

fuause)

(voices speaking in background)

(door opens)

WTEGERT: Brendan there You go.

BRENDAN: ThankYou.

WIEGERT: Your welcome'

(door closes)

(pause)

(long pause)

(door opens)

DENMS JACOBS: Do you need anything? No batb,room, no nothin'? Do you wzmna cookie

or sometlin', another sandwich? (Brendan shakes head "no')

BRENDAN: NO.

DENNIS JACOBS: OK they'll be with you shortly. @rendan nods "yes")

(door closes)

(long pause)

(door opens and closes)

FASSBENDER: Hey bud, do you need anything? There's another sandwich out there'

You sure? @rendan shakes head "no")

BRENDAN: (nods "Yes") mm huh

(,,)
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FASSBENDER: You ate that whole pirzathe other nigh! and you sure you don'twant
another sandwich? @rendan shakes head'ho')

BRENDAN: All risht.

FASSBENDER: It's gonna be just a bit, OK?

BRENDAN: Am I gonna be at school before school ends?

FASSBENDER: Probably not. I mean we're at two thirty already, and schools over at
what three? (Brendan nods "yes')

BRENDAN: 3:05

FASSBENDER: 3:05 yeah. No.

BRENDAN: Whattime will this be done?

FASSBENDER: Well, we're pretty, we're preffy much done. We have a couple follow up
things ta ask ya" but its pretty much done.

BRENDAN: (nods "yes")Yeah.

FASSBENDER: ....-....consideringerwhatwehadmentionedearlierwewouldliketa
maybe go out ta the property so you can point out some of these things ard where some of this
stuff was.

BRENDAN: (nods "yes")Yeah.

FASSBENDER: OK?

BRENDAN: (nods "yes') OK.

(door closes)

(long pause)

(door opens and closes)

FASSBENDER: Brendan,

WIEGERT: Go ahead.

(g
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FASSBENDER: What do you think's gonna happen? What do you think should happen

right now?

BRENDAN: I don't know.

FASSBENDER: You know obviously that we're police officers. OK. (Brendan nods
..yes") And be because of what you told us, we're gonna have ta arrest you. Did you kinda

ngurt tftut was coming? For for what you did we we can't let you go right now' The law will

not l"t us. And so you're not gonnabe able to go home tonight. All dght?

BRENDAN: Does mymom know?

FASSBENDER: Your mom knows.

WIEGERT:
her?

Your mom is here, oK? @rendan nbds "yes") would you like ta talk to

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: Do you have .. -. before we bring her in, do you have any other questions

right now? (Brendan shakes head "no") You do understand that you're under arrest now?

@rendan nods "yes")

BRENDAN: so could I call my girlfriend and tell her that I couldn't come today?

FASSBENDER: We'll give ya an opportunity ta to do that, oK? @rendan nods "yes') Did

you kind4 and be honestly the after telling us what you told us you kinda figwed this was

coming? (Brendan nods "yes") Yeah? @rendan nods "yes')

BRENDAN: Is it only for one day or?

MEGERT: We don't know that at this time, but let me tell ya something Brendan, you

did the right thing. OK. @rendan nods "yes") By being honest, you can at least sleep at night

right now. Cuz, i'm sure you've had some difficulty with that-. @rendan nods '!es") So you did

t6"" ,igt t thing here, by teliing us what happened. OK- 6Brendan nods "yes') Just remember that

in the future, OK, you need to be honest- (Brendan nods "yes')

FASSBENDER: Your cooperation and help with us is gonna work in your favor. I can't

say what its gonna do or where yo* gonnu end up but its gonnl-work in your favor and we

ippr""i^t"yJur continued coopiration. 6Brendan nods "yes") We talked to youl mom about

going out to the house and going in the house and gettin' a few items and about you going out

f',r)
STATE4739



QE
CALUMET COUNTY SHERIFF'S DEPARTMENT

Page
669

File Number

i-)

Complaint No.
05-0157-955

there with us and her and um pointing out those areas that we wanted ya to point out. Is that all
right? @rendan nods "yes") OK.

WIEGERT: Do you know where those shoes are that you were wearing that day? The
red shoes?

BRENDAN: (nods "yes") I think they're in the closet.

MEGERT: OK, what about the jacket?

BRENDAN: lnthe closet.

WIEGERT: OK. All dght. We'll have your mom come in for a few minutes, OK?
All right.

(door opens and closes)

(pause)

(door opens and closes)

BARB JANDA: Why didn't you tell me? Huh?

FASSBENDER: Barbara give me your coffee, it's in your hands right now.

BARB JANDA: Huh? Did he make you do it? @rendan nods "yes") I woulda walked out.
That's what I woulda did. (crying during pause) why didn't you just tell 'em, no? Huh?

BRENDAN: I don't know.

BARB JANDA: You knew it was wrong, right? @rendan nods "yes") (pause) Do you
know you can't come home? Do you know where you're going? (pause)

BRENDAN: How long is it though?

BARB JANDA: I don't know. I do not know. (pause) Do I have ta get some him an
attorney, or will they do it for me?

FASSBENDER: The court will assign one for him or the state will pay forhis attomey if he
can't pay for it, but obviously you have a right at any time to try and get him one or get him one.

STATE474O
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BARB JANDA: I tried for a public defender not too long ago and I couldn't get cuz I've

got a house.

FASSBENDER: Well there's different, different ways that they determine you lnow based

oo, on what you've been arrested for and stufflike that there's different levels ol of money that

Vo, *"4, you need they, they will determine and I don't know what that is or how they

determine that.

(pause)

BARB JANDA: Are you gonna be oK, are you sure? Huh. Look at me' why didn't you

tell me? Stufflike that is nit no secret. I don't care if he told you if he said ta keep it a secret,

it,s still not a secret. I don't keep secrets from yous. Do I? Don't worry about my belly, I

haven't eaten in two daYs.

FASSBENDER: I didn't even hear it. Did you want a sandwich, Barb?

BARB JANDA: NO.

(p FAsSBENDER: we have some here'

BARB JANDA: No. I'd probably just th'row it up anyhow- Am I gonna be able ta see

hirn? Later on after he gets where he's gotta go?

FASSBENDER: I don't know ah on their policies and when they allow visitation and stuff

like that. We can check with Mark, he's gonna inow Sheboygan's polices or whatever' Wilh'

with juveniles there's probably a good chance but I just don't wanna say rigbt now'

FASSBENDER ON TIIE PHONE: Hello, Tom here. Good how are you?

BARB JANDA: WhY.

BRENDAN:

BARB JANDA: HUh?

FASSBENDER ON TTIE PHONE: It's on for tomorrow?

BARB JANDA: What?

C

BRENDAN:

(,,)
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BARB JANDA: t said why?

FASSBENDER ON THE PHONE: OK.

BARB JANDA: mh huh. What did he do to you to make you do it?

BRENDAN: Nothin'

BARB JANDA: Did he force you to do it? @rendan shakes head "no')

FASSBENDER ON THE PHONE: All right if, if we go in tomorrow and I think we need
someone, I'll call you- All right?

BARB JANDA: mh huh.

FASSBENDER ON TIIE PHONE: AII right, thanks. Bye.

BRENDAN:

BARB JANDA: mh.

BRENDAN: You don't want to.

BARB JANDA: What?

BRENDAN: I didn't want to.

BARB JANDA: Ohh. (door opens and closes) Are you regrettin' it now? (pause) You had
a whole life ahead of you Brendan. Just because he's so demanding, doesn't mean you gotta do
the shrlf he says. Right?

BRENDAN: Where am I going?

BARB JANDA: Where do you think you're going?

BRENDAN: I don'tknow?

BARB JANDA: You're goin' to juvie, that's where you're going, to a juvie jail. About 45
minutes away.

BRENDAN: Yeh but I gotta question?

STATE4742
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BARB JAIIDA: What's that?

BRENDAI.I: What'd happen if he says something his story's different? Wh-he says he,

he admits to doing it?

BARB JANDA: What do You mean?

BRENDAN: Like if his story's like different,like I never did nothin' or somethin'-

BARB JANDA: DidYou? Huh?

BRENDAN: NotreallY.

BARB JANDA: What do you mean not really?

BRENDAN: TheY got to mY head.

BARB JANDA: HUh?

@ BRENDAN: .-..saY anYthing'

BARB JANDA: What do you mean by that? (pause) What do you mean bythat Brendan?

fuause) I have a question for yous two. Is ihe." any *ay that I can talk to him' Not him, the

other one.

WIEGERT: As in Steve Youmean?

BARB JANDA: Yes.

WEGERT: The only way we can have you talk to him is if he calls you or if its' you

know, you go there for visiting.

BARB JANDA: I won't go there and visit'

WIEGERT:OK.That'stheonlyway'I-Ihavenootherwayof'youknow'I-Ican't
hook you up to him or anything like that. I'm not allowed to do that. If he calls you' you can do

what you want or if you go there for visiting, you know that's up to you'

BARB JANDA: Were You Pressuring him?

WIEGERT; Who are You talking about?

,,3
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BARB JANDA: Him.

WEGERT: What do youmean, pressuring him?

BARB JAITIDA: Intalking to him.

WIEGERT: No we told him we needed to know the truth. We've been doing this job a
long time Barb and we can tell when people aren't telling the Auth. And, in my opinion, hetd
never be able to live with himself if he didn't tell somebody. There's no way, he could've live
with that. Nobody could live with that. I think Brendan knows that.

WIEGERT: Brendan, you need to use the bathroom or anything? @rendan shakes head
'bo')

BARB JANDA: When are you going out to my house then?

WIEGERT: As soon as we can leave here, we'll go out there. I don't think we're
gonna bring Brendan out there though. I-I just don't think that's a good idea. I don't think he
needs to be exposed to that or be out there anyrnore. (door opens and closes) It's not gonna do
him any good.

BARB JANDA: So wbat you're sayin' is if, when he gets out, it wouldn't be a good idea
for him to be there, at all.

WIEGERT: I-You know, I can't tell you where for you guys to live, but what do you
think? Do you think it's a good idea for him to next where this stuffoccurred?

BARB JANDA: I-I don't wanna be there, but I can't afford another place.

WIEGERT: I know.

BARB JANDA: I meanthat's $80,000I owe yet.

WIEGERT: I understand.

WIEGERT: It's a shitty, shitty spot to be in.

BARB JANDA: And nobody's gonna buy it.

WIEGERT: You're in a bad spot an-and I wish I had some answers for you. If there's
somethin' I can do to help ya, I certainly will. (pause) Maybe you should look into movin' the
house.

STATE4744
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BARB JANDA: I can't afford it.

WIEGERT: We-who knows, you don't even know what it'll cos! depends on where

you move it.

BARBJANDA: Quiteabir(pause) Anextra$16,000foranotherbasement. (pause) So

what did you all help him with? Can I ask? Will you tell me? Brendan? Did you do it
willinglyi Huh? (Brendan shakes head "no") ( pause) He did tell me one time, Steven, he told

me that probably one or two of my kids would not graduate'

WIEGERT: Steven told you that?

BARB JANDA: Yeah. This was before this all even happened. So he must have had it all

planned.

WIEGERT: That's very possible' very possible' (pause)

BARB JANDA: You don't know how much hatred I got right now.

WIEGERT: You're.ight, I don't. I can only imagine. I-I can't even put rnyself in

your shoes Barb, I can't'

My oldest son is gonna flip. I can't even tell him- I can't'

I think you better because

I can'! he's on a heart moniter now-

This is gonna be on the media tonight-

Oh god.

There's no way to stoP it.

He's not gonna be on, is he?

Brendan?

Yeah.

No.

BARB JANDA:

MEGERT:

BARB JANDA:

WTEGERT:

BARB JANDA:

WIEGERT:

BARB JANDA:

WIEGERT:

BARB JANDA:

WIEGERT:

0o)
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BARB JANDA: Well they can't anyhow.

WIEGERT: No, he's not gonnabe on.

BARB JANDA: How long do we have to stay here?

WIEGERT: Well, as soon as you guys are done talkin'.

BARB JANDA: No and he's not talking too much so.

MEGERT: You know, I can leave you alone but this is all recorded and videotaped,
do you understand that?

BARB JANDA: I don't care.

WIEGERT: OK. AII right, do you want to be left alone with him for five minutes or it
doesn't matter at this point?

BARB JANDA: It doesn't matter.

MEGERT: OK.

BARB JANDA: I just don't know if I'm really able to handle it.

WIEGERT: You have to. Barb you have to. You've got other children you've gotLa

worry about.

BARB JANDA: I know.

WIEGERT: And you got Brendan to worry about too. Brendan's gonna need you
through this. (pause) OK, let's go. Barb, is this yours?

BARB JANDA: Yeah.

WIEGERT: Let's go in the other room. Brendan, I'll be back OK?

(door opens and closes)

(pause)

(door opens and closes)

STATE4746
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FASSBENDER: Did you want another water Brendan? @rendan shakes head "no")

(long pause)

(door opens)

WIEGERT: She wants to grve him a hug.

BARB JANDA: Stand uP.

(background voices)

(door opens and closes)

(pause)

(door opens and closes)

JACOBS: Brendan, my name is Dennis Jacobs and I-I'm a detective with Manitowoc

County. Do you have any weapons or anything on you?

BRENDAN: Just some stgffthat I can give to my mom, like a CD player and that'

JACOBS: Th-that wouldn't be a weapon though. You have like a little pocket knife

anything like that?

BRENDAN: (shakes head "no") No.

JACOBS: Can you stand up,I just want to pat you down, real quick, just to make

sure. well that's nothing that gonna hurt me an, oK that's fine. oK. There's nothin" nothin'

else in your pockets at all? OK. You have a shirt, you have a pocket up here'

BRENDAN: NO.

JACOBS: OK, You can have a seat.

BRENDAN: ......do somethin?

JACOBS: Yeah, yo-you can put it back in your pockets too if you want, it's up to

you. Whatever you wanna do. Actually if you wanna listen to your headphones' you can go

ahead and do that too.

STATE4747
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(door closes)

(music playing in background during pause)

(door opens)

WIEGERT: Brendan" this what's gonna hupp"o, OK. We're gonna take ya downstairs
(door closes) and tbey're gonna fingerprint ya and sfuffhere, @rendan nods "yes') OK, and
then you'll be taken over to doum to Sheboygan Co. Jail. @rendan nods "yes') OK? @rendan
nods "yes") So, is that your's?

BRENDAN: (nods "yes") mm huh

WEGERT: Where did ya have it, in your pocket? Holy Christmas. AII right. 'fr/hy
don't we go. OK. Bring that along.

FASSBENDER: .side or

WIEGERT: OK.

FASSBENDER: fue we going outside?

WEGERT: No.

(door closes)

This is the end of the interview with BRENDAN DASSEY at MANITOWOC CO. SHERIFF'S
DEPT.

Inv. Mark Wiegert
Calumet Co. Sheriffs Dept.
MWsk/ds

CC: Dishict Attomey

STATE4748
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Interview of: Brendan Dassey
Sheboygan County Sheriff s Departrnent
05/13/06

Reporting Officers: Inv. Mark Wiegert
Special Agent Tom Fassbender

INTERVIEW

(door opens & closes)

FASSBENDER: Yep. OK Brendan, just as a refresher, my name is Tom Fassbender and
Mark Wiegert you remember us from the last couple times we talked to you, right,

BRENDAN: mm huh.
', ,f>-rs FASSBENDER: OK and from th-the signs in here, you can see that this is being audi

video recorded again, OK.

(n,)
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BRENDAN: mm huh.

FASSBENDER: We just have to get some things on the record, um and you need to tell me
if they're true. I was told by your attorney, Mr. Len Kachinsky, that you wanted to talk to us, is
that true?

BRENDAN: (nods "yes")

FASSBENDER: You need to talk cuz it's being recorded, if you could please.

BRENDAN: Yeah

FAASSBENDER: OK, ah,I was also told that Mr. Kachinsky spoke to you about this, is that
true?

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: OK, ah, Mr. Kachin-Kachinsky also told us that ah no prornises were
made to you on behalf of the state. Is that true?

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: OK, ah because obviously you're in custody, we're gonna to go through
that Miranda Waming again, You remember that?

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: OK,I've got a form here I'm gonna use and I'm gonna go through ttrat, if
you have any questions, ask me, OK?

BRENDAN: Yeah (nods "yes").

FASSBENDER: You have the right to remain silent, anything you say can and will be used

against you in a court of law. You have the right to consult with a lawyer before questioning,

and to have your lawyer present with you during questioning. If you cannot afford to hire a

lawyer, one will be appointed to represent you a public expense before or druing questioning if
you so wish. If you decide to answer questions now without a lawyer present, you have the right
to stop the questioning and to remain silent at anytime you wish, and the right to ask for and have

a lawyer present at anytime you wish including during questioning. Would you like ta read those

over?

(no)
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BRENDAN: (shakes head..no,')

FASSBENDER: Do you understand each of these riehts?

BRENDAN: yeatr.

FASSBENDER: Realizing that you have these rights, are you now willing to answer
questions or make a statement?

BRENDAN: (nods..yes,')

FASSBENDER: OK what I'd like you to do for me is, that is, do you understand, each ofthese rights, initial there, initial there that you ile willing to make a statement and then I needyour signahre there, OK?

(BRENDAN signing documents)

WIEGERT: I heard you were gonna watch a movie last night. What movie did ya
watch?

(FASSBENDER signing documents)

BRENDAN: Well it wasn't a movie, it was, it was wrestling but I only got to watch l5minutes of it.

WIEGERT: How come?

BRENDAN: cuz it ended at 9:00 o'crock and we got done at g:45 armost.

WIEGERT: Oh OK. (pause) Big wrestling fan?

BRENDAN: (nods,.yes")

FASSBENDER: Is it All Star wrestling?

(WIEGERT si gning documents)

MEGERT: J don't think there isn't anymore AIr star wrestring.

FASSBENDER: so whatever they call that. professional wrestling?

BRENDAN: (nods..yes,,)
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FASSBENDER: Yeah. OK, I just want to remind you that again this is being recorded and
audio recorded and I need you to speak up rather than nod ifyou can.

BRENDAN: OK.

FASSBENDER: OK, and we urge ya ta, you know, talk to us and tell us, you know, your
version again, and what we, correct me if I'm wrong, what we told that is you wanted to speak
with us, ah just to, you know, talk about some clarification of earlier statements. Um some areas

where it may have been a little cloudy. Now Mark and I both know probably some of those
areas. Ah, we've, we've had obviously an opportunity to look at the evidence and we're familiar
with the evidence in the case. And even your last statement, there's some areas that we, we
know ah that you may want to address, and you're probably gonna do that because they don't,
they don't seem ta necessarily add up. Do you understand that?

BRENDAN: mm huh.

FASSBENDER: OK, because that's why we're here. Agaiil, &, I'd like to offer you the
opportunity now to tell us about some of those things, and, and clariff some of those areas for us.

We may follow-up with some questions 'um, but again, we prefer you to just, you know, you
know those areas and you know the places where you need to ah finish or clarify so again speak

up for us because it is being recorded and, and go ahead and tell us what, what it wzrs you wanted
to tell us.

BRENDAN: Starting with that day?

FASSBENDER: Certainly. Well, if there's something that's important prior to that day,
that's fine too. But as it relates to that event.

BRENDAN: Well I came home offthe bus and then walked home into the house and I
played Playstation 2 until 5:00 o'clock, called, called my friend and watched TV and then at 6:00

o'clock I got a phone call from Blaine's boss and I told him that Blaine was going trick or
treating and at 7:00 o'clock I got a phone call from Steven to see if I wanted to come over to the

bonfire. I had told him I would and then while I was getting' ready, he called again and seein'
when I was, what was taking me so long and so I went over there. He went to go pick up some

sfuffaround the yard then after that we, he asked me to come in the house cuz he wanted to show

me somethin'. And he showed me that she was layrng on the bed ta her hands were ro-roped up

to the bed and that her legs were cuffed. And then he told me ta have sex with her and so I did
because I thought I was not gonna get away from 'em cuz he was too strong, so I did what he

said and then after that, he untied her and uncuffed her and then he brought her outside and

before he went outside, he told me to grab her clothes and her shoes. So we went inta the garage

and before she went out, when before he took her outside, he ti, had tied up her hands and feet

(^"\
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and then was in the garage and he stabbed her and then he told me to. And, after that he wantedto make sure she was dead or somethin' so he shot her five times and while he was doing that Iwasn't looking because I can't watch that stuff so I was standing by the big door in the garageand then after that, he took her outside and we put her on the fire and we used her clothes taclean up the, some ofthe blood. And, when we put trer in the fire, and her clothes, we werestanding right by the garage, to wait for it to get iown ,o*" threw some of that stuffon it after itwent down' And then, 'bout 9:00 o'clock mf mom ru-" ho*" and she called Steven on his cellphone to tell him thl I was supposed to be home at l0:00 o'clock and she asked Steven if I had asweater on' so while we waited for the fi-re to go down, by the time it diJ t;t;"*r, it wasprobably close to l0:00 o'clock so he to_ld -" ti go t o-", ,o I did, and then got in the house andI talked to my mom for a little bit, then I went to bed.

WIEGERT: Anything else?

BRENDAN: No.

What about the truck, her truck?

I never seen it. (shakes head ..no',)

What do you mean you never seen it?

I never seen it that day. (shakes head ..no,)

WIEGERT 9K. wrry don't we go back to the beginning a little bit. Brendan, let,sjust clarifu you get offthe bus with your brother.

WIEGERT:

BRE}IDAN:

WIEGERT:

BRENDAN:

BRENDAN:

WIEGERT:

BRENDAN:

WIEGERT:

BRENDAN:

WIEGERT:

BRENDAN:

WIEGERT:

Um huh.

That's Blaine?

Yeah.

OK, and you walk home.

Mm huh.

OK. And that's about what time?

3:45.

And then what do you do when you get home? (,3
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BRENDAN: I go in my room and play Playstation 2.

WIEGERT: And where does Blaine go?

BRENDAN: Goes tathe phone.

WIEGERT: OK. Is anybody else home at that time?

BRENDAN: No.

WIEGERT: Bobbie or anybody like that?

BRENDAN: No, Bobbie was, he was gone bow hunting.

WIEGERT: OK. What about Bryan?

BRENDAN: (shakes head "no") He was working.

WIEGERT: OK. In previous statements you had told us that you had left on your bike

to go get the mail. Was that true?

BRENDAN: Uh huh. (shakes head "no")

WIEGERT: That was a lie?

BRENDAN: (nods "yes")

WIEGERT: Did you hear any screaming or anything like you had told us previously?

BRENDAN: (shakes head "no") No.

WIEGERT: OK. So you get home at3'.45 and you play Playstation and you play

Playstation until what time?

BRENDAN: 5:00 o'clock.

WIEGERT: And then what happens at 5:00 o'clock?

BRENDAN: Mom gets home so,I talk to her for a little bit, then she Ieft with Scott.

n
i J WIEGERT: OK, and whose home at this time then?

a")
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BRENDAN: Just me and Blaine.

WIEGERT: OK. And what do you do after mom leaves?

BRENDAN: Watch TV until Blaine goes up ta the road ta get picked up from his
friend.

WIEGERT: Is Bobbie home yet?

BRENDAN: mm uh. (shakes head ..no,')

WIEGERT: oK, so Blaine leaves the house to get picked up to go with a friend, andwhat do you do?

BRENDAN: I was watching TV until say six o'er, 5:30 until I catled Travis and then
after that I got a phone call at 6:00.

WIEGERT: Who called you at 6:00?

BRENDAN: Blaine's boss.

WIEGERT: OK.

FASSBENDER: What's his name?

BRENDAN: Mike.

FASSBENDER: OK.

WIEGERT: Mike what?

BRENDAN: Comelly (ph)

WIEGERT: OK. So 6:00 o,clock Mikecalls?

BRENDAN: mm huh.

MEGERT: And then what?

BRENDAN: Then I still watched TV affer that and, then get a phone call at 7:00 fromStevgn. ' -----: ' 'vv 'v'r 
\3
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FASSBENDER: On what phone, home phone?

BRENDAN: mm huh.

FASSBENDER: And? Continue again.

BRENDAN: Then he asked me if I wanted ta come over ta bonfire and I said yeah and

then while I was getting' ready, the phone rang again and it was Steven and he asked me if a, if I
was gettin'ready.

WIEGERT: OK. So what happens next?

BRENDAN: Then I go over there and we started to pick up the yard with the golf cart.

WIEGERT: So you go over there do, you go in the house at that time?

BRENDAN: No. (shakes head "no")

WIEGERT: Where do you go?

BRENDAN: I go right back by the bonfire.

FASSBENDER: Is that where Stev€n is?

BRENDAN: mm huh.

FASSBENDER: And he, when did you to decide to go get the golf cart?

BRENDAN: Well he had it over there already-

FASSBENDER: Oh, did you hear anything outside at that point?

BRENDAN: NO.

FASSBENDER: Did he tell you anything at that point? Of what he had done already.

BRENDAN: No. (shakes head "no")

WIEGERT: You've gotta be honest with us here Brendan, OK? This is your
opportunity to be honest with us. OK?

'3
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FASSBENDER: I look at it this way, we're giving you another opportunity, we didn,t needto come back here. I-if we sit here and we feel that yoJ'i" not being honest with you, we couldjust leave. So you go back by the fire you said.

FASSBENDER: 
-We 

don'twant you to tell us anything that's not tue. I,d rather not, I,drather have you not tell us anything than t4 ta sit here ana mate things up, because it,s not gonnalook good for you. You started to shake your head wh-when Mark just asked you that, i-is thatnot true, you went back by the fire. Tell us what happened.

WIEGERT: Brendan, Brendan, look at me, Brendan just look up for a second. It,svery important here that you be honest, oK? Tom said w-we can just walk out the door. I meanyou're the one who wanted to talk with us OK? So let's,let's go back a little bit oK? Whathave ya lied about so far?

WIEGERT: Is that true or is that not true?

BRENDAN: Nothin'.

WIEGERT: oK- So when you go over to the house, do you go inside right away or doyou go to the fire?

BRENDAN: Go to the fire.

WIEGERT: A,nd what does he tell you?

BRENDAN: Just that he was gonna help, I was gonna help .em pick up the yard.

WIEGERT: Did he tell you anything about Teresa at that time?

BRENDAN: No. (shakes head.,no")

WIEGERT: All righr. Continue,

BRENDAN: Then-after we got cleaned up the yard a liule bit and we unloaded the stuffnear the fire and after a while he told me that he wanted to show me somethin, in the house.

WIEGERT: Did he say what he wanted to show you?

BRENDAN: No. (shakes head..no")

WIEGERT: OK. So what happens then?

(3
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BRENDAN: Then he brings me in the house and

FASSBENDER: What door do you go in?

BRENDAN: The one with the cemented stairs.

FASSBENDER: That would be the side door by the garage?

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: OK, so be, the reason I ask that question i-is as much detail as you can
provide, do so, OK?

BRENDAN: (nods "yes")

FASSBENDER: Go ahead, continue.

BRENDAN: Then we go into the house and he shows me that she's laying on the bed.

WIEGERT: So when you into the house, I'm just gonna stop for a second, you go into
the house, you right into the bedroom?

BRENDAN: Well you tum left.

WIEGERT: OK, and then you went into the bedroom? OK.

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: And she was, no go ahead, finish what you were saying, I'm sorry.

BRENDAN: And then she was layrng on the bed and he told me to have sex with her.

WIEGERT: OK. Stop there for a second. You said she's laying on the bed. Is she

saying anything?

BRENDAN: Ta not Iisten to Steven.

WIEGERT: OK, so there's nothing covering her mouth?

BRENDAN: (shakes head "no")
hj MEGERT: And she's saying to you, don't listen to Steven.

(n,)
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BRENDAN: yeah.

WIEGERT: What else is she saying?

WIEGERT: It's oK. Just get it off your chest. (pause) What else did she say Brendan?

FASSBENDER: - we know that part hurts. An-and it hurts to say it. But these are the typesof detail we need to know Brendan, OK?

WIEGERT: What does she say?

BRENDAN: Ta ah, don't listen to Steven and try ta go get help or somethin,.

WIEGERT: Is she screaming or anything like that?

BRENDAN: No. (shakes head,,no,,)

WIEGERT: oK. was she wearing any clothes when she was on the bed?

BRENDAN: No. (shakes head.,no")

WIEGERT: How about socks?

BRENDAN: No. (shakes head..no')

WIEGERT: So she's totally naked?

BRENDAN: mm huh.

WIEGERT: What is she tied up to.

BRENDAN: The bed things.

WIEGERT: oK. How is she tied up? Explain that to me. What is, what, what did heuse to tie her up?

BRENDAN Her hands were tied up with the rope and her feet were cuffed.

FASSBENDER: OK. Describe the rope for us.

BRENDAN: Well it was just yellow, yellowish.

(3
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FASSBENDER: How thick?

FASSBENDER: Do you recall, or do you think it was a yellow rope?

BRENDAN: mm huh.

FASSBENDER: Describe me the cuffs for us.

BRENDAN: Silver and they were leg cuffs.

FASSBENDER: You're saying they were leg irons? They were designed for her legs?

WIEGERT: Whose were, whose were those?

BRENDAN: Steven's,I guess.

FASSBENDER: Just ah, just silver, anything else?

BRENDAN: mm uh. (shakes head "no')

FASSBENDER: Describe again,I know this is hard and we asked you yah the last time,
describe her body for us, including the, her private areas.

WIEGERT: Let's start with her hair. What color hair did she have?

BRENDAN: Brown.

WIEGERT: How long?

BRENDAN: 'bout down to her neck.

FASSBENDER: Any, um, scars, marks, tattoos?

BRENDAN: No. (shakes head "no")

FASSBENDER: that you recall?

FASSBENDER: Does she have acne, pimples, stuff like that?

BRENDAN: No. (shakes head "no")3

/ur)



CALUMnCOUNW SHERTFFS DEPA-TMENT

Page

comptaint No. ril" rJ,fiu", )05-0157-955

FASSBENDER: Braces?

BRENDAN: runm, no. (shakes head..no,)

FASSBENDER: Any teeth that were crooked or missing or anything like that?

BRENDAN: No. (shakes head.,no',)

FASSBENDER: Was she bleeding at all?

BRENDAN: No. (shakes head..no')

FASSBENDER: Her pubic area" did she have pubic hair?

BRENDAN: No. (shakes head.,no")

FASSBENDER: You don't think she had pubic hair?

BRENDAN: No. (shakes head..no',)

FASSBENDER: In the first interview, you said she did. Which is right or don,t you
remember?

WIEGERT: If you don't remember something Brendan, tell us you don't remember.
You need to be honest with us here.

BRENDAN: I don't remember.

FASSBENDER: oK. um, did you, do you recalr seeing her, her breasts?

BRENDAN: No. (shakes head..no")

FASSBENDER: You don't recall seeing them. Did you touch .em.

BRENDAN: No.

FASSBENDER: Did, did you have sex with her?

BRENDAN: yeah.

FASSBENDER: But you didn't touch her breasts?

$
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BRENDAN: No. (shakes head "no")

FASSBENDER: And we asked you this before, what does sex mean to you?

WIEGERT: Brendan, what does sex mean to you?

BRENDAN: When a guy and girl.

WIEGERT: Do you know what the body parts are called?

BRENDAN: Yeatr.

WIEGERT: OK. Well explain that to us. Whadda, whadda you do when you have

sex?

BRENDAN: The guy sticks his penis into the girl's vagina-

FASSBENDER: OK. Is that what You did?

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: And were you on top of her?

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: So she was undemeath you?

FASSBENDER: Where were your hands when you were doing this?

BRENDAN: On the sides of her.

FASSBENDER: OK.

WIEGERT: Could she say to you while you were having sex with her?

BRENDAN: Ta stoP what I was doing.

WIEGERT: Do you know what it means to ejaculate?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: Did ya do that?(.3

h"r)
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BRENDAN: No. (shakes head,.no,)

WIEGERT: How long did you have sex with her?

BRENDAN: 'bout two minutes.

WIEGERT: Why did ya stop?

BRENDAN: I don't know.

WIEGERT: Where was Steve at this time?

BRENDAN: By the door.

WIEGERT: What was he saying if anything?

BRENDAN: He was sayin, nothin'.

WIEGERT: oK. when your done having sex with her, what happens next?

BRENDAN: He tells me to grab her clothes and he starts unravin' her-

FASSBENDER: Starts un what?

BRENDAN: Like unroping her and that?

FASSBENDER: Oh, OK.

BRENDAN: Then he ties up her hands and her feet and grabs her.

WIEGERT: T4 lets just stop you there for a second. Didn't she try to get away or kick
or anything?

BRENDAN: No.

WIEGERT: What is she saying during this?

FASSBENDER: or was he saying? what's he telling her, Brendan?

WIEGERT: Come on, Brendan. What's he telling her at this time? We know there,s
some talking going on, OK. We, we know that. \3
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BRENDAN: That he said that he was gonna take her out ta the garage and stab her and
shoot her.

WIEGERT: He actually says that to her or does he say that to you or who's he saying
that to?

BRENDAN: Taboth of us.

WIEGERT: And what is she saying when he tells her that?

BRENDAN: Ta not do that.

FASSBENDER: Does he have a weapon at this time when he's untying her and tying her
back up?

BRENDAN: Well, when he was done roping her her roped her, he grabbed the gun and

then he grabbed her.

WIEGERT: How'd he get her out to the garage?

BRENDAN: Throush the door.

WIEGERT: No, I mean carrying her or her put her on something or what?

BRENDAN: Carrying her.

WIEGERT: Well, how did he carry her? What kind of, show me how, how's he

carrying her?

BRENDAN: Like this.

WIEGERT: Did you help carry her?

BRENDAN: NO.

WIEGERT: You told us last time you did. You told us last time you helped carry her

out of the bedroom. Remember that?

BRENDAN: Yeah.

1n,)

.3 WIEGERT: oK, what's the truth?
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BRENDAN: This one.

WIEGERT: This one meaning what?

BRENDAN: That he carried her.

WIEGERT: And what did you take out?

BRENDAN: Her clothes.

WIEGERT: What was she wearing?

BRENDAN: Nothin,.

WIEGERT: Well, what kind of clothes were thev?

BRENDAN: Pants.

WIEGERT: What kind of pants? Or what color, er?

BRENDAN: BIue jeans.

WIEGERT: OK.

BRENDAN: And a T-shirt.

WIEGERT: What color T-shirt?

BRENDAN: Blue.

WIEGERT: Ar.e you guessing at that or do you know it was blue?

BRENDAN: It was blue.

WIEGERT: OK. Anything else?

BRENDAN: Just, some shoes.

WIEGERT: What kind of shoes? Do you remember?

BRENDAN: Just that they were black.

(3
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FASSBENDER: Where's her underwear?

BRENDAN: I don't know.

FASSBENDER: You didn't see a bra or panties, underw underpants?

BRENDAN: No. (shakes head "no")

FASSBENDER: How did he tie her? What configuration? You know what I mean?

BRENDAN: Mm uh. (shakes head "no")

FASSBENDER: Did he tie her hands in the front, back, arms, feet, tell me how he tied her
up.

BRENDAN: In the front.

i-b FASSBENDER: Tied her hands in the front. Did he tie her feet together?
\-g

BRENDAN: Mm hum. (nods "yes")

FASSBENDER: Did he tie anything else together?

BRENDAN: No. (shakes head "no")

FASSBENDER: You said that he took the ri..the rifle down? The gun?

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: Did you carry the gun out in the garage?

BRENDAN: No. (shakes head "no")

FASSBENDER: So you want us to believe that he carried a body and a gun at the same

time out into the garage.

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: Ain't that nearly impossible to do unless you gave her the gun and then
you carried the body?$

G,)
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WIEGERT: We asked you before about the clothes, OK? You're lying to me when
y-our tellin' me you don't know where the bra and panties are. OK. I can teli that.
Where are the bra and the panties?

BRENDAN:

FASSBENDER:

BRENDAN:
right here.

FASSBENDER:

BRENDAN:

WIEGERT:

BRENDAN:

WIEGERT:
that about?

BRENDAN:

MEGERT: Why

FASSBENDER:

WIEGERT:

BRENDAN:

No. (shakes head "no")

Well, show us then how he did that.

well he had the gun in his hands and he went under her and she was like

oK.

I don't know. (shakes head..no,')

They didn't just disappear, Brendan.

I didn't see 'em.

So, she's alive when you carry her out to the garage? And what time is

8:35

8:35

Why do you know it's 8:35?

cuz we were inta the living, in the, in the bedroom at eight, g:15.

FASSBENDER: And, how do you know that?

BRENDAN: Cuz, there's a clock right by the door there.

FASSBENDER: And again, how do ya know it was 8:35 when you went out ta the garage?

WIEGERT: Brendan, you wanna be honest with us, don't you? OK. Then just tell us
what you know- Be honest. You need to keep this off your chest, don't you? yeah. So thenjust be honest with us,.oK? How do you know its 8:3 j when you go into the garage or are you
guessing or you know if that's the case, are you estimating thctimJwhat? Teil me.
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BRENDAN: Guessing.

FASSBENDER: OK. Wa" we're not here ta try and put words in yow mouth or force you
to say anything. OK? So it's all right if ya don't know or, or you guessing, say that word, well
I'm guessing that's what it was or I believe it was blue, I'm not sure, you know, you know what I
mean? Um, because its real important, and it is your words and your memory and, and that you
tell us cuz this is potentially your last opporhrnity to do that. And I think Marks right, it's, it's
the, we think, we feel your doin' it for the right reasons and it's because you feel it's the right
thing to do. But Mark and I also, you know, will be talking to your attorney and we have ta tell
your attorney, Len, that that we feel you that you did tell'us the tuth or did tell us everything,
and that's important to.

WIEGERT: Because you know we have evidence about a lot of this stufl right?
You're aware of that?

BRENDAN:

WIEGERT:

BRENDAN:

W]EGERT:

BRENDAN:

WIEGERT:

Yeah.

And the evidence will tell us if you're Iying or not. OK?

Mm hum.

Now where is her truck when you go into the garage?

I didn't see it.

Brendan at some point, she's in that truck. We know that. OK?
Bleeding. So you can't say you didn't see the truck or know where the truck was because she.

had ta be in that truck after she was bleeding. OK? That's just the way it is. And I'm not gonna

sit here and let ya lie ta me. You need to be honest here. We just went through that.

FASSBENDER: Mark and I don't wanna leave because we feel you deserve this
opportunity cuz you're the one that came forward initially with this information. But we're not
gonna sit here and listen ta this. Now sometimes you tend, you seem to be honest about some

part and then for some reason then you're not totally honest about other parts and its maybe cuz

those other parts bother you a lot. And we understand that. And that it can be difficult ta talk
about. But we came out here today, you know Saturday morning, because we wanted ta give you

that, that chance cuz you said you wanted ta talk. We know you were involved in this. There's
no question about that but we're just looking for the detail so we can you know so we match
everything up with the evidence, and, irnd so we can believe what you say. Do you understand
that?

(*,,\
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WIEGERT: Brendan, you have the opportunity here to do the right thing, for a change.oK? You have the opportunity to do the right thing for-her and her family:. oK?-why don,t
you take that opportunity to do the right thing? OK? You wanna to do that? Do you wanna do
the right thing?

BRENDAN: Yeah.

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: OK. Then tell us the truth.

FASSBENDER: Let's start with the truck. That's a good place ta start. There,s other
places we're going, but the truck is a good place ta start. iell ur th" truth about the truck.

It was backed inta the garage.

oK. Let's start with when you bring her out ta the garage. where do you

On the floor.

And continue, tell us what happens.

BRENDAN: And then he stabs her and then he tells me to and then he puts her inta thejeep and then he said he would rather burn her so then he put her back on the floor and then he
shot her five times.

BRENDAN:

WIEGERT:
put her?

BRENDAN:

WIEGERT:

WIEGERT:

BRENDAN:

WIEGERT:

BRENDAN:

WIEGERT:

BRENDAN:

W]EGERT:

BRENDAN:

Where does he stab her?

In the chest.

Show me where.

Like right here.

Where do you stab her?

In the stomach.

What does she say when you stab her?

Ta stop what I was doin'. (.3
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WIEGERT: What's that? Is she screaming?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: Is she screaming and saying stop what you're doing? Is she swearing at
you? Is she struggling or what? Tell us how that happened.

BRENDAN: Just that she was crying a lot.

WIEGERT: Are you holding her down?

BRENDAN: No.

WIEGERT: Who is?

BRENDAN: Steven is.

FASSBENDER: OK. Steven goes out and he puts her on the floor in the garage. Where
does he get this knife that he stabs her with? Truthfully.

BRENDAN: Out in the guage.

FASSBENDER: So th-this knife is in the garage. And you remember the drawing you
made of that knife?

BRENDAN: Mm hum.

FASSBENDER: Was that an accurate drawing or is it different? It's very important.

BRENDAN: It was somethin' like that.

FASSBENDER: What color was it?

BRENDAN: Black.

FASSBENDER: Black handle? Where's the gun at this time?

BRENDAN: In the garage.

FASSBENDER: He set it somewhere?,3

1t,il
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WIEGERT: where in the garage did you get the knife from?

BRENDAN: From in the back of the, in the, cuz he's got like a workshop in the back.

WIEGERT: Yeah.

BRENDAN: It was laying on there.

FASSBENDER: So she's laying on the garage and he goes and gets the knife and then what
did he do?

BRENDAN: He walks back over by her and then stabs her.

FASSBENDER: How does he stab her? Does he get on top of her, 'er what does he do?

BRENDAN: He was down by her.

FASSBENDER: Is she fighting now? (pause) Brendan?

BRENDAN: A little bit.

FASSBENDER: what's he telling her? Is he telling her anything?

BRENDAN: No. (shakes head,,no")

FASSBENDER: And he stabs her in the chest. And where you showing Mark and I that
would be where? What's underneath there? What organ is in that area? An! organ in
particular?

BRENDAN: Not that I know of.

FASSBENDER: Where's your heart located?

BRENDAN: Over here.

FASSBENDER: Over there. But he stabbed her right in the middle of the chest?

BRENDAN: Mm hum.

WIEGERT: And does he hand you the knife then or how do you get the knife?

BRENDAN: He tells me ta, ta stab her and r3
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WIEGERT: So how do you get the knife?

BRENDAN: He hands it to me.

WIEGERT: Is there blood on the knife?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: You told us in another interview that you cut her throat. Did you cut her
throat?

BRENDAN: No. (shakes head "no")

WIEGERT: Why did you tell us that? Brendan, why did you tell us that?

BRENDAN: Too neryous.

ae WIEGERT: OK. Are you nervous now?\*i'
BRENDAN: A little.

WIEGERT: Well. what's the truth? Tell me what the truth is.

BRENDAN: That I stabbed her in the stomach.

WIEGERT: OK.

FASSBENDER: Brendan, you know people get nervous when they, when they lie. OK. So
you stabbed her in the stomach. Is she alive? You said Steven stabbed her first. Is she still alive
when you stab her?

BRENDAN: She wasn't movin'.

FASSBENDER: Was she talking, weie her eyes open anything like that?

BRENDAN: No. (shakes head "no")

FASSBENDER: Did you see her breathing?

BRENDAN: No.

'.3
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FASSBENDER: was there any gurgling going on or anything like that?

BRENDAN: No. (shakes head,.no,,)

FASSBENDER: How deep did the knife go in when Steven stabbed her? Do you know?

BRENDAN: No. (shakes head'ho,')

FASSBENDER: Were you watching?

BR-ENDAN: No. (shakes head'.no,')

FASSBENDER: How do you know he stabbed her? (pause) Simple question.

BRENDAN: Cuz after then when he told me ta stab her there was a hole in her
stomach.

FASSBENDER: In her stomach?

BRENDAN: In the chest.

FASSBENDER: Did he tell you where ta stab her?

BRENDAN: No.

FASSBENDER: You just stabbed her in the stomach. How deep did you put the knife in?

BRENDAN: Like three inches-

FASSBENDER: Show us with your fingers. @rendan demonstrates)

FASSBENDER: 'bout that deep.

WIEGERT: What did it feel like when you did that? I mean did you hit anything when
you went into her?

BRENDAN: No. (shakes head,.no,')

WIEGERT: Take my pen and show me, what you would, how you did it.

BRENDAN: Like (Brendan demonstrating)
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WIEGERT: And how manv times?

BRENDAN: Once.

WIEGERT: Did you leave the knife in or did you pull the knife out or what?

BRENDAN: I pulled the knife out.

WIEGERT: OK.

WIEGERT: And then, what, what happened to the knife?

BRENDAN: I save it back to him.

WIEGERT: And then what happened to the knife?

BRENDAN: He set it on the floor.

WIEGERT: Where is that knife now? Oh, you know. Just tell us where the knife is.

FASSBENDER: HonestlY Brendan.

WIEGERT: What did you guys do with the knife?

FASSBENDER: It's important.

BRENDAN: We put it intathe jeep.

WIEGERT: What jeep?

BRENDAN: Hers.

WIEGERT: OK. And then what?

BRENDAN: And then (pause) after that he took the gun and shot her five times.

WIEGERT: OK. And where did he shoot her? Where in the body?

BRENDAN: I don't know.

, \ FASSBENDER: Why don't you know?
'J

1",)
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BRENDAN: Cuz I wasn't looking.

WIEGERT: But you shot her too. Brendan, did you shoot her?

BRENDAN: No.

WIEGERT: you sure? I think you did.

BRENDAN: I never touched the gun.

FASSBENDER: The first time you told us ah l0 times, about l0 times, that you shot her.
And you told us where he shot her. were you lying then oruue you lying now?

BRENDAN: I was lying ah then.

FASSBENDER: Why? Why are there l0 shell casings or more on that garage floor?

BRENDAN: well there's gun shells all over the place though.

FASSBENDER: Were there gun ca-shell casings before you took her in there? t..$

BRENDAN: I don't know. I never seen none.

WIEGERT: What kind of gun was it?

BRENDAN: A.22.

WIEGERT: And whose gun was it? Was it yow gun?

BRENDAN: No. (shakes head,,no',)

WIEGERT: Whose gun was it?

BRENDAN: The owner of the house's.

WIEGERT: And whose trailer was it in?

BRENDAN: The one where Steven was living at.

WIEGERT: And, where in that trailer was the gun?

BRENDAN: In the bedroom. \.3
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WIEGERT: Where in the bedroom?

BRENDAN: In 'er on the wall.

FASSBENDER: Brendan, we don't, we don't want to make this more difficult on you than
it already is. OK. So you need to tell us the truth. If the truth doesn't match up with the facts,
you know I'm ready to tell Mark we're leavin'.

WIEGERT: I'm pretty close too because you're not telling us the truth and you're not
telling us everything you know. You're lying to us.

FASSBENDER: You're telling us bits and pieces of the truth.

WIEGERT: And I'm not gonna sit here Brendan and allow you to lie to me anymore. I
don't need you to. I've got enough evidence without you. If you wanna help yourself, you have
that opportunity right now to do that. Is that what you wanna do? Do you wanna help yourselfl
Then why are you lying? Look at me Brendan. Brendan? Brendan. Brendan.

BRENDAN: What?

WIEGERT: Look at me once-

BRENDAN: I don't want to.

WIEGERT: Why? Do you wanna continue this and talk with us and be honest with us

so we can get through this, get this off your chest?

BRENDAN: The last time . . ....the gun was on th-the rack.

WIEGERT: OK. Did you shoot her?

BRENDAN: No. (shakes head "no")

WIEGERT: How manv times did Steve shoot her?

FASSBENDER: To the best of your memory.

BRENDAN: Well I heard five shots.

/r,)

\3 wIEGERT: oK'
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FASSBENDER: could it have been more or could it have been less? your memory saysfive. Is that what you're saying to us?

BRENDAN: mm huh..

FASSBENDER: OK.

MEGERT What else happened in that garage to her? There's some other things thatwe have evidence of but you need to tell me. (pauie) fuhat else happened in that garage?
(pause) You guys did some other things to her. Jusitell us.

BRENDAN: I didn't do nothing else.

WIEGERT: oK- What else did Steve do? Come on, it's oK. What else did Steve doto her?

BRENDAN: I don't know.

WIEGERT: After you shoot her, what do you do next?

BRENDAN: I didn't shoot her.

MEGERT: OK, after Steve shoots her, what do you do next?

BRENDAN: He sets the gun down.

WIEGERT: OK. Then what?

BRENDAN: Then he takes her out to the fire and then puts her in the fire and then he
came back to the garage and

WIEGERT: OK, stop. I know that's not true. You're forgetting something. After youguys shoot her, she's on the ground in the garage. Right? on the floor?

BRENDAN: mm huh.

WIEGERT: Where, what do you do with her after that? (pause)

FASSBENDER: Do you put her in the jeep?

BRENDAN: No. (shakes head.,no") t
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FASSBENDER: So, did he put her in the jeep?

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: After she was shot?

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: And again, how did he pick her up and put her in the jeep?

BRENDAN: The same way he did, with the, in the bedroom.

FASSBENDER: Did you help him?

BRENDAN: No.

FASSBENDER: Did you open the back of the jeep? So he could put her in there?

BRENDAN: It was already open.

FASSBENDER: Why did he put her in the back of the jeep? What did he say?

BRENDAN: He said that he was gonna try to crush it before anybody noticed.

FASSBENDER: OK.

WIEGERT: With her in it?

BRENDAN: mm huh.

FASSBENDER: What changed his mind? Do you know?

BRENDAN: No. (shakes head "no")

FASSBENDER: So then he carries, he takes her out of the jeep and puts her back on the
floor and decides to take her out to the fire.

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: Do you use that creeper thing?

\
*9 BRENDAN: No.

/a,)
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FASSBENDER: Why did you tell us that?

BRENDAN: I don't know.

FASSBENDER: Did you help him take her out to the fire?

BRENDAN: No.

FASSBENDER: When he came back from the fire, he had put her on the fire, now you
come back from the fire, or he does, what do you guys do?

BRENDAN: We start to clean up the blood.

FASSBENDER: The jeep's still in the garage? Her jeep?

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: okay, then whadda ya use to clean up the blood?

BRENDAN: Her clothes.

FASSBENDER: Any, anything else?

BRENDAN: Bleach, gas and paint thinner.

FASSBENDER: Was there a lot of blood on the floor? (pause) In your estimation, was
there a lot of blood on the floor?

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: Did her, did her crothes get pretty soaked with it?

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: Now those jeans that we took out of your house, were those the jeans you
used that night?

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: You were wearing?

(p
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BRENDAN: yeah.

FASSBENDER: And what jacket were you wearing?

BRENDAN: I didn't have a jacket on.

FASSBENDER: You didn't- What kinda shirt were you wearing? Do you remember?

BRENDAN: No. (shakes head,,no,')

FASSBENDER: Do you remember what shoes you were wearing?

BRENDAN: Not really.

FASSBENDER: After you crean up the garage, then what do ya guys do?

BRENDAN: we take the crothes and we throw, throw them in the fire-

,J FASSBENDER: Last time you told us you went with him.

(? FASSBENDER: Continue.\try

BRENDAN: And then we wait for a little bit then we throw the rest of the stuff on.

FASSBENDER: What,s the rest of the stuff?

BRENDAN: The van seat and the cabinet.

FASSBENDER: OK. Then what do ya do?

BRENDAN: We wait for it to go down.

FASSBENDER: - What about the jeep? The RAV4? (pause) We, we know certain things
happened. But we also don't want you to lie to us or make-anything up. What happened to theRAV4?

BRENDAN: He took it down in the pit.

FASSBENDER: Did you go with him?

BRENDAN: No. (shakes head,.no')

fa,)



cALu M (}couNTy sH ERrFF's DEpnCu rr-rr

Page
788 )

Complaint No. File Number
05-0157-955

WIEGERT: How did your DNA get in the truck?

BRENDAN: It ain't.

WIEGERT: And how do you know that?

BRENDAN: Cuz I never went in it.

WIEGERT: Do he drives the truck down there himself? I don't think so. Brendan, did
you help him take the truck down there. If you did, so what.

BRENDAN: I didn't.

WIEGERT: Where were you when he did that?

BRENDAN: I was at home.

FASSBENDER: You went home, home, to your house?

BRENDAN: mm huh.

FASSBENDER: Who was home?

BRENDAN: My mom.

FASSBENDER: See, I can't believe that now. I'm sorry. Your mom wasn't home. Your
mom was at Scott's.

WIEGERT: Brendan, d-do you want us to walk out of here? Is that what you want?
Then quit lying to us.

FASSBENDER: First version you say you went down and ended up yet with Steven with
the RAV4. You saw some things down there. You told us about those things. Where'd you
come up with that? You told us that Steve took the license plates offthe vehicle. You told us
that Steven went under the hood of the vehicle. What did you just grab that out of the air? How
do you know those things?

BRENDAN: Just guessing.

WIEGERT: Your mom's not home. Why did you just lie about that?

BRENDAN: Well he didn't, didn't take the jeep down right away.
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WIEGERT: When did he take the jeep down?

BRENDAN: Well he told me he was gonna take it at nighttime.

WIEGERT: You helped him didn't you?

BRENDAN: No. (shakes head "no")

FASSBENDER: l0:00 o'clock is nighttime. What do you mean by nighttime?

BRENDAN: He said after the fire would go down he would take it down to the pit and
then at that time I was at home.

FASSBENDER: And who was home.

BRENDAN: Just mv mom.

WIEGERT: Where's Bobby?

BRENDAN: He's over, he's, he slept over by his friend's house.

FASSBENDER: When did Blaine get home?

BRENDAN: At I l:30.

WIEGERT: How much blood did you have on you?

FASSBENDER: The truth.

BRENDAN: A little bit.

WIEGERT: Where was it?

BRENDAN: On the pants.

WIEGERT: What about your hands? (pause) What about your hands?

BRENDAN: A little.

WIEGERT: Show me again. Grab, take this pen like it's the knife, OK. Tell me how
you stabbed her and how hard you stabbed her. Right here. (Mark demonstrates) I mean, how

3

/a,,q)
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hard did you do it? @rendan demonstrates) That's it? I don't think so. you do that you,re noteven gonna pierce the skin. Be honest here. How hard did you stab her? Show me. (Brendan
demonstrates) oK. Now if you do that, you know what happens? Blood spurts out, right? Sowhere did the blood go on you? whet" did you have brooi on ya?

WIEGERT: You know how I can tell when you're lying to me, Brendan? your voicechanges. I've been doing this job a long time along lith Tom, oK. you can,t fool us, oK. you
can't continue to lie and expect us to believe this. bo yo, think you're that smart that you canfool us, Brendan? Do you want to talk with us and telf us the truth?

BRENDAN:

WIEGERT:

BRENDAN:

BRENDAN:

WIEGERT:

BRENDAN:

WIEGERT:

BRENDAN:

WIEGERT:

BRENDAN:

My pants and my hands.

How did you get that blood off your hands?

Washed it off.

That we know you know.

No I don't.

You do.

I didn't see um.

Yeah.

OK, then tell us the truth. Where did that knife go?

It was in the jeep.

FASSBENDER: . OK. We'll give you that. It was in the jeep. What Steven say he did aft,
he did with it after that?

BRENDAN: He didn't tell me nothin, about it.

FASSBENDER: What, what happened to her underwear?

(p

FASSBENDER: The first time we talked to you or the second time you talked about cutting
her hair off. where did the hair go? Did you cut 

-her 
hair offl

BRENDAN: Yeah. rJ
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FASSBENDER: Where did that happen?

BRENDAN: Inthe, in the bedroom.

FASSBENDER: What ya cut the hair off with?

BRENDAN: The knife.

FASSBENDER: The knife you guys found in the garage?

WIEGERT: It doesn't make sense.

FASSBENDER: It's impossible. You took her out to the garage and that's when you got
the knife. Explain how that can be. (pause) Did you cut her hair oif?

BRENDAN: No.

FASSBENDER: Then why did you just tell us you did? Brendan?

BRENDAN: I don't know.

WIEGERT: Didn't you ask us to come here and tark to you? yes or no?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: Why did you ask us to come here? So you could lie to us? So you could
tell us the truth? When you gonna start that? What do you ttrink your mom would say if she
knew you were sitting here lying to me?

BRENDAN: I don't know.

WIEGERT: You think she'd be okav with that?

BRENDAN: No.

WIEGERT: Do you remember what your mom said in court last week.

BRENDAN: No. (shakes head "no,')

WIEGERT: OK, should I refresh your memory? Your mom said that Brendan doesn't
lie and that Brendan never lies to police officers. Do you remember her saying that?,3

/",t
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WIEGERT: OK. So when I walk out this door right now and I go call your mom and
tell her that you've been lying to me, what do you think she-'s gonna to sa!? you think she,ll be
mad at you?

BRENDAN:

BRENDAN:

BRENDAN:

WIEGERT:

BRENDAN:

WIEGERT:

BRENDAN:

Yeah.

Yeah.

In the house.

In whose house?

What do you mean in the beginning?

No,I mean where is it now?

In the jeep.

WIEGERT: Do you want her mad at you? Then why are you lying? You're gonna tell
us the truth now? A simple question. Where is the knife? Where ii ttre i."i6. Brendan?

FASSBENDER: Whadda ya mean in the beginning? You mean where you got the knife
from? Where did you get the knife from?

BRENDAN: In the kitchen.

(:B

FASSBENDER: Brendan, I'm gonna tell you what. I just about had enough and I'm, I'm
gonna leave and I'm gonna take Mark with me, um, and ws're gonna talk and if Mark can
convince me to come back in, if that's what he even wants, *.'ll come back in, to give you a .

moment to think about. If we come back in, just tell us the truth. We're gonna take you through
it if we come back in, you can tell us the truth and we're gonna ask you sJme tough questions. If
you changed your story between, we'll ask you why, cause that's important- oK?

WIEGERT: oK. What he's saying is you got one opportunity left. You understand
that? You gonna take that opportunity? Think abouiit. You got one more chance to tell the
truth or we're done- Got it? Do you want a soda or water ot *ything? (Brendan nods .,no,,)
One more opportunity if I can convince him to come back.

(Break)

(door opens and closes)

!]
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(door opens and closes)

WIEGERT: All right, we decided we're gonna talk to ya one more time, OK and give you the
opportunity again. oK, now this is gonnl be the last opportuniu you have, oK? no you
understand that? You just need ta sit back, relax a little bit OK, and then you're a litilL, you're a
little tense, right? Can you relax for me? Sit back relax, we're gonna go ihrough this again. But
this time you need to be honest and truthful because it you don't-, we'rJleavingl Oo yo.,
understand that? Your mom told me you'd be honest with me. Don't let your-mom down. you
have an opportunity here to do one last thing for Teresa. And that's by coming clean on this.
And your mom told me that you would and I haven't called her yet toiell her i-hat you lied to me,
but if I will do that, what do you think she's gonna say to you? She,s gonna be mad.

Yeah. I don't wanna to do that. I want you to be honest with me, OK? So
let's sit back, just relax. Let's start over again. OK.

FASSBENDER: Take a deep breath, take a big breath,let it out oK?

WIEGERT:

WIEGERT:

BRENDAN:

WIEGERT:

WIEGERT:

BRENDAN:

WIEGERT:

BRENDAN:

WIEGERT:

BRENDAN:

WIEGERT:

BRENDAN:

C
Can you look up at all?

(shakes head "no")

Why not? Why can't ya? You feel better just leaving your head down?

All right, well then we'll do that. First of all Brendan. were you involved
with the murder of Teresa Halbach, yes or no?

Yes.

Who else was involved with it?

Steven.

Steven who?

Avery,

OK, anybody else?

No.

WIEGERT: OK, that's the hard part; you've already admitted it, OK. That's over.
You know the rest of it is just details. It's stuff you don't have to lie about now. Think about3

z-.,^\
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that' You don't need to lie about anything anymore. You don't need to lie about anything. We
know you lied to us in the past, right? But you don't need to do that anynore, you,ve already
admitted that you're involved, that's the hard part, it's over. So now the easy part comes, just
!9!l us what happened, that's all, just tell us what happened. Do this one tajgood deed in your
life for Teresa' For Teresa's mom. We told her thai you'd be honest;,h ;r:;"n,t Iet her down,
OK? Can you do that? If you can't, tell me, we'll leave. You need to talk to me though, talk to
me. Can you do that, can you be honest, yes or no?

BRENDAN:

WIEGERT:

WIEGERT:

BRENDAN:

WIEGERT:

BRENDAN:

WIEGERT:

BRENDAN:

WIEGERT:

WIEGERT:
it's not true?

BRENDAN:

Yes.

Do you want to be?

I can't hear you.

Yeah.

Are you going to be?

Yeah.

Then do the right thing here, let's talk. Tell us wiat happened.

Where should I start?

Let's start at the beginning. you come home from school.

Are you sure about that, I don't think that's true. you know whv I think

'il/hy?

i,3

BRENDAN: Came home from school and walked down the road to ah our house, went
inside, and I played Playstation 2 until 5:00 o'clock, while Blaine was on the phone and mom
came home and I talked to her for a little bit and she left with Scott, and then ut srrO Blaine left,
then I watched TV 'til

WIEGERT: Just estimate, if you don't know what time, just say about.

BRENDAN: 'bout 5:45 and I called TRAVIS and after I was done with that,I watched
a little TV and then I answered the phone and it was BLAINE's boss. MIKE.

'J
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WIEGERT: Because we looked at the phone records. We've got all your phone
records' We've got every record there is, everybody's phone, everybody who lived out by you,
and every friend' every relative, every boss. Iive got u fit" of your, as big as this room, three of
'em, full of information in this case, so I know when you're lyrng.-you ieed to realize that. Iknow when you're lying. Did he actually call you? ihe details ir" 

"ury 
Brendan.

BRENDAN: No

WIEGERT: Then why did you say it? I don't understand why you're lying. you told
me you wanted to be truthful with me. You told me I could tell your mtm that you were honest.
Can I do that now? You just lied to me. So, the truth is you *ei" orer by Steve's earlier, that,s
the truth. Isn't it?

WIEGERT:

BRENDAN:

WIEGERT:

BRINDAN:

WIEGERT:
Brendan.

BRENDAN:

BRENDAN:

WIEGERT:

BRENDAN:

OK. Then why did you say he called?

Cuz one of the days he did.

Did he call you that day?

No.

Yeah, what time did you go by Steve? you know what, you know what

Huh?

Yes.

OK, then tell me the truth.

I went over there like at 4:00 o'clock.

WIEGERT: He's gonna tell his version of the story, you know what that version is
gonna be? What do you think it,s gonna be?

BRENDAN: I don't know.

WIEGERT: It's gonna be that Brendan did all this, he doesn't want to go to prison, he
doesn't give a shit about you. It's gonna be Brendan, Brendan, Brendan. So this is your
opportunity to be honest and tell the truth. Are you gonna do that or not, yes or no?

r3
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WIEGERT:
you? You and Steve had this planned?

Why did you go over there? You had this stuff planned out already, didn't

WIEGERT: OK. And what did you have planned? Tell me what you had planned.
(pause) Come on. Brendan did you have this planned? yes or no?

WIEGERT:

BRENDAN:

WIEGERT:

BRENDAN:

BRENDAN:

W]EGERT:

BRENDAN:

W]EGERT:

BRENDAN:

BRENDAN:

WIEGERT:

Yes.

OK, so where did

Yeah? Yes or no?

Yeah.

OK and when did you plan it?

For a few days.

Yes.

Who did you plan it with?

Steven.

When?

A few days before it happened.

That I had sex with her.

Well let's back up a second. You said you planned this a couple days

(3

WIEGERT: OK, and what did you have planned to do? (pause) The details are easy,
come on, you've already given me that you were involved in it, so just go on with the details,
paint a picture for me. Obviously I know already, I know a bunch of this already. I keep
proving that to you. The details are easy, just tell me what you guys planned and what you did,
no sweat.

BRENDAN:

WIEGERT:
earlier, is that true or not? Yes or no?

car or what, up north, or what?

BRENDAN: In Steve's house.

you plan this, by Steve's house or your house, or in the
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WIEGERT:
Brendan talk to me, 'er what was your plan?

BRENDAN:

WIEGERT:

BRENDAN:

WIEGERT:

BRENDAN:

WIEGERT:

BRENDAN:

OK. And what did you guys plan to do, what was your plan? (pause)

FASSBENDER: Brendan, I'm just gonna say one thing, i-if Mark's gonna continue to talk
to ya, I know that a lotta, a lotta your relatives and friends have told you things, Travis, Steven,
through ma, Jodi, you got a lot of different things going through your head, a lot of different
versions of things and the truth. The truth, I don't know if it means a lot to you, but you know
what the truth is. And it's important that you tell us the truth because at least someone might
think it means something to you. You've got to discount, or you gotta forget about everything
all these people telling you what happened, what to say, what not to say. Put all those out of
your head and just tell us the truth. Because we can't keep sayin', we know the truth is you were
involved. And Steven was involved, and it was probably planned but now as MARK takes you
through this, you have to let go of all these other things people told you to say, weren't you here
at that time? You were there at that time, this person called, all those, those things that, that all
these people have told you on the phone and through people, and just tell what you know is a
fact. Do you know what a fact is? Brendan?

BRENDAN: Sort of.

FASSBENDER: A fact is something that's true. That's something that really happened..
And sometimes it can get difficult to sort between the facts and everything else that people have
been telling you and stories that maybe you wanted to make up because it was a-a horrible thing
that happened. So if Mark starts talking to you before he walks out of here again, you need ta
just tell him the facts, the truth, OK?

WIEGERT: If I walk out, I'm not coming back. Understand? Let's try this again. Did
you plan this? You and Steve plan this? Yes or no?

We did it because Steven wanted to go back to jail.

Did he tell you he wanted to go back to jail?

Yeah. Cuz he missed it.

He didn't tell you that. Did he? Did he tell you that yes or no?

Yes.

When did you plan it?

A few days before it happened.

1a^)
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WIEGERT: oK. Tell me about that day when you planned it. What was it, what did
you talk about? What did you plan to do?

BRENDAN: 'bout what we were gonna do and that.

WIEGERT: Well ya, what were, tell me what the plan was. What were you gonna do?
Do you understand what I mean? OK, when you make a plan was that like a list of things you,re
going to do for the day. Right? Is that what a plan is?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: OK, so did you make some fype of a list that you were gonna do that day?
(pause) Come up with an idea?

BRENDAN: Not really.

WIEGERT: OK. Well what did you talk about with Steve a couple days prior to?
(pause) Brendan what did you talk about? (pause) I can't hear you.

BRENDAN: I can't remember.

WIEGERT: OK.

FASSBENDER: What did it involve?

WIEGERT: Just give me an idea of what Steve told you he was going to do.

BRENDAN: Like how he was gonna do it and without someone seeing it.

WIEGERT: Did he telr you who he was going to do it to?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: And who did he say he was going to do it to?

BRENDAN: Teresa.

WIEGERT: Why did he pick Teresa?

BRENDAN: Cuz she was comin' over that dav.

($
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WIEGERT:
coming over?

BRENDAN:

WIEGERT:

BRENDAN:

WIFGERT:

BRENDAN:

WIEGERT:
What did he tell you

BRENDAN:

WIEGERT:

BRENDAN:

WIEGERT:

BRENDAN:

WIEGERT:

BRENDAN:

WIEGERT:

BRENDAN:

WIEGERT: All right, so on Halloween, october 3ls, what happens? (pause) on
Halloween, October 3l't, what happens?

BRENDAN: I get home from school, go into the house, and while we were, me and
Blaine were walking down to the house,-we were arguing, seeing who can use the phone firsf
and he said he was gonna call Jason, so he did then, (patie) at fiist he didn't get hold of .em 

so
then he called him later on, then I went over by StevJr.

Did he tell you she was coming over? (pause) Did he tell you she was

Yeah.

And what did he say he was going to do?

That he was gonna to kill her.

Did he say why?

No.

Did he tell you to come over then?
Brendan?

That he wanted me ta help ,em.

And did you agree to do that?

Yeah.

To help him or what did he tell you?

What time did you go by Steven?

'bout 4:00.

Did you know that Teresa was there already?

Yeah.

How did you know that?

Cuz we planneded it.

/aa'}
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WIEGERT: Planned it?

WIEGERT: OK. So when you planned it, did you plan that, you know, if he got the
girl, that you could get some? Was that the plan? Or was the plan just to kill her, or what was
the plan? (pause) Tell me what the plan was. (pause) Tell me what the plan was.

BRENDAN: That he just wanted ta kill her.

WIEGERT: Why did he just want to kill her?

BRENDAN: I don't know.

WIEGERT: Well what did he tell you? Did he tell you anything? Yes or no?

BRENDAN: No.

WIEGERT: He just said he wanted to kill her?

BRENDAN: Well jus that he was pissed off because Jodi wasn't with him anymore.

WIEGERT: OK. So he was pissed off that Jodi wasn't with him anymore so then he
was gonna kill Teresa. Did he talk about a plan about having sex with her first, did he talk about
that?

BRENDAN: No.

WIEGERT: OK, so he was pissed off that Jodi was in jail so that's why he was gonna
kill Teresa. So OK, you go over to the house about 4:00 o'clock and you already know she's
there, that's what you told me, and what happens when you get ta the house?

BRENDAN: We start to talk.

WIEGERT: Whose we?

BRENDAN: Me and Steven.

WIEGERT: OK, good. Then what?

BRENDAN: And after we're done talking.

WIEGERT: After you're done talking?

IB
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BRENDAN: He asked me if I wanted a soda and

WIEGERT: Then what? (pause) He asked you if you want a soda and then what?

BRENDAN: And I said yeah and then he went up and got one for me and he came back
and gave it to me and-and we sat there drink, we drank, drank it.

WIEGERT: Where were you?

BRENDAN: In the living room.

WIEGERT: Where's Teresa?

BRENDAN: In the bedroom.

WIEGERT: OK, after you drank your soda" what did you talk about? Honestly, what
did you talk about?

BRENDAN: 'bout what we were gonna do with her.

WIEGERT: OK. And what did he suggest?

BRENDAN: That at nighttime he would shoot her.

MEGERT: OK, after you have your soda in the living room, what do you do next?

BRENDAN: We go into the room where she is, and talk, and

WIEGERT: What do you talk about in the room where she is?

BRENDAN: 'bout what else we were gonna do to her.

WIEGERT: OK, and what else were you gonna do to her?

BRENDAN: Have sex with her.

WIEGERT: OK, and what do you do after you're done talking about having sex with
her?

BRENDAN: And he said that we would do that later and so he told me to go home
before my mom came home and, so I did and then she left and Blaine left. He called me and told,3
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me to come over. And he said that he had a bonfire. So we went around to pick up the yard and
that.

WIEGERT: mm huh.

BRENDAN: And then when we had all the stuff picked up, he told me to come in the
house and to start what we were planning.

WIEGERT: OK.

BRENDAN: So I did and then

WIEGERT: Which was what?

BRENDAN: To have sex with her.

WIEGERT: So you had sex with her at that time?

BRENDAN: mm huh. (_9

WIEGERT: Did you take all your clothes off?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: OK. Di-so then you like laid on top of her?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: Did you kiss her?

eRbNoaN: No.

WIEGERT: Did you touch her breasts?

BRENDAN: No.

WIEGERT: Did you lick her breasts?

BRENDAN: No.

Page .\
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BRENDAN: Nothin,.

WIEGERT: Well tell me what you did with her.

BRENDAN: Just had sex with her.

WIEGERT: When did Steve have sex with her?

BRENDAN: Probably between when I was at home.

WIEGERT: Between the time you left the trailer and came back to the trailer, you
think?

BRENDAN: Yeah

WIEGERT: Did he tell you he had sex with her?

.3 WIEGERT: what happens after you have sex with her?

@ 
BRENDAN: No.

WIEGERT: What was Steve wearing, do you remember?

BRENDAN: Red shorts and a gray T-shirt.

WIEGERT: What were you wearing?

BRENDAN: Blue jeans and a sweater.

WIEGERT: What about a jacket?

BRENDAN: No.

WIEGERT: what kind of shoes? (pause) Do you remember?

BRENDAN: No.

WIEGERT: All right, after you come back to the trailer, what time do you think that is
about? Do you remember when you had sex with her about what time?

BRENDAN: 'bout 8:15.

1'^)
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BRENDAN: That he grabs her and that.

WIEGERT: Tell me how he does that, you mean he grabs her?

BRENDAN: He ties her up and then he-he grabs her and

WIEGERT: You both grabbed her didn't you? You helped carry her into the garage,

right?

BRENDAN: NO.

WIEGERT: OK. So he ca:ries her to the garage. Is she alive?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: What is she saying?

BRENDAN: To stop what we were doin' and to let her go.

WIEGERT: How many times did you punch her?

BRENDAN: Zera.

WIEGERT: How many times did Steve punch her?

BRENDAN: None that I know about.

WIEGERT: OK.

FASSBENDER: One, one question. When you went over at 4:00 o'clock Brendan,

........the first time you told us that Steven was kinda sweaty and stuff. Wa-was he sweaty? Did
he tell ya that he had already had sex with her that before you got there?

BRENDAN: NO.

FASSBENDER: Was he sweatv?

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: And did he tell you that he had already had sex with her once and had just

gotten done?

,3
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BRENDAN: No. (shakes head "no")

WIEGERT: OK. You carried her out to the garage. What happens next?

BRENDAN: Then. he sets her on the floor and

WIEGERT: And then what?

BRENDAN: He ah got a knife.

WIEGERT: And where did he get the knife? Now, be honest here. Where did he get
the knife?

BRENDAN: Well the knife he had in his pocket because the knife was the one that he
uses for work.

WIEGERT: So, it was a pocketknife? Now, tell me what kind of knife it was. Before
you said it was a long one. Was that a lie? All right, tell me about the knife. What kind of knife
was it? Honestly, tell me what kinda knife it was.

BRENDAN: Well it was black with, it was like I don't know what its called but there
was like on the blade it was like that round thing on the top.

WIEGERT: Did he have it in his pocket? Yes or no.

BRENDAN: Yes.

WIEGERT: Are you sure? How big is it? Show me how big it was.

BRENDAN: It was eight inches.

WIEGERT: Show me. How did he have an eight-inch knife in his pocket?

BRENDAN: It was one of them fold up ones.

WIEGERT: A pocketknife? How many knives are on there? I mean how many
blades?

- BRENDAN: One.
)--"s WIEGERT: OK. So he took it out of his pocket.

/aad
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BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: Can you draw that knife for me?

BRENDAN: I'll try.

WIEGERT: oK. That's all I can ask. why don't you do that for me.

FASSBENDER: Now where's this round thing you were talkin' about at the top? That is
it? Is that a hole? Or a

BRENDAN: No the thing where you

FASSBENDER: A notch like

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: OK.

WIEGERT: So this folds up?

BRENDAN: Mm huh.

WIEGERT: OK. Now, seriously now is the really the knife that he used?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: OK. Now how come you didn't tell me that before? All right. Sss, put
your name or sign your name down here. OK. So if he takes the knife out of the pocket and
what happens?

BRENDAN: Then he stabs her.

WIEGERT: Now tell me again where he stabbed her.

BRENDAN: In the chest.

WIEGERT: All right. And then what happens?

BRENDAN: Then he tells me ta come over and stab her.

(B
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WIEGERT: OK. Do you?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: And where do you stab her?

BRENDAN: In the stomach.

WIEGERT: Takethis and pretend that's the knife. (Mark demonstrates) on the paper
and hold it like this so you don't break it, do it on the paper like you, like you're stabbing 

-

somebody, like, like you stabbed her. Show me like you did it. How hard.

@rendan demonstrates)

WIEGERT: How many times?

BRENDAN: One.

WIEGERT: OK. And then what?

BRENDAN: Then, we take her and we put her inta the jeep.

WIEGERT: Mm hum.

BRENDAN: And he, he just suggested that he would rather burn her.

WIEGERT: What, where in the jeep did you put her?

BRENDAN: In the back.

WIEGERT: OK. OK, then he suggested maybe we should burn her. Is that what you
said?

WIEGERT: OK. And then what happens?

BRENDAN: Then he took her set her back on the floor and shot her 'bout five times.

WIEGERT: Do you remember where he shot her?

\ BRENDAN: No. (shakes head "no")i_J
WIEGERT: OK. And then what?

(^^)
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BRENDAN: Then he took her and

WIEGERT: Go ahead.

BRENDAN: took her outside

WIEGERT: Mm huh.

BRENDAN: And he checked if she was still alive.

WIEGERT: How did he check that?

BRENDAN: See if there was a pulse.

WIEGERT: He checked that? When, when she was in the garage or when she was
outside or where?

BRENDAN: When she was outside.

WIEGERT: OK. Was there a pulse?

BRENDAN: No.

WIEGERT: oK. was he happy about that? what was he saying during this?

BRENDAN: Well, he told me that there was no pulse and

WIEGERT: OK

BRENDAN: That he was gonna put her on the fire.

WIEGERT: All right.

BRENDAN: Then, he does, he puts her on the fire.

WIEGERT: You helped him though?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: Tell me how you did that.

(p
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BRENDAN: He had her hands and I had her feet.

WIEGERT: OK. Did you like swing her? Like this type of thing or like what?

BREf{DAN: No, he was, he was like on one side of the fire and I was on the other and
we set her on there.

WIEGERT: OK. Was the fire going already?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: What time was that?

BRENDAN: 8:50

FASSBENDER: 8:50 or 8:15?

BRENDAN: 8:50

WIEGERT: But when Scott comes over by your mom, he says that the fire is going so
big its almost up to the eves of the house. What time is that? You said you went home when
your mom was there, right?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: Were you there when Scott got there?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: And there was a big fire going already. She was already on the fire,
wasn't she? Yes or no. I mean, tell me, was she or wasn't she?

BRENDAN: No. He was burning tires.

WIEGERT: OK. So you put her on the fire. What do you put on top of her?

BRENDAN: Some tires.

WIEGERT: How many?

\ BRENDAN: Like three or four.'-t
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WIEGERT: OK. Anything else?

BRENDAN: The wood cabinet and the van seat.

WIEGERT: OK. But after you put her on the fire and you put all the stuffon top of
her, what do you do next?

BRENDAN: We waited until most of its bumed and then he swishes it around.

WIEGERT: How does he swish it around?

BRENDAN: With a shovel and

WIEGERT: And?

BRENDAN: A rake.

WIEGERT: And you helped him with that, right.

BRENDAN: Yeah. ('p

WIEGERT: OK. Tell me what you did.

BRENDAN: I was just movin' the ashes and that around.

WIEGERT: Were you choppin'up the bones?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: Who was doing that?

BRENDAN: He was.

WIEGERT: Well, show me how he was doin' that.

BRENDAN: He would take the shovel and like bang on the, the bones.

WIEGERT: And you did that too?

BRENDAN: Well, I was just swishing the ashes around.

.\
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WIEGERT: what did it smell like? what did it smeil like?

BRENDAN: Real bad.

WIEGERT: oK. After it burns down, you take the shovel and the rake and bust up the
bones, right? Is that what you said?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: And then what?

BRENDAN: Then we just waited for the fire ta go down.

WIEGERT: Mm hum.

BRENDAN: And then we went inta the garage and cleaned up the blood and that.

c WIEGERT: And how did ya clean the blood up again? Tell me again.

BRENDAN: With her clothes.

WIEGERT: OK. Where is her underwear and her bra? Just tell me that. OK. Where
is that? Where is it? Is it at your house? Where is it?

BRENDAN: In some of the stuffthat we used to clean up the blood.

WIEGERT: Her underwear too and her bra?

BRENDAN: Mm huh.

WIEGERT: OK, so you clean up the blood with all of her clothes and what do you do
with the clothes then?

BRENDAN: We threw it on the fire.

WIEGERT: What next?

BRENDAN: Then we waited for that to go down and then

WIEGERT: Then what?

BRENDAN: Otu mom, my mom got home at like 9:00 o'clock and called Steven.

[a^)
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WIEGERT: Mm hum.

BRENDAN: And said that I was suppose to be home at ten.

WIEGERT: Mm hum.

BRENDAN: And she asked if I had a sweater on, which I did and then we waited for
the fire to go down and then, by that time it was probably 9:30 and he says that I should go home
early fer school the next day.

WIEGERT: What about the truck? Her jeep?

BRENDAN: He said that he would take care of it.

WIEGERT: I think you helped him. Did you help him? If you did, it's OK.

BRENDAN: Well, I helped him put the stuff in the jeep.

WIEGERT: What stuff?

BRENDAN: The knife and the gun.

WIEGERT: OK. Where'd you put the knife?

BRENDAN: In the back.

WIEGERT: In the back where ah, the body was you mean or and the gun too?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: Why did you put them in there?

BRENDAN: Cuz he told me to.

WIEGERT: How did they get back in his house? You know?

BRENDAN: No.

WIEGERT: Well you told us that he took the license plates off. How did ya know
that?

(J)
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BRENDAN: Cuz the next day he told me he took .um off.

WIEGERT: OK. And where did he say he put 'um? I heard that he showed them to
you.

BRENDAN: I don't remember.

WIEGERT: Did he show them to you?

BRENDAN: Not that I know of. (shakes head,,no")

WIEGERT: Where do you think the knife is now?

BRENDAN: I don't know.

WIEGERT: Come on, Brendan. Where do you think the knife is? Do you have it at
your house?

BRENDAN: No. (shakes head "no")

WIEGERT: What did he give you as a souvenir for this?

BRENDAN: Nothin'

WIEGERT: What about the hair? Did you cut the hair offlike you said earlier or is
that a lie.

BRENDAN: A lie.

WIEGERT: Why did you lie about that?

BRENDAN: Cuz,I was neryous.

WIEGERT: OK. Are you nervous now?

BRENDAN: No.

WIEGERT: Relaxed? Good. So what you're telling me now is all the truth? So, you
didn't cut any hair off?

BRENDAN: (shakes head "no")C
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WIEGERT: No- You really, i-if you know where the knife is, you have ta tell us.
OK? Where is the knife?

BRENDAN: I don't know where it is.

WIEGERT: Did he tell you what he did wirh the knife?

BRENDAN: No.

WIEGERT: OK. So after you guys had done this and we corne out there and we close
off the property; remember? You guys go up north.

BRENDAN: Mm huh.

WIEGERT: And I was told you guys were talking about this up north. Right?

BRENDAN: Mm huh.

V/IEGERT: OK. So what did you guys talk about?

BRENDAN: Well, when the cops came up there he was tryin' ta hide and, and then
grandpa said if he was hiding that he, he was acting like he did it.

WIEGERT: Mm huh. Well, what was the conversation like between you and him? I
mean was he tellin' you, we can't tell anybody or what was he telling you?

BRENDAN: That not ta talk to the cops.

WIEGERT: OK. What else did he tell you? Were you afraid that the cops were gonna
be onta ya?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: So how long before this, that well let's go back OK to the couple days
prior to this happening. OK? You said you guys talked about this and planned this. Is that
correct?

BRENDAN: Mm huh.

WIEGERT: OK. Did he tell you about Teresa, that he had met her before?

BRENDAN: Yeah.

(3
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WIEGERT:

BRENDAN:

WIEGERT:

BRENDAN:

WIEGERT:

BRENDAN:

WIEGERT:

BRENDAN:

WIEGERT:
how he says that.

BRENDAN:

WIEGERT:

BRENDAN:

WIEGERT:

BRENDAN:

WIEGERT:
her?

BRENDAN:

WIEGERT:

BRENDAN:

OK. Tell me about that. What did he say about her?

That she looked good and she was pretty nice.

OK. Did he tell ya where she worked?

No. (shakes head "no")

Did he tell ya how he was gonna get her in the house?

No. (shakes head "no')

How did he, do you know?

. No. (shakes head "no")

oK. so a couple days prior you said there this lady he knows or tell me
I don't wanna put words in your mouth, tell me how he says it to you.

That he had a girl coming over ta take a picture of a van.

OK. What else?

And then that he would do that ta her.

No, wha-tell me exactly what he said.

That he would kill her.

Did he laugh about it or what? why did, why did he say he was gonna kill

Cuz he was pissed off that Jodi was in jail again.

Why is he pissed off that Jodi was in jail? Did he tell ya why?

No. (shakes head "no")

WIEGERT: Oh, yes he did. He told you why he was pissed off. Probably cuz he
wasn't gettin' any or something like that's my guess. You know what I mean by that?

/at)
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BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: OK. Did he say that? If he didn't tell me no. But did he say that? Did he
make reference ta that?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: Is that the truth or is that a lie?

BRENDAN: The truth.

WIEGERT: OK. Then what did he tell you? Let's start back with that again.

BRENDAN: That sometimes Jodi would say that he didn't want ta do what he wanted
ta do to her, so he was pissed offat her.

WIEGERT: OK. What else?

BRENDAN: And sometimes he would like try ta grab her and touch her and that when
they were just watchin' TV and that.

WIEGERT: Mm huh. What else?

BRENDAN: Sometimes he would hit her and that.

WIEGERT: Did he tell you that?

BRENDAN: Well, sometimes I seen it.

WIEGERT: OK. Did you and Steve ever have sex?

BRENDAN: No.

WIEGERT: Are you sure? If ya did, it's OK.

BRENDAN: I didn't.

WIEGERT: OK.

FASSBENDER: You and Jodi?

BRENDAN: No.

G

(3



C

CALUMT:5 COUNTY SHERTFF'S DEPruMENT

Complaint No.
05-0157-955

Page
Bt7

File Number

WIEGERT: What kind of stuffdid he wanna do ta Jodi that she wouldn,t let him?

BRENDAN: I don't know.

WIEGERT: . So tell me again why he told you that he was going ta do this toTeresa. The whole story.

BRENDAN Cuz he was pissed off about Jodi being in jail because the first time it washer old boyfriend and then, that ah she had ta go ta jail againlor d*nkin' driving cuz steven
thought that she had a drinking problem.

WIEGERT: OK. What else did he say?

BRENDAN: That he was trying to help her ta stop drinking and ta help her try ta get
her daughter back.

WIEGERT: OK. What else?

BRENDAN: That's all I can remember.

WIEGERT: OK. Good. Did he blame Teresa for Jodi being in jail?

BRENDAN: No. (shakes head..no,')

WIEGERT: Then why did he pick Teresa?

BRENDAN: I don't know

WIEGERT: At what point did you put her cell phone and camera and purse and stuffin
the burn barrel?

BRENDAN: I didn't.

WIEGERT: OK. Who did?

BRENDAN: Probably Steven.

WIEGERT: Well not probably, who did? If ya know you can tell me. you went over
there.

.3 BRENDAN: Steven did.

/;u)
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WIEGERT: Did you see him do it?

BRENDAN: Yeah,

WIEGERT: No, honestly, yes or no? Did ya see him do it? Don't lie about it. If ya
did, good. If ya didn't, good. Did ya see him do that?

BRENDAN: No.

WIEGERT: Why did you just tell me ya did? Brendan.

BRENDAN: Mm huh.

WIEGERT: Why did you lie ta me? Do you know, do you remember that at all?

BRENDAN: No.

WIEGERT: OK, then say you don't know. He gave you some money out of her purse, @
though. That I know. How much?

BRENDAN: I don't remember.

WIEGERT: Did he give you money?

BRENDAN: A little bit.

FASSBENDER: Brendan, who put that stuffin the bum barrel?

BRENDAN: Steven did.

FASSBENDER: How do you know that?

WIEGERT: How do you know that?

BRENDAN: Cuz he told me that he was gonna do that.

WIEGERT: Did ya see that stuff in the house?

BRENDAN: No.

C



CALUMT COUNTY SHERTFF'S DEP{TMENT

Complaint No.
05-01s7-955

Page
819

File Number

WIEGERT: Cuz, you went through her purse, didn't you? So how did the money get

out ofher purse?

BRENDAN: He gave it ta me.

MEGERT: How much did he give You?

BRENDAN: A few dollars.

WIEGERT: Did ya see the purse in the house?

BRENDAN: NO.

WIEGERT: Did he just tell ya that, that was her, her money' what?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: Is that true or are you lying again?

(@ BRENDAN: The truth.

WIEGERT: And the truth is you put her purse and her cell phone and her camera in the

burn banel. That's the truth?

BRENDAN: NO.

WIEGERT: Well, is it the truth?

BRENDAN: NO.

WIEGERT: OK.

FASSBENDER: Did you see that stuffin there?

BRENDAN: No. (shakes head "no")

FASSBENDER: Do you remember telling us prior?

FASSBENDER: The last time that you saw that stuffin the bum banel

BRENDAN: Yeah.
,3
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WIEGERT: You told me a couple of minutes ago you didn't cut any off. What's the
truth? Did you cut some of her hair off?

BRENDAN: No.

FASSBENDER: What's happenin' again Brendan? Are you startin to think about what
other people told you to say? OK, now zero in on the truth again as Mark talks to you. you
know what truth is and you know what a lie is and you know what the truth is so Mark's going to
take you through some of these things again and forget about other things,

WIEGERT: Did you cut any of her hair off?

BRENDAN: No.

WIEGERT:

BRENDAN:

WIEGERT:
did you cut off?

BRENDAN:

WIEGERT:

BRENDAN:

WIEGERT:

BRENDAN:

WIEGERT:

BRENDAN:

WIEGERT:

BRENDAN:

WIEGERT:

BRENDAN:

So why did you do that?

I had too much stuffon my mind.

So now you remember a little more clearly? oK. How much of her hair

A little bit.

Did you shoot her?

No.

Who shot her?

Steven did.

Did you stab her?

Yeah.

By her? Who's her?

Teresa.

Teresa what?

Halbach.

What's her name?
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WIEGERT: Did you cut her throat?

BRENDAN: NO.

WIEGERT: Does anybody else know about this besides you and Steven?

BRENDAN: No. (shakes head "no")

WIEGERT: So I think somebody else does. Who else knows about this?

BRENDAN: I don't know.

WIEGERT: You told some people' Who did you tell?

BRENDAN: No one.

FASSBENDER: We, we believe you told Travis.

WIEGERT: Did You tell Travis?

BRENDAN: Not that I remember.

WIEGERT: OK. What about Chuck?

BRENDAN: I didn't talk to him much'

WIEGERT: What about Earl?

BRENDAN: The last time I talked to'em was or the first time I talked to 'em before my

birthday or after my birthday was on December 25s when we were over by his house for

Christmas.

WIEGERT: OK. We heard you were crying a lot. Is that true? It's OK. If you were,

it's OK. I understand that.

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: WhY were You crying a lot?

\
J BRENDAN: Cuz after a while I was thinking that I did the wrong thing.

Gul
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WIEGERT: How long did it take you to think that?

BRENDAN: Like two weeks.

WIEGERT: so the day after, you were oK. A couple of days after you were oK?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: And then about fwo weeks, then you started feeling bad. What did you
feel bad about?

BRENDAN: That all the stuffI did was wrong.

WIEGERT: What da you think should happen to you? Just asking your opinion what
do you think should happen to you?

BRENDAN: That I should get a few years in jail.

WIEGERT: Then what? What do you think should happen to Steve? What do you
think should happen to Steve?

BRENDAN: I don't know

WIEGERT: If you could say something to Teresa's mom and brothers and the rest of
her family, what would you say?

BRENDAN: That I was sorry for what I did and to take a-apology.

WIEGERT: What am I forgetting to ask you? There's something you wanna tell me?
what else do ya wanna tell me? what else do ya wanna tell me?

BRENDAN: That I did it just because steven told me ro.

WIEGERT: OK. When you gonna tell your mom about this?

BRENDAN: Probably the next time I see her.

WIEGERT: Cuz you're lied to her so far, right? Don't you think you should call her
and tell her?

BRENDAN: Yeah.
i.
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WIEGERT: When you gonna do that?

BRENDAN: Probably tonight.

WIEGERT: Don't ya think she has the right to know?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: Yeah. I think she'd like to hear it coming from you rather than from me.

BRENDAN: And if she has any questions cuz I'm seeing her tomorrow.

WIEGERT: OK. She's coming here tomorrow?

BRENDAN: Mm huh.

WIEGERT: Then maybe it be a good idea to call her and tell her before she gets here

tonight. That's what I would do. Cuz, otherwise, she's gonna be really mad here tomorrow.

Better on the phone, isn't it?

BRENDAN: Mm huh.

WIEGERT: That's up to you though, that's your decision whether you want to do that

or not. It's just a suggestion. lJm, that key from the, from the jeep, from Teresa's jeep. Tell me

about that key. Where did Steve have it hidden?

BRENDAN: In his bedroom.

WIEGERT: Where in his bedroom? He told you where it was. Did he tell you where

it was?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: OK. where?

BRENDAN: Well at first he had it in his room in his dresser.

WIEGERT: OK

BRENDAN: And he took it out because he was going to get rid of it, but he, he had to

hurry up to get the phone because he had to answer it so he let the key there.

/at)
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WIEGERT: He let the key where?

BRENDAN: On the floor. He dropped it.

WIEGERT: How do you know that? How do you know that Brendan?

BRENDAN: Cuz I was there that day.

WIEGERT: You were there the day he dropped it? And what day was that?

BRENDAN: November 2nd.

WIEGERT: Did he show you the key that day?

BRENDAN: No.

WIEGERT: Well then how do you know he dropped it?

BRENDAN: Cuz I seen 'em pulling his dresser drawer and I seen it in his hands.

WIEGERT: OK, and what else did you see? So you're in the bedroom with him?

BRENDAN: No, (shakes head "no") I'm sittin' on the couch.

WIEGERT: You can't see the dresser from the couch, can you?

BRENDAN: well before he had, he had the room different.

WIEGERT: You're startin to lie again, aren't ya?

BRENDAN: cuz he had the bed where that window is.

WIEGERT: He had the bed where the window was when Teresa was there?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: Why did he move the stuff around?

BRENDAN: I don't know.

WIEGERT: So, could you draw out where the key was, or well let's just go back to the
key. You said you see him take it out of the dresser?

(B
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BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: And what do ya see him do next? Tell me again.

BRENDAN: That he had the key in his hand but then he dropped it ta answer the
phone.

WIEGERT: And then what.

BRENDAN: And then he walked into the living room and sat down by the computer
and talked ta whoever was on the phone.

WIEGERT: Where did he drop the key?

BRENDAN: By the dresser.

WIEGERT: And you saw that happen?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: Did he ever pick it up?

BRENDAN: No.

WIEGERT: Who was he talking to on the phone?

BRENDAN: I don't know.

WIEGERT: On November 2nd you were over at his house. What were you guys
talking about that day?

BRENDAN: Well, he was asking me what my future plan was.

WIEGERT: Did vou talk about Teresa at all?

BRENDAN: No.

WIEGERT: Come on, you just, you just killed a girl and you didn't talk about it at all?
I don't believe that. You told me he was gonna get rid of that key. What was he gonna do with
the key? Why did he go get the key that day?

lr,)
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BRENDAN: Cuzhe was going to get rid of it.

WIEGERT: Get rid of what?

BRENDAN: The key.

WIEGERT: What was he gonna do with it? Did he say?

BRENDAN: No.

WIEGERT: What did he do with the knife? What did he do with the knife?

BRENDAN: He cleaned it.

WIEGERT: Where did he clean it?

BRENDAN: Outside.

WIEGERT: On what? What did he use to clean it?

BRENDAN: Some soap and some water.

WIEGERT: Did you see him do that?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: I think that's a lie. I can tell by your voice. Did you see him clean the
knife? Don't lie.

BRENDAN: No.

WIEGERT: Where do you think the knife is?

BRENDAN: I don't know.

WIEGERT: OK. Did you cut any hair of[?

BRENDAN: No.

WIEGERT: What about her panties? Where are those?

BRENDAN: In the fire.
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WIEGERT: Did you keep anything of hers?

BRENDAN: No. (shakes head "no")

WIEGERT: Did Steven keep anything of hers?

BRENDAN: NO.

WIEGERT: You helped Steve put that cardboard on top of her car, didn't you?

BRENDAN: NO.

WIEGERT: Who helped him?

BRENDAN: I don't know.

WIEGERT: What was Steve gonna do with her jeep?

BRENDAN: Crush it.

WIEGERT: When was he gonna do that?

BRENDAN: He said he'll smash it faster a day that he can do it.

WIEGERT: You guys talk about this when you were up north? Talk about like a plane

flying over, anything like that? Were you nervous about that?

BRENDAN: Sort of.

WIEGERT: Well tell me about that. What was he nervous about?

BRENDAN: When he seen the air, the airplane he said that they must be on to 'em and

that.

WIEGERT: The night that his happened, October 3l't, Halloween night, when you

were at the house, did Steve get any phone calls?

BRENDAN: No. (shakes head "no")

WIEGERT: You told me last time you did. You told me Jodi called. You're nodding
your head. Tell me, did Jodi call?

ln,r\
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BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: Then why did you just say no? Do you want Jodi to go to prison too?

BRENDAN: No.

WIEGERT: Jodi knew about this?

BRENDAN: No. (shakes head.,no,)

WIEGERT: Why was the wash machine running that night? What did you guys put in
the wash machine?

BRENDAN: I didn't know the washing machine was going.

WIEGERT: Where was Teresa when Jodi called? Do ya know?

BRENDAN: No.

WIEGERT: How many times did Jodi call?

BRENDAN: Like two orthree_

WIEGERT: Can you draw me the way the bedroom looked that day. Go ahead and
draw the bedroom.

(Brendan drawing)

WIEGERT: So where's the door?

BRENDAN: Right here. (pause) And there's like a closet right over here.

WIEGERT so if you look in door you're looking in this way?

BRENDAN: Mm hum.

WIEGERT: And this is the hallway? OK. So now the bed's over here. He changed it
after he killed her?

BRENDAN: Mm hum. (3
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WIEGERT:

BRENDAI.I:

WIEGERT:

BRENDAN:

WIEGERT:

Do ya know why?

No.

OK. Where did you see him drop the key?

Like right here.

Did you really see that? Brendan? Did you really see him drop the key?

BRENDAN: NO.

WIEGERT: Then why did you say that? Did you or didn't you?

BRENDAN: NO.

WIEGERT: OK. Well, you know what? This interview is finished. You lied one too

many times to me. Sorry, we're done. We have a problem with that. Do you have anything else

you want to say before we leave? I hope you call your mom before I do'

FASSBENDER: Brendan, I, I, I want you to have a chance here. Why, why did you lie
about the key?

BRENDAN: I was startin' to get the mind's thoughts again.

FASSBENDER: Tell me about those.

BRENDAN: That people are telling me not to say anything and that'

FASSBENDER: OK. How's that relate to the key? Are you trying ta, are you trying to
help us too much? The only way you can help us is by telling the truth, the facts. If you try to
help us too much, that really doesn't help. You can try and help all these other people that tell
you things, that doesn't help. You need to help yourself. And that's by tellin', that's by tellin'
the truth. You have to be a little selfish here right now and not what worry about what might

help us and not worry about what might help other people. You have to really be selfish right
now and think what's gonna help me and I think you believe that that probably is the truth. You

thought about two weeks after, you know, that you and Steven killed Teresa and you got feelin'

really bad. And you probably felt really bad about the Halbachs because they were lookin and,

and they probably knew now that their daughter was dead. That's a pretty serious thing to do,

right? To kill someone?

BRENDAN: Mm hum.

Gr)
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FASSBENDER: And now you get a chance to help the Halbachs. That's the, it,s the only
people you and the Halbachs that should rnatter right now. You can do somethingfor them ani I
think you have. You, You, you have. You, you admitted to what you did and you told us what
Ste-vendid: Blt you can't make things up about some of the detaiis cuz that'siurting the
Halbachs, it's hurting you. (ringing telephone) So some of those details, yed, Mark-'s gonna
leave but I think I can talk him into just stayin' for a moment yet to give ylu another chance to
go over a few of these details and make us believers that your telling the truth, not what we
wanna hear, or not what you think we wanna hear. Cuz that's all done and over. you've
admitted to what you did. Now you need to tell us the truth about some of those details so
Teresa's family can feel good about what you've said and we can feel good and especially you.
Do you understand that? OK. Mark, would you be willin' to stay justi couple more minutes?

WIEGERT:

FASSBENDER:

WIEGERT:

BRENDAN:

WIEGERT:

BRENDAN:

WIEGERT:

BRENDAN:

WIEGERT:

BRENDAN:

WIEGERT:
couch.

FASSBENDER:

WIEGERT:

BRENDAN:

Do you want me to stay? Brendan? All right.

I don't see it takin' that long as long as you a just tell the truth.

What about the key? Did you actually see the key?

Yes.

OK. Where did you see it?

On the floor.

How did it get on the floor?

Steven dropped it.

And did you see him &op it?

Yeah.

Explain to me how you see him drop it over here if you're out here on the

Were you in the bedroom? (telephone ringing)

So.ry about that. How do you see him drop it if you,re out here?

Wellhe was standin'right by here.

(p
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WIEGERT: Where were vou?

BRENDAN: On about here.

WIEGERT: OK. So if the bed is in between you and where he dropped it, how would
you see that? How do you explain that to me?

BRENDAN: Well he was facin this way and

WIEGERT: Don't you understand what I am saying? If you're here, the bed is in the
middle and he's here, could you see that?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: OK. What did vou see then?

BRENDAN: That he was standin'there, he had the key in his hand and then the phone

rang and so he dropped the key and ran for the phone.

FASSBENDER: Were you and him talking a lot at this time?

BRENDAN: Not when the phone rang.

FASSBENDER: Starting just prior to the phone, like he's in the bedroom talkin' to you out

there and stuff?

BRENDAN: NO.

FASSBENDER: But you're saying you were looking down there.

BRENDAN: Mm hum.

FASSBENDER: OK.

WIEGERT: (in the background) Hello. Yeah we're in an interview . . .

FASSBENDER: If you want me to believe that's how that happened now OK. Is that true?

BRENDAN: Yeah.

\'-*/
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FASSBENDER: All right. And you're telling me that when you told Mark that you didn't
see it, is that when you'were startin to think about what people told you to say and thinking about
that type of stuff?

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: OK. I can understand that. Are you now on, on the same page as us?
Trying to help Teresa?

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: And to help yourself. Because like you said the worst is over. you,
you've never, you've never waivered on the fact that you helped Steven do this, and, and that,s
the truth' OK. It's just some of those little details that, that had to be ironed out. When you saw
Teresa in the house and up until she went to the garage, was she, did you ever see her bleeding?
In the house?

BRENDAN: No. (shakes head..no")

FASSBENDER: Did anyone ever hit her or hurt her that you saw, in the house?

BRENDAN: No. (shakes head "no")

FASSBENDER: What about any, injuries to Steven? Again, the Halbachs are what matter
here. Did Steven hurt himself?

BRENDAN: Well there was a scratch on his finger.

FASSBENDER: Was it bleeding?

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: when did you first notice that scratch bleeding?

BRENDAN:

FASSBENDER:
he do that?

BRENDAN:

When I was over there the first time.

oK. Did steven ever tell you how he got her tied up back there? How did

I don't know. (shakes head,,no")
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FASSBENDER: Brendan, I have a feeling he's gonna tell you something like that. I mean,
I, I don't believe you believed for any second that she just walked back there and, and allowed
herself to get tied up. Then how did he say he did it?

WIEGERT: How did he get her in there?

FASSBENDER: The truth for Teresa and yourself.

BRENDAN: That he had her tied up already.

WIEGERT: Let's talk about Halloween. That was on Halloween, right? Do you know
anything about Steve being into Satan stuff. Did you ever talk about that at all?

BRENDAN: No. (shakes head "no")

WIEGERT: Did he pick Halloween for any reason?

BRENDAN: Not that I know of. (shakes head "no")

WIEGERT: When you were doing this planning thing a couple days before, did he talk
about that?

BRENDAN: No. (shakes head "no")

WIEGERT: Did you actually plan this a couple days before.

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: That's true? How did he get Teresa into the house? Did you help him?

BRENDAN: No.

WIEGERT: Who helped him?

BRENDAN: No one.

WIEGERT: How did he get her in there?

FASSBENDER: That had to be a part of the planning, right? Or him telling you later.
You're thinking too much Brendan. Any time you don't answer fairly quick that means you're
thinking too much. You don't need to think about the truth.,3

Au)



cALUM(')cou ruw sH ERrFF's oepelM ENT

Page

comptaint No. ,,,u *uutjo"", ' )
05-0157-955

WIEGERT: Do you know how he got her in the house?

BRENDAN: No.

WIEGERT: Then just say that. I,I think you do but we'll go onto something else right
now. Obviously you don't want to talk about that. Did you ride down in her jeep to that pit?
Where he covered it up?

BRENDAN: No.

WIEGERT: Did you ever go down there and look at it?

BRENDAN: No.

WIEGERT: What day was November Z"d? Do you know?

BRENDAN: No.

WIEGERT: That was the day you said you saw him with the key. You know what day
it was?

BRENDAN: Wednesday.

WIEGERT: Let's go back to this key for second? Did you really see him drop that
key?

BRENDAN: Yes.

WIEGERT: And he forgets to pick it up, is that what you told me?

BRENDAN: mm huh.

WIEGERT: So that day he was getting a key out, why was he getting the key out?

BRENDAN: Cuz he was gonna get rid of it.

WIEGERT: Well how could he get rid of that when he still had the truck. didn't he
need the key for the truck.

BRENDAN: No.

WIEGERT: Did you keep anything of hers at all? (J
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BRENDAN: No. (shakes head',no',)

WIEGERT: Who put the stuffin the burn banel?

BRENDAN: Steven did.

WIEGERT: Did you see 'em do that?

BRENDAN: No.

WIEGERT: How do you knowhe did?

BRENDAN: Cuz he told me.

WIEGERT: What did he tell you he put in the bum banel?

BRENDAN: Nothin'

WIEGERT: You just said that he told you he put it in the burn barrel. What did he tell
you he put in there?

BRENDAN: What do you mean?

WIEGERT: What kind of things did he put in the bum banel? What kind of items?

BRENDAN: A camera-

WIEGERT: What else?

BRENDAN: Cell phone, her purse.

WIEGERT: What else?

BRENDAN: That's all I can remember.

WIEGERT: How much money did you guys take from her?

BRENDAN: He only gave me like a few bucks.

) WIEGERT: Did he tell you where he got it?
'---Jl
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BRENDAN: No.

WIEGERT: You know what else I heard?

BRENDAN: Huh?

WIEGERT: That you guys took pictures of her. That,s true isn,t it?

BRENDAN: No.

WIEGERT: Did you take the pictures?

BRENDAN: No. (shakes head.,no")

WIEGERT: Did Steve take pictures?

BRENDAN: No.

WIEGERT: Did you tell somebody you took pictures?

BRENDAN: No. (shakes head..no,')

WIEGERT: You told Travis that?

BRENDAN: No. (shakes head..no,)

WIEGERT: What else have you told Travis?

BRENDAN: Nothin'

WIEGERT: You told him you saw the body in the fire.

BRENDAN: Just that.

WIEGERT: Brendan, did you, were you guys drinking before this at a1?

BRENDAN: No.

WIEGERT: How about smoking any weed?

BRENDAN: No. (shakes head,.no')

(&
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WIEGERT: Cuz I know you do that once in a while.

BRENDAN: No I don't.

WIEGERT: Well how come you and Travis talk about it a lot?

BRENDAII: He does it. but I don't do it.

WIEGERT: You don't smoke anything?

BRENDAN: (shakes head "no")

WIEGERT: You smoke cigarettes?

BRENDAN: No, (shakes head "no") I tried it.

WIEGERT: Yeah, did you try marijuana?

BRENDAN: NO.

WIEGERT: Well, I heard that you smoke marijuana once in a while.

BRENDAN: NO.

WIEGERT: Does Steve?

BRENDAN: Cigars.

WIEGERT: He smokes cigars? What about drink, does he drink at all?

BRENDAN: Occasionally.

WIEGERT: OK, were do you guys drinking before this?

BRENDAN: No. (shakes head "no")

WIEGERT: How much blood did you have on you after she got stabbed? Do you

remember?

FASSBENDER: The truth.
\

r*t BRENDAN: There was like a little on my hands, and my pants.
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WIEGERT: oK. what happened with the stuff that was on your hands?

BRENDAN: I washed it off.

WIEGERT: Where?

BRENDAN: Outside with the hose.

WIEGERT: OK. What about the bed sheets, did he do anything with the bed sheets at
all?

BRENDAN: Not that I know of.

WIEGERT: Did he talk to you about DNA? About getting rid of the stuff for DNA?

BRENDAN: No.

WIEGERT: Then why did he use bleach in the garage?

BRENDAN: I don't know.

WIEGERT: Where else would I find blood if I was looking for blood? In the house?
Tell me where I should look.

BRENDAN: I don't know.

WIEGERT: Tell me where I could find anything, give me something.

BRENDAN: On the carpet.

WIEGERT: What would be on the carpet, you think? What do you think would be
there?

BRENDAN: I don't know,like skin cells or somethin,

WIEGERT: Did he tell you that he unhooked the battery on her jeep?

BRENDAN: Not that I know of.

(18
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BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: Did he talk a lot about killing people? (pause) Stay with me here. Did he
talk a lot about killing people?

BRENDAN: Not really.

WIEGERT: When was the first time he had mentioned killing somebody?

BRENDAN: A few days before October 3lst.

WIEGERT: And how did that get brought up?

BRENDAN: Cuz we were watchin' TV and on the news there was someone that killed
someone.

WIEGERT: OK. And what did he say when he saw that?

BRENDAN: That he was gonna plan to kill someone and.

WIEGERT: And who did he say he was gonna plan to kill?

BRENDAN: The girl that takes the pictures of cars for a magazine.

WIEGERT: And he told you that while he was sitting at his house, watching TV?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: Did you say anything to him like you shouldn't do that or?

BRENDAN: No.

WIEGERT: Did he ask you to help him?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: What did he ask you to do specifically?

BRENDAN: I can't remember.

WIEGERT: OK. Good. Can't remember why'd you say that?

/ru)
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FASSBENDER: I think you're doing better Brendan,I really do. You still remembering
about Teresa, and yourself, and that's why you're doing this right?

BRENDAN: mm huh.

FASSBENDER: That's good. I think that's good,I really do. While you, while you went
out, I asked him about, ah if-if he saw any blood on Teresa or Teresa bleeding at all while she
was in that house and he said no. Ah, then you came in, we were talking about his injury.
Brendan, when Teresa was on the bed, wh-where, what was on the bed, sheets, blanklts, what
was on the bed?

BRENDAN: Pillows, blankets, sheets.

FASSBENDER: Was she on top of all that?

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER:

BRENDAN:

FASSBENDER:

BRENDAN:

FASSBENDER:

BRENDAN:

OK, was there anything else on the bed?

No. (shakes head "no')

Any plastic or anything like that?

No. (shakes head "no')

OK. Who took th-the leg irons off?

Steven did.

FASSBENDER: He did. Did she have her socks on? Da-think about it now and try to
remember, was she totally naked or did she have her socks on, or anything like that? (pause)
And if you can't remember or you don't know, you say that too.

BRENDAN: No.

FASSBENDER: No what?

BRENDAN: She didn't have no socks on.

FASSBENDER: No socks on, oh OK. And the handcuffs, didn't have anything on them,
just regul ar handcuffs?
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BRENDAN: mm huh.

FASSBENDER: OK.

WIEGERT: Did you help take her clothes off?

BRENDAN: No.
WIEGERT: How did she get all her clothes offl

BRENDAN: Steven.

WIEGERT: That's got to be hard though, don't you think, trying to hide somebody and

take their clothes off, by yourself? I think you helped, didn't you?

BRENDAN: NO.

WIEGERT: So when you took her out to the garage, show me again how she was tied
up, with her, with your hands.

BRENDAN: Like this.

WIEGERT: OK. All right.

FASSBENDER: If she's alive and everything when you carried her out to the garage, is that
true?

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: Was she trying to hit'em or anything?

BRENDAN: She was trying to.

FASSBENDER: Yeah, who held the door open for him to get out in the garage or out of the

house?

BRENDAN: I did.

FASSBENDER: Brendan, oh go ahead. Brendan, when you got home that night, did you
wash any of your clothes? The truth, you don't have to think about that answer.

BRENDAN: NO.

G-r)
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FASSBENDER: Were they washed from between the time you went home that night and
the time we got them?

BRENDAN: No,like a few times.

A few times? So you wore them again, those jeans?

Twice.

And that's the best of your memory.

mm huh.

That they were washed. Did Steven tell you to wash .em?

No.

I just have a few things for closing, when you're done.

FASSBENDER: OK. Another question again, Teresa and you are important here, that's all
that matters right now, not Steven, you're being- selfish. In a, in our first interview you talk about
helping Steven put the hood on the car and branches and stufflike that, did you heli him do that?
Don't think, did you help him do that?

BRENDAN: Yes.

FASSBENDER:

BRENDAN:

FASSBENDER:

BRENDAN:

FASSBENDER:

BRENDAN:

WIEGERT:

night?

BRENDAN:

FASSBENDER: That's what I thought.
So when and how did you help him do that?

Because you wouldn't have known that otherwise.
Again, don't have to think, when did it happen? At

Yeah.

FASSBENDER: So you did go down to the pit with him that night.

BRENDAN: mm huh.

FASSBENDER: That's what I thought. Tell me about that.

BRENDAN Well the way we got down there was the back way where behind this
cabin, and cuz there's a field right behind, there's trees behind them, theie's a field there, there,s
a way back there. C
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FASSBENDER: Yeah.

BRENDAN: So that's the way we took, and then went down in the pit and put it right
by the lake, so it, it wouldn't take that long to crush it, crz it was close to the place where they
crush.

FASSBENDER: I think Teresa's startin' be happy with you right now, cuz I think that's the
truth. And then what'd you do after you put the car there?

BRENDAN: We started throwing branches and car hood on it.

FASSBENDER: And then what happened? Is this when you saw him do some things to the
car?

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: Tell me what.

BRENDAN: Well he went under the hood and did some stuff, but I didn't see 'em.

FASSBENDER: OK. and what else?

BRENDAN: And he took the license plates off.

FASSBENDER: All right. And then, anything else that he did?

BRENDAN: Not that I know of.

FASSBENDER: OK. And then where did you go from there?

BRENDAN: Then we started walkin' up to the house.

FASSBENDER: mm huh.

BRENDAN: And by the time we got back, it was close to 10:00 o'clock.

FASSBENDER: Right.

BRENDAN: Then I went home and talked to my mom a little bit and went to bed.

(tq)
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FASSBENDER: oK. on the way b-acf uq, what did you do with the prates? Again,
Teresa's here and she's thanking you for beinghonest. Oo you know what he did with theplates?

BRENDAN: No.

FASSBENDER: You don't? Is that the truth?

BRENDAN: Yes.

FASSBENDER: You say that right in front of Teresa now?

BRENDAN: mm huh.

FASSBENDER: Cuz this is your chance to help her, right?

FASSBENDER: oK. And when you went home that night around l0:00 o,clock, are you
sure your mom was home or could you be mixing that up with another night.

BRENDAN: No, my mom was home.

FASSBENDER: oK, then later than l0:00? Earlier? or don,t know?

BRENDAN: Maybe a little after l0:00 o'clock.

FASSBENDER: oK. The bed sheets and the bedding, do you know whether or not thatwas taken off and burned, cuz the first time you said you, iou thought it was. Again we just
want the truth, not what other people are saying, Teresa wants the truth, the Halbachs aren,tgonna be happy with you that you did this, tutlhey're gonna be happy ihut you,r" tellin, thetruth, you understand that, right? oK, the sheets ana tt" bedding, dii it t"ia*troyed or not?

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: Who did that?

BRENDAN: Steven.

FASSBENDER: He did thar, you see him do that?

BRENDAN: No.

FASSBENDER: How do you know he did that?
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BRENDAN: Cuz that, that two days after I was over there, he said that he got rid of
'em.

FASSBENDER: And how did he get rid of 'em?

BRENDAN: He bumt'em.

FASSBENDER: OK- I just got a couple more things here and Mark might ask more also.
We talked about'em ejaculating right? A-an didid you ever hear it calling coming, when a
person comes?

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: Yeah. Di-wh-when you had sex with TERESA, did you come?

BRENDAN: No.

@ FASSBENDER: No. Did you have an erection, w-was your, your penis hard?

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: OK. Did it stay hard? While you were having sex or did it, did it get soft
again?

BRENDAN: No.

FASSBENDER: No what?

BRENDAN: It staved hard.

FASSBENDER: OK. OK. Did you ah, did you see Steven um have sex with Teresa?

BRENDAN: No.

FASSBENDER: For Teresa now, she needs the truth, did you see Steven have sex with her?

BRENDAN: No.

FASSBENDER: No, OK. Now is the time to really get stuffoffyour chest too. Mark

\ asked ifyou and Steven ever had sex and you said no, but ah, did Steven ever, let's talk about,
'r-y' you know what masturbating is?

1"u)
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Yeah.

Did you and Steven ever masturbate together or anything like that?

No.

It's all right. Did he ever touch you? You don't need to think about that
question. Did he ever touch you, it's all right, now is the time.

BRENDAN:

FASSBENDER:

BRENDAN:

FASSBENDER:

BRENDAN:

FASSBENDER:

BRENDAN:

FASSBENDER:

BRENDAN:

FASSBENDER:

BRENDAN:

What do you mean by touching?

Um, in places that you felt uncomfortable with?

Sometimes.

Yeah. And what places were those?

My private and (pause)

You know

You know and there.

FASSBENDER: OK, and that's all right that you talk about this, this is the time to talk
about il, cttz it's important. It's important to know, and for the courts and everyone else to know
what you've gone through. It makes us feel a lot more for you OK? And by privates you mean
by, by your penis?

BRENDAN: mm huh.

FASSBENDER: Did he touch you on your penis?

BRENDAN: Well sometimes he was, he would try to grab it.

FASSBENDER: Ah huh. And, and ah, were unclothed at that time?

BRENDAN: No.

FASSBENDER: Then how did he try to grab it?

BRENDAN: Through the pants.
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FASSBENDER: oh oK. And what did you tell 'em when he did that?

BRENDAN: I was tryin' ta get rid a, get'em off me.

FASSBENDER: Yeah. Did you ever touch his?

BRENDAN: No.

FAASSBENDER: Did he ask you to?

BRENDAN: No. (shakes head "no")

FASSBENDER: Did he ever show you his?

BRENDAN: No. (shakes head "no")

FASSBENDER: You sure?

BRENDAN: Yes.

FASSBENDER: Did he ask to see yours?

BRENDAN: No. (shakes head "no")

FASSBENDER: Just try ta ah grab yows through your pants a couple times or sometimes?

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: Is that accurate?

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: Did he ever say anything when he was doing that?

BRENDAN: No. (shakes head "no")

FASSBENDER: And you told him no, or just tried to get him offyou.

BRENDAN: Just tryin' ta get him off me.

b-,fl
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FASSBENDER: By getting him offof you, was he kinda, what was he doing, pushing
against or leaning against you or anything like that or?

BRENDAN: While it was like wrestling and

FASSBENDER: Oh. And he grabbed you down there? Is that all he's ever done?

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: Cuz we need to know now, it's not gonna help to tell us a month from
now, two months from now, two years from now, cuz then they're gonna go, Brendan, why
didn't you tell the investigators at that time? Is there anything else he did to you sexually?

BRENDAN: No.

FASSBENDER: Was Jodi ever involved in anything?

BRENDAN: No.

FASSBENDER: Have you told Mark everything now that, that truthfirlly?

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: And now we just got about the car, that was something you didn't tell
Mark, right?

FASSBENDER: Is there anything else, the knife, the bum banel? You've got a chance to
talk right to Teresa no\ry, cuz I believe Teresa's in heaven and she can hear you. Do you believe
that?

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: So now's your chance to talk to Teresa. And really help at least you inner
sel{ right? Think about everything that we talked or Mark asked ya about. You didn't tell us the
truth about the car and I have a feeling, I know why. We knew the route that car took and you
just finally told us that. What else i-if anything is there that we need to clear up before we're
done today?

BRENDAN: No.

Page ]B4B 't
Fife Number

FASSBENDER: You sure about that?
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BRENDAN:

FASSBENDER:

BRENDAN:

FASSBENDER:
December?

BRENDAN:

FASSBENDER:

BRENDAN:
it was last year.

FASSBENDER:

FASSBENDER:

BRENDAN:

BRENDAN: Yeah because ah we had to go ta my step-dad's ah families because we
usually wait a group of birthdays to go and then we would go over by someone's house.

Well one, one time he beat on me.

He did? When was that?

Like December somethin'.

After Teresa's, disa-or after you guys killed reresa? fught? This last

I think.

What did he do to you?

well ah my, my family was going ta, no wait it couldn't ta been this year,

oK. It's good that you're thinkin' like that. And yo-you're being honest.

Makes sense.

And because there was one night in October for me and a group and my
family didn't want ta go so when they went for Blaine's and that I didn't wanna go so they were
tryin' to get me into the vehicle and then when they, they couldn't, they called Steven and he
tried to help but they couldn't do it, so they Ieft me alone and they said they decided that they
weren't gonna go, so I stayed outside with my shirt offbecause they ripped, they pulled it off
when they were trying to get me into the je{he suburban. So after that, 'bout ten minutes later,
my mom came over, she was lookin' for me and then when she heard a-a noise, she came over
by me and she said come in the house and talk to her and tell her why I didn't wanna so and I
told her and then after that we went.

FASSBENDER: What was the reason you didn't wanna go?

BRENDAN: cuz I was pissed off at'em for not makin', to not go to mine.

FASSBENDER: OK, that makes sense. And when you say Steven beat on you, was it
when they were tryin' to get you in the car or was it after that?

,.\/s+x )
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BRENDAN: When they were tryin' to get me offthe ground an, cuz there was my
mom, Blaine, Bryan, Bobbie and Steven, tryin' to get me into the Suburban. But when they
couldn't do that because it was really hard for'em to get me up.

FASSBENDER: So are you strong?

BRENDAN: Huh?

FASSBENDER: You pretty strong?

BRENDAN: No,I just like to squirm a lot.

FASSBENDER: (laugh) OK.

BRENDAN: And then when they couldn't do that, Steven he dropped me and then he
started punching me and that.

FASSBENDER: Where was he punching you?

BRENDAN: Like in the face and the anns.

FASSBENDER: Did he lose his temper, is that what happened?

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: Was he swearing at you and stuff?

BRENDAN: No. (shakes head "no")

FASSBENDER: No, was your mom there when Steven was hitting you in the face?

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: What did she do?

BRENDAN: She told 'em to stop.

FASSBENDER: OK. Did he cause you to bleed at all?

BRENDAN: No he just gave me a few bruises.
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FASSBENDER:
of control?

BRENDAN:

FASSBENDER:
were with Teresa,

BRENDAN:

FASSBENDER:

BRENDAN:

FASSBENDER:

BRENDAN:

FASSBENDER:

WIEGERT:

BRENDAN:

when-wouldda-would it be fair to say that in your mind, was steven out

Yeah.

Yeah. He lost his temper, did he look at all anytime the night that you
was he like that at anytime that night?

No. (shakes head "no")

You didn't see him like that that night?

No. (shakes head "no')

Was he calm, most of the night with her,

What does that mean?

Was he relaxed. um

all the night with Teresa?

Easygoing? Or was he more tense, um, agitated, angry?

Well he was tense.

FAASSBENDER: But he never got'er, did he ever get to the point where he was real angry
or lost his temper?

BRENDAN: mm uh. (shakes head "no")

FASSBENDER: Like that day that he hit you?

BRENDAN: No. (shakes head "no")

FASSBENDER: OK. Is there anything else?

BRENDAN: (shakes head "no")

FASSBENDER: Again, yo-you know this pretty much probably is gonna be your last time
and, and I think we got Teresa's attention, and by gettin' her attention with what you're sayin',
and we got the whole family's attention and they're gonna know if actually this all gonna come
out, they're gonna know what you did for her after you did a very, very, very, very, very bad
thing to her. But now you're tryin' to make up for that. I truly believe that. So we're gonna

hvq)
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give you an opportunity right now, again, is there anything else? You know all the stuffyou told
us. LJm, even the little things are important to us, whether it's a pair of underwear that you know
went somewhere or somethin' happened to it that i-it was, that the haircutting thing, an
if.... ....the facts, we never did get that clear. For Teresa, wh-did you, did anyone cut her hair off
that night?

BRENDAN: No. (shakes head "no")

FASSBENDER: Where did you get that from? (pause) I mean it seems kinda strange that
you just all of a sudden told us you had cut her hair off. Where did you get that from, if it's not
true?

BRENDAN: I don't know, I was just guessing.

FASSBENDER: why? Did you think that was somethin' we wanted to hear?

FASSBENDER: Brendan, didn't, did someone some one cut her hair off that nieht?
Truthfully, for Teresa.

BRENDAN: No. (shakes head "no")

FASSBENDER: OK. And you're, you're not, look at me, you're absolutely positive?

BRENDAN: (nods "yes")

FASSBENDER: OK. He didn't do it and he didn't tell you ta do it.

BRENDAN: (shakes head "no")

FASSBENDER: OK.

WIEGERT: Who else, who was all involved, Brendan? Look at me once too. Just
look at me and tell me who was all involved that night.

BRENDAN: Just me and Steve.

WIEGERT: Just you and Steven. And you and Steven both were involved in killing
her?

BRENDAN: (nods "yes")

WIEGERT: Did Steve ever tell you that he killed anybody else?

C
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BRENDAN:

WIEGERT:

BRENDAN:

WIEGERT:

BRENDAN:

WIEGERT:

BRENDAN:

WIEGERT:
tell anybody?

BRENDAN:

WIEGERT:

BRENDAN:

FASSBENDER: Did you 'um. Wha-what did you all tell Blane about this? Cuz, Blane is,

I, I'm, Mark and I have both heard from a previous source that Blane is kinda hurting right now,
kinda like you were. Depressed,

WIEGERT: Losing weight.

FASSBENDER: Losing weight, stuff like that, something's bothering him. Ah, man, and

we, we, we wanna know was he involved in, ta any amount or degree, cuz then he needs help.

Or did you tell him some of these things, that that's bothering him, that he knows in the back of
his mind you had told him and, and that's bothering him, that's hurting him? He can't get in
trouble for that, per se. He shoulda told us that he knows and he could get, get in some trouble
for that but he wasn't involved. Again, that you don't have ta think about that. Did you, did you

tell Blaine some things? Cua we want ta number one try and get him some help.

No. (shakes head "no")

You sure?

(nods "yes")

Did he talk about things like that a lot?

No.

OK. (shakes head "no')

No. (shakes head "no")

Did ya tell anybody? You don't have ta think about that either. Did ya

Just that little bit ta Travis.

What about ta Kayla.

Just that one day when I was over there for a birthday party for her, her

friend that ah when they were in their room and I was sitting by the door.

C
WIEGERT: Mm huh.

1o')
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BRENDAN: She came out and she wanted ta talk ta me and that and she asked me why
I was so sad and then I told her why and then after that everybody else came out like Travis and
his, his cousin and a friend and after a while I had ta get up and I went into Marie's room fer a
little bit and then they came in and they asked me, they were feelin, bad for me.

FASSBENDER: Some good friend. Did, what did you tell ah Kayla when she asked ya
what was wrong? well, tell us what you told her that you remember.

BRENDAN: That I was sorry for what I did and

FASSBENDER: Didn't she ask ya what you meant? Did what? Did you tell her some
parts of this?

BRENDAN: No. (shakes head',no',)

FASSBENDER: Wa, did she ask you what you meant when you said you were sorry for
what you did?

BRENDAN: A little bit.

FASSBENDER: And I think you told her a little bit. Cuz, we talked ta Kayla. What did
you tell her? If you remember.

BRENDAN: Now I can't remember.

FASSBENDER: OK.

WIEGERT:

BRENDAN:

W]EGERT:

BRENDAN:

WIEGERT:

BRENDAN:

WIEGERT:

BRENDAN:

Did you know about Steve and Marie having sex?

Well, I heard that they were doing stuff.

Where did ya hear that from?

From her.

She told you?

(nods "yes")

What did she tell you?

That Steven was trying to come onto her.
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WIEGERT: What about you and Marie? Did you ever have sex before you had it with
Teresa?

BRENDAN: No. (shakes head "no")

FASSBENDER: It's all right.

WIEGERT: That was the first time?

BRENDAN: Mm huh.

FASSBENDER: Did you ever fool around with a girl? Not sex but just fool around.

BRENDAN: No.

WIEGERT: Is there anything on your computer that we should know about? You talk
ta anybody about this online?

BRENDAN: Not really.

WIEGERT: What do you mean, not really?

BRENDAN: Well would ask them a question and that.

WIEGERT: Like what kind of question?

BRENDAN: Like if they like Steven and that.

WIEGERT: You would ask people that? Why would you ask people that?

BRENDAN: Well,I asked Marie that and Travis that.

WIEGERT: OK.

FASSBENDER: What was yow screen name?

BRENDAN: fer. what?

FASSBENDER: MSN for ah chat rooms and stuff. Email type name.
BRENDAN: Well, some people said that I spelled it wrong, but I think I did after a
while.

/at,\
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WIEGERT: Well. what was it?

FASSBENDER: It's all right.

BRENDAN: But I don't wanna sav the first word.

FASSBENDER: Spell it.

BRENDAN: NIGER

FASSBENDER: And the rest of it was what?

BRENDAN: for life

WIEGERT: OK. What does that mean?

BRENDAN: That, that I didn't have no problems with black people.

WIEGERT: OK.

FASSBENDER: You feelin' pret$ relaxed now? You're looking a lot more relaxed.
You're actually lookin' at us now and saw a couple of actual smiles.

WIEGERT: Can I get ya a soda or water or something?

BRENDAN: uh uh. (shakes head "no")

WIEGERT: You sure? Bathroom?

BRENDAN: uh uh. (shakes head "no")

FASSBENDER: You wanna give us a couple of minutes then?

WIEGERT: We'll be right back.

FASSBENDER: AII right, you relax, all right.

(door opens and closes)

(door opens)
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WIEGERT: You sure I can't get ya something, huh?

BRENDAN: (shakes head "no")

WIEGERT: All right.

(door closes)

WIEGERT: Tom's gonna be back in a second. OK? Um, would you be willing to
draw out which route you took with her jeep? Think you could do that? All right. I'll give you

this again. We'll just say, you know, you probably wanna draw like Steve's trailer your house,

you know, mom and dads, Chuckie's, you know and then like the pits over here and you know
which ever route you took. Can you do that?

BRENDAN: Mm huh. (nods "Yes")

WIEGERT: All right. It's getting warm in here, isn't it?

Cp BRENDAN: should I draw a fence?

WIEGERT: Mmm, you don't have ta, yeah, if you want to. Just draw a straight line or

whatever. What's that mean.

BRENDAN: HUh?

WIEGERT: What's in that fence?

BRENDAN: That's the um,

WIEGERT: .

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: OK.

(door opens and closes)

BRENDAN: Should I draw like trees over here?

WIEGERT: OK, just put an X,

b'4
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FASSBENDER: You can put X's for trees. Yeah. OK. Hang on just a second. Those are
trees right along Steven's? Is that what that is?

BRENDAN: Mm huh.

FASSBENDER: Cuz what I'm gonna do if you don't mind, take it out. I'm gonna take
another one, cuz I don't want you to be too and if you have ta you can kinda go into this and do
what you have ta do. Just so you have enough paper, OK? If you don't have to, you don't have
to.

BRENDAN: well there is just trees there and there is a field.

FASSBENDER: Right. If ya have ta, show kinda the field there, that's fine. We can tape
that together. If you wanna just say that this is the field, make it a short field, that's fine. I just
wanted ta give you enough room.

BRENDAN: Do I have ta draw the conveyer belt or whatever?

WIEGERT: Yeah, if you could put that in there, that,d be good.

(knock on the door)

(door opens)

(door closes)

WIEGERT: So it's, just kind of show us.

FASSBENDER: Don't write anything, show us where

WIEGERT/FASSBENDER (both speaking at the same time): .....

BRENDAN: The route like right here.

FASSBENDER: OK.

WIEGERT: This, this is just a field here? you drove through?

WIEGERT: OK.

*i:li$Rt o,r, ,Jjt 
he go all the way along the other side of the field and down this road G
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BRENDAN: mm mh. (shakes head.,no,')

FASSBENDER: He went right alongside the trees there?

BRENDAN: Mm huh. (nods "yes,')

FASSBENDER: Is there a path there or something?

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: So where's Radandt's pit?

BRENDAN: Like right over, right here.

FASSBENDER: Right there.

WIEGERT: Where was it parked then when you parked it?

FASSBENDER: The RAV4, right?

WIEGERT: The jeep, yeah. When you drove it down here, where did you park it?

BRENDAN: Like right here.

WIEGERT: OK. Lets put an X there. And which way was it facing?

BRENDAN: That way.

FASSBENDER: Do you remember? Do you remember?

BRENDAN: No. (shakes head "no")

FASSBENDER: oK. Don't guess then. Just say you don't remember. you don't
remember which way it was facing.? OK. Remember this, here's Stevens, right? Is that his
garage?

BRENDAN: Mm huh.

FASSBENDER: If you go out here on the, on the frontage road or the road that comes
down, there's that field and we know about that, if you go past that field, do you remember, do
you know about a road that goes back in here then there's some huntin' cabins back in here?

(a')
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BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: That, is that the road you went?

BRENDAN: No. (shakes head "no')

FASSBENDER: No. You went along this little, um, there a berm kinda right? A, a ledge
and then on the other side there's a pit that the gravel pit and this side is the salvage yard.

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: And you went right along that thing?

BRENDAN: Yeah.

FASSBENDER: Oh. And then down here you're able to get offthat thing and get inta the
yard, huh?

BRENDAN: Mm huh.

FASSBENDER: OK. That makes sense.

WIEGERT: OK. Why don't you sign that.

FASSBENDER: And put today's date on it, thirteenth. So this is 05/13.

WIEGERT; ' 06. I just got one question for you, Brendan, yet. Did you guys take any
of the bones out of that burn pile?

BRENDAN: I didn't. (shakes head "no')

WIEGERT: All right. How about Steve?

BRENDAN: Not that I know of. (shakes head "no")

FASSBENDER: Kinda gotta a difficult question again in a sense ah, but again I think your
doing, you-your feelin' a lot better because of you know that Teresa's feeling a lot better what
your doing. When, when you saw her and that whole night everytime you saw her, did you see
any bruises or red marks on her or anything where, where she might have been grabbed, twisted,
punched or anything like that? ,I)
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BRENDAN: No. (shakes head "no')

FASSBENDER: And you can't remember that?

BRENDAN: Mm uh. (shakes head "no")

FASSBENDER: Because the-the reason I'm askin' that is if, if Steven were to try and get

someone in, into a position he has ultimately got her in, I don't think she's gonna go along with
the program. Do you agree with that? So there's probably some physical altercation goin' on.

Do you agree with that?

BRENDAN: Mm huh.

FASSBENDER: OK. But you don't recall seeing any of that?

BRENDAN: Uh uh. (shakes head "no")

FASSBENDER: Is everything at this point in time, you told us the truth as you know it?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: What is, something real quick. Was she, she was a kinda of a fighter,

huh? She would fight a little bit? Anything you wanna say ta Teresa or her family right now

since you're being taped?

BRENDAN: Uh uh. (shakes head "no")

WIEGERT: No? OK.

BRENDAN: Just that I'm sorry.

MEGERT: OK. That's all I have'

FASSBENDER: Mark mentioned talkin' to your mom about this and being truthful with

her now. OK? If you're truly sorry to the Halbachs, you'll be, you'll tell your mother the truth

about this. OK?

WIEGERT: Are you gonna do that?

BRENDAN: Yeah.

WIEGERT: When Your gonna do that?

1rt*\
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BRENDAN: Tonight.

WIEGERT: OK. Probably be a good idea before we tell her. That be the right thing to
do. Your mom deserves ta know. OK?

BRENDAN: Mm huh. (nods '?es")

WIEGERT: AII right.

FASSBENDER: All right, Brendan. Thank you.

WIEGERT: We'll get the guard back in ta take you back right in time for lunch. I'll
stay here with him

(door open and closes)

WTEGERT: I think we'll leave that door open, it's getting hot in here.

(door opens)

WIEGERT: Get some air in here.

UNRECOGNIZABLE VOICE: All right, thanks.

WIEGERT: Gettin'hot.

FASSBENDER: Huh?

WIEGERT: It's gettinr hot in here.

FASSBENDER: Yeah. You hot? All right? We're not gonna have ta come back again, are
we?

BRENDAN: (shakes head "no")

FASSBENDER: All right.

UNRECOGNIZABLE VOICE: We'll be with you shortly.

FASSBENDER and WIEGERT: Thar* you, thanks. (3
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FASSBENDER: What time do they give you lunch usually up there, Brendan?

BRENDAN: A little past I l:30.

FASSBENDER: Oh,I'm sure they saved ya right? I imagine'

WIEGERT: . ... with your mom too. OK? Tell her exactly what you told

us.

FASSBENDER: So that she can quit blaming us for everything, all right?

WIEGERT: Cuz, once she sees the tape, she's gonna know anyway.

FASSBENDER: And just like I told ya with your attorneys that's, that's the only way she

can help you too, is if she knows the truth and that she knows what type of help ta try and get

you.

BRENDAN: At first my mom was really pissed off at my attomey.

FASSBENDER: ReallY, whY is that?

BRENDAN: Cuz, like four weeks ago I called him and left a, an, lun answering

machine, a message on his answering machine but he never did what I told him to cuz I was

giving him permission ta talk to my mom about what he's gonna be doing and that'

FASSBENDER: OK. Is that better? I mean the attorney talks to ya now doesn't he and

stufP

BRENDAN: He talks ta me but he don't talk ta my mom'

WIEGERT: Have you told him that he can tell your mom stuff.

BRENDAN: Not, I just left that message on his answering machine.

WIEGERT: OK. If you want your mom to know, your gonna have ta tell him that.

FASSBENDER: Tell him directly, don't leave messages. OK?

BRENDAN: Mm huh. (nods "Yes")

C

6*)
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FASSBENDER: Cuz, he is your attorney. Not your moms. He can't disclose shrffta mom
that he talks about with you unless you tell him directly that he can. OK? So make sure that you
do that.

WIEGERT Kinda of like you told him you wanted ta talk with us. That's the only
way that we could do that. We're all set.

LINREC O GNIZ ABLE VOIC E :

WIEGERT: All set.

I-INRECOGNIZABLE VOICE: Cuff him out there stand up.

FASSBENDER: Now we have ta put the cuffs back on you, Brendan.

(voices)

FASSBENDER: Do you want me safe, or ta double lock .em?

TINRECOGNIZABLE VOICE: No that,s all right. (:3

FASSBENDER/WIEGERT (speaking at the same time):

LINRECOGNIZABLE VOICE: you guys buying lunch?

WIEGERT: Nope. Already offered.

UNRECOGNIZABLE VOICE: All right.

WIEGERT and FASSBENDER speaking together.

WIEGERT' ;ou wanna shut the tape machine off?

LTNRECOGNIZABLE VOICE: yes.

(End of tape)

Inv. Mark Wiegert
Calumet Co. Sheriffs Dept.
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